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Leto L, št. 517, 28. avgust 2023

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek, 25. septembra. 

Gradivo bomo zbirali do 11. septembra. 
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Vrhnika

Zadišalo po 
asfaltu
Končno obvoznica
Na Vrhniki in v okolici je med poletjem več-
krat zadišalo po svežem asfaltu, zagotovo 
pa so se domačini še najbolj razveselili as-
falta na južni obvoznici. Le-ta sicer uradno 
še ni odprta, a položeni asfalt nakazuje, da 
bo kmalu. Južna obvoznica bo Sternenovo 
razbremenila dela prometa iz smeri Verda 
in Borovnice, predvsem pa težkih 
tovornjakov iz verdskega kamno-
loma.

Log - Dragomer

Prizidek vrtca 
pripravljen
Nova pridobitev

Nov dvooddelčni prizidek k vrtcu v Drago-
merju že sije v živih barvah, v notranjosti 
pa na otroški živžav čakata dve lični svetli 
igralnici. Vse je nared, tudi Upravna eno-
ta Vrhnika je konec julija izdala uporabno 
dovoljenje za uporabo novih prostorov. Na 
velikem igrišču bo osrednje mesto dobilo 
novo igralo iz drevesa, ki je nekoč 
raslo na kraju prizidka.

Borovnica

Dosegli smo čudež – svojo državo
Dan državnosti

Letos je borovniška občina obeležila dan državnosti na predpraznični večer tako kot vsako leto 
ob lipi pri vrtcu, ki je bila posajena prav na rojstni dan naše države. K premisleku, kaj nam ta 
praznik pomeni, je v slavnostnem govoru pozval Bogomir Žerjav, ki ga je zaradi njegove odsot-
nosti prebral Jože Zorman. Žerjava žalosti, da je tudi ta praznik začel razdvajati in ob tem 
naštel dogodke, ki so Slovencem omogočili, da smo dosegli čudež – svojo državo.

Lanska septembrska številka je nosila skoraj 
identično naslovnico kot tokratna avgustovs-
ka: poplave v Sinji Gorici. Tokratna fotografija 
prinaša ptičji pogled na poplave v Dvoru in Do-
lenji vasi, ki so nastale 4. avgusta. Le kdo bi si dan 

pred tem pod zvezdami toplega poletnega večera 
mislil, da se bo vse obrnilo na glavo? Razdejanje, 
ki so ga hudourniške vode pustile v zaledju Pol-
hovega Gradca, je katastrofalno, dolvodno pa 
so vode zalile številne kleti in stanovanja, da o 

travnikih sploh ne govorimo. Druge občine, ki 
jih zajema Naš časopis, so jo tokrat odnesle bolje. 
Več o dogodku si preberite na dobrovsko-pol-
hograjskih straneh. 
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Letos v naših krajih veliko govorimo o vodi 
oziroma njeno prisotnost tako ali drugače 
tudi občutimo. Dobrina, brez katere ni 
življenja, ima v različnih kulturah velik 
simbolni pomen. Tekoča voda simbolizira 
življenje in spremembe, je simbol očiščenja 
in odpuščanja in, ker vedno najde pot, 
tudi simbol prilagodljivosti. Stoječe vode 
in oceani so simbol nezavednega in 
ženskosti. Za Slovence, tak je vtis po zadnjih 
katastrofalnih poplavah, je voda tudi 
simbol strahu in uničenja, neukrotljive moči 
narave, ki poleg razdejanja in številnih 
stisk nenazadnje našo deželo preplavi 
s človečnostjo, solidarnostjo, nesebično 
pomočjo in dobroto. Njena moč je silna, 
uspe ji, česar ni sposobna nobena druga 
snov. S seboj odnaša nepredstavljivo 
težke tovore, obrusi in obdela najbolj 
grobe in ostre skale, in, kot se zdi, brusi in 
obdeluje tudi naš narod. V dnevih stike 
pozabimo na delitve, uspemo zadihati 
kot eden, postanemo empatični in 
odprti za stisko drugega, tekmujemo v 
dobrodelnosti, da bi ljudje, ki so jih prizadele 
nesreče, čutili, da v stiski niso sami.
S to številko končujemo bogato poletje, 
ko je tudi dogajanje v naših občinah 
ponudilo mnoge dejavnosti za sprostitev 
in polnjenje baterij, ki jih bodo polne v 
teh dneh še posebno potrebovali šolarji, 
učitelji in starši. Kako so zadnje šolsko 
leto preživeli naši šolarji, si preberite 
v redni avgustovski prilogi Konec.
Želim vam miren začetek novega šolskega 
leta, predvsem pa, da bi 
imeli odprte oči za lekcije, 
ki nam jih tudi prek težkih 
preizkušenj prinaša življenje.  

Cankarjev verz:

Kdor dandanes javno laže – laže za narodov blagor. 
Kdor govori javno resnico, ga smešijo in preganjajo ter 
naposled uničijo – za narodov blagor. In za narodove 
idelae: ta narod ima namreč ideale. In koliko idealov! 

Le prestopi se nerodno na cesti, 
pa stopiš idealu na kurje oko. 

Ivan Cankar, Za narodov blagor

Poplave 
solidarnosti

Neurja s poplavami
Najhuje na območju Občine Dobrova - Polhov Gradec 
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Foto: Nejc Bernik

Peter Perše, urednik
Horjul

140 let PGD Horjul
Častitljiv jubilej
Ob letošnjem 140. jubileju ustanovitve PGD 
Horjul je bila 25. junija slavnostna parada. Njej je 
sledila veselica, na kateri je za izvrstno glasbo in 
plesno vzdušje poskrbel Ansambel Saša Avsenika. 
Bilo je praznovanje, kot se za tak častitljiv jubilej 
spodobi, in nam bo vsem še dolgo ostalo v lepem 
spominu. Dogodek je bil priložnost za slavje in 
priznanje gasilcem, pa tudi za druženje ob glasbi 
in plesu. Tisti, ki so pozorno poslušali nagovore, 
so lahko ujeli Slomškov citat, ki vse 
to lepo povzame: »Če hočeš druge 
vneti, moraš sam goreti.«

Okusite kavo in vino!
Sobota, 9. 9. 2023

Park pred Cankarjevim domom na Vrhniki

FESTIVAL KAVE
Povezali bomo dva različna svetova, ki imata veliko več 
skupnega, kot se zdi na prvi pogled. Enako kot v skodelici 
kave se tudi v kozarcu vina okusijo raznolike note kultur, 
podnebja, sort in predvsem strasti pridelovalcev!

www.visitvrhnika.si
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Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.

HITRO IN UGODNO OD
PREGLEDA DO NOVIH OČAL

strokoven in celovit pregled
vida 
brez čakalnih vrst
strokovno osebje
odlična kvaliteta
ogromna izbira
najbolj ugodne cene

 NAROČI SE: 064 292 274

O NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO   NO

OČESNA ORDINACIJA IN OPTIKA BREZOVICA - NOVI MERCATOR CENTER

NEVERJETNO -
KUPON 50 € ZA
NOVA OČALA

OČESNA ORDINACIJA IN OPTIKA BREZOVICA, NOVI MERCATOR CENTER , TEL: 064 292 274
mail: info@optika-brezovica.si, www.optika-brezovica.si

 
NOVO!!!

OPTIKA

BREZOVICA



NAS CASOPIS 517 / 28. 8. 2023 C M Y K 3

28. avgust 2023 3
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Vrhnika 3

Prve novice
Vrhniki z okolico je bilo na srečo najhuje prihranjeno
O letošnjem vremenu v poletnem času ne gre izgubljati besed. Vrhnika z okolico se je 
na srečo v večini primerov izognila najhujšemu. Prvič jo je neurje zajelo 18. julija, drugič 
pa poplave med 4. in 6. avgustom. V naslednjih dneh so se vrhniške gasilske ekipe in 
nekatere skupine občanov ter posameznikov  vsak dan odpravljale na območja, ki so jih 
prizadele poplave, potekale so tudi številne akcije zbiranja pomoči. 

Praznik borovnic
Tretjo julijsko soboto je Borovnica v organizaciji Občine Borovnica in podjetja 
Provzvok doživela Praznik borovnic, ki je že vsa leta veliko več kot prodaja borovnic: je 
pravi kulturno-kulinarično-zabavni spektakel. Na dnevnem delu dogodka je bilo po 
organizatorjevi oceni tisoč obiskovalcev, na večernem, koncertnem delu pa od 1600 
do 1800, je ocenil direktor podjetja Prozvok, d. o. o., Martin Cvetko. Z obiskom je bil 
zadovoljen, saj je glede na vedno večjo ponudbo poletnih dogodkov in veselic v okoliških 
krajih to lepa številka.

Občinska priznanja in plakete v zahvalo ter spodbudo
Občina Horjul je ob občinskem prazniku na odru Prosvetnega doma Horjul podelila 
občinska priznanja in županovo plaketo. Županovo priznanje je prejelo PGD Horjul, 
priznanje občine pa PGD Zaklanec, Helena Kobetič in Društvo kmečkih in podeželskih 
žena Dobrova – Horjul – Polhov Gradec. Plaketo občine sta prejela Bogdan Seliger 
in posthumno Feliks Malovrh. Dogodek je obarval tudi pester kulturen in družaben 
program. 

Čez poletje občina končala štiri velike projekte
V poletnih mesecih so bili v Občini Dobrova - Polhov Gradec končani kar štirje 
večji projekti. Po nekaj manj kot dveh letih gradnje je konec junija potekalo odprtje 
nove čistilne naprave na Dobrovi, ki je eden pomembnejših členov v občinskem 
kanalizacijskem omrežju. V juniju sta bila končana tudi dva izjemno pomembna 
projekta za Polhov Gradec: dokončno sta urejena Polhkovo razgledišče in širše območja 
avtobusne postaje, kar je vključevalo prenovo celotnega križišča državne in lokalne ceste, 
prenovo dela lokalne ceste proti Črnem Vrhu, ureditev površin za pešce in kolesarje, 
ureditev kanalizacije in javne razsvetljave, prenovo vodovoda in gradnjo novega objekta 
avtobusnega postajališča s pripadajočimi površinami. Razveseljuje tudi novica, da so se 
gradbeni stroji po skoraj točno dveh letih poslovili s ceste Šujica–Stranska vas.

Podaljšan rok za zbiranje pobud za spremembo OPN 
Občina Log - Dragomer obvešča vse občane in zainteresirano javnost, da je rok za 
oddajo pobud za spremembe in dopolnitve Občinskega prostorskega načrta Občine 
Log - Dragomer podaljšan do 31. decembra. Kako oddati pobude, na katerih obrazcih in 
kolikšna je taksa, si lahko preberete na straneh Občine Log - Dragomer. Občina se bo 
opredelila do pobud, ki bodo prispele do navedenega datuma. Obravnavali bodo le tiste 
pobude, ki bodo ustrezno izpolnjene, podpisane, če bodo vsebovale priloge, navedene na 
obrazcu, in bo plačana taksa, če je predpisana.

Vabljeni na gledališki abonma v Cankarjev dom na Vrhniki
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika je v sezoni 2023/24 pripravil gledališka abonmaja za 
otroke in odrasle. Slednji ima v koledarju pet gledaliških predstav slovenskih gledališč, 
kjer prednjačijo komedije. Otroški abona Enajsta šola bo prav tako razveseljeval najmlajše 
s petimi predstavami z lutkovnimi in igranimi prizori. Podrobnosti o predstavah, rokih 
za vpis abonmaja ter ceni si preberite na kulturnih straneh Našega časopisa. 
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·  Montaža lokalnih rekuperatorjev

·  Pregled kanalizacije s  
 kamero (do 20 metrov)

·  Toplotne črpalke  
   in  

·  Klime   (WindFree)

·  Talno ogrevanje

·  Kronsko vrtanje

Brane Smrtnik  · 041 737 290
Log pri Brezovici   · www.bs-i.si

d.o.o.

VODOVOD & 
OGREVANJE

FRIZERKA
META

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Dopusti in poletje gredo h koncu
zato je čas za novo pričesko!

Otroke bomo uredili za novo šolsko leto, moški si
pridite uredit svojo skuštrano pričesko, dame pa
na osvežitev barve in globinsko nego las, katera

je po poletju še posebej priporočljiva zaradi
poškodb, ki sta jih povzročila sonce in morje.

Svoj termin si pravočasno zagotovite

na 031-219-541

ali pa se osebno oglasite na
Cankarjevem trgu 3 naVrhniki.

Pozor, šolarji na cesti!
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Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne
Ponedeljek, torek in četrtek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Županova beseda 

Poletje naravnih 
nesreč
Nenavadno poletje. 
Polno neviht, vetra 
in dežja. Če je lani 
na Primorskem 
zaradi suše divjal 
najobsežnejši požar, 
smo tokrat bili deležni 
vetrovnih, predvsem 
pa deževnih ujm. 
Severni del države je 
utrpel hudo razdejanje. 
Bile se človeške žrtve, 
družinske tragedije ter 
uničena tako javna, kot 
zasebna lastnina.

Navkljub hitremu posredo-
vanju civilnih zaščit, gasilskih 
enot, vojske ter množice pro-
stovoljcev, se bodo posledice 
čutile še mnogo let. Sedaj še 
vsi čutimo s prizadetimi in jim 
pomagamo na različne načine, 
se bo pa počasi ta nesreča iz-
gubila v množici drugih in-
formacij, ki nam jih dnevno 
servirajo mediji. Od nas odgo-
vornih, tako na lokalni, pred-
vsem pa na državni ravni, je 
pomembno, da se ta neurja in 
njihove posledice ne pozabijo. 
V prvi vrsti zaradi prizadetih 
ljudi, ki jim je treba pomagati, 
in v drugi vrsti zaradi dela ti-
stih državnih organov, ki piše-
jo in izvajajo zakonodajo. 

Tudi Vrhnika v dobršnem 
delu leži na poplavnem obmo-
čju. Čeprav smo se letos uspe-
li v veliki meri izogniti večjim 
naravnim nesrečam, se za-
vedamo, da stanje še daleč ni 
urejeno. Že več let se trudimo 
pri državnem koncesionarju 
za večji angažma pri čiščenju 
vodotokov. Zaradi pomanjka-
nja sredstev se njihovo delo iz-
vaja v manjšem obsegu. Celo 
tako majhnem, da smo morali 
v zadnjih letih s pomočjo ob-
činskih sredstev očistiti in 
poglobiti struge nekaterih po-
tokov, kar je sicer dolžnost dr-
žave. Letos so pristojne službe 
šle še nekoliko dlje. Odločile 
so se, da razne jarke in grabne 
na barju ne bodo več čistile. 
Zaradi nastale nesreče sedaj 
upamo, da se bo birokracija 

na tem področju zmanjšala 
ter uredila in da bo pri ureja-
nju vodotokov in zmanjšanju 
poplavne ogroženosti vodar-
ska stroka nad ostalo stroko. 
Govorim iz občinske izkušnje.  
Mesto Vrhnika je poplavno 
ogrožena predvsem zaradi 
dveh potokov: Hribskega po-
toka in potoka Bele. Pri izde-
lavi novih poplavnih kart, ki 
so se delale od leta 2021, je 
strokovnjak doc. dr. Primož 
Banovec predlagal rešitev, s 
katero bi bistveno zmanjšali 
poplavno ogroženost mesta 
Vrhnika. Rešitev je tehnično 
in finančno izvedljiva. Pre-
dlagana je razbremenilna cev, 
ki višek prispele vode odvede 
od pozidanih površin. Voda 
bi se zajela na pozidanem delu 
Vrhnike in se z razbremenilno 
cevjo odvedla do reke Ljublja-
nice - in to skoraj na istem me-
stu. Tukaj pa nastane težava. 
Reka Ljubljanica je pod vsemi 
možnimi naravovarstvenimi 
režimi. Tudi v samem me-
stnem jedru. Kaj sedaj? Ali bo 
prevladala vodarska stroka in 
bo država dovolila realizacijo 
rešitve ali pa bo obveljala nara-
vovarstvena stroka, ki ne dovo-
ljuje posega v brežino, četudi 
je ta na dolžini petih metrov? 
Srčno upam, da se bo v ta-
kšnih primerih upoštevala 
primarna stroka in da spomin 
na letošnje ujme ne bo poza-
bljen. 

Župan Daniel Cukjati

Na Vrhniki in v okolici je 
med poletjem nekajkrat 

zadišalo po svežem 
asfaltu. 

Pojdimo po kronološkem 
redu. Konec junija je po novem 
asfaltu zadišalo na Lesnem 
Brdu, kjer je bil na novo prepla-

sten krajši odsek ceste, v sklopu 
del pa sta bila prenovljena tudi 
ekološki otok, meteorna kanali-
zacija, prepusta in bankine.

V istem času je potekala od-
stranitev v marcu položenega 
asfalta na Tankovski cesti. Iz-
vajalec, podjetje CPK d. d., je 
zaradi ugotovljenih pomanjklji-

vosti 26. junija začel z menjavo 
obrabne plasti asfalta omenjene 
ceste. Kot so povedali na občini, 
je nastale stroške nosil izključ-
no izvajalec del – podjetje CPK 
d. d. in ne občina. V začetku 
julija je bila asfaltirana stranska 
ulica na Betajnovi, kjer je bilo 
poskrbljeno tudi za meteorno 
kanalizacijo, drenažo in dvojno 
optiko (Telekom in A1).

Med poletjem sicer ni zadiša-
lo po asfaltu na mostu v Verdu, 
je pa v začetku julija potekalo 
betoniranje pohodnega dela 
mostu, ki so ga takoj za tem za 
več dni pokrili s prekrivno folijo, 
ki je preprečevala prekomerno 
izsušitev betona. 

V središču mesta so bila ko-
nec julija končana dela na pre-
novi avtobusnih postajališč. 
Občina je pred meseci že obno-
vila nadstrešnici pod Hribom 
in pri zdravstvenem domu, to-
krat se je lotila še »osrednjih« 
nadstrešnic v središču mesta. 
Obledele oranžne nadstrešnice, 
ki niso nič kaj lepšale središča, 
so se tako dokončno poslovi-
le. K nadstrešnici pri občinski 
stavbi je bila dodana še postaja 
Biciklanca. 

Celo poletje potekajo dela na 
gradnji kolesarske steze med 
Vrhniko in Horjulom. Krajši 
odsek med Robovo in Slomško-
vo šolo je sredi julija že dobil 
asfaltno podlago, drugje dela 
še potekajo. Ker hkrati poteka 
še rekonstrukcija državne (re-
gionalne) ceste, je bila tudi ta 
ponekod že deležna prve plasti 

novega asfalta. Največji gradbe-
ni poseg v avgustu je na Razpo-
tju, kjer se previsi trasa ceste z 
Vrhnike proti horjulski dolini. 
Obstoječi nepregledni ovinek 
bo po novem bolj izravnan, od-
stranjena drevesa pa ne bodo 
več ovirala preglednosti. Konec 
avgusta se obeta še začetek del 
na najzahtevnejšem odseku, na 
klancu Ligojna – Razpotje. Tu 
bo v klanec proti Ligojni eno-
smerna kolesarska steza, za 
tiste iz smeri Horjula pa se ne 
predvideva kolesarske steze, ker 
so njihove hitrosti večje. Od 
konca vasi Ligojne proti Razpo-
tju bo po desni strani potekala 
dvosmerna kolesarska steza, ki 
se bo na enak način nadaljevala 
do meje s Horjulom. 

Po asfaltu je zadišalo tudi na 
odseku Podčelo – Podlipa, ki je 
konec julija dobil novo asfaltno 
prevleko, kot posledico števil-
nih pritožb, da gre za preveč dr-
seči asfalt, ki botruje številnim 
nesrečam. 

Verjetno pa so se občani raz-
veselili vonja asfalta na južni ob-
voznici, ki povezuje krožišče pri 
avtocesti z Verdom. V prvi po-
lovici avgusta je država vendarle 
začela z asfaltiranjem prve pla-
sti obvoznice, ki bo Sternenovo 
razbremenila dela prometa iz 
smeri Verda in Borovnice.

Gašper Tominc, foto: arhiv 
Občina Vrhnika

Na podlagi 112. in 119. člena Zakona o urejanju prostora 
(Uradni list RS, št. 61/17, 199/21 – ZUreP-3 in 20/22 – odl. 
US; ZUreP-2) ter 35. člena statuta občine Vrhnika sprejme 

župan Občine Vrhnika

UGOTOVITVENI SKLEP
glede stališč do pripomb in predlogov javnosti na 
javno razgrnjen dopolnjen osnutek sprememb in 

dopolnitev 
Občinskega podrobnega prostorskega načrta za 

trgovino Lidl v Sinji Gorici

Sprejme se ugotovitveni sklep glede stališč do pri-
pomb in predlogov javnosti na javno razgrnjen do-
polnjen osnutek sprememb in dopolnitev Občinskega 
podrobnega prostorskega načrta za trgovino Lidl v 
Sinji Gorici.

V času javne razgrnitve dopolnjenega osnutka nave-
denega akta ni bilo podanih pripomb in predlogov jav-
nosti. Javna razgrnitev je potekala v času od 1. 6. 2023 
do vključno 30. 6. 2023 v prostorih Občine Vrhnika, 
Oddelka za prostor, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika ter 
na spletni strani Občine Vrhnika. Javna obravnava je 
bila izvedena 21. 6. 2023 s pričetkom ob 17. uri v pro-
storih Občine Vrhnika. 

V času javne razgrnitve ni bilo podanih pripomb 
ali predlogov javnosti zato župan ni sprejel stališč do 
pripomb. 

Ta sklep se objavi na spletni strani Občine Vrhnika 
in v Našem časopisu.

Številka: 3503-1/2022-30 (5-07) 
Vrhnika, 18. 7. 2023

Župan
Občine Vrhnika

 Daniel Cukjati, l. r.

V prvi polovici avgusta je država vendarle začela z asfaltiranjem 
obvoznice, ki bo Sternenovo razbremenila prometa težkih tovornih vozil..

Zemeljska dela v Ligojni

Gradnja novega odseka kolesarske steze pri podjetju Fortrade, ki bo 
povezal kolesarsko stezo mimo Slomškove osnovne šole.

Sicer ne diši po asfaltu, ampak po malti – gradnja garderobnega objekta 
v športnem parku lepo napreduje. Razgled s terase zaenkrat uživajo samo 

delavci, drugo leto naj bi ga tudi že športniki in navijači.

Med poletjem je večkrat 
»zadišalo« po asfaltu
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Program je bil pester, saj je 
poskušal nagovoriti čim širšo 
populacijo: od najmlajših do 
najstarejših. Vrhunci progra-
ma so bili petki, ko je na odru 
športnega parka oživela živa 
glasba (Neisha, Fed Horses, 

Steve Zulu & Friends ter klapa 
Kamerati), en večer pa so občin-
stvo nasmejali stand-up komiki. 
Vsak drug petek je bilo v Parku 
samostojnosti poskrbljeno za 
najmlajše z različnimi otroški-
mi predstavami, animacijami, 

lego kockami, ustvarjanjem in 
drugimi dejavnostmi. Družine 

so bile vabljene v zeliščni Meni-
hov vrt v Bistro, na škratovsko 

pustolovščino na Mali plac ali 
k iskanju zmaja Lintverna v 
Star maln. Tisti, ki prisegajo na 
telesno aktivnost, so se lahko 
pridružili »Open Air Salsation 
Party« ali pa supanju po Lju-
bljanici. Kino Vrhnika je poskr-
bel za večerne projekcije filmov, 
barmani so se pomerili v me-

šanju koktajlov, poseben pečat 
dogajanju pa je dal tudi Festival 
O’Brk, ki je potekal pri Lavren-
čičevi hiši. »Zelo sem zadovoljna 
z uspešnim obiskom letošnjega 
Poletja na Vrhniki. Veseli me, da 
smo privabili obiskovalce in na-
stopajoče iz različnih krajev, ne 
samo z Vrhnike, in tako ustva-
rili pravo mešanico energije in 
kulture. Kljub občasno nevšeč-
nemu vremenu, smo s skupnimi 
močmi premagali izzive in se 
prilagajali situacijam. Na kon-
cu lahko z veseljem rečem, da 
smo se kljub vsemu zelo lepo 
zabavali in ustvarili nepozab-
ne spomine. Hvala vsem, ki ste 
sodelovali, obiskali festival ter 
prispevali k njegovemu uspe-
hu!« je dejala Marija Zakrajšek 
Martinjak, direktorica Zavoda 
Ivana Cankarja Vrhnika. 

Program Poletja na Vrhniki 
se zaključuje 31. avgusta v Par-
ku samostojnosti s »Sliko veli-
kanko«. Nekaj dni pred tem, v 
petek, 25. avgusta, naj bi (odvi-
sno od vremena) potekal še en 
vrhunec cikla prireditev: Pole-
tna južna na Stari cesti. 

Gašper Tominc, foto: arhiv 
ZIC Vrhnika

Klapa Kamerati

Vsak drug petek je bilo v Parku samostojnosti poskrbljeno za najmlajše z različnimi otroškimi predstavami, 
animacijami, lego kockami, ustvarjanjem in drugimi aktivnostmi.

Neisha

Pri julijski petek so oder zasedli komiki. 

Dobro obiskano
Poletje na Vrhniki

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika je v sodelovanju z 
zunanjimi partnerji julija in avgusta organiziral več 
kot 30 različnih glasbenih, kulturnih, družabnih 
in športnih dogodkov, ki so vabili staro in mlado v 
športni park v središču mesta in na druge lokacije. 
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Vstop prost!

&

Sobota, 9. 9. 2023
Park pred Cankarjevim domom, Vrhnika

 
OB INA VRHNIKA

Okusite kavo in vino!

Povezali bomo dva različna svetova, ki imata veliko več 
skupnega, kot se zdi na prvi pogled. Enako kot v skodelici kave 
se tudi v kozarcu vina okusijo raznolike note kultur, podnebja, 
sort in predvsem strasti pridelovalcev!

Odlična priložnost za sprostitev ob dobri kavi, hrani, vinu in druženju. Poleg kulinaričnih užitkov 
boste lahko uživali v glasbi, umetnosti za male in velike ter drugih presenečenjih, ki jih pripravljamo.

Počitniški program – 
Poletni vklop - poteka 
na Vrhniki že od leta 
2007. Letošnja, že 17. 
izvedba po vrsti, je 
potekala od 3. julija do 
24. avgusta v Telovadnici 
Partizan in Večnamenski 
športi dvorani Antona 
Martina Slomška.

Spletne tedenske prijave in 
program na dveh lokacijah so 
postali stalnica, tako kot tudi 
rast povprečnega števila vsa-
kodnevno prisotnih otrok na 
Poletnem vklopu. Potrebe star-
šev po varstvu so bile za nekaj 

tednov v poletju žal večje od na-
ših kapacitet in zmožnosti, vse-
eno pa smo se, tako kot vedno, 
trudili, da smo pester program 
omogočili čim več otrokom.

Vreme nam letos ni bilo naj-
bolj naklonjeno, zato smo izve-
dli le tri kopalne izlete. Enkrat 
smo namesto kopanja obiskali 
v živalski vrt in Plezalni cen-
ter Verd, ostale četrtke pa smo 
naredili posebno animacijo v 
dvoranah. Med drugim smo 
čez poletje obiskali Kino Vrh-
nika, jahali pri Ponijih s Klanca, 
izvedli čistilno akcijo, gostili 
Zdravstveni dom Vrhnika in 
pasjo šolo ter seveda spoznali 
veliko novih športov in lokalnih 

(športnih) društev. Seveda ni-
smo pozabili na tradicionalne 
vklopove aktivnosti, kot je na 
primer »Vklop ima talent«. 

Animatorji in vsi drugi vklju-

čeni ste poskrbeli, da so bili 
starši brez skrbi in da so otroci 
vsak dan z nasmehom prihajali 
na Poletni vklop in ga popoldne 
s težavo zapuščali. Velika hvala 

vsem, ki ste kakorkoli pripomo-
gli, da smo uspešno izvedli še en 
Poletni vklop!

Vsem otrokom želimo veliko 
uspeha v novem šolskem letu, 

mi pa se bomo malo odpočili, 
potem pa že začeli pripravljati 
Jesenski vklop!

Vodji projekta Gašper 
Stržinar in Gašper Kos

Poletni vklop 
zopet navduševal
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Na Vrhniki so dan 
državnosti preživeli 

aktivno in slovesno. 25. 
junija 2023 sta namreč 

v športnem parku 
potekala dogodka, kjer 

je lahko prav vsak našel 
nekaj zase: 16. Festival 

družin in slovesnost 
ob dnevu državnosti 
Domovina praznuje.

Dogodka, ki sta ju v sode-
lovanju z Občino Vrhnika in 
Zavodom Ivana Cankarja orga-
nizirala Zavod Iskreni in Domo-
vina, sta bila za vse obiskovalce 
brezplačna. Festival družin se je 
ob 14.00 začel s koncertom Tr-
kaja, ki sta mu na malem odru 
sledili še pravljična urica z 
Mileno Miklavčič in koncert 
z Romano Krajnčan. V Can-
karjevem domu so nekaj zase 
našli starši in starejši otroci, ki 
so se lahko udeležili stand-up 
predstave Roka Škrlepa in 
predavanja Mihe Kramlija o 
pasteh in nevarnostih pame-
tnih telefonov in spleta ter kako 
jih varneje in predvsem zmerno 
uporabljati. Vzporedno so bile 
obiskovalcem Festivala družin 
ves čas na voljo številne zani-
mive delavnice. Najbolj obiska-
na je bila poslikava obraza, 
zelo zaželene pa so bile tudi 
druge delavnice: jahanje konj, 
lokostrelstvo, vožnja s kanuji in 
supi po Ljubljanici, pletenje kitk, 
delavnica diabolo, ročna dela in 
seveda gasilci. Udeleženci so si 
lahko izposodili tudi žoge ter se 
na igriščih preizkusili v košarki 
in nogometu. 

Maša za domovino na Trojici
Nekatere družine so popol-

dan na Vrhniki zaključile s kon-
certom Romane Krajnčan, spet 
druge so se odpravile na Trojico, 
kjer je frančiškan pater Andraž 
Arko daroval mašo za domovi-
no. Cerkev svete Trojice je bila 

polna, veliko ljudi je pri maši 
sodelovalo tudi pred cerkvijo. 
V nagovoru je Arko poudaril, 
kako bistveno je, da sodelujemo 
in drug drugemu prisluhnemo, 
saj se izključevanje vedno kon-
ča v osami. Večina prisotnih se 
je po maši sprehodila do špor-
tnega parka, kjer se je ob 20.00 
začela slovesnost ob dnevu dr-
žavnosti Domovina praznuje, 
ki sta jo v živo prenašala RTV 
Slovenija na prvem programu 
in Radio Ognjišče na svojih fre-
kvencah.

Slovenska pesem in beseda za 
rojstni dan domovine

Slovesnost smo, kot se spo-
dobi, začeli stoje ob himni Re-
publike Slovenije, nato pa s(m)
o obiskovalci uživali v uri in pol 
dolgem kulturnem programu 
z glasbenimi gosti: Nušo De-
rendo, triom Aufbiks, Ma-
tjažem Robavsom, Matejem 
Šokličem in Tinetom Lust-
kom, Slovenskim godalnim 
ansamblom in Kvatropirci. 
Slednji so s svojim petjem po-
pestrili tudi druženje vseh pri-
sotnih po prireditvi. Program 
sta povezovala Nataša Ličen 
in Luka Svetina, z recitacijami 
Cankarjevih del pa je navdušil 
Tone Kuntner.

Letošnji slavnostni govornik 
je bil nekdanji predsednik RS 
Borut Pahor, ki je po mnenju 
mnogih udeležencev dogodka 
pokazal svojo veličino in dr-

žavniško držo, saj je v svojem 
govoru izkazal tako praznično 
vzdušje ob narodni obletnici, 
kot opozoril na prihodnje izzive, 
vendar na način, ki ni nikogar 
napadel. Zbrane je pozdravil in 
nagovoril tudi vrhniški župan 
Daniel Cukjati, ki je spomnil 
na pomembno vlogo Vrhnike v 
času osamosvajanja. Udeležen-
ci so po dogodku v veliki meri 
izkazovali hvaležnost za do-
moljubno praznovanje dneva 
državnosti in navdušenje tako 
nad nagovorom predsednika 
Pahorja kot izjemnimi umetni-
škimi točkami.

Dogodka so se udeležili tudi 
vidni politiki

Na praznovanje je bil pova-
bljen celoten politični vrh. Ude-
ležilo se ga je več vidnih posame-
znikov slovenskega političnega 
in javnega življenja. Poleg Bo-
ruta Pahorja tudi predsedni-
ki več političnih strank: Ja-
nez Janša (SDS), Matej 
Tonin (NSi), Marko Bala-
žic (SLS) ter več poslancev 
omenjenih strank. Prišel je tudi 
predsednik osamosvojitvene 
vlade Lojze Peterle.

Avtor: Zavod Iskreni 
Fotografije: CITRUS/Tomo 

Strle

Proslavo ob dnevu 
državnosti na Vrhniki 
tokrat spremljala vsa 
Slovenija

Na koncertu Romane Krajnčan je bilo plesa, petja in dobre volje na pretek.

Maša za domovino v cerkvi svete Trojice

Poleg slavnostnega govornika Boruta Pahorja se je slovesnosti udeležilo tudi več drugih vidnih posameznikov 
slovenskega političnega in javnega življenja.

Obiskovalce je nagovoril tudi župan Občine Vrhnika Daniel Cukjati.

Trio Aufbiks je med drugim zapel tudi Kettejevo pesem Na trgu. Prisotni so bili navdušeni nad domoljubnostjo slovesnosti, slovenskih zastav ni manjkalo.

Slovesnost si še lahko ogledate
Tisti, ki se slovesnosti niste mogli 
udeležiti ali si jo želite ponovno 
ogledati, to še vedno lahko storite. 
Posnetek slovesnosti Domovina 
praznuje je na voljo v spletnem ar-
hivu RTVS na povezavi: https://365.
r t v s lo. s i /ar hi v/ t v- i n f o r mat i v-
ni/174967832



Občina Vrhnika

NAS CASOPIS 517 /28. 8. 2023 C M Y K 8

28. avgust 2023 8
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

8

V prvi polovici julija je na Stari cesti zače-
la delovati nova koncesionarka ortodon-
tinja - Elizabeta Zaletel, dr. dent. med., 
spec. čeljustne in zobne ortopedije. Or-
dinacijo ima na naslovu Stara cesta 7.  

Elizabeta Zaletel, zobozdravstvena dejavnost- čelju-
stna in zobna ortopedija in splošno zobozdravstvo 
Delovni čas do 11. 9. 2023
Ponedeljek: 13.00 - 18.00 
Torek: 14.00 - 19.00
Sreda: 7.00 - 12.00
Četrtek: 7.00 - 12.00

petek: 7.00 - 12.00
Delovni čas po 11. 9. 2023 
Ponedeljek: 7.00 - 12.00 
Torek: 14.00 - 19.00
Sreda: 13.00 - 18.00
Četrtek: 7.00 - 12.00
petek: 7.00 - 9.30
Telefon v ordinaciji: 013 307 250  
Elektronski naslov: elizabeta@ortoplus.si 
13.00-18.00
14.00 - 19.00
7.00 - 12.00 
7.00 - 12.00

O letošnjem vremenu v 
poletnem času ne gre 

izgubljati besed. 

Vrhnika z okolico se je na 
srečo v večini primerov izog-
nila najhujšemu. Prvič jo je 
zajelo neurje 18. julija, drugič pa 
poplave med 4. in 6. avgustom. 

Uvod v pestro vremensko 
dogajanje se je zgodil 18. julija, 
ko je okoli 20. ure Vrhniko z 
okolico zajelo neurje z močnim 
vetrom. Padala je kot lešnik de-
bela toča, ki ni povzročila večje 
škode, bolj kot ta pa je večer za-
znamoval močan veter. Podrl je 
več dreves, odkril nekaj streh in 
botroval izpadu elektrike, ki se 
je vrnila v nekaterih primerih 
šele naslednje dopoldne. Ker 
neurje ni zajelo samo Vrhnike, 
ampak tudi okoliške občine, je 

bil Regijski center za obveščanje 
tako zaseden s telefonskimi klici 
občanov na pomoč, da so klice 
začeli sprejemati lokalni štabi 
Civilnih zaščit. Tako je bilo tudi 
na Vrhniki, kjer se je okoli 20:20 
sestal štab v sinjegoriškem gas-
ilskem domu in prevzel koordi-
nacijo komunikacijskega centra 
gasilskim ekipam na terenu. 
Intervencije so potekale na kar 
52 lokacijah, sodelovalo pa je 
skoraj sto gasilcev, ekipa komu-
nale ter dva zasebnika z dvigali.  
Julija se ni še nikomur sanjalo, 
da bo čez dobrih štirinajst dni 
Slovenija dočakala sodni dan. 
Vremenoslovci so že dan pred 
poplavami napovedali, naj se 
ljudje pripravijo na najhuje. 
Zaradi tega je štab vrhniške 
Civilne zaščite začel obveščati 
občane o preventivnem 
ravnanju in o razpoložljivih 

protipoplavnih vrečah na ko-
munali (občanom je bilo pre-
danih okoli 300 vreč). Na srečo 
je noč med 3. in 4. avgustom 
minila za vrhniško občino rela-
tivno mirno, saj jo je vremen-
ska fronta zaobšla. Ker doma ni 
bilo večjih težav, je že prvi dan 
na poplavljena območja v Slo-
veniji odšlo na pomoč 45 gasil-
cev z 10 vozili, naslednji dan, v 
soboto, pa 56 gasilcev z 9 vozili.  
Ko si je že marsikdo mislil, da 
je najhuje mimo, se je v nedeljo 
6. avgusta, v zaledju Vrhnike 
malce po drugi uri popoldne 
»skuhala« nevihtna celica, ki 
se je pomikala s polhograjske 
smeri proti prestolnici in na 
svoji poti oplazila Drenov Grič, 
Lesno Brdo, Blatno Brezovico, 
Ligojno in Bevke. Močno 
deževje je v nekaj minutah dvi-
gnilo tamkajšnje vodotoke do 

kritičnega vodostaja in pripo-
moglo k proženju zemeljskih 
plazov. Zopet je bil aktiviran 
štab Civilne zaščite Vrhnika. Na 
Drenovem Griču se je sprožil 
večji zemeljski plaz, ki je ogro-
zil stanovanjski objekt, zato je 
bila ena oseba evakuirana, in 
dva manjša v Blatni Brezovici. 
Gasilci so vse plazove pokrili 
z zaščitno folijo, vzdrževalec 
pa je odstranil zemljino s cest, 
kjer je to bilo potrebno. Zaradi 

neurja je bila zaprta cesta med 
Blatno Brezovico in Bevkami 
ter Lesnim Brdom in Horjulom, 
močno je bila poškodovana 
tudi cesta Vrhnika – Ligojna. 
Močan naliv je botroval k pre-
livanju potoka med Drenovim 
Gričem in Lesnim Brdom, da je 
zalil približno 12 objektov. Na 
terenu je bilo okoli 50 gasilcev 
iz sedmih društev, ekipa Ko-
munalnega podjetja Vrhnika in 
podizvajalec. 

V naslednjih dneh so se 
vrhniške gasilske ekipe in nekat-
ere skupine občanov ter posa-
meznikov  dnevno odpravljale 
na območja, ki so jih prizadele 
poplave, organizirane so bile 
tudi številne akcije zbiranja 
pomoči.

Gašper Tominc, foto: 
facebooka PGD Drenov Grič 

– Lesno Brdo in PGD Sinja 
Gorica

Zdravstveni dom Vrhnika je za potrebe Pa-
tronažne službe v maju nabavil tri nove avtomo-
bile znamke Fiat Panda, s katerimi so nadomestili 
stare in iztrošene avtomobile. 

Tako so končali s posodobitvijo voznega parka 
Patronažne službe, ki je izredno pomemben del 
te službe, saj na terenu skrbijo za vse tri občine 

ustanoviteljice, torej Vrhniko, Borovnico in Log 
- Dragomer. Patronažna sestra na dan prevozi od 
30 do 50 kilometrov in avtomobil je njeno osnov-
no sredstvo. Varno in izpravno vozilo je nujno 
potrebno za zagotavljanje kakovostne oskrbe pa-
cientov na domu.

Obvestilo 

Nov način izvajanja 
mrliško pregledne 
službe

Občina Vrhnika in Zdravstveni dom Vrh-

nika obveščata, da po novem mrliško pre-
gledno službo v občinah Vrhnika, Borovni-
ca in Log - Dragomer namesto Službe nujne 
medicinske pomoči Zdravstvenega doma 
Vrhnika opravlja Inštitut za sodno medicino 
v Ljubljani. 

Dežurna služba inštituta, kjer naroči-
te mrliški pregled (01 543 72 22), je do-
segljiva 24 ur na dan sedem dni v tednu. 
Če obstaja sum za nasilno ali nezgodno smrt, 
samomor oziroma za smrt, ki bi bila lahko v 
povezavi s kaznivim dejanjem, najprej obves-
tite 112. (gt)

Obvestilo 

Bodimo previdni – 
šolarji na cesti!
Združenje šoferjev in avtomehanikov Vrhnika opozarja 
vse krajane na bližajoči se začetek pouka. Od petka, 1. 
septembra,  bodo z nami na cesti tudi naši šolarji. Bodite 
pozorni na cesti, še posebno v okolici šol, vrtcev prav tako 
naj bo vaša  pozornost usmerjena na kolesarje in uporab-
nike skirojev. Prilagodite hitrost vaših vozil in odpravite 
se od doma pravočasno. Poskrbite za svoje otroke tudi v 
avtomobilih. Vedno jih pripenjajte z varnostnimi pasovi 
in jih namestite v ustrezne avtosedeže. Bodimo jim dober 
zgled in se pripnimo tudi sami!

Tudi letos bomo člani ZŠAM Vrhnika aktivno, ob pomoči 
policije in mestnega redarstva, varovali prehode za pešce 
in nevarne prometne točke. Naše člane boste prepoznali  
po varovalnih jopičih in uniformah združenja. Na prve 
šolske dni bodo opozarjali tudi cestni transparenti in ce-
stni triopani. Bodite strpni in previdni.
Življenje je neprecenljivo – spoštujmo ga. 
Varno vožnjo!                            Franjo Čretnik,  ZŠAM Vrhnika 

Posodobitev voznega parka
v patronažni službi ZD Vrhnika

Pogled iz zraka na poplavljeno območje med Drenovim Gričem 
in Lesnim Brdom, kjer je prišlo do zalitja objektov.

Večji zemeljski plaz na Drenovem Griču nad bivanjskim objektom. 

Neurja po Sloveniji

Vrhniki z okolico je bilo na 
srečo najhuje prihranjeno 

Na Stari cesti je začela delovati nova ortodontinja
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KS Verd je pridobila 
strateško pomembno 

parcelo ob Ljubljanici od 
dedičev rodbine Marolt. 

Krajevna skupnost Verd 
je uradno postala lastnica 
zemljišča na parcelni številki 
11/2 2003 k. o. Verd. Le ta je 
sedaj last in del premoženja 
KS Verd. Z dediči rodbine 
Marolt smo sklenili dogovor o 
prenosu zemljišča na KS Verd. 

Z dogovorom o prenosu 
lastništva smo se pogodbeno 
obvezali, da jim uredimo spo-
minsko obeležje, kjer se bo KS 
Verd nadaljnjih 50 let zavzemala 
skrbeti za prispevek pomembne 
rodbine v naši vasi. Obeležje bo 
namenjeno zapisu in prispevku 
same rodbine v našo vas. Rod-
bina Marolt je v preteklosti KS 
Verd že podarila zemljišče, kjer 
je sedaj parkirišče in mrliška 
vežica. Takratni predstavniki 
KS Verd tega niso obeležili 
nekako trajno, sedaj malokdo 
pravzaprav ve, da je bilo tudi 
to zemljišče podarjeno. Za 
omenjeno zemljišče so se do-
govorili že naši predhodniki 
v času predsedovanja Urbana 
Žirovnika (domače Bana) in 
prav bi bilo, da zapišemo in s 
tem obeležimo tudi posle naših 
predhodnikov. Dediči rodbine 
Marolt si nedvomno zaslužijo 
vse spoštovanje našega kraja. 
Predstavniki KS Verd pa smo 
jim za njihov prispevek iskreno 
hvaležni!

Razlogi o odkupu parcele: 
dogovorjena cena parcele je 
bila simbolnih 200 €, uradna 
cenitev parcele pa je mno-
go mnogo višja. Dediči bi 
zemljišče lahko ponudili na trg, 
pa so se raje odločili pristopiti 
k našemu predlogu. Krajevna 
skupnost Verd želi parcelo, ki 
je do nedavnega bila še last Ma-
roltovih urediti v neko strateško 
pomembno lokacijo za prihod-
nje generacije. Urejenost naselja 
namreč kaže ambicije skupnosti 
Verda glede kakovosti življenja 
v samem naselju. Z vsako grad-
njo ali urejenostjo same parcele 
posegamo v podobo prostora. 
Z načrtovanjem prostora pa 
omogočamo razvoj prihodnjim 
generacijam.

Kot KS Verd si želimo okolje, 
ki je v prvi vrsti privlačno za 
nas domačine Verda, hkrati pa 
tudi drugim obiskovalcem po-
nuditi višji nivo udobja. Želimo 
si še vnaprej spremljati stanje in 
potrebe ter probleme v samem 
prostoru Verda ter jih spremin-
jati v skupno dobro. 

Območje urejanja no-
vonastalega območja je pred-
vsem, da bi postal prostor za 
oddih krajanov in mimoidočih. 
Ureditev zemljišča bo v smer-
nicah parkovne ureditve in 
prostora za počitek, ob izred-
nih razmerah kadar se bo v 
neposredni bližini odvijal po-
greb, pa bo mogoče na zemljišču 
ob teh izrednih dogodkih za-
gotoviti tudi kakšno dodatno 
parkirno mesto. Pri tem bomo 

sledili priporočilom skupini 
arhitektov. Pri načrtovanju bo 
KS Verd sodelovala z arhitekti 
urejanja prostora. Predsednik 
sveta KS Verd je že sestavil 
neuradno skupino arhitektov in 
strokovnjakov, ki jih je že zapro-
sil za pomoč pri idejnih rešitvah. 
Vabljeni pa k sodelovanju vsi, ki 
imate pri tem izkušnje in bi 
želeli s svojim delom prispevati 
k urejanju tega prostora. Veseli 
bomo pomoči. 

Na kratko o Maroltih:
Starejše generacije o velepos-

estniku z Verda vedo veliko, 
današnje generacije bolj malo. 
Če na kratko povzamemo o 
domačiji Marolt. Lastnik je 
bil veleposestnik Marijan Ma-
rolt, rojen leta 1902 v Verdu. 
Po izobrazbi pravnik in umet-
nostni zgodovinar. Leta 1911 je 
domačijo od svojih staršev pre-
vzel v posest Janko Marolt, oče 
Marijana Marolta. Oče, Janko 
Marolt se je rodil leta 1862 kot 
peti otrok svojih staršev. Po 
končanem študiju medicine je 
bil kot okrožni zdravnik leta 
1889 poslan na Vrhniko, kjer 
je bil zdravnik in tudi dolgo-
leten župan. Vrhniški zdravnik 
je postal eden najveljavnejših 
posestnikov v okolici, velepos-
estnik in industrialec na lepem 

prostoru ob Ljubljanici v Verdu, 
kjer so bile tri stanovanjske hiše, 
žaga, mlin, prej do leta 1911 pa 
tudi opekarna, hlevi in drugo. 
Leta 1908 je postal vrhniški 
župan, in to ostal dolgo vrsto 
let. Oče je kot edinega dediča 
določil sina Marijana ter mu 
hotel preskrbeti najboljšo izo-
brazbo. Od takrat se je posestvo 
tudi uradno uveljavilo kot Ma-
roltovina, ki jo poznamo tudi v 
današnjem času.

Pred koncem druge svetovne 
vojne pa  se je maja 1945 tudi 
sam umaknil v emigracijo, 
saj so zanj postale razmere 
v domovini nevzdržne. Ma-
rolt je tako zapustil ogromno 
premoženja doma. Vedel je, da 
je šel v svet iz načelnosti, ki ni 
vezana na materializem. Selil se 
je iz taborišča v taborišče. Na 
koncu so se vkrcali za Argen-
tino. V Buenos Aires je tako 
prišel junija 1948 s svojo ženo 
in tam bil do konca svojih dni. 
V Buenos Airesu je bil pravnik 
pri Društvu Slovencev. 

Sodeloval je pri organiziranju 
slovenske skupnosti ter bil prvi 
in dolgoletni tajnik Slovenske 
kulturne akcije. SKA je bilo kul-
turno društvo slovenskih emi-
grantov v Buenos Airesu.  Uvel-
javil se je kot pisec krajše proze 

in bil vodilni likovni kritik. 
Prvenstveno je bil umetnost-

ni zgodovinar, kritik in organi-
zator, tesno povezan s splošno 
kulturno zgodovino; v drugi 
vrsti pa gledališčni in literarni 
kritik ter leposlovec. Na vseh 
teh področjih javnega dela se 
je Marolt uveljavljal že doma.  
V emigracijah pa se je pojavil 
prvič v tisku kot pisatelj. Ma-
roltova povest »Zori, noč vesela« 
je prvo izvirno zdomsko delo, ki 
ga je v knjigi izdala Slovenska 
kulturna akcija (SKA). V Argen-

tini je napisal tudi zadnjo svojo 
knjigo, roman, v čast še enemu 
sokrajanu  Jožefu Petkovšku z 
naslovom Življenjepisna povest. 
Z omenjenim romanom se je še 
dodatno dokazal, da je njegovo 
srce v domovini. Vse njegovo 
delo v tujini je delo ljubezni. 
Ljubezni do slovenstva v tujem 
svetu. Tega je vedno povezoval s 
preteklostjo v domovini. Vedno 
je spremljal umetnostno doga-
janje v domovini in pisal o njem. 
Umrl je leta 1972 v Buenos Ai-
resu. O njegovi domačiji pričajo 

deloma preurejeni stanovanjski 
objekti, del domačije pa je bil 
porušen. 

Na koncu pa zopet še enkrat 
HVALA dedičem rodbine, da 
ste pristopili k naši ideji. 

Prav tako se zahvaljujemo 
nekdanjemu županu Stojanu 
Jakinu, ki nam je brezplačno 
izdelal sodno cenitev ter vsem 
ostalim, ki ste bili kakorkoli 
udeleženi v postopku in ste pri-
pomogli k izvedbi te družbeno 
pomembne zadeve! Hvala. 

Svet KS Verd 

Poletje gre počasi h koncu, v KS 
Verd pa zadnje mesece nismo le 
dopustovali, ampak smo bili tudi 
precej aktivni. 

Pritiskanje na odgovorne, v zvezi z nadalje-
vanjem del na južni obvoznici S2, je obrodilo 
sadove. Zaključna dela so stekla in vse kaže, da 
bomo krajani in okoliški prebivalci v kratkem 
lahko hitreje dostopali do avtoceste. Za ta na-
men smo napisali kar nekaj dopisov, opravili 
številne telefonske klice in se srečali s poslan-
cem Bojanom Čebelo. Hvala tudi vsem drugim, 
ki ste vlagali napore, da se je projekt premaknil 
iz mrtve točke! V času polaganja asfalta smo 
nadzornika projekta opozorili še na ustrezno 
ureditev dostopov na kmetijska zemljišča ter 
označitev s prometnimi znaki. Na podlagi pre-
jetih pobud krajanov smo od DARS-a pridobili 
pojasnilo, da se bo dodatna protihrupna zaščita 
na območju Janezove vasi izvedla v letih 2025-
2028, medtem ko zamenjava protihrupne ogra-
je na viaduktu Verd ni predvidena. Pozvali smo 
tudi pristojne, da so v Bistri odstranili prometni 
znak, ki prepoveduje promet z motornimi vozili 
in s tem onemogoča dostop kmetom do kmetij-
skih površin, ne da bi pri tem kršili cestno pro-
metni predpis. Namesto tega bo v kratkem od 
TMS Bistra do mostu čez reko Bistrico vzposta-
vljeno območje omejene hitrosti - območje 30.  
Začeli smo z deli za postavitev zaščitne mreže 
za igrišče v Matjaževki. Po robovih doline je 
bila zmulčena zarast, v septembru pa bomo v 

sklopu delovne akcije robove zasadili z medo-
vitimi rastlinami. Sofinancerska sredstva za 
sadike medovitih rastlin so bila pridobljena na 
javnem razpisu Ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano, na katerega se je, z našo 
pomočjo pri pripravi dokumentacije, prijavilo 
Čebelarsko društvo Vrhnika. Na našo pobudo 
so bila v Retovju odstranjena nevarna dreve-
sa, ki so ogrožala mimoidoče. V Retovju bodo 
postavljeni tudi novi, večji koši za odpadke, nov 
koš za pasje iztrebke pa bo nameščen tudi ob 
makadamski poti, ki se vije med Janezovo vas-
jo in avtocesto. Na vstopu v Retovje si želimo 
namestiti tudi fizično oviro - stebriček, ki bi 
preprečevala dostop avtomobilom, saj smo le-
tos tam zaznali že več kršitev. Uspešni smo bili 
pri pridobitvi vseh soglasij za postavitev obve-
stilno informativnih tabel, ki bodo nadomestile 
začasne lesene panoje. Poskrbeli pa smo tudi za 
to, da številne nedelujoče luči v Verdu ponovno 
svetijo. Naj spomnimo še na prometni znak pri 
pokopališču Verd, ki po novem dovoljuje parki-
ranje le osebnim vozilom. Za vzdrževanje in ko-
šnjo površin v lasti KS Verd, iščemo zanesljivo 
osebo, s katero bi sklenili pogodbo. Zainteresi-
rani kandidati naj pokličejo na številko 040 705 
234 ali pišejo na mail dejan.ksverd@gmail.com 
Veseli nas, da FB strani KS Verd sledi že več kot 
500 sledilcev, naše objave pa so dobro brane in 
tudi deljene. V jeseni bo luč sveta ugledala tudi 
nova spletna stran, kjer bodo informacije zbra-
ne na enem mestu. Sledite nam! 

V imenu Sveta KS Verd: Petra Hladnik

Poteza, ki se bo zapisala v 
zgodovino krajevne skupnosti Verd!

Območje ureditve, ki se bo zgodila v prihodnje. 

Predstavnica rodbine Marolt in predsednik KS Verd.

Posestvo Maroltovih leta 1945

Kaj je novega v KS Verd?
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Na pragu Ljubljane, a predaleč 
od občinskega središča
Krajevna skupnost Drenov 
Grič - Lesno Brdo je del Občine 
Vrhnika. 

Vendar krajani nimamo ravno ob-
čutka, da smo zares vrhniški občani, 
saj  nas iz občinskega središča le ma-
lokdo obišče, če niso morda kakšne vo-
litve, še manj povpraša, kaj vse v  kraju 
potrebujemo za vsakdanje življenje na 
tem koščku pod soncem. Veliko je stva-
ri, o katerih bi morali skupno govoriti 
in iskati rešitve, a trenutno je največji 
problem poplavnost dela kraja Drenov 
Grič. Večina kraja je del Ljubljanske-
ga barja, zato ni nič nenavadnega, da 
je vode na vsakem koraku še preveč. V 
prejšnjih letih smo še nekako shajali z 
vsemi poplavnimi težavami. Toda kar 
se nam je dogajalo ob zadnjem neurju, 
6. avgusta 2023, pa nas je zelo prestra-
šilo. Najmanj sedem stanovanjskih hiš 
nas je bilo ogroženih, saj sta se tako 
površinska voda kot podtalnica kar 
dvigovali, naraščali, dotekali. Z veliki-
mi napori ob pomoči krajevnih gasilcev 
smo stanje nekako stabilizirali in upa-
li, da se bo dotok vode vendarle umiril. 
Naslednji dan se je voda res umaknila, 

nas pa je čakalo ogromno blatnega či-
ščenja in jeze, da se nam to dogaja, če-
prav ne bi bilo potrebno. Zato smo se 
organizirali in na ustrezne naslove Ob-
čine Vrhnika naslovili zahtevo, da se 
problem odvodnjavanja na poplavnem 

delu Drenovega Griča takoj uredi. Vsi 
se bojimo vsakega naslednjega dežja, saj 
za jesen napovedujejo še večje poplave. 
Zahtevo smo naslovili na župana, di-
rektorja občinske uprave in vodjo oddel-
ka za okolje in komunalo. Pričakujemo 

resno obravnavo problema in takojšen 
pristop k ureditvi odvodnjavanja na 
poplavnem delu kraja Drenov Grič. V 
našem občinskem časopisu  objavljamo 
tudi celotno besedilo protesta občin-
skim službam. Prilagamo tudi nekaj 
fotografij, da si bo vsak bralec članka 
lažje predstavljal situacijo.

Zapisala Karolina Jarc

»Protest krajanov dela 
Drenovega Griča ob zadnjih 
poplavah na območju Občine 
Vrhnika zoper nučinkovitost 
Občinske uprave Vrhnika glede 
urejanje vodne infrastrukture

Učinkovito lokalno upravljanje ima 
neposreden vpliv na bistvena vprašanja 
življenja ljudi – občanov, kot so člove-
kova varnost, človekove pravice, lokalni 
gospodarski razvoj, temeljna infra-
struktura. Vse drugo pustimo vnemar, 
tokrat se je nujno potrebno usmeriti k 
ureditvi temeljne infrastruktur – uredi-
tev odvodnjavanja na delu Drenovega 
Griča, ki ga je v zadnjih poplavah do-
besedno zalilo.

 Že v prejšnjih neurjih se je v okolici 
hiš hiš št. 186b, 188, 188a,  188b, 190 

in 191 nabralo ogromna količina vode. 
Toda tako visokega porasta vode, kot se 
je zgodilo v nedeljo, 6. avgusta, pa nih-
če, tudi starejši krajani v tej oklici ne 
pomnijo. Voda je neprestano narašča-
la, ker skupni jarek od mostu dalje ni 
zmogel požirati neskončne količine vode. 
Člani PGD Drenov Grič - Lesno Brdo so 
se trudili na različne načine, a brez vi-
dnega uspeha. Voda je pritekala iz vsa-
ke zemeljske odprtine, se razlivala po 
cesti, dvoriščih hiš, zalivala pritlične in 
kletne prostore, podtalnica se je dvigala 
in grozila nam je poplava hiš. Krajani 
imamo celotno stanje fotografirano. Po 
intenzivnem delu prostovoljnih gasil-
cev se je voda le pričela počasi umikati, 
tako da smo noč preživeli nekoliko mir-
neje. Seveda nas je naslednji dan čaka-
lo ogromno temeljitega čiščenja zalitih 
prostorov in dvorišč.

Po premisleku in medsebojnem pogo-
voru ugotavljamo, da je osnovni vzrok 
neočiščena in preozka struga potoka od 
mostu dalje proti avtocesti, saj ne odva-
ja dovolj učinkovito vode iz vseh dotokov. 
Zato pričakujemo, da občina pristopi z 
vso resnostjo in takoj k rešitvi nastalega 
problema, saj se vsi krajani navedenih 
hiš bojimo naslednjega dežja. Bojimo se 
za lastno varnost, za naše premoženje, 
ki je povezano z ekonomsko in osebno 
eksistenco.«

P R E J E L I  S M O

/ T O U R N E 
P R O I Z V O D N J A 
AV T O D O M O V
Na voljo več delovnih mest različnih 
profilov: tehnolog lesarske stroke, CNC 
operater na lesno obdelovalnih strojih, 
operater na lesno obdelovalnih strojih.

Pričakujemo visoko stopnjo natančnosti 
in zavzetosti, pripravljenost na timsko 
delo in proaktivnost, V., VI. ali VII. stopnjo 
lesarske izobrazbe ali druge ustrezne 
tehnične smeri

Pričakujemo pozitiven odnos do dela, 
pripravljenost na timsko delo, samoiniciativnost, 
zanesljivost. Zaželena je tehnična ali mehanična 
smer izobrazbe.

Uvajanje bo potekalo v podjetju Avto lev 
na Vrhniki. Kandidati za področje servisa v 
Pivki bi nato z delom na dotični lokaciji pričeli 
predvidoma leta 2024.

/ T O U R N E  A L I  AV T O  L E V 
S E R V I S  
V O Z I L
Na voljo več delovnih mest: vodja servisa, 
servisni sprejemnik, skladiščnik, mehanik.

Če se želite pridružiti naši ekipi v Avto lev d.o.o. pošljite prijavo in življenjepis na zaposlitev@
avtolev.si. V kolikor vas zanima delovno mesto v proizvodnji avtodomov Tourne mobil d.o.o., 
pošljite prijavo in življenjepis na zaposlitev@tourne-mobil.com. V prijavi navedite, za katero 
delovno mesto se prijavljate. Vaše prijave sprejemamo do 30/09/2023.

W W W.TO U R N E- M O B I L .CO M

Tourne mobil d.o.o. | Ljubljanska 16,1360 vrhnika

W W W. AV TO L E V. S I

AVTO LEV d.o.o. | Ljubljanska 16a, Vrhnika

N U D I M O  dinamično delo v uspešnem in rastočem podjetju, organizirano, urejeno in čisto 
delovno okolje, pozitivno naravnan kolektiv usmerjen k skupnemu doseganju ciljev, možnost 
napredovanja in osebnega razvoja, dobro plačilo in stimulativne dodatke.

P O DJ E TJ E  TO U R N E  M O B I L  D.O.O.  I N  AV TO  L E V  D.O.O.  
V  SVOJ E  V R ST E  VA B I TA  N OV E  S O D E L AV K E /C E

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika in Muzejsko društvo Vrhnika
Vas med Dnevi evropske kulturne dediščine 2023 

v torek, 26. septembra 2023, ob 19. uri
vabimo na odprtje dokumentarne razstave:

Simona Kermavnar

MANTOVA NA VRHNIKI

Oblikovala: M. O. E. • Tisk: Partner Graf d. o. o.

Poštnina plačana pri pošti 
1360 Vrhnika

ZIC

MDV
M u z e j s k o 
d r u š t v o 
V r h n i k a

 »Zgodovina neke hiše je zgodovina njenih stanovalcev,
zgodovina njenih stanovalcev je zgodovina časa, v katerem so živeli in živijo,
zgodovina časov je zgodovina človeštva«.

Wilhelm Raabe: Die Chronik der Sperlingsgasse, 1856.

Razstavo v Avli Cankarjevega doma na Vrhniki, 
Tržaška cesta 25, si lahko ogledate do 5. 11. 2023.

Dobrodelna 
licitacija vintage 
pohištva za 
Kranio levčke
Vabimo vas, da se nam pridružite 
na DOBRODELNI LICITACIJI vintage pohištva. 
Na razstavi boste imeli priložnost občudovati in licitirati 
edinstvene umetniške stvaritve ter se obenem pridružiti 
našemu skupnemu cilju pomoči tistim, ki to potrebujejo. 

Datum dražbe: nedelja, 10. 9. 2023
Otvoritev razstave: 13.00
Pozdravni govor: 14.30
Zaključek razstave: 18.30
Lokacija: travnik za Gostilna in hotel Bistra Borov-
nica, Bistra 2,1353 Borovnica

V nedeljo organiziramo Vintage Art, Pavlinka Mirlev in 
Društvo Viljem Julijan dobrodelno licitacijo vintage po-
hištva, katere izkupiček bomo v celoti namenili Kranio 
levčkom. Gre za društvo, ki nudi podporo dojenčkom in 
staršem z diagnozo KRANIOSINOSTOZE.
Pravila licitacije:
Izklicna cena je določena. Vaše posamezne ponudbe pa 
morajo biti višje od izklicne cene. Ponudbe bomo zbirali 
v škatle. Vse oddane ponudbe bomo pregledali. Za kup-
ca izlicitiranega izdelka se šteje tista oseba, ki je ponudila 
najvišjo ceno.
Kupec po končani dražbi znesek nakaže neposredno na ra-
čun društva in potrdilo o plačilu pošlje na mail box.projek-
tlevcek@gmail.com, in sicer najkasneje do srede, 13. 9. zvečer. 
Podatki za nakazilo:
DRUŠTVO ZA POMOČ OTROKOM Z REDKIMI BO-
LEZNIMI VILJEM JULIJAN
Cesta Leona Dobrotinška 2
3230 Šentjur
IBAN: SI56 0400 1004 6908 898, BIC: KBMASI2X
Sklic: SI00 999222, namen: licitacija za kranio levčke. 
V kolikor ustvarjalec ne bo prejel vašega potrdila o plači-
lu v danem roku, lahko ponudi izdelek drugi stranki, ki 
je ponudila drugo najvišjo ceno. O prevzemu izdelkov se 
dogovarjate neposredno z ustvarjalko Pavlinko Mirlev.  
Vaša prisotnost in podpora bi nam veliko pomenila. Sku-
paj lahko naredimo razliko in pomagamo tistim, ki potre-
bujejo našo pomoč. 
Veseli bomo vašega obiska in delitve dogodka s svojimi 
prijatelji. 
Hvala za izkazano srčnost. 



Občina Vrhnika

NAS CASOPIS 517 /28. 8. 2023 C M Y K 11

28. avgust 2023 11
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

11

Lokacija ni bila naključno 
izbrana, saj je gasilski dom leta 
1991 v stanju adaptacije služil 
za namestitveno bazo diver-
zantskemu vodu TO Vrhnika, ki 
je deloval od 24. 6. 1991 naprej 
kot enota za oviranje prodora 
sil 1. kbr JLA proti Ljubljani. 
Njihova prednja linija delovan-
ja je bila minirana barikada v 
Sinji Gorici. V domu sta delov-
ala tudi krizni štab KS in štab 
oborožene NZ pod poveljstvom 
Mira Grudna. Domačin Vinko 
Kucler, zaledni operativec 53. 
ObmŠTO Logatec, je veliko 
orožja iz zavzetega skladišča 
v Borovnici dostavil prav na 
omenjeno lokacijo in na sosed-
nje kmetije, kjer so ga pripad-
niki NZ ob pomoči domačinov 
dekonzervirali in pripravili za 
uporabo. Veliko domačij na 
Drenovem Griču je nudilo nas-
tanitev tudi enotam bataljona 
TO Vrhnika od tretjega julija 
naprej, Gostilna Kavčič pa je ves 
čas vojne zagotavljala prehrano 
delu teritorialcev v rajonu Dre-
novega Griča in Ligojne.

Kar 70 pohodnikov se je 
zjutraj zbralo pri gasilskem 
domu, ki je zdaj tudi interesni 
dom gasilskim mladinskim 
olimpijskim prvakom za leto 
2022. Prišli so Tonetovi svojci, 
sosedje in prijatelji, prišli so vet-
erani naši člani, člani policijske-
ga veteranskega društva SEVER 
ter  veterani iz Grosuplja, Rib-
nice, Litije, Domžal, Ljubljane 
in Loga - Dragomerja. Med 

vpisom v pohodno knjigo smo 
udeležence skromno pogostili z 
običajnimi jutranjimi okrepčili 
in zagotovili vodo za na pot. 

Po državni himni Repub-
like Slovenije je Jože Zorman, 
predsednik OZVVS Vrh-
nika - Borovnica, zbrane prvi 
pozdravil in se jim zahvalil 
za zvesto udeležbo. Nato je 
Slavko Keršmanc, predsednik 
KS Drenov Grič - Lesno Brdo 
izrekel dobrodošlico v imenu 
krajevne skupnosti. Z izbra-
nimi besedami se je ozrl na 
življenjsko pot Toneta Jesenka 
in spomnil na aktivno vlogo 
vseh krajanov med osamosva-
janjem Slovenije.  Pohodnikom, 
katerim se je na poti pridružil 
tudi sam, je zaželel lep dan in 
dobro počutje. V imenu Tone-
tovih svojcev se je njegov brat 
Janez Jesenko zahvalil vsem za 
lep spominski dogodek.

Memorial Toneta Jesenka 
smo izvedli z bogato video pro-
jekcijo fotografij Toneta Jesenka 
iz raznih dogodkov od vojne 
do njegovega slovesa. Ob tem 
smo prisluhnili besedam, ki so 
jih Tonetu namenili sodelavci 
ob slovesu: »Pri svojem delu 
si nudil strokovno pomoč 
občinam na področju varstva 
pred naravnimi in drugimi 
nesrečami in tako te je poznal 
širok krog ljudi na terenu, ki so 
se lahko vsi zanesli nate. V svoji 
regiji si poznal vse župane in 
strokovne sodelavce s področja 
zaščite in reševanja. Znal si 

nesebično pomagati kolegom 
in ljudem okrog sebe. Kajti zate 
je vedno veljalo – dogovorjeno, 
narejeno. 

Imel si neverjeten spomin in 
sodelavce si vedno presenečal 
s podatki o dogodkih, ki so se 
zgodili in jih je naš spomin za-
brisal, tvoj pa nikoli. Presenečal 
si s svojo načitanostjo in 
razgledanostjo. Tvoj duh ni bil 
utesnjen in vedno si odločno 
izražal svoje mnenje, ne glede 
na mnenje drugih oseb ali nji-
hovo funkcijo v družbi, kar je 
za današnjo družbo nenavadno. 
To so cenili mnogi in ti izkazali 
spoštovanje.

Sodelavci se te bomo spomin-
jali kot velikega domoljuba. To 
zavest in pripadnost si vedno 
jasno izražal in udejanjal na 
vseh področjih svojega življenja.

Pomnili te bomo po dobrih 
delih in aktivnem sodelovanju 
v širši družbi. Bil si povsod tam, 
kjer si menil, da lahko s svo-
jim znanjem, idejami in delom 
pomagaš sočloveku ali širšemu 
okolju. Spoznali smo tvojo silno 
neposrednost in tvoje izogiban-
je umetni formalnosti, potem 
pripravljenost za sodelovanje ter 
tako izrazito ljubezen do dela z 

ljudmi. Ob nesrečah in nara-
vnih ujmah so te ljudje spoznali 
kot izrednega operativca, ki je 
bil vedno pripravljen pomagati 
in je v danih situacijah vedno 
našel najboljše rešitve. Imel si 
neizmeren talent in voljo do 
operativnega dela. Zadnja leta 
si delal tudi kot tajnik regijske 
komisije za ocenjevanje škode 
po naravnih nesrečah. Vedno 
si se odzival na klic pomoči 
potrebnih. Znal si načrtovati, 
koordinirati in usmerjati delo 
regijske komisije za ocenjevanje 
škode, znal si kadrovati, pred-
vsem si znal z ljudmi. Nobena 
večja vaja in prav nobena večja 
nesreča ni minila brez tvoje 
prisotnosti in tvojega prispevka.

V vseh okoliščinah si ohra-
nil svoj značilni humor, ki ga 
nekateri ob prvem stiku s teboj 
niso takoj razumeli. A za tem 
ostrim humorjem se je skri-
vala nežna duša, ki se je mno-
gokrat izkazala v kar najlepši 
luči. Denimo takrat, ko si se 
na sodelavke spomnil z rožami, 
nabranimi na travniku, ali pa 
nas ob praznikih vse razveselil 
z majhnimi pozornostmi. Hvala 
ti za jaslice, ki si jih vsako leto 
pripravil za božič in nas tako 

nehote učil nekaterih vrednot. 
Tako si nam ob preredkih tre-
nutkih znal odškrniti vrata os-
ebnosti in dovolil zaslutiti tvojo 
bogato notranjost. Tvoja duša 
se je razjokala, če je bilo kaj hu-
dega. Vse to, kar si dajal drugim 

– tega zase nisi iskal. 
Dovolil si nam, da smo s teboj 

delili trenutke sreče, ko si se 
končno preselil v svoj novi dom. 
Opazovali in delili smo srečo 
in ponos dedka, gledali iskreče 
oči ob pripovedovanju o malem 
sončku – vnukinji.

V vseh ljudeh, ki se si jih dot-
aknil, bo ostal spomin; lepši, 
globlji in trajnejši kot v vseh lis-
tinah in knjigah. Tudi ko bomo 
preboleli žalost in izgubo, boš 
še vedno z nami v zgodbah in 
neštetih anekdotah, kot bi si 
verjetno tudi sam najbolj želel.«

Jožef Molk je spomnil na 
triperesno deteljico Drenovega 
Griča – Tone Jesenko, Vinko 
Kucler in Miro Gruden, ki je 
od otroštva naprej v kraju po-
menila motor aktivnosti in je 
kot taka delovala tudi v osa-
mosvojitveni vojni. Žal je pred 
nedavnim ovenel že drugi list 
deteljice, ko smo se morali po-
sloviti od Vinka Kuclerja. Tudi 
njemu smo namenili spoštljiv 
spomin.

Delegacija pohodnikov je 
odnesla spominsko ikebano na 
grob Toneta Jesenka, podana 
so bila navodila za na pot in 
napravili smo skupinsko foto-
grafijo. Z veteranskimi zastava-
mi na čelu je šla pohodna kolo-
na po trasi nekdanje železniške 
proge do spominskega obeležja 
v Sinji Gorici. Obeležje, prilago-
jeno okolju, ima organizacijski 
naslov Po poteh obrambe sa-
mostojne republike Slovenije, 
ker je bilo postavljeno ravno 
v času organiziranja tematske 
poti po Sloveniji s tem naslo-
vom. Dogodek na omenjenem 
kraju je bil po besedah Jožefa 
Molka, medvojnega koman-
danta 53. ObmŠTO Logatec, 
izrednega pomena za nadaljnji 
(ne)razvoj vojne ujme na Vrh-
niki in morda tudi v Sloveniji. 
Ob postanku je bilo ponujeno 

tudi skromno okrepčilo, dežne 
kaplje pa so pohodnike odvrnile 
od poti čez Ligojno in pohiteli 
smo po isti poti nazaj v gasilski 
dom.

Pohodnikom je gasilski dom 
ponudil streho in počitek, nad-
aljevali pa smo po načrtovanem 
programu in si v čast 30-letnice 
ZVVS ogledali video projek-
cijo zbornika vseh pomnikov 
na območju delovanja 53. 
ObmŠTO Logatec v poveza-
vi z osamosvojitveno vojno. 
Zbornik sta uredila Peter Palčič 
in Jožef Molk, izšel bo v jeseni 
in v uvodni besedi ga namen-
jamo za čas, ko nas veteranov 
nihče več ne bo mogel ničesar 
vprašati. Po projekciji je Janez 
Gregorič, član predsedstva 
ZVVS, poudaril pomembnost 
delovanja veteranskih društev 
in njihove krovne zveze ravno 
na področju gojitve tovarištva 
in nepristranskega prikazovan-
ja pomembnih zgodovinskih 
dogodkov za našo domovino 
Slovenijo. Našemu društvu je 
čestital ob 25-letnici delovanja 
kot samostojnega društva.

Nadaljevali smo z video pro-
jekcijo 250 fotografij iz dela in 
življenja v našem društvu od 
nastanka do dneva državnosti 
letos. Med fotografijami so tudi 
organizacijski podatki društva 
skozi čas, ob katerih se spomni-
mo tudi vseh 72 že preminulih 
naših članov.

Nato je naša logistična ekipa 
postregla s pijačo in fižolovim 
paprikašem. Za posladek pa so 
poskrbeli Tonetovi svojci. Osta-
li so spomini, slike in obljube, da 
se bomo veterani prihodnje leto 
spet srečali na pohodu po poti 
spominov, ki ga bomo prvo so-
boto v juliju usmerili po okolici 
Vrhnike. 

Za pomoč pri organizaciji po-
hoda se zahvaljujemo  PGD Dre-
nov Grič - Lesno Brdo, Jožetu 
Podboju, Tonetovim svojcem in 
DLNON Vrhnika. Hvala vsem 
posameznim našim članom, ki 
so se pri organizaciji izpostavili 
in izkazali v različnih vlogah.

Predsedstvo OZVVS 
Vrhnika - Borovnica

Memorial Toneta Jesenka

Deveti pohod po 
poti spominov 

na leto 1991
na Vrhniki 

Tone Jesenko v družbi sodelavcev na zadnji nalogi – pohodu po poti 
Cankarjeve matere na štefanovo na dan samostojnosti in enotnosti 26. 12. 

2011.

Janez Gregorič z vnukom pri pomniku v Sinji Gorici                                                                                      

Območno združenje veteranov vojne za 
samostojno Slovenijo Vrhnika - Borovnica smo 

letošnji spominski pohod organizirali v soboto, 1. 
julija, in ga zaradi slabe vremenske napovedi tudi 

prilagodili in izkoristili zavetje gasilskega doma 
Drenov Grič - Lesno Brdo in tudi doma krajevne 

skupnosti. 
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»Juhuhu, počitniceee!!« je odmevalo 
konec junija po vseh osnovnih in 

srednjih šolah. 

Učenci in dijaki so namreč zaključili šolsko leto, 
vrata šol so se zaprla, otroci pa so začeli uživati 
v brezskrbnih dneh, medsebojnih druženjih, da 
si med poletjem naberejo novih moči za uspešen 
štart v novo šolsko leto …

Kaj pa vrtec? No, vrat vsekakor ni zaprl, le naše 
druženje med počitnicami je nekoliko drugačno 
kot po navadi. Ker je po pričakovanjih med pole-
tjem nekoliko manj otrok, smo skupine združili, 
kar pa pomeni le, da otrok spozna še kakšnega 
prijatelja več, se igra v drugi igralnici kot po na-
vadi, pravljico bere druga vzgojiteljica ... Skratka, 
vse je nekoliko počitniško.

V mlajših skupinah med poletjem raziskujemo 
posebne živali, ki so brez dlake ali perja, imajo šti-
ri noge in zelo rade skačejo. Ste že uganili o čem 

je beseda? Še ne? Pa še malo namigov: zelo rade 
imajo vodo, močvirje, hranijo se z muhami, prav 
bašejo se z njimi (tako vsaj pravi pesmica, ki se jo 
učimo) ... Ja, o žabah govorimo, pa ne o tistih, ki 
si jih punce oblačijo pozimi, ne, o pravih žabah. 
Če hočete priti zjutraj v naš vrtec, morate najprej 
čez žabji poligon, ki se začne že pri ograji, in ko 
naredite še zadnjo nalogo tik pred vhodom, šele 
lahko vstopite in odidete v igralnico. Še prej pa si 
lahko ogledate mlako, ki smo jo skupaj z vzgojite-
ljicami ustvarili pri dopoldanskih dejavnostih. Pa 
tam se dogajanje še ne   konča – učimo se še žabje 
pesmice, plešemo banse, poslušamo žabje zgodbe, 
večkrat se odpravimo tudi do kakšne mlake, kjer 
lahko slišimo žabje regljanje. Najbolj pa uživamo, 
ko se še sami – tako kot žabice v mlaki – ohladi-
mo v bazenčkih, napolnjenimi z vodo, se igramo 
z vodno cesto, se škropimo z vodo ... Skratka, idej 
za vodne igre nam prav gotovo ne manjka. 
Vzgojiteljice iz skupine Angelčki in Oblački

8. a praznoval 60 let 
Ponovno skupaj: razredničarka Marinka 
Furlan in njeni varovanci. 

Bilo je veselo, polno smeha in spominov. Čeprav nas je pot peljala 
na različne konce, smo ostali povezani. 

Srečevali smo se na obletnicah, piknikih in skupnih izletih po 
tujini in domovini. 

Za to pa se moramo zahvaliti organizatorjem Nadi in Francu 
Jelovšku, Edu Zupanu, Jelku Orlu, ki je vedno poposkrbel za polne 
in žejne želodce, Zalki Rožmanc, ki je skrbela za finance in seveda 
vam, drage sošolke in sošolci, ki nas niste nikoli razočarali in ste 
prišli na srečanje. 

Hvala vsem. 
Se že veselim naslednjega srečanja z vami. 

Vaša sošolka Erika

Poletje v župnijskem vrtcu

Sme župan ali zasebni zavod 
privatizirati tradicionalno 
proslavo ob dnevu neodvisnosti?

Župan Vrhnike, g. Cukjati v svojem 
uvodniku Našega časopisa govori o tem 
kako razdvojena je slovenska družba in 
očita veteranskim društvom, da raz-
dvajajo, ker se niso udeležila proslave 
ob dnevu osamosvojitve v Športnem 
parku na Vrhniki. Pri tem pa ne pove, 
da je društvom poslal vabilo, v katerem 
je zapisal, da scenarij  »žal ne predvi-
deva sodelovanja praporščakov, ker bo 
prireditev potekala na odru.« S tem 
se je odrekel veteranskim društvom in 
tradiciji vseh dosedanjih proslav, saj so 
mu društva sporočila, da se brez pra-
porščakov ne morejo udeležiti proslave.  
Organizacija je bila zaupana zasebne-
mu zavodu Iskreni.  V konceptu je šlo 
za »alternativno« proslavo, torej tisto 
v nasprotju z uradno, državno, dan 
prej. V osnovi je šlo za razdvajanje. Na 
proslavo so sicer povabili tudi politike, 
ki ne izvirajo iz srenje organizatorjev, 
vendar je bilo iluzorno pričakovati dru-
ge, razen predstavnikov prejšnje vlade 
in trenutne občinske oblasti. Predvsem 
pa županu oziroma organizatorjem ni 
uspelo/niso želeli vključiti veteranskih 
združenj, jim dati mesto za praporšča-
ke na odru in jih tako počastiti, saj so bili 
še najbolj udeleženi v prelomnih dnevih, 
ki naj bi jih proslava slavila, sedaj pa jih 
g. župan obtožuje razdvajanja. Organi-
zator je bil Zavod Iskreni. Ta deluje kot 
civilna izpostava NSi. RTVSLO je pre-

našala prireditev strankarskega zavoda, 
saj je (Bila) še vedno vodena s pomočjo 
nastavljencev prejšnje vlade. Razume-
mo lahko, da ima stranka oz. politič-
na usmeritev svojo prireditev, vendar 
se sprašujemo, od kod si župan jemlje 
pravico, da tradicionalno prireditev z 
veteranskimi združenji privatizira v ko-
rist določene stranke in njenega zavoda 
ter hkrati predstavnike združenj odriva 
z odra. Pozicija moči, podkrepljena s te-
levizijskim prenosom in pomembnostjo 
dogodka ter igranje žrtve, ko se nekdo 
ne obnaša po njihovo, kažeta na sejanje 
političnega razdvajanja in manipula-
cije. In potem se g. župan zgraža nad 
razdvojenostjo, ki so jo z organizatorji 
in medijskim ustrojem ustvarili sami. 
Na njih je bila odgovornost in moč, da 
nadaljujejo tradicijo prireditve in da 
naredijo prireditev sprejemljivo za vse. 
Huduje se nad politično razdeljenostjo, 
katero na lokalnem področju poglablja 
sam. Polaganje vencev borcem NOB ni 
neposredno povezano s proslavo neod-
visnosti RS.   Župan je na občinski seji 
rekel, da za pogostitev po proslavi »bo 
dal pa on«. Denar, s katerim razpolaga 
občina, ni županov, zato nas zanima, 
koliko je za to pogostitev šlo.  Želeli bi 
si skupnosti, v kateri bi nosilci oblasti 
vedeli, da imajo odgovornost, da upra-
vljajo z njenim imetjem in bi si ga ne 
lastili. Da bi bili organizatorji sposobni 
sklepati kompromise pri organiziranju 
podobnih proslav in bi se ne delali žr-
tve. Želimo si transparentne občinske 
oblasti in svobodne lokalne medije, v 
katerih bi lahko objavil vsakdo. Želimo 

si okolja, kjer, če ne deluješ po župano-
vih zahtevah, nisi postrežen z očitki o 
razdvajanju ali celo z grožnjami. 

Marko Močnik, 
Levica Vrhnika in somišljeniki

Odgovor župana Daniela 
Cukjatija

Spoštovana Levica in somišljeniki. 
Preden odgovorim na vaše pismo, si vas 
bom drznil popraviti. Državni praznik, 
ki ga praznujemo 25. junija, se imenuje 
dan državnosti in ne dan neodvisnosti. 
V zvezi z vašim dopisom lahko tudi re-
čem, da je poln zavajanja ali nepozna-
vanja samega dogajanja pri organizaciji 
prireditve ob dnevu državnosti. 

Zavod Iskreni že vrsto let organizi-
ra prireditev Festival družin. Ker sem 
župan z največjim številom otrok, so 
predlagali, da bi festival v letu 2023 
organizirali na Vrhniki. Organizator 
festivala večkrat dogodek zaključi s 
praznovanjem dneva državnosti. Tudi 
letos je bilo tako in so nas povabili k so-
organizaciji praznovanja praznika. Po 
premisleku in pogovorih sem se odločil, 
da ni smotrno tako iz organizacijskega, 
kot stroškovnega vidika dvakrat pra-
znovati isti praznik in to praktično na 
istem mestu. Sprejel sem povabilo Za-
voda Iskreni pod pogoji:

da na prireditvi sodelujejo naši pra-
porščaki,

da veterani vojne za Slovenijo izvede-
jo veteransko dejanje,

da sodeluje naša godba,

da je slavnostni govornik sprejemljiv 
za čim širši krog ljudi in

da v veznem besedilu ali v kakšnih 
govorih ne bo politiziranja v zvezi z 
ukinjenim muzejem ali kakšni drugi 
aktualni politični temi.

Zavod iskreni je sprejel zahtevane 
pogoje. S tem nisem imel več zadržka 
za sodelovanje. Poleg tega se mi je tudi 
zdelo pomembno, da sodelujemo, ker 
se je prireditev snemala in predvajala 
na nacionalni televiziji. S tem se je širni 
Sloveniji pokazala pomembnost Vrhni-
ke v času vojne za Slovenijo. Po uskla-
ditvi zahtev sem sklical sestanek z Ob-
močnim združenjem veteranov vojne za 
Slovenijo (OZVVS), Zavodom Iskreni in 
ZIC-em. Na sestanku, kjer smo predsta-
vili idejo, je predstavnik OZVVS izra-
zil dvom v sodelovanje z obrazložitvijo, 
da veteransko dejanje ni javno in da ni 
primerno, da bi bilo izvedeno na odru. 
Predlagali smo, da bi RTVSLO vete-
ransko dejanje s praporščaki in godbo 
posnela pri lipi v Parku samostojnosti. 
Praporščaki bi nato, ob spremljavi god-
be, prišli na prireditveni prostor v Špor-
tni park, kjer bi se prireditev nadalje-
vala. Nekaj dni po sestanku smo prejeli 
dopis veteranov, da ne želijo sodelovati 
(dopis hranimo na občini. Dopis in naš 
odgovor lahko javno objavimo, če obsta-
ja interes javnosti). Zaradi nastale situ-
acije, ko največje veteransko združenje 
ni želelo sodelovati, sem bil v precepu, 
ali ostale praporščake sploh povabiti. 
Ker nisem želel, da bi sodelovali samo 
nekateri praporščaki, smo se z dopisom 
vsem zahvalili in tudi jasno obrazložili, 

zakaj bo letošnje praznovanje potekalo 
drugače. Javno namreč nisem želel pro-
blematizirati odločitve OZVVS, ker jo 
kljub nestrinjanju, spoštujem. 

Če vam je uspelo pogledati prireditev, 
v živo ali v prenosu, lahko nepristransko 
ugotovimo, da je bila na nivoju, pred-
vsem pa, da je bila poudarjena domo-
vinska nota. V govorih ni bilo zaznati 
nikakršnega izključevanja. Nobenega 
politiziranja. Novinarka RTVSLO Vida 
Petrovčič je tudi lepo predstavila vlogo 
Vrhnike v času vojne. Poleg tega je bilo 
obiskovalcev nekajkrat več kot običajno. 
In to iz vse Slovenije. 

Glede pogostitve pa lahko samo do-
dam, da ste seznanjeni, da je v občin-
skem proračunu manjša postavka, in 
sicer »reprezentanca župana«. S to 
postavko župan razpolaga samostojno. 
Seveda to ne pomeni, da si lahko župan 
s tem plačuje zasebna kosila ali večerje. 
Temveč se plačujejo poslovna kosila ozi-
roma pogostitve na občinskih priredi-
tvah ali prireditvah v organizaciji dru-
štev. In tako je bilo tudi v tem primeru. 
Zato vsa namigovanja Levice Vrhnika 
in njenih somišljenikov argumentirano 
zavračam in se zahvaljujem vsem osta-
lim občankam in občanom za pozitivno 
oceno dogodka in vso podporo moji drži 
in odločitvam. Še posebej, ker s tem da-
jete podporo povezovanju, enotnosti in 
predvsem kažete, da ste ponosni občani 
in državljani naše države Slovenije. 

Župan Daniel Cukjati
   

P R E J E L I  S M O



Občina Vrhnika

NAS CASOPIS 517 /28. 8. 2023 C M Y K 13

28. avgust 2023 13
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

13

Brezplačen dogodek je letos 
gostil umetnike rokodelce, ki so 
prodajali svoje izdelke, dve tat-
too umetnici, ki sta na lokaciji 
tetovirali udeležence, jahanje 
ponijev ter večerni koncert. 

Nastopili so Lukavi Luka in 
Šmentane Muhe s ciklom slo-
venskih ljudskih pesmi, zasedba 
Zajtrk, za vrhunec večera pa je 
poskrbel Vlado Kreslin.  Kresna 

noč je privabila zelo veliko obi-
skovalcev, ki so uživali v čudo-
vitem ambientu in dobri glasbi. 
Organizatorji dogodka se naj-
lepše zahvaljujemo za podporo 

Društvu Blagajana in gasilcem 
PGD Vrhnika ter vsem zvestim 
obiskovalcem, ki se udeležujejo 
naših dogodkov. (KVŠ, foto: Jer-
nej Žakelj)

Barmani so se zopet 
zbrali na Vrhniki na 24. 
pokalu Argonavtskih 
dnevov in »zamešali« 
nove koktajle za Kržičev 
koktajl poletja 2023. 

V organizaciji društva bar-
manov Slovenije in pod pokro-

viteljstvom Žganjekuhe Kržič, 
ki je postala tudi sponzorka 
društva barmanov Slovenije, 
Občine Vrhnika in ZIC Vrhni-
ka so se profesionalni barmani 
iz Slovenije in kolegi iz Avstrije 
pomerili v hitrostnem mešanju 
koktajlov ter v pripravi dolge 
mešane pijače.

Pri pripravi long drink koktaj-

la so morali barmani obvezno 
uporabiti Kržičevo brodko ali 
džin, preostale pijače pa so si 
lahko izbirali sami; priporočlji-
vo je bilo uporabiti čim več pro-
izvodov Žganjekuhe Kržič. Pra-
vilnik o tekmovanju je veleval, 
da barman pri pripravi koktajla 
uporabi največ šest sestavin, 
volumen alkohola ni smel pre-

segati sedem centilitrov alko-
holne pijače in omejeni čas za 
pripravo štirih koktajlov je bil 
sedem minut.

Pri hitrostnem mešanju so 
morali tekmovalci čim hitreje 
pripraviti pet svetovno znanih 
koktajlov: pripravljali so vodka-
tini, negroni, sauer, gin&tonik 

in srewdriver. Upoštevati so 
morali vsa pravila za mešanje 
pijač in narediti koktajl po točni 
recepturi, časa pa so imeli šest 
minut. 

Zbrane je pozdravil tudi žu-
pan Občine Vrhnika gospod 
Daniel Cukjati in vsem tekmo-
valcem zaželel dober miks.

Po oceni strokovne žirije je 
najboljši Kržičev koktajl poletja 
2023 pripravil Edin Halačević 
iz Gostilne Kunstelj 1873 – Ra-
dovljica, drugo mesto je osvojil 
Benjamin Škafar iz restavracije 
Nebo Show – Ljubljana, tretje 
pa je pripadlo avstrijskemu ko-
legu Dominiku Wolfu iz Viertel 
4 – Graz, Avstrija. 

V hitrostni pripravi koktajlov 
– Kržič Speed round je prvo me-
sto osvojil Dominik Wolf, ÖBU 
Avstrija, drugo Draga Kepeš iz 
slaščičarne Lolita - supernova - 
Kaval Group – Ljubljana, tretje 
pa je pripadlo Benjaminu Ška-
farju iz restavracije Nebo Show 
– Ljubljana.

Nagrado za strokovno delo 
je prejel Dominik Wolf iz ÖBU 
Avstrija, skupni zmagovalec 24. 
pokala Argonavtov pa je po-
stal Edin Halačević iz Gostilne 
Kunstelj 1873 – Radovljica.

Simon Seljak

Praznovanje 
Kresne noči
oživelo Tičnico

Barmani v Parku samostojnosti

Tekmovalci barmani in sodniki celotne prireditve Skupni zmagovalec Edin Halačević je že šestkrat postal zmagovalec 
Argonavtskih dnevov.

MinieEtno festival 
Kresna noč v 
organizaciji Kluba 
vrhniških študentov 
in Ponijev s Klanca je 
drugo leto zapored 
privabil veliko 
obiskovalcev.
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Bistra, 3. avgust – Pod zvezdastim 
šotorom na vrtu Hotela Bistra je 

potekalo zeliščno popoldne, ki so 
ga s svojim znanjem, praktičnimi 
nasveti in tudi izdelki popestrile 

znane zeliščarice.
 

Margita Vehar je spregovorila o sladkem pelinu, 
ki je cenjen zaradi številnih zdravilnih lastnosti, 
predvsem vsebnosti učinkovine artemizinin, ki 
je med drugim uporabna za zdravljenje raka. 
Ana Ličina je predstavila »uvod« v naravno 
parfumeristiko, ki se vrača k izvoru omamno 
dišečih vonjav – za razliko od sodobnih umetno 
sintetiziranih vonjev. Svoje besede je podkrepila 
še z nekaj testerji, ki so zaokrožili med zbranimi 
poslušalci.

Terezija Nikolčič je predstavila knjigo, ki 
je izšla pred dnevi, Zgodbe s tržnice, v kateri je 
opisala več kot tridesetletne spomine ne samo 
na ljubljansko tržnico, ampak tudi na tržnice 

širom po Sloveniji. V drugem delu knjige do-
daja šestdeset opisov in fotografij novih zdra-
vilnih zelišč. V tretjem delu pa deli z bralcem 
svojo izkušnjo pridelave in predelave suhih 
ali svežih zelišč ter kratke osnove fitoterapije.  
Sanja Majerle pa je prikazala obrazno masažo 
z eteričnim oljem, ki pripomore k izboljšanju 
zdravja in splošnega počutja. Eterično olje je za-
okrožilo tudi med zbranimi, da so ji lahko tudi 
sami sledili z masažo obraza. 

Zbrani so dobro izkoristili prisotnost gostij, 
saj so postavili tudi mnogo vprašanj, še več pa 
jih je bilo po koncu uradnega dela v pogovoru 
ob njihovih stojnicah. Na dogodku je sodelovala 
tudi zeliščarica Meta Maček. 

Dogodek, ki ga je organizirala Gostilna in ho-
tel Bistra v soorganizaciji ZIC Vrhnika, ni zadnji 
te vrste. Za jesenko-zimski čas je napovedanih 
vsaj šest podobnih dogodkov. Več podrobnosti 
o načrtovanih predavanjih in delavnicah najde-
te na skrivnostna-bistra.si.

Gašper Tominc, foto: GT

Letošnji letni zbor 
članov PVD Sever 
Ljubljana, odbora 
Vrhnika – Logatec, 
je bil v petek, dne 
30. junija 2023, ob 
16. uri v Športnem 
parku Blatna 
Brezovica. 

Zbora se je udeležilo 62 čla-
nov, nekateri tudi z ženami, 
tako da je bilo skupaj prisotnih 
76 oseb. Poleg članov odbora so 
se kot gostje udeležili predse-
dnik Zveze policijskih veteran-
skih društev Sever dr. Tomaž 
Čas, predsednik PVDS Ljublja-
na mag. Darko Repenšek, pred-
sednik ZB za vrednote NOB 
Vrhnika Miran Štupica in pred-

sednik ter sekretar OZVVS 
Vrhnika - Borovnica Jože Zor-
man in Jože Molk. 

Letni zbor je bil kot že nekaj 
let razdeljen v uradni in družab-
ni del.

V uradnem delu zbora članov 
je podpredsednik PVD Sever 
Ljubljana in član odbora Vrh-
nika - Logatec Ivan Škulj poz-
dravil vse prisotne, predstavil 
dnevni red zbora in aktivnosti 
v letošnjem letu pa tudi nalo-
ge, ki člane odbora še čakajo v 
letu 2023. Poudaril je, da smo 
med aktivnejšimi odbori, da 
se redno udeležujemo števil-
nih dogodkov društva, je pa 
udeležba nekoliko skromna in 
da bo treba več postoriti glede 
množičnosti.

V drugem, osrednjem delu 
zbora je predsednik PVD Sever 
Ljubljana Repenšek predstavil 
aktivnosti društva po odstopu 
Zdravka Godnjavca z mesta 
predsednika odbora. 

Izpeljani so bili vsi formalni 
postopki v skladu s statutom za 
transparentno in demokratično 
imenovanje novega predsedni-
ka. 

Kot kandidat za predsednika 
je bil predlagan Rajko Pirc, ki je 
bil nato z javnim glasovanjem 
soglasno izvoljen. 

Ivan Škulj, podpredsednik 
PVDS Ljubljana

Foto: Martin Šalehar

Ljudje se premalo 
zavedamo, kako 

pomembno je morje za 
naše preživetje. 

Deževnica, vreme, podne-
bje, večina naše hrane, kisik v 
zraku, ki ga dihamo … Vse to 
nenazadnje uravnavajo oceani. 
Če se bomo do zemeljskih pljuč 
obnašali mačehovsko, se nam 
bodo slej ko prej maščevala. 

Člani Potapljaškega kluba 
Vrhnika smo ves čas zelo eko-
loško naravnani. Za nami sta 
uspešni čistilni akciji: ena v so-

delovanju z Radiem 1 in Mer-
kur zavarovalnico, s katerima 
zdaj sodelujemo že nekaj let, in 

naša tradicionalna čistilna ak-
cija, v okviru katere se podamo 
v strugo Ljubljanice. 

Pred nedavnim smo se od-
pravili na kar dva potapljaška 
izleta. Tradicionalno smo se 
potapljali v okolici Murterja 
in tam zadnji dan zadeli pra-
vi potapljaški »jackpot«. Pod 
vodo nam je izjemen prizor 
pripravila jadranska pomor-
ščakinja, domorodna morska 
želva, glavata kareta. Mno-
gokrat se premalo zavedamo, 
kaj vse premore naše morje 
in hrepenimo po tropih, če-
prav se tudi v naši bližini pod 

morsko gladina skriva pravo 
bogastvo življenja. V teh dneh 

pa smo se odpravili tudi na 
tradicionalni potapljaški safa-
ri, v okviru katerega smo razi-
skovali globine morja v okolici 
Plavnika, Čutina, Premude, Vo-
denjaka in Škarde. 

Še kar nekaj izletov se nam 
obeta do konca leta. Vedno 
znova pa se zavedamo, da so 
morja naše največje bogastvo 
in zato vsakič s seboj z morske 
gladine odnesemo smeti, ki jih 
tja odvržejo bodisi brezvestne-
ži bodisi jih odpihne veter. 

PK Vrhnika, foto: Darja 
Štravs Tisu, Robert Sekardi

Če umre morje, bo umrlo tudi človeštvo 

Z leve: Ana Ličina, Terezija Nikolčič, Margita Vehar, Sanja Majerle in Meta Maček
Z leve proti desni: Ivan Škulj, dr. Tomo Čas,  Zdravko Godnjavec,  mag. Darko Repenšek in  Rajko Pirc. 

Odbor se je Zdravku Godnjavcu  za dolgoletno in uspešno vodenje odbora 
ter njegovo požrtvovalno delo zahvalil s skromnim darilom. 

Zeliščno popoldne v Bistri Letni zbor članov PVDS Ljubljana, 
odbora Vrhnika - Logatec
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Ljubljanico v 
zgornjem toku med 

vasjo Verd in Vrhniko 
so v preteklosti že 

čistili, vendar so bile 
to bolj čistilne akcije 

»na horuk«; zbralo 
se je nekaj gasilcev 
potapljačev, nekaj 

ribičev in naredili so, 
kolikor je bilo mogoče v 

takšnih razmerah. 

Vsekakor pa so bile tudi take 
akcije več kot hvalevredne.

Potapljaški klub Vrhnika je 
relativno mlad potapljaški klub, 
ustanovljen je bil leta 2020, ven-
dar šteje že več kot 90 članov. 
Večina je zelo aktivnih in zato 
jim ni bilo težko zopet organi-
zirati čiščenja Ljubljanice od 
vasi Verd  proti Vrhniki. Prvo 
takšno akcijo v večjem obse-
gu so izvedli leta 2021 skupaj 
s PK Nova sub, lani in letos pa 
so vajeti prevzeli v svoje roke in 
izpeljali dve uspešni ter odmev-
ni ekološki čistilni akciji v reki 
Ljubljanici. Zaenkrat vsako leto  
čistijo  na istem delu Ljubljanice, 
in sicer od vasi Verd, kjer se reka 
razširi v manjše jezerce, ki mu 
domačini pravijo Krnica, pa do 
mostu, ki povezuje Verd in Vrh-
niko in mu rečejo tudi »11. šola«. 
Poimenovanje je ostalo po roja-
ku Ivanu Cankarju, ki je v svojih 
črticah opisoval takratno življe-
nje ob reki. Čeprav se je zdelo, 
da je omenjeni del Ljubljanice 
že očiščen, temu niti približno 
ni tako. Vsako leto se namreč 
nabere kar precej odpadkov, 
največ plastike, in tudi letos ni 
bilo drugače.

Letošnja ekološka čistilna ak-
cija LJUBLJANICA 2023 je v or-
ganizaciji PK Vrhnika potekala 
na lepo sončno soboto, 17. juni-

ja. Vodostaj reke  je bil več kot 
primeren, temperatura vode 
13 stopinj, vidljivost  dobra, vse 
skupaj je dalo nekako slutiti, da 
bo akcija uspela. Do 10. ure, ko 
se je akcija uradno začela, se je 
prijavilo več kot 30 potapljačev 
iz sedmih potapljaških društev 
in klubov, zraven pa še 40 ude-
ležencev, ki so bili podporno 
osebje v čolnih in na obrežju ter 
so poskrbeli, da so smeti iz reke 
in brežin odvažali v zabojnik, ki 
se je do konca akcije napolnil do 
vrha. Po temeljitem »brifingu« 
vodje akcije Boštjana so se ude-
leženci, razdeljeni v štiri skupi-
ne, podali v reko in ob njej ter v 
času trajanja akcije iz reke po-
tegnili okroglo tono odpadkov. 
Kar malce neverjeten podatek. 
Letos je bilo več takšnih odpad-
kov, kot so recimo železni sodi, 
odsluženi avtomobilski sedeži, 
avtomobilske gume, razna po-
soda, manjkalo ni niti plastike, 
ki jo imamo tako »radi«, pov-
zroča pa nemalo težav, ko jo 
zavržemo. Čistilni del akcije se 
je končal ob 13. uri. Udeleženci 
so se zbrali v gasilskem domu 

PGD Verd, ki je prijazno od-
stopil svoje prostore za zborno 
mesto pred akcijo in po njej. 
Tam je bilo organizirano tudi 
okrepčilo po končani akciji;  iz-
vrsten golaž nam je vsem zelo 
teknil. Vtisi po akciji so bili zelo 
vzpodbudni. Tisti, ki so se pr-
vič potopili v Ljubljanico, ki je 
v tamkajšnjem delu zavarovana, 
so bili več kot navdušeni, vsi pa 
smo si bili enotnega mnenja, da 
je bil to lep potop, združen s ko-
ristnim delom v skladu s celo-
letnimi ekološkimi aktivnostmi, 
ki jih izvajamo pod skupnim 
imenom BLUE Ocean, za čiste 
reke, jezera in morje.

Pri takšnih akcijah ne gre 
brez podpore lokalne in tudi 
širše skupnosti. Letos so čistil-
no akcijo Ljubljanica 2023 pod-
prli Občina Vrhnika, Siliko, d. 
o. o., krajevne skupnosti Verd, 
Vrhnika Center in Vrhnika Vas, 
Servis potapljaške opreme Bo-
štjan Turk, s. p., Avtotrade, d. o. 
o., Vrhnika, Komunalno pod-
jetje Vrhnika, Ribiška družina 
Vrhnika, Lovska družina Vrh-
nika, Kamnolom Verd in PGD 
Verd. Vsem najlepša hvala.

Na koncu naj naštejemo še 
sodelujoče udeležence: pota-
pljači PK Nova sub Kamnik, 
UPD Pozejdon Ljubljana, KPA 
Novo mesto, PK Trident, PGD 
Barje, člani Ribiške družine 
Vrhnika, Lovske družine Vrh-
nika, Ribiške družina Barje, 
župan Vrhnike, Civilna zaščita 
Cerknica, PGD Cerknica in se-
veda člani PK Vrhnika. Razšli 
smo se v res prijetnem vzdušju 
z obljubo, da se bomo prihodnje 
leto zopet srečali na še eni akciji 
čiščenja Ljubljanice v še večjem 
številu in da bomo očistili še en 
del te prelepe reke.

Besedilo: Dušan Orehek, 
fotografije : Robert Reš, 

Dean Zagorac, Dule Orehek

V soboto, 24. 6. 2023, in nedeljo, 25. 
6. 2023, je pri ribiškem domu v Sinji 
Gorici potekal že sedmi Mladinski 
ribiški tabor, ki ga je organizirala 
mladinska sekcija iz Ribiške družine 
Vrhnika. Letos se je otroškega 
ribiškega tabora udeležilo 22 mladih 
ribičev in ribičk.

Z izvedbo dvodnevnega tabora za mlade ribi-
če člani RD Vrhnika želijo motivirati mlajše ge-
neracije s športnim ribolovom in hkrati vzpod-
buditi, da bi mladi preživeli več časa v naravi in 
ob naših jezerih, ki jih je na Vrhniki in okolici 
res veliko. 

Pred samim začetkom ribolova so po uvodni 
besedi predsednika RD Vrhnika Marka Barišiča 
člani mladinske sekcije predstavili program dela 
na taboru in nato mlade nadobudneže razdelili 
v skupine glede na znanje o ribolovu, ki so ga 
prinesli s seboj. Po zajtrku so mladi ribiči po 
sklopih spoznavali in se učili vseh tehnik ribo-
lova, priprave ribiške opreme in vedenja, kako 
ravnati z ujeto ribo. Seznanili so se s celotno po-
trebno ribiško opremo, in sicer  do najmanjšega 
drobnega pribora pri ribolovu.

Mladi ribiči so se naučili več različnih načinov 
vezanja trnkov in sestave opreme,  ki vplivajo 
na izbiro najustreznejšega načina ribolova tako 
v sladkih vodah kot na morju. Seznanili so se 
tudi s pripravo krme za ribe in ob tem spoznali 
precej vrst hrane zanje, obenem so pridobili ve-
liko znanja, v kakšnih razmerah je posamezna 
izbira le-te najbolj zanimiva za določeno vrsto 
ribe, obenem pa so pridobili veliko ključnih na-
svetov iz prve roke od  svojih mentorjev.

Ob osvojenem znanju in pod budnim očesom 
mentorjev so mladi ribiči  nato izvajali ribolov 
praktično sami, tu in tam je bil potreben le še 
kakšen nasvet ali majhna pomoč.

Po kosilu v popoldanskem času so se mladi 
preselili v predavalnico ribiškega doma, kjer jim 
je predavatelj Vladimir Mikec predstavil ribiško 
etiko slovenski ribičev in glavne vrste sladkovo-
dnih ter morskih rib, s katerimi se bodo srečali 
pri ribolovu. Spoznali so tudi, kaj v ribolovu 

pomeni način ujemi in spusti ter kako ravnati z 
ujeto ribo. Po predavanju so veselo sodelovali v 
razgovoru z množico vprašanj. Nato so se otroci 
ponovno posvetili praktičnemu ribolovu.

Ob vsaki ujeti ribi je bilo veselje otrok neiz-
merno. Občudovanja vredno je bilo opazovati 
lepo ravnanje z ribami mladih ribičev, ki so 
praktično znanje v času ribolova pridno zbirali 
do nedeljskega popoldneva, ko so morali zna-
nje prikazati v svojem prvem samostojnem ri-
biškem tekmovanju na največjo ribo.

Tekmovanje je potekalo po vseh pravilih ri-
biških tekmovanj, za kar se moramo zahvaliti 
našemu mentorju Robiju Staretu. Med tekmo-
vanjem so pokazali pravi športni duh in se vese-
lili vsake ujete ribe, tudi tiste, ki jo je ujel njihov 
tekmec. Največjo ribo na tekmovanju je ujela, si-
cer zunaj konkurence, Anabela Urbas, tako da si 
je zmago delila z Matevžem Hočevarjem. Zma-
govalec je prejel pokal za osvojeno prvo mesto. 
Ker so vsi otroci na tem tekmovanju zmagovalci, 
so tudi vsi prejeli praktične nagrade naših spon-
zorjev in RD Vrhnika.

Vsega lepega je enkrat konec in tako je tudi v 
nedeljo prehitro prišel čas slovesa, ko so v po-
znih popoldanskih urah mlade ribiče prišli iskat 
starši. S težkimi srci in tudi nekaj solzami se je 
bilo treba posloviti, obenem pa so se že pojavile 
zaobljube za prijave na naslednji mladinski ri-
biški tabor.

Predsednik mladinske sekcije pri RD Vrhni-
ka se ob tem zahvaljuje Ribiški družini Vrhnika 
za vso podporo in vsem mentorjem za aktivno 
sodelovanje pri izvedbi sedaj že sedmega tradi-
cionalnega Mladinskega ribiškega tabora 2023. 

Najlepše se zahvaljujemo sponzorjem, ki so 
podprli naš trud pri delu z mladimi. To so bili: 
Saniker, ribiška trgovina Modest, Cankarjev 
hram Vrhnika, Pekarna Orex, Pekarna Center, 
Mesarija Blatnik, Siliko, Molek, Butan plin in 
slaščičarna Berzo. Hvala velja tudi vsem posa-
meznim sponzorjem, ki so poskrbeli za mlade 
ribiče z darili, saj jim bodo razni ribolovni pri-
pomočki prišli prav med ribolovom v času šol-
skih počitnic.

RDV

Čistilna akcija Ljubljanica 2023

Potapljači za čiste vode
Mladinski ribiški tabor
v Ribiški družini Vrhnika
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Spominska prireditev v 
počastitev ustanovitve 1. 
tankovske prekomorske 

brigade NOV je bila v 
petek, 14. julija 2023, 

pri spomeniku padlim 
borcem 1. tankovske 

prekomorske brigade 
v nekdanji vojašnici na 

Stari Vrhniki. 

Spomin na takratne dogodke 
in na vse padle borce za svo-
bodo omenjene brigade so pri-
pravili in se udeležili člani ZB 
NOB Vrhnika skupaj z drugimi 
slovenskimi vojaškimi veteran-
skimi organizacijami in domo-
vinskimi organizacijami, delu-
jočimi v Občini Vrhnika.

Zbrane je prvi nagovoril 
predsednik ZB NOB Vrhnika 
Miran Štupica, ki je poudaril 
pomen spominske slovesnosti. 
Po enominutnem molku za pa-
dle tankiste je delegacija pred 
spominskim obeležjem položi-
la spominski venec. Slavnostni 

govornik je bil Jani Kikelj, ki je 
predstavil zgodovino delovanja 
1. tankovske prekomorske bri-
gade. Med drugim je poudaril 
naslednje:

»V nedeljo, 16. julija, bo mini-
lo 79 let od ustanovitve 1. tan-
kovske brigade narodnoosvo-
bodilne vojske. Po sporazumu 
med vrhovnim štabom naro-
dnoosvobodilne vojske Jugosla-
vije in partizanskih odredov Ju-
goslavije ter zavezniške vrhovne 
komande za Sredozemlje je bila 
brigada ustanovljena v mestu 
Gravina v Italiji. 

Nastala je v zbirnem tabo-
rišču partizanske vojske, ki je 
bilo namenjeno za zajete vojake 
sil osi, ki so bili jugoslovanskega 
porekla in so se želeli boriti za 
svobodo domovine. Večino-
ma je šlo seveda za Slovence in 
Hrvate, ki so bili mobilizirani 
v italijansko, pa tudi nemško 
vojsko, veliko je bilo tudi bivših 
internirancev iz italijanskih ta-
borišč. Jedro brigade so tvorili 
udeleženci tankovske šole Na-

rodnoosvobodilne vojske. Ob 
ustanovitvi je imela brigada tri 
tankovske bataljone, oklepni 
bataljon, inženirski bataljon in 
prištabne enote. Skupaj je štela 
približno 2000 borcev. Opre-
mljeni so bili s 56 ameriškimi 
tanki Stuart M3 in 24 britan-
skimi oklepnimi vozili AEC. 
Brigada je bila popolnoma me-
hanizirana. Kasneje je bilo 600 
pripadnikov poslanih na doda-
tno šolanje v Sovjetsko zvezo in 
so tvorili okostje 2. tankovske 
brigade. Bojno pot je tako za-
čelo 1400 pripadnikov 1. tanko-
vske brigade.

Septembra 1944 je bila briga-
da po skupinah prepeljana na 
otok Vis. Tam je bila razdeljena 
na dva dela. Manjši del brigade 
je potem deloval na območju 
Hercegovine, večji del pa je so-
deloval v pomembnih bitkah za 
osvoboditev Dalmacije: Splita 
in Šibenika, brigada je imela 
ključno vlogo pri osvobajanju 
Knina. Obe tankovski skupini 
sta se nato ponovno združili pri 

Mostarju in bila udarna pest v 
operaciji osvoboditve mesta. 
Temu je sledil pohod na Trst. 
1. tankovska brigada je sode-
lovala v napadu na nemško 
obrambno črto od Koritnic do 
Velike Milanje, temu pa je sledil 
napad na Knežak, od koder so 
tankisti skupaj s pehoto prega-
njali bežeče Nemce proti Pivki 
in Postojni. 29. aprila 1945 je 
gibljiva skupina, ki so jo sesta-
vljali v glavnem prekomorci iz 
1. tankovske brigade, artilerije, 
motorizirane pehote in inžine-
rije pričela prodirati čez Divačo, 
Sežano in Opčine proti Trstu. 
Prvega maja so tankisti in pre-
komorci, skupaj z enotami 9. 
korpusa slovenskih partizanov 
in vstajniki v mestu, osvobodili 

Trst. Tankovske enote so sode-
lovale pri uničenju nemškega 
97. armadnega korpusa v oko-
lici Ilirske Bistrice. Odred tan-
kov je skupaj z motoriziranim 
odredom 4. armade sodeloval 
tudi v bojih na Koroškem in pri 
osvoboditvi Celovca. Zanje se 
je vojna končala šele 15. maja 
1945. 

Med boji je bilo uničeno 33 
tankov in pet oklepnih avtomo-
bilov, poškodovanih pa je bilo 31 
tankov in dva oklepna avtomo-
bila. Do osvoboditve Trsta je 
padlo 93 borcev, ranjenih je bilo 
195. Številka padlih pa je bila na 
koncu vojne višja: več kot 160 
umrlih borcev. Skozi enote 1. 
tankovske brigade je šlo skupaj 
več kot 3000 borcev, od tega je 

bilo dve tretjini Slovencev. Po 
vojni je 1. tankovska brigada do-
bila domicil v vojašnici na Stari 
Vrhniki, zato smo danes tukaj.

V Združenju borcev, ki je vete-
ranska in domoljubna organiza-
cija, smo zavezani k ohranjanju 
spomina na težke, a veličastne 
čase, ko so se naši predniki bori-
li za svobodo domovine, pa naj 
so to bili pripadniki Maistrove 
vojske, tigrovci, partizani ali te-
ritorialci in miličniki.

 Prepričan sem oziroma vem, 
da enako velja za vse ostale or-
ganizacije, katerih predstavniki 
in prapori so danes tukaj, po-
strojeni v čast in slavo brigade, 
njenih pripadnikov in padlih 
borcev.«

Simon Seljak

Pohoda na Triglav se je ude-
ležil tudi Vojko Jerina z vrhni-
škim praporom Zveze borcev 
za vrednote NOB Vrhnika, ki 
se ga z veseljem in ponosom 
udeležuje že mnogo let. Vsa-
ko leto se pohoda na Triglav 
udeležujejo člani Združenja 
borcev za vrednote NOB, vete-
rani vojne za Slovenijo (ZVVS 
in ZPVD sever) in slovenski 
častniki (ZSČ). Spominska slo-
vesnost s prihodom pohodni-

kov s Triglava pa je bila, tako 
kot vedno, na Rudnem polju, 

kjer jih je pričakala množica 
zavednih Slovencev, ki se vsako 

leto vračajo in obujajo spomi-
ne na partizanske boje v drugi 

svetovni vojni. Slovesnosti se je 
udeležilo tudi 47 članov Zdru-

ženja borcev za vrednote NOB 
Vrhnika. Slavnostni govorec je 
bil minister za obrambo Mar-
jan Šarec. Med znanimi obrazi 
je bil tudi nekdanji predsednik 
države Milan Kučan, ki je vsa-
koletni udeleženec slovesnosti 
na Rudnem polju.

Vrhniški udeleženci so se na 
Rudno polje odpeljali z avto-
busom in ob vrnitvi v avtobus 
sprejeli še pohodnika Vojka Je-
rino. Kot vedno je bilo druženje 
zanimivo in veselo. Zato se že 
sedaj pripravljajo na udeležbo 
naslednje leto, kar jih povezuje 
in združuje.

Simon Seljak

Delali so cel dan in bili proti večeru kar pre-
cej izmučeni. Ne glede na to pa so z veseljem 
in veliko vnemo nudili pomoč poplavljenim 
lastnikom premoženja in njihovim poruše-
nim domov in stanovanj. Računajo pa, da se 

bodo saniranja udeležili še v večjem števi-
lu. Slika pa je nastala pri gasilcih v Šmarci ob 
starodobnem kombiju  v lasti Marjana Šarca.                                

Simon Seljak

Solidarnost

Slovesnost na Rudnem polju

Obletnica ustanovitve 1. tankovske prekomorske brigade NOV

Polaganje spominskega venca

Slavnostni nagovor Janija Kiklja

Spominski pohod na 
Triglav, in sicer  37., ter 
slovesnost na Rudnem 
polju sta potekala 7. in 

8. julija 2023. 

Solidarnostni ponedeljek, 14. avgust, so izkoristili tudi člani ZB NOB 
Vrhnika ter se pridružili čiščenju naplavin Kamniške Bistrice v krajih 
Komenda, Moste pri Komendi in Šmarci pri Kamniku. 
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Komisija 
za lepše 
okolje 
zaključila 
z opazovanjem 
na terenu
Komisija za lepše 
okolje je pripravila 
predloge za 
podelitev priznanja 
Blagajana. 

Člani upravnega odbora so pre-
dloge in obrazložitve pregledali in 
na seji in sprejeli letošnje nagrajence, 
ki vam jih v tokratni številki Našega 
časopisa predstavljamo.

Letos smo odšli na teren v mesecu 
aprilu, opazovanje in ocenjevanje je 
potekalo do začetka julija, prav tako 
izbor slik. 

Če smo bili v lanskem letu priča 
vročini in suši, je bilo letos never-
jetno dolgo obdobje dežja, doletela 
nas je tudi naravna nesreča. 

Kljub nepredvidljivim vremen-
skim razmeram nam je ocenjevanje 
uspelo izpeljati. 

Prejeli smo tri predloge občanov, 
vsi trije predlogi so ogledani in na-
grajeni. 

Letos smo odločili, da hiš ne 
ocenjujemo in se bolj posvetimo 
kotičkom, parkom, vrtovom ter jav-
nim površinam in jih opazujemo v 
pomladnem času. Letošnji najlepše 
urejeni kotički so vsak zase nekaj 
posebnega - kar vabijo, da jih opa-
zimo in si za trenutek spočijemo oči. 

Nekateri kotički nas razveseljuje-
jo že več let, prav zato jih z veseljem 
nagradimo. 

Ob pregledu okolice smo našli 
najlepše urejen avtomat za živila 
(jajčka in mesne izdelke), najlepše 
urejen skupnostni vrt, najlepše ure-
jen park, ki krasi okolico Doma upo-
kojencev, urejen in dobro obiskan 
kolopark, avtobusno postajo Zdra-
vstveni dom in podeljujemo Blaga-
jano tudi za spodbudo k ohranjanju 
snovne dediščine - lastnika malega 
muzeja sta Sonja in Jože Malovrh.

V nedeljo, 10. septembra, ob 
14. uri, vas prijazno vabimo v Star 
maln, kjer bomo podelili priznanja 
in se družili z vami. 

Iskrena hvala vsem, ki mi poma-
gate pri delu na terenu in v pisarni 
društva. 

Zahvalo namenjam tudi Našemu 
časopisu za pomoč pri izpeljavi naše 
akcije, z objavljanjem glasovalnih li-
stičev in člankov.

Vsem dobitnikom, člani UO TD 
Blagajana, iskreno čestitamo.

Anita Čretnik, 
predsednica 

Komisije za lepše okolje

Blagajana za najlepše urejen kotiček Blagajana za spodbudo k ohranjanju snovne dediščine in za najlepše urejen 
kotiček

Blagajana za najlepše urejen avtomat za prodajo kmetijskih pridelkov 

Blagajana za najlepše urejene zelenjavne vrtove

Blagajana za najlepši urejen kolopark 

Blagajana za najlepše urejeno avtobusno postajo

Blagajana za najlepše urejen park

Družina Knapič, Blatna Brezovica 51a

Sonja in Jože Malovrh, Smrečje 39

Ekološka kmetija P’r Krnc, Verd 156

Skupnost lastnikov stanovanj Kopališka ulica 3a in 3b

Občina Vrhnika

Cesta 6. maja, Občina VrhnikaDom upokojencev Vrhnika, Idrijska  cesta 13

Mira Grbec, Velika Ligojna 34

Alojzija in Jakob Slavec, Stara cesta 55a

Zdravstveni dom Vrhnika, Cesta 6. maja 11

Vrtec Vrhnika – enota Želvica, Tržaška cesta 2a
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Vabilo 

na Match my 
business (butično 
poslovno mreženje) 
v septembru 
2023

Dogodek Match my business je premierno potekal 
6. junija, in sicer v Gostilni in hotelu Bistra. Ker se je 
izkazalo, da je potreba po povezovanju podjetnikov pri-
sotna, bo dogodek ponovno v septembru 2023.

Mnenje ene izmed udeleženk butičnega mreženja:
»Dogodek priporočam, ker je odlična priložnost za 

mreženje in nove uvide, ideje. Zunanji pogled vedno 
prav pride in je dobrodošel, saj pomaga osvežiti že 
obstoječe ideje, projekte …« Urša Kaplan, Skupnostna 
kavarna

Butično poslovno mreženje bo tokrat potekalo 
v torek, 26. 9. 2023, znova v prostorih Gostilne in 
hotela Bistra, in sicer od 17.30 do 20.00. 

Dogodek organizirava Barbara Buh (Dar spozna-
nja) in Hana Mihevc (Dotik narave), obe samostoj-
ni podjetnici, ki živiva in delujeva na Vrhniki in v njeni 

okolici. Pri izvedbi dogodka naju z ugodnim najemom 
čudovitih prostorov v Gostilni in hotelu Bistra podpira 
Mateja Bajc. 

Butično poslovno mreženje je dogodek, namenjen 
manjši skupini podjetnikov (do 16), ki čutijo potrebo po: 

– izmenjavi idej in dobrih praks
– po mreženju in poslovnem sodelovanju 
– razvijanju skupnih projektov
Pogoj za prijavo na dogodek je obstoj katerekoli prav-

ne organizacijske oblike (s. p., d. o. o., zavod ...). 
Za več informacij o dogodku in prijavo pišite na: dar.

spoznanja@gmail.com ali pokličite na 041 768 567 
(Barbara). 

Barbara Buh

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM ZA SEPTEMBER 2023

V mesecu SEPTEMBRU  vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. 
predavanj, sicer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dosto-
pni vsak dan v delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nu-
dimo VSAKO DNEVNO UČNO POMOČ ter BRALNI KOTIČEK in 
UPORABA RAČUNALNIKA sedaj izvajamo  v naših prostorih, veseli 
pa smo tudi vsakršnega dodatnega predloga oz. ideje z vaše strani. Vse 
naše delavnice so BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi – od najmlajših do 
najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON - PET 8.00 – 16.00  na Cankarjevem 
trgu 4 (prvo nadstropje)
Kontaktna oseba: koordinator aktivnosti Eva Ličof, email: eva.licof@zpm-
moste.net in  tel: 064 259 033

* Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  
nalog  ter druženje - od PONEDELJKA do PETKA ob 12h do 16h 

* Skupna kvačkarija  - PONEDELJEK 4., 11., 18., 25.  SEPTEMBER 
ob 9.00 do 12.00 Ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki 
radi kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.

* Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke - NE-
FORMALNO DRUŽENJE  - od PONEDELJKA do PETKA ob 9h do 12h 

Naš nov prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje mamica pa 
ob tem lahko spije kavico.

* Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona - 
SREDA 6., 20., 27. SEPTEMBER ob 9.00 do 10.30 

* Digitalno usposabljanje za starejše nad 55 let z uporabo mo-
bilne učilnice- SREDA 13.SEPTEMBER od 9.00 do 13.00  Obvezne pri-
jave na: eva.licof@zpmmoste.net  ali pa na 064 259 033

* Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let (obvezne prijave) 
– ČETRTEK 7., 14., 21., 28. SEPTEMBER od 17.00  do 18.30

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na Facebook strani: VGC 
Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Počasi se bo izteklo poletje, 
ki bi mu z lahkoto dodali 
pridevnik »nenavadno«. 

V pričakovanju počitnic smo 
v Turističnem društvu Blagajana 
načrtovali dejavnosti s Komisijo 
za lepše okolje, ki je tudi tokrat 
odlično opravila svoje delo in bomo 
drugo septembrsko nedeljo podelili 
priznanja Blagajana za najlepše ure-
jene kotičke, ki so svetleči kamenčki 
v mozaiku našega kraja.

Bralci Cankarjevih besedil smo 
brali vsako sredo v Močilniku in tudi 
v Knjižnici pod krošnjami v sode-
lovanju s Cankarjevo knjižnico Vrh-
nika. Ob izidu avgustovske številke 
Našega časopisa bo za nami že 365 
branj ob sredah, 14. septembra pa 
bomo zaokrožili 7 let branja.

Glavnina dejavnosti društva, pred-
vsem ekipe Star maln in gradben-
ega odbora pa je usmerjena v gradnjo 
nove kuhinje, ki bo povezana s prosto-
ri v koči omogočala ekipi kvalitetnejše 
delo celo leto, obiskovalcem pa dobro 
počutje ob domači hrani in pijači.

Že v juniju nas je na slemenu strehe 
pozdravil »mlajček«, pod streho 
pa je tudi vezni del med kuhinjo 
in kočo. Osnova je postavljena, 
naročena so okna in vrata, odposlana 
povpraševanja za izvedbena dela in 
izbrani nekateri izvajalci del. Saj ni 
res pa je, bi lahko naslovili zgodbo 
o cenah, ki so v gradbeništvu neu-
krotljive. Prvotno ocenjena naložba 
se je podvojila, sredstev ne bo dovolj, 
čeprav so, ste nam izvajalci in dona-
torji že priskočili na pomoč. Prosto-
voljne prispevke zbiramo   v Starem 

malnu in na prireditvah drugih orga-
nizatorjev, ki se jih udeležujemo s po-
nudbo dobrot naše kuhinje. Prošnjo 
za pomoč pri izvedbi investicije na 
tej domačim in tujim gostom prijazni 
turistični točki naslavljamo tudi na 
vas. Hvala za vsak prispevek in moral-
no podporo.  Pot do končnega cilja bo 
še strma, a gremo naprej, korak za ko-
rakom, z močno in  dobro voljo, ki ji 
dajete krila obiskovalci Starega malna 
in podporniki društva.

Veseli nas, da se v  delo društva 
vključuje vedno več mladih. Pred 
kratkim je Turistično društvo Blaga-
jana pridobilo status organizacje pri-
jazne mladim prostovoljcem.

Letošnje »nenavadno« poletje je ra-
zlog, da je bilo v Starem malnu res ve-
liko obiskovalcev, željnih osvežitve ob 
in v vodi, svežega zraka in dogodivščin, 
je tudi razlog za odpovedi druženj in 
napovedanih dogodkov in je šola za 
vse nas, kako načrtovati na kratek 
rok in ponuditi program, ki popestri 
vsakdan. Zdaj, ko berete ta članek, 
ste morda doživeli z nami glasbeni 
dogodek, morda smo preživeli dan 
ob starih družabnih igrah, v septem-
bru se bomo družili z vrhniškim Big 
bandom in godbeniki. Cilj pa je jasno 
začrtan – s srcem in z ustvarjalnim 
umom prispevati k razvoju domačega 
kraja, kjer se bomo dobro počutili vsi. 
Sladke skrbi v primerjavi s tistimi, ki 
jih je zajela povodenj, ujma, toča. Prav 
zato je ekipa Star maln  dva dni pekla 
palačinke  in skupaj  z našim članom,  
barmanom Alešem Ogrinom, ki je 
pripravljal koktajle, zbirala  prosto-
voljne prispevke za prizadete v popla-
vah in neurjih. Zbrali smo 1.852,00 €, 

naši aktivni člani  društva so k temu 
znesku dodali toliko, da smo številko 
povečali na 2.052,00, kar smo naka-
zali na Rdeči križ Slovenije. Verjame-
mo, da bodo zbrani prispevki od vse-
povsod hitro dosegli tiste, ki pomoč 
potrebujejo. Hvala vsem, ki ste se odz-
vali na naše povabilo. Hvala sodelav-
cem. Dobrodelnost nas povezuje.

Povezuje nas tudi voda,  ki prinaša 
in odnaša, ki je vir življenja in kroji 
usodo ljudi. Naša voda je bila do zdaj 
z nami prijazna. »Izvir potoka Bela, 
imenovan Lintvern, je zaganjalka. 
To pomeni, da v času nizkega toka 
skozi izvir teče le nekaj litrov vode 
na sekundo. V deževnem obdobju 
bruha večkrat na dan, v sušnem pa 
lahko med izbruhoma mineta tudi 
dva tedna in več. Njeno moč sprem-
ljamo in doživljamo z občudovanjem 
in spoštovanjem. Živimo z njo. Ko bi 
tako bilo povsod. Srečno Slovenija.

Predsednica TD Blagajana 
Mirjam Suhadolnik

Butično poslovno mreženje (foto: Hana Mihevc)

Streha na prihodnji novi kuhinji in vezni del med kuhinjo in kočo.

Prostovoljni prispevki ob pečenih palačinkah in mešanih koktajlih, ki so se zbirali na pobudo TD Blagajana Vrhnika in ZB za 
vrednote NOB Vrhnika.

Osnova je postavljena, naročena so okna
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Starovrhniški mojstri (6)

Floris 
(Frančišek) 

Oblak - Tagričn, 
akademski

slikar 
Akademski slikar in grafik, Prešernov 
nagrajenec, je s svojim bogatim 
opusom zaznamoval slovenski likovni 
prostor.

Floris Oblák se je rodil 6. marca 1924 pri 
Tagričnih na Stari Vrhniki 48 Pavlu Obláku 
(1899—1983), doma iz Verda, in Frančiški Nago-
de (1900—1982 ) - Tagrična. Imel je brata Pavla in 
Janeza  ter sestri Ano Marijo in Božo. Leta 1949 
je diplomiral na Akademiji likovnih umetnosti v 
Ljubljani pri prof. Gabrijelu Stupici iz slikarstva in 
leta 1951 na grafični specialki pri prof. Božidarju 
Jakcu. Izpopolnjeval se je v Parizu, kjer se je in-
tenzivno poglabljal v študij srednjeveške plastike 
(romantika in gotika), obenem pa spoznaval vse 
smeri evropskega in svetovnega slikarstva. Med 
bivanjem v Italiji se je posvečal predvsem študiju 
umetnostnega prehoda iz bizantizma v gotiko in 
renesanso.

Stalno je potoval po evropskih prestolnicah 
in skupaj s svojo soprogo obiskoval številne ga-
lerije. Od leta 1954 do 1989 je na gimnaziji pou-
čeval likovno umetnost. Vrsto let je vodil dijake 
na strokovnih ekskurzijah po celotni Sloveniji 
in zamejstvu, po Jugoslaviji (Split, Dubrovnik, 
Zadar, Sarajevo), posebno po Makedoniji, kjer 
je mlade srednješolce seznanjal z makedonsko 
srednjeveško arhitekturo in s stenskim slikar-
stvom, z galerijami ikon v Ohridu, ter na Dunaj 
in v Benetke. Za svoje pedagoško delo je leta 
1976 prejel medaljo dela. Nagrado Prešernovega 
sklada pa je prejel že leta 1967 za slikarska dela. 
Deloval je kot svobodni umetnik. V zgodnjem 
obdobju njegovega ustvarjanja so prevladovala 

stilizirana dela, sicer še vedno v mejah realno-
sti. Kasneje so postala njegova dela bolj realna in 
natančna, barve pa bolj lazurne in kompaktne. V 
novejših delih se je posvečal posebni motiviki sar-
kofagov in klasičnih tihožitij. Oblak je razstavljal 

na več samostojnih razstavah doma in v tujini. 
Stalna razstava njegovih del je na ogled v prosto-
rih nekdanjega Rokodelskega doma, zdaj sedeža 
Muzejskega društva Vrhnika, Tržaška cesta 23. 

Leta 2004 je Občini Vrhnika podaril 50 svojih 
slik v stalno zbirko, dve deli pa Kulturnemu dru-
štvu Stara Vrhnika (sliko Črna glava iz cikla Svet 
otroštva in svojo Monografijo). Z njim in njegovo 
ženo Slavi nas je povezal portret Tagrične mame, 
njegove tete Mici, kot jo je sam imenoval. Nasli-
kal jo je na Stari Vrhniki. Rad je prihajal k teti v 

rodno vas, kjer je zadišalo po domačem kruhu in 
črni kuhinji.

Gradivo zbrali in uredili Joži Krvina in 
Ema Goričan.

Na območju Bistre, Pakega 
in Podkraja smo za 

zagotavljanje primernih 
vodnih habitatov za dvoživke 

prejšnjo zimo izkopali 
petdeset mlak. 

Kot kažejo rezultati, so mnoge od 
njih že v prvi sezoni začele uporablja-

ti različne vrste dvoživk. Še posebno 
smo se razveselili potrditve uspešnega 
razmnoževanja hribskega urha in ve-
likega pupka. Obe vrsti sta ciljni vrsti 
projekta LIFE AMPHICON, v okviru 
katerega izvajamo ukrepe za varstvo 
dvoživk na izbranih območjih v Slove-
niji, Nemčiji in na Danskem. 

Dogajanje v mlakah smo spremlja-
li od zgodnje pomladi. Najprej smo 

zbrali podatke o prisotnosti mr stov 
rjavih žab, ki se na mrestišča odpra-
vijo prve. Sledila je serija vzorčenj z 
vodnimi mrežami (vršami), s katerimi 
smo preverjali prisotnost pupkov. Med 
obiskom mlak smo nato čez poletje z 
vzorčenjem z mrežami preverjali, če je 
v njih tudi žabji podmladek. 

Pri tem smo bili še posebno pozorni 
na njihove zaključne razvojne stadije, 

ki kažejo na uspešno preobrazbo ličink 
v odrasle osebke. 

V številnih mlakah smo zabeležili 
paglavce in mlade osebke rjavih in ze-
lenih žab, zelene rege ter ličinke nava-
dnih in planinskih pupkov. Razveselile 
so nas tudi ličinke hribskega urha in 
velikega pupka. Vse ulovljene osebke 
smo natančno dokumentirali, zabe-
ležili pa smo tudi mreste in odrasle 

živali, ki smo jih opazili. V vročih in 
sušnih poletjih, ko vodni habitati dvo-
živk pogosto presahnejo, propade tudi 
velik del žabjega zaroda. To še poseb-
no velja pri vrstah, ki se razmnožujejo 
v toplejšem delu leta ali pa za svoj ra-
zvoj potrebujejo več časa. Posamezna 
suha poletja sicer glede na dolgoživo-
sti dvoživk sama po sebi niso ovira za 
vzdrževanje njihovih populacij, proble-
matičen pa je trend vedno pogostejših 
sušnih poletij.

Letošnje poletje je s pogostimi pa-
davinami sicer dvoživkam razmeroma 
prijazno, zato na Ljubljanskem barju 
ne manjka stoječe vode za njihovo raz-
množevanje. Kljub temu pa vse kaže, 
da so številne nove mlake že v prvi 
sezoni postale pomemben razmnože-
valni habitat za različne vrste. Stanje 
bomo spremljali tudi v prihodnje. Z 
rezultati monitoringa želimo ugotoviti 
tudi, kakšne značilnosti mlak najbolj 
ustrezajo posameznim vrstam dvoživk 
ter kakšna vodna telesa so dolgoročno 
najbolj vzdržen in učinkovit ukrep za 
njihovo varstvo. 

Jasna Tarman, 
Javni zavod Krajinski park 

Ljubljansko barje

Kumarica
velikanka

Vrhničana Sonja in Željko sta na svojem 
vrtu vzgojila kumarico velikanko, ki meri 60 
cm. Poleg nje, ki bo za semena, imata na zalogi 
še veliko kumaric. Oba sta člana Društva 
invalidov Vrhnika in zvesta pevca njihovega 
mešanega pevskega zbora. (ss)

Floris Oblak, Prostor in čas XXIX, olje na platnu, 
1988

Floris Oblak, Španova hiša, oljna slika na lesu, 
ustvarjeno ok. l. 1950.

Ličinka velikega pupka. Foto: Jasna 
TarmanVzorčenje z mrežo. Foto: Katarina Drašler

Žabji živžav v novih mlakah

Marija - Micka Nagode - Miklavčič s Florisom 
Oblakom

Nekaj splošnih misli umetnostnega 
zgodovinarja dr. Milčka Komelja o 
Florisovem slikarstvu:
»Kristalično in barvno pretanjeno slikar-
stvo Florisa Obláka izvira iz doživljanja sa-
mote, posvečenega razmišljanju o smrti in 
prisluškovanju, ki dobiva v svoji hrepeneči 
mračnosti že kar poteze intimnega rituala. 
Vse v njem je docela neimpulzivno in do 
kraja premišljeno dodelano, nikoli krče-
vito ali čustveno kričeče, ampak izrazito 
intimno in simbolično, naravnost perfek-
cionistično, a nikakor ne prazno, marveč 
napolnjeno s skrivnostno hladnim sijajem, 
ki skuša osvetliti in živo obarvati življenj-
ski mrak, iz katerega v umetnika sije misel 
na smrt.«
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U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Marija Novak, Sinja Gorica (1921)
Marija Markič, Dom upokojencev Vrhnika (1924)

Ana Zalar, Dom upokojencev Cerknica (1926)
Avguština Rapuš, Dom upokojencev Logatec (1928)

Jože Ogrin, Velika Ligojna (1930)
Cirila Todorović, Cesta Gradenj (1931)
Marija Kenk, Dom upokojencev Vrhnika (1931)
Ivanka Dolenc, Delavsko naselje (1931)
Bernarda Mole, Na Klancu (1931)
Majda Mele, Krpanova (1932)
Viktorija Končan, Mrakova (1932)
Ignacij Vehar, Turnovše (1932)
Marija Friškovec, Drenov Grič (1932)
Milena Mavsar, Dom upokojencev Vrhnika (1933)
Vera Jeršinovič, Voljčeva (1933)
Metka Turšič, Ribiška pot (1933)
Jakob Dobrovoljc, Mirke (1933)
Rozalija Rizman, Verd (1933)
Ivanka Urh, Kopališka (1933)
Vilibald Pušnik, Raskovec (1938)
Ana Dobrovoljc, Mirke (1938)
Ana Kenk, Stara Vrhnika (1938)
Ana Kavčič, Drenov Grič (1938)
Majda Stare, Vas (1938)
Ana Mele, Ob Ljubljanici (1938)
Alojz Kržmanc, Lošca (1938)
Slavka Pišorn, Kurirska pot (1938)
Ana Pažin, Poštna (1943)
Milena Semič, Mrakova (1943)
Jožef Štirn, Vas (1943)
Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let.
Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. Čestitke pa tudi vsem, ki so 
julija in avgusta praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v
juliju in 
avgustu

Spoštovane upokojenke 
in cenjeni upokojenci

Za nami so vroči poletni meseci in počasi sto-
pamo v jesen, ki bo poleg jesenskih opravil s seboj 
ponovno prinesla naša druženja na pohodih, iz-
letih, krožkih ali pri drugih aktivnostih Društva 
upokojencev Vrhnika (redna vadba pevskega zbo-
ra, splošna telovadba ter treningi igralcev in igralk 
pikada). Vendar smo bili aktivni tudi čez poletje, 
saj smo pripravljali avgustovski izlet z vlakom 
v Celje in srečanje naših članov, starejših od 75 
let, ki bo 31. avgusta ob 16. uri na vrtu Gostilne 
Kranjc.

Zelo aktivne so tudi naše prostovoljke, ki bodo 
v okviru projekta Starejši za starejše izvajale prve 
in ponovne obiske pri starejših od 69 let (tudi če 
niso člani DU Vrhnika). Za september pa skupaj 
s socialno komisijo že pripravljajo 50 humanitar-
nih paketov.

Septembra načrtujemo tridnevni izlet v Srbijo 
in sodelovanje našega pevskega zbora na 22. Fe-
stivalu za tretje življenjsko obdobje, ki bo v Can-

karjevem domu v Ljubljani.
Od septembra naprej vam bo na podlagi sode-

lovanja Cankarjeve knjižnice Vrhnika in Društva 
upokojencev Vrhnika v društvenih prostorih na 
voljo Knjigobežnica, kjer bodo lahko naši člani 
vzeli ali odložili knjigo. Saj kot pravi Richard Ste-
el: »Branje je za mišljenje kot telovadba za telo.«

Želja vseh nas namreč je, da še dolgo ostane-
mo v dobri psihični in fizični kondicij. Tudi zato 
ustanavljamo šahovsko sekcijo, ki jo bo vodila Je-
lena Marković. Naše člane, ki bi želeli sodelovati 
v Šahovski sekciji Društva upokojencev  Vrhnika, 
vabimo, da se prijavijo v naši pisarni.

Dragi člani, izberete katero od naših navedenih 
aktivnosti in se nam pridružite ali pa sodelujte pri 
oblikovanju naših prihodnjih aktivnosti.  

Veseli vas bomo (uradne ure v društveni pisarni 
so ob sredah in petkih od 9.00 do 12.00), če tudi 
pridete le na klepet. Več informacij o delovanju 
društva in o aktivnostih v tem obdobju dobite v 
Našem časopisu ter na spletnih straneh (na naši 
spletni strani www.upokojenci-vrhnika.si ali na 
spletni strani MojaObcina.si).

Lep avgustovski pozdrav, 
predsednica DU Vrhnika Fani Al-Mansour 

102. rojstni dan 
Marije Novak

Prostovoljke v projektu Starejši za starejše in 
članice DU Vrhnika Vesna, Milena in Ana smo 
obiskale našo dolgoletno članico gospo Marijo 

Novak, ki je praznovala 102. rojstni dan. Obisku 
sta se pridružila še Tone s harmoniko in Željko s 
fotoaparatom. Gospa Marija nas je pričakala ve-
sela in dobre volje. Z nami se je pogovarjala, pri-
sluhnila zvokom harmonike in tudi zapela. Iskre-
ne čestitke za častitljiv jubilej in še veliko zdravih 
in zadovoljnih dni.

Zapis: Vesna Stare, foto: Željko J.

Šahovska sekcija 
Društva upokojencev 
Vrhnika 

Šah je namizna igra dveh nasprotnikov, pri ka-
teri, za razliko od športa, ni značilna telesna, am-
pak miselna aktivnost. Šah ima dolgo tradicijo in 
ga igrajo po vsem svetu. 

Od jeseni naprej bodo šahisti v okviru Šaho-
vske sekcije DU Vrhnika imeli možnost trenirati 
dvakrat na teden v prostorih Društva, in sicer ob 
torkih in četrtkih od 10.00 do 12.00. Člani Šaho-

vske sekcije se bodo lahko udeleževali meddru-
štvenih in regijskih tekmovanj, najboljši pa tudi 
državnega prvenstva.

Šahovska sekcija (ŠS) je bila ustanovljena na po-
budo starejših šahistov avgusta 2023 z namenom, 
da bi se vanjo vključili starejši (upokojeni) šahisti 
in delovali v okviru športnih dejavnosti DU Vrh-
nika. Vodja sekcije je Jelena Marković.

Vabimo vas, da se pridružite našim šahistom 
in se vključite v Šahovsko sekcijo tako, da oddate 
vašo prijavo v društveni pisarni (lahko osebno ali 
po telefonu 031 241 066). 

Za vas smo na sedežu društva vsako sredo in 
petek od 9.00 do 12.00.

Vodja ŠS Jelena Marković

Vrhniški upokojenci čez 
Predel v dolino Soče

Načrtovani izlet z Gorenjske čez Predel v do-
lino ob Soči je bil prav primeren za vroč poletni 
dan. Naš alpski svet že v zgornjesavski dolini po-
nuja prelepe poglede po vršacih. Kranjska Gora je 
kot zanimiv turistični kraj z izhodom čez prelaz 
Vršič in mnogimi smučišči, ki se nadaljujejo proti 
Vitrancu in proti planiški velikanki, ki je res lahko 
naš slovenski ponos. Po ogledu smo nadaljevali 
pot od Rateč mimo Belopeških jezer, Trbiža do 
mesteca Rabelj in ledeniškega jezera z enakim 
imenom. Posebnost Rablja je opuščen rudnik 
svinca, tudi z dnevnimi kopi, kar daje kraju ne-
prijetno podobo. Življenje v kraju je bolj v zami-
ranju. V času obratovanja rudnika je bil skoraj 5 
km dolg rov speljan proti Logu pod Mangartom, 
ki je služil za odvod vode in za prevoz delavcev v 
rudnik tudi s slovenske strani. Po vijugasti cesti 
smo se povzpeli na prelaz Predel nazaj v Slovenijo, 
Mangart pa se nam je prikazal z druge strani. Pri 

vasici Strmec je lep pogled v dolino na idilično 
vasico Log pod Mangartom in Koritnico, obdano 
z dvatisočaki. Pri trdnjavi Kluže smo naredili po-
stanek za ogled in z mosta opazovali globoka ko-
rita reke Koritnice. Pri razcepu alpskih dolin smo 
se zapeljali ob reki Soči v dolino Trente, obiskali 
Trentarski muzej, ki je informacijsko središče Tri-
glavskega narodnega parka. Posebno zanimiva je 
multivizijska predstavitev narave. Ustavili smo se 
tudi za ogled Velikih korit Soče.

Od tam naprej proti Bovcu smo se seznanili z 
neprijetnim dogodkom, ki nas je spravil v slabo 
voljo zaradi preslabe organizacije agencije TUR 
servisa. Ustavili smo se v Kobaridu, da smo si 
privoščili prigrizek, pivo ali kavo po kar naporni 
vožnji, čakala pa nas je še pot do doma. Na vseh 
delih cest je

bilo mnogo delovnih zapor, ki ne bi sodile v čas 
turistične sezone. Kraji za oglede s parkirišči so 
zasedeni z gradbenim materialom, zlasti avtobu-
se je kar težko parkirati. Imeli pa smo zelo prije-
tnega vodnika na naši poti.
Zapisala Ivanka Sluga, fotografija: Željko J.

Svizci po poti idrijskih 
naravoslovcev

Na  zadnji pohod pred poletjem smo se Sviz-
ci podali na pot od Idrije do Idrijske Bele, ki je 
posvečena znamenitim naravoslovcem, ki so 
delovali v Idriji in okolici ali pa so bili rojeni v 
tem rudarskem mestu. Ob vstopu na Rake in v 

Krajinski park Zgornja Idrijca smo se ustavili in 
si ogledali Scopolijev spominski vrt, posvečen 
prvemu idrijskemu zdravniku J. A. Scopoliju in se 
spomnili njegovega dela ter velikega pomena za 
razvoj naravoslovja na Slovenskem. Pot ob Rakah 
vodi ob umetni strugi, po kateri so v preteklosti 
speljali vodo Idrijce na veliko vodno kolo – kamšt, 
s pomočjo katerega so črpali vodo iz jame. Pot je 
prijetno senčna, obdana s stoletnimi drevesi. 

Preko visečega mostu smo prečkali Idrijco zato, 
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Vandrovke zaključile 
prvo polovico leta

Tako v maju kot tudi v juniju nam ni prizanaša-
lo slabo vreme. Uspelo mu je, da sta nam odpadla 
oba pohoda zunaj Vrhnike. Nismo pa dovolile, da 
nam bi vzelo dobro voljo. Vseeno smo se zbirale 
vsak torek na običajnem mestu in se podajale na 
poti po naši zanimivi okolici. Obvezen dežnik, 
občudovanje cvetoče in ozelenele narave, žubo-
renje voda in hoja po mokrih makadamskih po-
teh ter stezah so nam prinesli posebno energijo in 

zadovoljstvo. Vedno smo poskrbele, da so obrazi 
ostali nasmejani in dobre volje. Verjetno je vse to 
prispevalo, da se je zadnja dva torka tudi vreme 
izboljšalo, če se malo pošalim. Poti so se osušile, 
sonce že močno greje, zato smo v prijetnem kra-
mljanju ob dobri pehtranki in kavici za dva mese-
ca rekle nasvidenje jeseni. Ob tej priložnosti velja 
zahvala vsem našim vodnicam, ki poskrbijo, da se 
imamo vedno lepo in da se razgibamo primerno 
letom. 

Vsem našim pohodnikom in pohodnicam, po-
sebno pa Vandrovkam želimo, da uživate v pole-
tju, obdržite energijo in dobro voljo, da se jeseni 
spet vidimo v raziskovanju lepe narave.

Zapis in foto: Vesna Stare

da smo si ogledali Divje jezero in se seznanili z 
njegovimi posebnostmi kraškega izvira in rastlin-
stva  v okolici. Divje jezero zasluži vzdevek divje 
le po dolgotrajnem deževju, ob našem obisku pa 
je bila gladina mirna in le malo vode je odtekalo 
po 55 metrov dolgi strugi Jezernice v Idrijco. 

Vrnili smo se na levi breg in nadaljevali pohod 
mimo jeza  pri Kobili nad strugo Idrijce po stari 
tovorni poti v Strugu, delu doline, kjer so bregovi 

strmi in se pnejo visoko nad reko. Ko so se bregovi 
razširili, je bilo naše poti konec. Naprej po dolini 
Idrijce vodi sprva asfaltirana cesta, nato pa mak-
adamska. V Idrijski Beli smo  poskrbeli za suha 
grla, pot domov pa nam je »popestrila« okvara 
avtobusa in smo morali počakati na nadomest-
nega, da nas je odpeljal na Vrhniko. 

Besedilo in fotografija: Sonja Zalar Bizjak

Na lanskem 
pikniku smo si 

postavili zaobljubo 
ohranjanja in 

razvijanja pristnih 
sosedskih odnosov 
tudi v naslednjem 
letu v kraju Mizni 

Dol. 

To smo uresničili z organizacijo 
letošnjega piknika ob zaključku 
šolskega leta in praznovanjem 
dneva državnosti. Letos smo 
se odločili, da ne bomo orga-

nizirali skupnega žara, temveč 
da bo vsak udeleženec prinesel 
hrano po svojih zmožnostih in 
željah. Poleg tega smo dodali 
predloge za zabavni del druže-
nja. 
Na pikniku se je zbralo veliko 
krajanov, tako mladih kot sta-
rejših. Med nami je bilo tudi 
nekaj novih priseljenih prebi-

valcev. Mize, ki smo si jih spo-
sodili pri Gasilskem društvu 
Zaplana (za kar se jim iskreno 
zahvaljujemo), so bile ves čas 
piknika polne sladkih in slanih 
dobrot ter osvežilnih napitkov. 
Mateja je spekla ogromno pa-
lačink. Najmlajši so se udeležili 
kreativne delavnice s Katico, 
kjer so izdelovali nagajive žabi-

ce in papirnate vrtavke. 
Na razstavi izdelkov je Zdenka 
pripravila sladka preseneče-
nja za naše najmlajše. Osrednji 
del druženja so bile medgene-
racijske igre, kot so nogomet, 
vlečenje vrvi in zmagovalna 
igra »štrbunk«, ki smo jo igrali 
pozno v noč.  Na orodju Tiger 
Bars so se v  fitnesu na prostem 

pod vodstvom Oskarja  preiz-
kušali mladi in nekoliko starejši 
krajani.  Moderator Damjan je 
poskrbel za prijetno vzdušje, 
nas vzpodbujal k različnim ak-
tivnostim ter vzpodbujal tek-
movalni in družaben duh. 
Organizacija piknika ni samo 
aktivno sodelovanje na dogod-
ku, temveč vključuje tudi pri-

pravo, izvedbo in pospravljanje 
prostora. Vse to smo uspešno 
izpeljali kot ekipno delo, pri 
čemer smo sodelovali: Mate-
ja Č., Mateja Ž., Gordi, Katica, 
Damjan, Andrej, Marko, Štefan, 
Ben, Emil in Simon. 
Fotografije smo objavili na FB 
Mizni Dol. 

Katica Pevec Semec

Šesti 
tradicionalni 
piknik v 
Miznem 
Dolu

Sončki na Tromeji 
(Peč 1508 m)

Pa se nam je le zgodila, Peč s Tromejo, in sicer 
v četrtem poskusu. Vmes je bilo slabo vreme, ko-
ronavirusna bolezen, pa še kolena niso več enako 
čvrsta. 

Vroč dan, prijetna hoja v senci, le ena senožet, 
posuta s cvetjem, se nam je postavila pokon-

ci. Okrog nas gore Julijskih in Ziljskih Alp ter 
Karavank. Tudi Planica in Ziljska dolina vmes. 
Ob vrnitvi sveža voda pri italijanskem bivaku, v 
Ratečah, na Tromeji in spet v Ratečah. Pa slavljen-
ci, res jih je bilo veliko, in njihove dobrote. Post-
anek še pri smaragdno zelenem jezercu Zelenci, 
kjer izvira Sava Dolinka, v gostišču ob parkirišču 
pa klepet, kavica in zasluženo pivo …

Lep zaključek prvega dela letošnjih pohodov 
pred, po nekdanji Pavlihovi pratiki, prihajajočimi 
pasjimi dnevi. 

Sonja Repnik, fotografija Tatjana Rodošek
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Več letnih poročil, 
novo gasilsko vozilo in 
občinska priznanja so 

le nekatere teme, ki so 
jim pozornost namenili 

svetnike in svetnici na 
5. redni seji občinskega 

sveta.
 

Kritike na račun »štancanja« 
kazni

Najprej so prisluhnili poroči-
lu Medobčinskega inšpektorata 
in redarstva za leto 2022. Poro-
čevalec Stanislav Bele je nave-
del, da so redarji na območju 
občine izvedli 418 ukrepov, od 
tega je bilo izrečenih 8 opozoril. 
Največ plačilnih nalogov – 366 
– so izdali zaradi prekoračitve 
hitrosti, 44 zaradi nepravilne-
ga parkiranja. Prejeli so tudi 24 
prijav na inšpektorat. Šlo je za 
prijave v zvezi z zapuščenimi 
vozili, poseganjem v varovalni 
pas, kurjenjem odpadkov v na-
ravi, nasutjem materiala in po-
stavitvijo betonskih izložb ter 
zasedanjem občinske parcele. 
Kot največjo težavo je Bele iz-
postavil kadrovski primanjkljaj 
in nezainteresiranost po zapo-
slovanju.

S strani svetnikov je bilo sli-
šati precej kritik na račun dela 
redarske službe, ki so enake 
že več let. Da gre predvsem 
za »štancanje« kazni na zna-
nih lokacijah in da bi morali 
namesto tega delati red tudi z 
bolj rednim nadzorom in bolj 
»pestrimi lokacijami«. Bele je 
svetnikom pojasnil, da je težava 
poleg pomanjkanja kadra pred-
vsem pri soglasjih lastnikov 
zasebnih površin, ker tudi če 
te dobijo, jih lastniki zaradi pri-
tiskov občanov hitro umaknejo. 
Zato je predlagal, naj svetniki 
pridobijo dodatna soglasja za 
nove lokacije.

Poslovanje komunale krojile 
cene elektrike

Več pohval je bilo izrečenih 
v. d. direktorju Komunalnega 
podjetja Vrhnika mag. Gregorju 
Klemenčiču, ki to funkcijo za-
seda šele eno leto, a da že kaže, 
da ve, kako se stvarem streže. 
Predstavil je poročilo dela lan-
skega leta, ki so ga zaznamovali 
povišanje cen energentov, teža-
ve s pridobivanjem nekaterih 
kemikalij in pomanjkanje ka-
dra, saj imajo trenutno najmanj 
zaposlenih v zgodovini podjetja. 
Kljub izgubi v višini 268.000 €, 
za katerega je v največji meri 
kriv občutno visok strošek elek-
trike, leto glede na okoliščine in 
kvalitetne storitve, Klemenčič 
ocenjuje za uspešno. Pri tem je 
povedal, da so jih prav povišani 
stroški elektrike spodbudili k 
razmisleku o lastni elektrarni. 
Pohvalil je Fenolit, ker je zmanj-
šal porabo pitne vode, borov-
niške občane pa za ravnanje z 
odpadki. Kot izziv je izpostavil 
nadaljnjo ozaveščanje, kar so 
mu pritrdili tudi svetniki, ki so 
hkrati predlagali, da se kot di-
rektor poveže kar z ravnateljem 

šole, saj se je ozaveščanje otrok 
izkazalo za eno bolj učinkovitih 
metod.

Šola s plusom, v vrtcu minus
Tudi ravnatelj osnovne šole 

Daniel Horvat je prišel do bese-
de, saj je občinski svet prav tako 
seznanil z letnim poročilom, 
predvsem financ. Šola je poslo-
vala z več kot 60.000 € prihodki, 
vrtec pa z 72.000 € odhodki, kar 
pomeni, da je skupni rezultat 
negativen in je presežek odhod-
kov nad prihodki visok skoraj 
11.500 €. Kot je pojasnil Horvat, 
tu izstopajo predvsem stroški 
dela, ki so oktobra s podpisom 
dogovora med vlado in sindika-
ti dodatno narasli, povišali so se 
tudi materialni stroški. Zaradi 
negativnega poslovnega izida 
bo tako zavod pripravil načrt 
varčevanja oz. sanacije. Predlog 
višje ekonomske cene vrtca je 
že na občini, šola bo pripravila 
tudi kalkulacijo cen šolske pre-
hrane in obrokov za zunanje 
odjemalce ter zaposlene. Pripra-
vo programa varčevanja s strani 
ravnatelja ob tem zahteva tudi 
občina. Ravnatelj je sicer za-
gotovil, da varčujejo že zdaj na 
vseh postavkah, je pa spomnil, 
da se šola širi in ima že več kot 
500 učencev. Povedal je tudi, da 
začasno zapirajo oddelek vrtca 
v bloku.

Borovniški gasilci o potrebi po 
novem gasilskem vozilu

Občina je svetnike nato se-
znanila z dopisom Prostovolj-
nega gasilskega društva Borov-
nica, v katerem predlaga nakup 
novega vozila GVC-2 do leta 
2025, društvo je posredova-
lo tudi že ponudbo enega bolj 
znanih proizvajalcev vozil. Tre-
nutna ocenjena vrednost vozila 
je 288.915 €, delež občine bi bil 
več kot 200.000 €, razdeljen na 
leto 2024 in 2025. Ta normativ, 
70-odstotno sofinanciranje ob-
čine, je sicer predpisan v Ga-
silski zvezi Vrhnika. Seveda so 
svetniki v en glas pritrdili, da je 
dejavnost gasilcev občudovanja 
vredna in da je treba njihovo 
delo tudi finančno podpreti. Je 
pa bilo prav zaradi višine nove 
investicije v gasilstvo – občina 
je od leta 2016 v gasilsko de-
javnost vložila več kot 764.000 
€, prav pred kratkim je v veliki 
meri sofinancirala tudi novo 
vozilo PGD Brezovica pri Bo-
rovnici – slišati kar nekaj pomi-
slekov. Da občina razpolaga z 
omejenimi sredstvi, da so pro-
jekti, ki so še nujnejši in bo treba 
postaviti vrstni red prioritet – 
od vodovoda v Kotih (gre za tri 
milijonsko investicijo), do nove 
kurilnice v šoli, ki jo je že načel 
zob časa. Večkrat so ponovili, 
da se zavedajo predpisov države, 
»ki te silijo, da si vedno v dirki«, 

so pa tudi spodbudili k iskanju 
drugih virov financiranja – tu 
so imeli predvsem v mislih vlo-
go Fenolita in drugih podjetij, ki 
bi morala biti pomemben vir fi-
nanciranja (Graf polimeri, Lask, 
Slovenske železnice in druga 
podjetja v Borovnici). Pomisle-
ke so svetniki imeli tudi pri fi-
ksnem odstotku sofinanciranja 
občine, želijo si še analizo stanja 
potreb po treh gasilskih društev 
v občini in ali tu obstaja kakšna 
možnost po reorganizaciji ter 
zmanjšanju stroškov.

Priznanji, poročila, turistično 
vodenje

Svetniki so potrdili kandi-
data za občinska priznanja, to 
sta Bojan Kanjc za dolgoletno 
aktivno kulturno in družbeno 
udejstvovanje in Janez Stanov-
nik za izjemne zasluge pri ohra-
njanju stavbne dediščine v naši 
občini. Imenovali so še dodatne 
člane odborov, potrdili poročila 
Cankarjeve knjižnice Vrhnika, 
Zdravstvenega doma Vrhnika 
in Našega časopisa, sprejeli pra-
vilnik o dodeljevanju enkratne 
denarne pomoči, v enomesečno 
javno obravnavo pa posredova-
li odlok o turističnem vodenju. 
Sledile so le še dobre želje po 
lepem in dolgem dopustu.

Rok Mihevc 

Občina Borovnica 
Kontaktni podatki
Stacionarni telefon: 01 75 07 460
Elektronska pošta: obcina@borovnica.si

Poslovni čas
Ponedeljek: od 8.00 do 15.00
Torek: od 8.00 do 15.00
Sreda: od 8.00 do 17.00
Četrtek: od 8.00 do 15.00
Petek: od 8.00 do 13.00

Uradne ure
Ponedeljek: od 8.00 do 10.00 in od 11.00 do 14.30
Sreda: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 16.30
Petek: od 8.00 do 12.00

Javni razpis 
za dodeljevanje finančnih pomoči 

za pospeševanje razvoja malega 
gospodarstva v Občini Borovnica v 

letu 2023
 

18. 7. 2023 je bil na spletni strani Občine Bo-
rovnica objavljen Javni razpis za dodelje-
vanje finančnih pomoči za pospeševanje 
razvoja malega gospodarstva v občini 
Borovnica v letu 2023. Predmet razpisa je 
dodelitev proračunskih sredstev Občine Bo-
rovnica in sredstev Območne obrtno-pod-
jetniške zbornice Vrhnika, za pospeševanje 
razvoja obrti in podjetništva v letu 2023.

Skupna višina razpisanih sredstev je 
11.000 €, od tega zagotavlja Občina Bo-
rovnica 6.000,00 €, Območna obrtno-pod-
jetniška zbornica Vrhnika pa 5.000,00 €. 
Sredstva Občine Borovnica so zagotovljena 
na proračunski postavki 414013 Razvoj ma-
lega gospodarstva. 
Upravičenci do sredstev iz tega razpisa so 
majhna podjetja in samostojni podje-
tniki oziroma upravičenci, določeni pri po-
sameznem ukrepu, kot so določeni v 6. členu 
pravilnika. Podjetja morajo izpolnjevati po-
goje za majhna podjetja. 
Sedež fizične oz. pravne osebe ter kraj in-
vesticije morata biti na območju Občine 
Borovnica. 
Ne glede na določila prejšnjih odstavkov, se 
sredstva dodeljujejo le prosilcem s slo-
venskim državljanstvom. 
Če po odpiranju vlog in izračunu subvencij 

komisija ugotovi, da je za pripadajočo sub-
vencijo premalo razpoložljivih sredstev, se 
prosilcem sredstva razdelijo v ustreznem 
sorazmernem deležu tako, da vsi prosilci 
pridobijo enak procent subvencije. 
Prosilci bodo upravičeni do sredstev OOZ 
Vrhnika le v primeru, da imajo poravnano 
zapadlo članarino do dneva oddaje vlo-
ge. 

Vrste razpisanih podpor:

1. Subvencioniranje obrestnih mer za 
spodbujanje investicij
2. Spodbujanje začetnih investicij in in-
vesticij v razširjene dejavnosti in razvoj
3. Pomoč pri usposabljanju zaposlenih 
in usposabljanju samostojnih podjetni-
kov
4. Odpiranje novih zaposlitev
5. Spodbujanje udeležbe na sejmih in 
razstavah 

Besedilo javnega razpisa in prijavni obraz-
ci so objavljeni na spletni povezavi https://
www.borovnica.si/objava/793823. Vse 
dodatne informacije so na voljo na sede-
žu Območne obrtno-podjetniške zborni-
ce Vrhnika, Tržaška cesta 8a, po telefonu 
01/755-77-40 ali po e-pošti: luka.ogrin@
ozs.si ter Občini Borovnica, Paplerjeva 22, 
1353 Borovnica, po telefonu 01/750-74-68 
– Andrej Klemenc.

Rok za prijavo na razpis je 29. 9. 2023. 

Občina Borovnica

Naši gasilci in ostali pro-
stovoljci so v prvih dneh po 
naravni katastrofi pomagali v 
prizadetih krajih po svojih naj-
boljših močeh. Za vso njihovo 
pomoč in čas, namenjen pri-
zadetim, se najlepše zahvalju-
jemo. Prihajajo dnevi, ki bodo 
za oškodovane in poškodova-
ne v nesreči še posebej trav-
matični, kar kažejo izkušnje iz 
sosednjih držav, ki so že bile 
priče podobnim vremenskim 
ujmam. 

Kaj to pomeni za nas? Tre-
nutno se lahko se zahvalimo 
srečnemu naključju, da smo 
med redkimi občinami, ki jih 
je nevihtna ujma obšla. Res je, 
da smo imeli v juliju in avgu-
stu vetrolom v gozdovih, po-
škodovane strehe na gospo-
darskih in bivalnih objektih, 
vendar občutne škode primer-
ljive s poplavnimi območji ni-
smo beležili.

Ali bo tako tudi v prihodnje? 
Tega ne more napovedati nih-
če. Statistično so na našem 
območju zabeležene najbolj 
obsežne padavine v poznih 
jesenskih mesecih in lahko, 
da bo tako tudi letos. Zato na 
občini pripravljamo načrt za 
čiščenje vodotokov in obrežij 
v okvirih, ki nam jih dovoljuje 
zakonodaja. Verjamemo, da je 
to smiselno. Predvsem gre za 
to, da se samoorganiziramo s 
ciljem boljše zaščite zasebnega 
in občinskega premoženja. Tu-
kaj računamo na vašo pomoč, 
predvsem na razumevanje 
in sodelovanje tako lastnikov 
gozdov in zemljišč ob vodoto-
kih kot tudi ostalih deležnikov. 

V mesecu septembru in ok-
tobru bodo organizirali sklic 
zbora občanov, kjer bomo 
oblikovali vaške odbore s ci-
ljem še hitrejšega reševanja 
lokalno specifičnih situacij. 

Želim zaključiti bolj pozi-
tivno kot v uvodu. Uspešni 
smo bili na razpisu za prido-
bitev nepovratnih sredstev za 
izgradnjo vodovoda v Kotih, 
uspeli smo na razpisu za so-
financiranje nakupa opreme 
za novo knjižnico, prav tako 
smo bili uspešni na razpisu za 
nepovratna sredstva za obno-
vo zunanjih igrišč v športnem 
parku. Ker smo ravno pri šoli, 
med poletjem se je uprava 
šole preselila v nov prizidek 
in tako smo pridobili še eno 
večjo učilnico v starem delu 
šole. Bivši prostori tajništva in 
pisarna pomočnice ravnatelja 
pa bodo namenjeni kabinetom 
za dodatni pouk. Upravi šole 
se zahvaljujemo za razumeva-
nje, kot tudi za konstruktivno 
sodelovanje pri iskanju rešitev, 
saj smo z omenjeno selitvijo 
pridobili dodatne prostore za 
nemoten začetek novega šol-
skega leta.

Šolarjem želim uspešen za-
četek novega šolskega leta, še 
posebej prvošolčkom in njiho-
vim staršem, saj je zanje vstop 
v osnovno šolo pomemben 
mejnik v njihovem življenju. 
Vsem ostalim želim lepo in 
sončno jesen in s tem vas poz-
dravljam do naslednje številke 
Našega časopisa.

Peter Črnilogar, župan      

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani
V teh dneh nas še vedno 
prevevajo šokantni 
prizori nedavnih 
poplav, ki so posledica 
nepričakovane in 
obsežne deževne ujme, 
ki je bila za naše kraje 
vsaj do sedaj nepojmljiva. 
Nekateri viri omenjajo, 
da so bile v posameznih 
območjih zabeležene 
celo 500-letne poplave. 

Več letnih poročil, novo gasilsko 
vozilo in občinska priznanja
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V okviru Evropskega tedna 
mobilnosti 2023, ki poteka pod 
motom “VARČNE POTI”, bodo 
v sodelovanju z OŠ dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica, ZŠAM Vrhni-
ka, JP KPV d. o. o. in podjetjem 
NEW BIKE d. o. o., v petek, 22. 
9. 2023, na “Dan brez avtomobi-
la”, med 9.00 in 14.00 uro po za 
promet zaprti Paplerjevi ulici 
potekale naslednje dejavnosti: 
• “prometne igre” vrtčevskih 

otrok na parkirišču pred vrt-
cem;

• kolesarski motorični poligon 
spretnostne vožnje in pozna-
vanja prometnih predpisov v 
izvedbi ter prikaz oz. simula-
cija vpliva alkohola na vožnjo 
ZŠAM Vrhnika,

• kolesarska dirka vrtčevskih 
otrok s poganjavčki in otro-
škimi kolesi po Paplerjevi 
ulici;

•  kolesarske dirke z elementi 
spretnostne vožnje za učence 
prve triade OŠ dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica;

•  predstavitev ugotovitev 
učencev OŠ dr. Ivana Koro-
šca Borovnica glede ovir za 
kolesarje v naselju Borovnica 
s predlogi za njihovo odstra-
nitev; 

•  seznanjanje z zgodovino ra-
zvoja kolesa od »tekalnega 
stroja« do sodobnih električ-
nih koles, predstavitev staro-
dobnih koles;

•  seznanjanje z lastnostmi do-
brega »mestnega kolesa« oz. 
kolesa, primernega za vožnjo 

na delo, v šolo in po vsakda-
njih opravkih ter predstavitev 
mestnih »navadnih« in elek-
tričnih koles podjetja New 
Bike, ki jih bo mogoče tudi 
preizkusiti; 

•  nagradni kviz o kolesarstvu 
(glavna nagrada komplet ko-
lesarskih torb, druga nagrada 
kolesarska košara, tretja na-
grada priročno kombinirano 
orodje za popravilo kolesa); 

•  brezplačni osnovni servis ko-
les.
Sočasno bo na Paplerjevi ulici 

potekal ULIČNI FESTIVAL: 
•  igre in likovno ustvarjanje na 

prostem 
•  nastop klovna na kolesu,
•  pravljične urice,
•  nastopi učencev Glasbene 

šole Vrhnika 

Ob 19.00 bo v večnamen-
skem prostoru OŠ dr. Ivana 
Korošca Borovnica projekcija 
nizozemskega dokumentar-
nega filma ZAKAJ KOLESA-
RIMO? (Why do we cycle?), 
ki ji bo sledil razgovor na temo 
filma. Uvodničarji: »kolesarski 
župan« Ljubljane g. Matej Pra-
protnik, učitelj na OŠ dr. Ivana 
Korošca Borovnica g. Klemen 
Jevnikar, direktor podjetja 
NEW BIKE g. Aljoš Malec in 
predstavnik Ljubljanske kole-
sarske mreže.

Kaj pomeni sporočilo »Varčne 
poti«?

Slovenska gospodinjstva za 
pokrivanje stroškov prevoza 
porabijo vse več denarja. Če-
prav je ugotovitev skrb vzbuja-

joča, pa še zdaleč ne vključuje 
vseh stroškov motoriziranega 
prometa – na primer od stro-
ška gradnje prostorsko potra-
tne infrastrukture do stroškov 
nesreč, onesnaževanja in pod-
nebnih sprememb. Zaradi vseh 
teh razlogov Evropski teden 
mobilnosti letos v ospredje 
postavlja odločitev za racional-
nejše načine potovanj. To so vsi 
tisti načini, ki sicer na prvi po-
gled ponujajo manj prestiža in 
udobja, a obenem zagotavljajo 
svetlejšo prihodnost. Izberimo 
torej varčnejše poti in se pogo-
varjajmo o tem, kakšna bi bila 

naša družba, če bi večino poti 
opravili z javnim prevozom ali 
se odločili za eno od oblik ak-
tivne mobilnosti.

Kako varčne poti vplivajo na 
višjo kakovost življenja?

Različne oblike aktivne mo-
bilnosti (na primer hoja ali 
kolesarjenje), uporaba javnega 
prevoza kot tudi sopotništvo in 
souporaba avtomobila pomeni-
jo nižje stroške za posameznika, 
povzročajo pa tudi manj okolj-
ske škode in prinašajo manj 
negativnih učinkov na zdravje. 
Večja uporaba varčnih načinov 
mobilnosti pomeni tudi števil-

ne pozitivne posledice – na pri-
mer manjše javnozdravstvene 
stroške zaradi manjšega števila 
nesreč in bolezni, več javnega 
prostora, namenjenega premi-
kanju in druženju (avtomobil 
je najbolj potraten »uporabnik« 
prostora), kot tudi bolj zadovolj-
no skupnost.
Več na: 
https://www.tedenmobilnosti.si/

Dogodek poteka v sklopu operaci-
je »Barjansko kolesarsko omrežje v 
občini Borovnica – odsek Borovnica 
– Breg«, ki ga sofinancira Evropski 
sklad za regionalni razvoj.

V zadnjem času tudi 
v občini Borovnica 
opažamo povečan 

obseg t. i. »črnih 
gradenj« oz. gradenj 

brez pridobljenih 
(enostavnih) gradbenih 

dovoljenj, kot so npr.

•  izvedbe mansardnih sta-
novanjskih površin z dvi-
gom višine strehe, 

• gradnja objektov, tudi 
opornih zidov, ki presega-
jo z zakonom dovoljenje 
dimenzije za enostavne in 
nezahtevne objekte, 

• rekonstrukcije stavb, ki 
presegajo zakonska do-
ločila enostavnih rekon-
strukcij stavbe,

•  vzdrževalna dela na stav-
bah, ki presegajo vrsto in 
obseg z uredbo opredelje-
nih vzdrževalnih del, ipd.
S ciljem preprečevanja tovr-

stnih praks, za katere verjame-
mo, da so v veliki meri posledi-
ca nezadostne informiranosti 
občanov, spodaj s spletne strani 
https://www.legalizacija.si/
pogosta-vprasanja/ povzema-
mo osnovne informacije s tega 
področja: 

1. Kaj je črna gradnja? 
Pojem črne gradnje ni uradni 

pojem, po zakonu o graditvi 

objektov se uporablja pojem 
“nedovoljena gradnja”. Za nedo-
voljene gradnje zakon šteje:

Nelegalna gradnja – nele-
galna gradnja pomeni, da se 
gradnja oziroma dela, za katera 
je predpisano gradbeno dovolje-
nje, izvajajo oziroma so izvede-
na brez veljavnega gradbenega 
dovoljenja.

Neskladna gradnja – neskla-
dna gradnja pomeni, da je za 
gradnjo oziroma dela, za katera 
je predpisano gradbeno dovolje-
nje, takšno dovoljenje sicer iz-
dano, vendar se takšna gradnja 
oziroma dela izvajajo oziroma 
so izvedena v nasprotju s pogoji, 
določenimi z gradbenim dovo-
ljenjem, kakor tudi da se objekt, 
za katerega je bilo sicer izdano 
gradbeno dovoljenje, uporablja 
v nasprotju s pogoji, določeni-
mi z njim.

Nevarna gradnja – nevarna 
gradnja pomeni, da gradnja, ki 
se izvaja ali že zgrajeni objekt 
ogroža premoženje, zdravje in 
življenje ljudi, promet, sosednje 
objekte oziroma njegovo okoli-
co.

2. Kdaj je potrebno gradbeno 
dovoljenje? 

Za enostavne objekte grad-
beno dovoljenje ni potrebno.

Za nezahtevne objekte je 
treba pridobiti gradbeno dovo-
ljenje, vendar v poenostavlje-

ni obliki, lahko pridobi vsak z 
upoštevanjem zakonodaje in 
prostorskih aktov.

Za zahtevne in manj zah-
tevne objekte je treba pridobiti 
gradbeno dovoljenje, ki se izda 
na podlagi projekta za prido-
bitev gradbenega dovoljenja, ki 
ga lahko izdela samo odgovorni 
projektant

 3. Za katere objekte gradbeno 
dovoljenje ni potrebno? 

Gradbenega dovoljenja ni 
treba pridobiti za gradnjo eno-
stavnih objektov in izvedbo 
vzdrževalnih del. Spisek vzdr-
ževalnih del, za katera gradbeno 
dovoljenje ni potrebno, je dose-
gljiv v prilogi spodaj. 

4. Kako ugotovim, ali pri 
gradnji kršim gradbene 
predpise?

Pri gradnji objektov morajo 
biti upoštevani gradbeni pred-
pisi, katerih spoštovanje za-
gotavlja, da bodo upoštevane 
bistvene zahteve, kar bo zago-
tovilo, da bodo objekti varni, 
da ne bodo ogrožali zdravja in 
življenja ljudi in njihovega pre-
moženja.

Za večino enostavnih in ne-
zahtevnih objektov sta rele-
vantni le zahteva mehanske 
odpornosti in stabilnosti ter 
varstva pred požarom, preo-
stale zahteve pa so bolj ali manj 
brezpredmetne. Zato je bilo pri 

določanju meril za enostavne 
in nezahtevne objekte izho-
dišče, da gre za gradbeno teh-
nično nezahtevne objekte, da 
tudi niso namenjeni prebivanju 
in pri katerih zato ni potrebno 
projektiranje in ni potrebno 
gradbenotehnično preverjanje 
na nivoju projektantskega zna-
nja. 

Ne glede na to pa morajo in-
vestitorji paziti na upoštevanje 
teh zahtev, še posebej zahteve, 
ki se nanaša na mehansko od-
pornost in stabilnost obstoječih 
objektov, na katere se enostavni 
in nezahtevni objekti prislanja-
jo. 

V primeru posega v konstruk-
cijo obstoječega objekta je, treba 

pridobiti gradbeno dovoljenje 
za rekonstrukcijo. Pomembno 
je tudi upoštevanje zahteve var-
nosti pred požarom, da se omeji 
širjenje požara, ter zahteve var-
čevanja z energijo in ohranjanja 
toplote v primeru poseganja v 
ovoj obstoječe stavbe. V pri-
meru kršitve določb gradbenih 
predpisov je namreč za vse vr-
ste gradenj predpisan prekršek, 
globa in predvideno ukrepanje 
gradbenega inšpektorja. Zato je 
priporočljivo, da se investitor v 
primeru kakršnegakoli dvoma 
glede upoštevanja gradbenih 
predpisov obrne na ustrezno 
usposobljenega strokovnjaka – 
odgovornega projektanta in v 
izogib odgovornosti za kršitev 
gradbenih predpisov zaprosi za 
preveritev glede izpolnjevanja 
bistvenih zahtev.

5. Kako pred pričetkom 
gradnje najlažje ugotovim, 
kakšni posegi so dovoljeni? 

Pred pričetkom gradnje je 
vedno smiselno pregledati re-
levantno gradbeno zakonodajo 
in predpise, prav tako je zelo 
priročna lokacijska informacija, 
iz katere je razvidno več infor-
macij glede prostorski možnosti 
in omejitev.

Podrobnejše informacije, tudi 
v zvezi z delovanjem področnih 
inšpekcijskih služb in legaliza-
cijo nelegalnih objektov, lahko 
med drugim najdete na navede-
ni spletni strani: https://www.
legalizacija.si/

Zaradi širitve 
območja pozidave na 
območju Dola je bilo 
treba izvesti širitev 
vodovodnega omrežja. 

Tako je bilo zgrajenih do-
datnih 207 m vodovoda 
in postavljeno hidrantno 
omrežje. Po zaključku grad-
benih del je bila izvedena 

sanacija asfaltne prevleke na 
cestišču. Na območju Dola 
(od h. š. 52 do regionalne 
ceste) se je zaradi dotraja-
nih cevi večkrat pojavljalo 
močnejše odtekanje vode. 
Povezava predstavlja glavni 
vodovodni vod za vodohran 
Borovnica, zato smo v pomla-
danskih mesecih zamenjali 
celotno cev v dolžini 52 
metrov. (ob)

Razširitev in obnova 
vodovodnega omrežja

na Dolu

Dan brez avtomobila v Občini Borovnica

Za manj »črnih gradenj«

Foto: Freepik
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Dan državnosti je 
borovniška občina 
letos obeležila 
na predpraznični 
večer, kot vsako 
leto pa ob lipi pri 
vrtcu, ki je bila 
posajena prav na 
rojstni dan naše 
države.

Po prihodu številnih prapro-
ščakov na prireditveni prostor 
sta simbolno veteransko deja-
nju miru, svobode, neuklonlji-
vosti, zmage, ponosa, spomina 
in opomina izvedla predsednik 
Jože Zorman in častni predse-
dnik Jožef Molk iz Območnega 
združenja veteranov vojne za 
Slovenijo Vrhnika – Borovnica. 

Ob tem lahko spomnimo, 
da je za združenje letošnje leto 
jubilejno, saj bo 10. oktobra 
minilo 30 let, ko se je na usta-
novni skupščini v Cankarjevem 
domu v Ljubljani ustanovilo 
Združenje veteranov vojne za 
Slovenijo. V svojem organu je 
imelo 13 pokrajinskih odborov 
in znotraj teh območne odbore. 
Leta 1998 so se območni odbori 
registrirali kot samostojna dru-
štva, ki so ustanovila krovno 
Zvezo veteranov vojne za Slo-
venijo (ZVVS). Ustanovni zbor 
OZVVS Vrhnika – Borovnica 
je bil junija 1998 na domačiji Jo-

žeta Šušteršiča, kjer je bilo leta 
1990 in 1991 tajno skladišče.

K premisleku, kaj nam ta 
praznik pomeni, pa je v slavno-
stnem govoru pozval Bogomir 
Žerjav, ki ga je zaradi njegove 
odsotnosti prebral Jože Zor-
man. Žerjava žalosti, da je tudi 
ta praznik začel razdvajati, ob 
tem pa našteje dogodke, ki so 
Slovencem omogočili, da smo 
dosegli čudež – svojo državo. 
»Pet stoletij smo vztrajno gra-
dili pot do samostojne države 
in jo zaključili z 10-dnevno 
vojno. Tega dogodka politika 
ne bi smela zopet izkoriščati 
za delitev ljudi, zato naj bo 
jasno, da ni nobenih pravljič-
nih osvoboditeljev. Tu smo 
ljudje, ki smo enotno voljo 
ubranili z orožjem v vojni. Ja, 
vojna za osvoboditev, tudi tu 
se pojavljajo dileme in razna 
mnenja. Saj veste – dva Slo-
venca pet mnenj.«

Kot je dejal, je sam sodeloval 
v vojni kot poveljnik Borovni-
ške čete. Ta ni sodelovala v di-
rektnih spopadih, ker so bili po 
njegovih besedah na Vrhniki 
na obeh straneh dovolj pametni 
ljudje, da so se izognili oboro-
ženim konfliktom. »Pa vseeno, 
zame je bila vojna. Ko ležiš v 
slabem zaklonu 50 m od tan-
kov, ki navijajo gas in imaš 
ukaz, da jih je treba zausta-
viti, da ne bodo šli nad Lju-

bljano. To je vojna. Ko sredi 
noči izpostavljena straža na 
poveljniškem mestu čete spu-
sti dva rafala, čez nekaj minut 
pa nebo preleti MIG21, spusti 
svetilno bombo, da je svetlo 
kot sredi dneva. Za njim pa 
drugi MIG, ki raketira po-
bočje nad teboj. Je bila vojna. 
Vojna je bila za tiste, ki so iz-

gubili svoje najbližje, vojna je 
bila. Medvedjek, Rožna doli-
na, sestrelitev helikopterja … 
Za nekatere v oddaljenih va-
seh, kmetijah, kjer ni bilo JLA, 
pač mogoče ni bilo vojne. Je pa 
bila vojna očitno tudi za tiste, 
ki so 10 dni bivali v 2. kleti 
Cankarjevega doma. Zato 
lahko v razgovorih obravna-

vamo to temo, kakor jo je kdo 
doživljal. Pravo resnico pa 
bodo povedali zgodovinarji 
sodobne zgodovine in dali na 
te dogodke strokovni pečat. Pa 
še o barvah lahko razmišlja-
mo na tak praznik, kot je dan 
državnosti. Pustimo rdečo in 
belo barvo, raje razmislimo o 
belo-modro-rdeči barvi in o 

čudovitem verzu v naši himni, 
kakršnega ni v nobeni na sve-
tu!,« še zaključi Žerjav.

Za kulturni program so po-
skrbeli člani Pihalnega orkestra 
Vrhnika pod taktirko Matica 
Titovška, Otroška folklorna 
skupina Coklarčki in voditeljica 
Jožica Rupar. 

Rok Mihevc

»Je bila vojna.«

Na območju »Kotov« 
ni urejenega javnega 

vodovodnega omrežja, 
posamezne vasi se 

napajajo z vodo izpod 
Rakitne, katera je 

večkrat zdravstveno 
oporečna, v sušnem 
času je pomanjkljiv 

dotok. 

Vaški vodovodi so stari, do-
trajani, zgrajeni iz neustreznih 
materialov, na posameznih ob-
močjih omrežje sploh ni zgra-
jeno. 

Občina je tako v letu 2019 
pristopila k pripravi projektne 
dokumentacije za izgradnjo 
vodovodnega omrežja za vasi 
Brezovica, Dražica, Niževec in 
Zabočevo. Del Dražice in Oho-
nica sta sicer priključena na vo-
dovod iz Borovnice, toda zaradi 
slabega pretoka in nezanesljive 
oskrbe v poletnih mesecih je 
predvidena priključitev na nov 
vodovod. V letu 2022 in 2023 
so bila pridobljena gradbena 
dovoljenja. V decembru  2022 
smo opravili preizkusno črpa-
nje iz vrtine Prušnica na globini 
30 metrov  in fizikalno-kemijski 
ter mikrobiološki preizkus vode, 
kateri je pokazal skladnost vode 
z vsemi zdravstvenimi zahteva-
mi. Istočasno je bil vgrajen pe-

ziometer, s pomočjo katerega 
je bila ugotovljena dovolj velika 
izdatnost vrtine. 

Občina je v pomladanskih 
mesecih letošnjega leta s pro-
jektom uspešno kandidirala  
na javni razpis za pridobitev 
sredstev iz Načrta za odpor-
nost in okrevanje in pridobila 1 
mio EUR nepovratnih sredstev. 
Ostala potrebna sredstva za iz-
gradnjo bomo zagotovili iz ob-
činskega proračuna, delno tudi 
s pomočjo kreditnih sredstev.

V jesenskih in zimskih me-
secih bomo izvedli javno naro-
čilo za izbiro izvajalca gradnje. 
Pričetek gradnje je predviden 
poleti 2024, gradnja mora biti 
zaključena do konca leta 2025.

Projekt je razdeljen na 3 faze. 
V okviru 1. faze izgradnje vo-
dovoda je predvidena izgra-
dnja cevovoda v skupni dolžini 
1.365,11m, od vrtine Prušnica 
do vodohrana v vasi Brezovica 
pri Borovnici. V okviru te faze 
je predvidena tudi izgradnja čr-
palnega jaška v vrtini Prušnica. 
Vodovod bo potekal od vrtine 
Prušnice do odcepa za vas Bre-
zovica pri Borovnici, na desni 
strani makadamske ceste, nato 
pa naprej preko kmetijskih ze-
mljišč in cestišča. Na vodovodu 
so predvideni štirje zračniki in 
štirje blatniki. 

V črpalni vrtini Prušnica 
bo zgrajen črpalni jašek, ki bo 

vseboval vso potrebno elektro-
-strojno opremo za optimalno 
delovanje. Povezava črpalnega 
jaška z obstoječim vodohranom 
iz smeri zajetja površinske vode 

je predvideno s cevovodom.  
Črpalni jašek bo vkopan, viden 
bo le pokrov jaška ter zračniki. 
Ob jašku je predviden kontej-
ner za vgradnjo elektro omaric. 

V jašku je predviden tudi odcep 
za čiščenje vrtine, ki bo speljan 
v bližni vodotok Prušnica.

V 2. fazi je predvidena iz-
gradnja novega vodohrana nad 
vasjo Brezovica pri Borovnici 
in novega vodovoda Brezovi-
ca. Vodohran bo zgrajen nad 
vasjo Brezovica pri Borovnici, 
deloma bo vklopan v zemljo. 
Namen izgradnje vodohrana je 
zagotoviti rezervoar za napaja-
nje okoliških vasi – Brezovica 
pri Borovnici, Niževec, Zabo-
čevo, Dražica in Ohonica. Voda 
se bo črpala iz vrtine Prušnica. 
Požarna voda bo zagotovljena. 
Predviden je prehodni vodo-
hran prostornine 100 m3 (2 x 
50 m3). Vodohran je dvoceličen. 
Dotok v vodohran bo reguliran 
s sondo za zvezno merjenje gla-
dine, ki izključi črpalko v vrtini 
Prušnica, ko je vodna celica pol-
na. AB jašek za redukcijo tlaka 
je predviden v vasi Brezovica 
pri Borovnici. Opremljen bo z 
vso potrebno strojno in elektro 
opremo za optimalno delova-
nje. Jašek bo lociran na asfaltni 
občinski cesti, pred potokom 
Šumik. Jašek bo armiranobe-
tonski iz vodonepropustnega 
hidrotehničnega betona. 

Zgrajena bo mreža vodovoda 
za vas Brezovica pri Borovnici v 
skupni dolžini 4.315,87m 

3. faza predvideva izgradnjo 
vodovoda skozi del vasi Brezo-

vica ter vasi Niževec, Zabočevo, 
Dražica ter priklop vasi Ohoni-
ca. 

Predvidena je izgradnja 
3.700,95 m vodovoda v vaseh 
Niževec, Zabočevo, Ohonica in 
Dražica, izgradnja jaška za re-
dukcijo tlaka v cestnem telesu 
pred vasjo Niževec in izgradnja 
hidro-postaje Zabočevo v tip-
skem kontejnerju.

Voda se bo črpala iz vrtine 
Prušnica, ki že ima vodno dovo-
ljenje za črpanje vode. Po koncu 
izgradnje 3. faze projekta se bo 
voda črpala iz vrtine Prušnica v 
novi vodohran, preko katerega 
se bodo z vodo oskrbovale vse 
navedene vasi.

Pred Zabočevim bo zgrajena 
hidropostaja v tipskem kontej-
nerju. Vsebovala bo vso potreb-
no elektro-strojno opremo za 
optimalno delovanje. Iz hidro-
postaje bo potekala cev z visoko 
tlačno cono, ki bo z vodo oskr-
bovala najvišje ležeče objekte v 
vasi Zabočevo. Hidropostaja je 
predvidena v tipskem kontej-
nerju 2,3 x 6m.

AB jašek za redukcijo tlaka 
bo zgrajen  pred vasjo Niževec, 
na cesti. Jašek bo opremljen z 
vso potrebno strojno in elektro 
opremo za optimalno delovanje. 
Jašek bo armiranobetonski iz 
vodonepropustnega hidroteh-
ničnega betona. 

Občina Borovnica

S pomočjo sofinanciranja 
bo zgrajeno vodovodno omrežje v Kotih
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Tretjo julijsko soboto je 
Borovnica v organizaciji 
občine Borovnica in 
podjetja Provzvok 
doživela Praznik 
borovnic. 

Ta je že vsa leta veliko več od 
prodaje borovnic, je pravi kul-
turno - kulinarično - zabavni 
spektakel. 

 
2. mednarodni folklorni 
festival

Tako je kar zajeten vsebinski 
del dogajanja bil 2. Mednarodni 
folklorni festival v organizaci-
ji Folklorne skupine Bistra iz 
Kulturnega društva Borovnica. 
S povorko nastopajočih od bo-
rovniške osnovne šole do pri-
zorišča se je sprehodilo sedem 
skupin. 150 nastopajočih je pri-
šlo iz Folklorne skupine Bistra, 
združenih folklornih skupin 
Šumnik Borovnica in Klas Hor-
jul, Folklorne skupine društva 
upokojencev Večerna zarja iz 
Velikega gabra na Dolenjskem, 
Folklorne skupine Dolsko in 
Kulturnega društva senožeški 
tamburaški orkester, Folklor-

ne skupine kulturnega društva 
Rak Rakek, Folklorne skupine 
Cirkulane iz Haloz, posebni 
gostje iz tujine pa so bili člani 
Folklorne društva Umag.

Od 
borovničevega štrudlja 
do bakalarja 

In ker se po lepi slovenski 
navadi spodobi, da se na obisk 
pride s kakšno dobroto, gostje 
niso prišli praznih rok. Pravza-
prav je vsaka skupina predsta-
vila dobroto značilno za njihov 
konec. Potem pa so jed raznesli 
med druge nastopajoče in obi-
skovalce. Tako smo lahko oku-
šali borovničev študelj, medene 
dobrote, prešco, bakalar, istrski 
kruh, rožice iz kvašenega testa, 
haloško gibanico in oprešak. 
Ves čas prireditve pa so se na 
platnu vrtele fotografije nasto-
pajočih ter v fotografije ujeti 
trenutki iz Borovnice in okolice 
domačega fotografa Jožeta Pri-
stavca. 
Glasba in čipke

Na istem prizorišču se je nato 
nadaljevalo kulturno dogajanje, 
oder so zavzeli domači kultur-
niki. Občinstvu so se tako pred-

stavili Primož Križaj z bendom, 
Slavčki iz Kužnice in novousta-
novljena skupina Žureke. V več-
namenskem prostoru osnovne 
šola pa so si obiskovalci lahko 
ogledali tradicionalno razstavo 
čipk klekljarske sekcije Punkeljc, 
ki se je letos tematsko navezo-
vala viadukt. Pod vodstvom 
vodičev-interpretov si je bilo 
mogoče ogledati tudi Tematski 
park Borovniškega viadukta, 
nekoč največjega dvotirnega 
kamnito-opečnatega viadukta 
v Evropi in se po spominski poti 
vzpeli na razgledno ploščad.

Narodno-zabavni ter rock oder
Tržnica je bila po zaslugi 

domačih pridelovalcev seve-
da polna borovnic, po zaslugi 
domačih društev pa tudi do-
brot iz tega sadeža ter drugih 
izdelkov. Na prireditvi je bila 
na voljo tudi druga pestra po-
nudba hrane, med drugim je 
za obiskovalce dogodka kuhal 
Master Chef Slovenija 2022 
Luka Novak, festival pa je po-
nujal tudi vrhunska vina in craft 
piva. V večernem sklopu je bilo 
za zabavo poskrbljeno z dvema 
prizoriščema. Na narodno-za-

bavnem odru so nastopili sku-
pina Tequila, skupina Vzrock in 
Petkova pumpa, na rock odru 
pa Charlie Brown, Nejc Trček, 
Keep it Simpl, Warm Up in JRB.

Vrtiljak, helikopter in floorball 
turnir

Poskrbljeno je bilo tudi za 
otroško radovednost. Ti so si 
lahko ogledovali gasilska vozi-
la PGD Borovnica in vozila ter 
delo Policije in Slovenske vojske, 
priletel je celo helikopter. Poza-
bavali so se lahko tudi na vrti-
ljaku in napihljivem toboganu. 
Poleg policije, vojske in gasilcev 
je bilo prisotno še Društvo pr-
vih posredovalcev, ki so poka-
zali osnovne postopke oživlja-
nja. Tudi športa ni manjkalo, na 

košarkarskem igrišču pri šoli je 
potekal floorball turnir, v orga-
nizaciji TVD Partizan. Kot za-
nimivost pa lahko povemo, da 
je palico vihtel tudi sam župan 
Peter Črnilogar. Tekmovalo je 
devet ekip, ena celo iz Srbije, 
večinoma pa domačini in ekipi 
iz Gorenje vasi in Škofje Loke. 

Pravi praznik Borovničanov
Na dnevnem delu dogodka 

je bilo po oceni organizatorja 
cca. 1000 obiskovalcev, na ve-
černem koncertnem delu pa od 
1600 do 1800, je ocenil direktor 
podjetja Prozvok d.o.o. Martin 
Cvetko, ki je zadovoljen s obi-
skom, saj da je pri vedno večji 
ponudbi poletnih dogodkov in 
veselic v okoliških krajih to lepa 

številka. “Moraš celostno nekaj 
ponuditi, da ljudje nekaj do-
živijo. Začutil sem tudi, da je 
to pravi praznik Borovničanov, 
ki povabijo svoje sorodnike do-
mov, da se pridejo zabavati. 
Borovnica je prostor, ki mora 
enkrat na leto praznovati.”

Prost vstop so omogočili: Ob-
čina Borovnica, kot nosilec pro-
jekta, organizator in tehnični 
sponzor Prozvok d.o.o., glavni 
sponzor Fenolit d.d. in lokalna 
podjetja, ki se jim še posebej za-
hvaljujejo, saj brez njihove po-
moči ne bi mogli speljati dveh 
prizorišč.

Rok Mihevc
Foto: Andraž Kobe, 

Jože Pristavec

»Borovnica mora enkrat 
letno praznovati.«
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Borovničani prihod 
vlaka v naše kraje 

davnega leta 1845 
slavimo kot enega 
najpomembnejših 

dogodkov za začetek 
razvoja našega kraja. 

Zato 27. julija, ko se je to zgo-
dilo, praznujemo občinski pra-
znik.

Tudi letos je občina v sode-
lovanju s Kulturnim društvom 
Borovnica, sekcijo Folklorno 
skupino Bistra pripravila slav-
nostno akademijo. S pomočjo 
besede voditeljice Lilijane Ko-
govšek smo se ozrli na življenje 
naše vasi v Prešernovih časih, 
ko je gradnja železnice marsi-
kateremu domačinu pomenila 
dober vir zaslužka. Število pre-
bivalcev se je naglo podeseterilo 
in nekoč mirna vasica na robu 
ljubljanskega barja je postala 
veliko živahno delovišče. S pri-
hodom železnice so se v kraju 
spremembe kar vrstile. Svet je 
kar naenkrat postal nenavadno 
blizu in Borovnica z okolico se 
je začela naglo razvijati.

Župan Črnilogar: Železnica 
nas bo spremljala še dolga 
prihodnja leta

Nekaj besed je zbranemu ob-
činstvu namenil župan Peter 
Črnilogar, ki je izrazil veselje, 
da se obnavlja železniška pro-
ga med Borovnico in Ljubljano 
ter železniška postaja. Spomnil 
je, da pri tem ne gre mimo ne-
jevolje zaradi voznega reda, 
preredkih potniških vlakov, 
dolgih voženj nadomestnih av-
tobusnih prevozov in občutno 
povečanega tovornega prome-
ta zaradi gradbenih del. »Ko 
bo obnova končana, kar bo 
predvidoma v jesenskih me-
secih tega leta, bodo potniški 
vlaki hitreje in bolj pogosto 
vozili proti Ljubljani in nazaj. 
Prednosti lahko vidimo že se-
daj, ko se peljemo z vlakom po 
delu obnovljene proge,« je dejal 
Črnilogar. 

Ozrl se je tudi v prihodnost 
Borovnice in pri tem omenil 
pobudo za državno prostorsko 
načrtovanje za nadgradnjo že-
lezniške proge, pri katerem je 
mišljen tudi tunel v smeri pro-
ti Verdu. Pojasnil je, da so na 
občini v ta namen oblikovali 
projektno skupino, sklicali jav-
no predstavitev, imeli so tudi 
kar nekaj sestankov na to temo. 
»Železnica nas spremlja že 
dolga leta in je bila sprožilec 
pomembnih pozitivnih spre-
memb razvoja kraja pred 166 
leti. Glede na geografsko lego 
Borovnice vse kaže, da nas bo 
spremljala še dolga prihodnja 
leta. Železnica je razvojna 

priložnost in tako je bilo tudi 
v preteklosti, ljudje so se zara-
di nje priseljevali, prinašali 
so nova znanja in spoznanja, 
razvijala se je obrt, podje-
tništvo in to je bilo dodatno 
gonilo sprememb ter razvoja 
kraja.«

Županovo priznanje 
Majdi Berlec

Sledila je podelitev občinskih 
priznanj. Priznanje za dolgo-
letno prostovoljno delo na po-
dročju ohranjanja kulturne de-
diščine, sodelovanje z lokalno 
skupnostjo in prizadevanje za 
njeno širšo prepoznavnost, je 
na predlog župana prejela Maj-
da Barlec.

»Ljubezen do kuhanja jo 
spremlja že od rane mladosti, 
kot kuharica pa je delala po 
raznih hotelih, hostlih in lju-
bljanskih vrtcih. Ob odhodu 
v pokoj se je intenzivno širilo 
tudi njeno aktivno sodelo-
vanje z lokalno skupnostjo v 
Borovnici. Majda je znana po 
lično ustvarjenem pecivu ter 
dekoracijah iz sadja in zele-
njave. Preko Društva podežel-
skih žena Ajda, kjer je aktivna 
članica že od samega začetka, 
svoje izdelke in znanja ponuja 
na raznih druženjih in prire-
ditvah.

Ga. Majda že dolga leta so-
deluje tudi v Kulturnem dru-
štvu Borovnica kot članica kle-
kljarske skupine »Punkeljc«. S 
svojimi mojstrovinami sode-
luje na razstavah klekljanih 
čipk po celi Sloveniji. Je tudi 
dolgoletna članica Sadjarske-
ga društva Borovnica, kjer se 
navdušuje nad alternativnim 
oblikami ekološkega kmetova-
nja. Majda Barlec tako skozi 
vsa leta sodelovanja v lokalni 
skupnosti v različna društva 
prinaša smeh in dobro voljo. S 
svojim znanjem in spretnost-
mi pa ohranja nesnovno kul-
turno dediščino ter širi pre-
poznavnost društev in občine 
Borovnica tudi navzven.«

Zlata plaketa Bojanu Kajncu
Zlato plaketo je na predlog 

Zveze Kulturnih društev Vrh-
nika – Borovnica za dolgoletno 
aktivno kulturno in družbe-
no udejstvovanje prejel Bojan 
Kajnc.

»Kadar se v Borovnici po-
govarjamo o ljudeh dobre 
volje, nas večina takoj pomi-
sli na Bojana Kajnca. Bojan 
je človek širokega nasmeha 
in odprtega srca, ki je vedno 
pripravljen pomagati tako 
posameznikom kot društvom. 
Dobra volja, ki jo pooseblja je 
pogosto povezana z ustvarjal-
nostjo. Bojanova se kaže v nje-
govem glasbenem ustvarjanju. 
Je eden od aktivnejših ustvar-

jalcev na področju rock glas-
be v Borovnici. Poleg igranja 
in petja je večino pesmi, ki so 
nam ostale v spominu napisal 
sam ali kot soavtor.

Da je Bojan Kajnc oseba, 
okoli katere se ljudje radi 
zbirajo, se vidi tudi v delova-
nju društva Zabočela, ki mu 
predseduje. Prebivalci Zabo-
čeva so daleč najbolj povezan 
zaselek v naši občini. Res je, 
da ta pripadnost Zabočevu in 
zabočevčanom ni samo Boja-
nova zasluga, je pa njegov pri-
spevek k organizaciji pestrega 
družabnega življenja resnično 
velik. Redko pa je dobra volja 
povezana z odgovornostjo. 
Malokateri človek, bi si upal 
prevzeti skrb za vodooskrbo 
kraja. Tako velika odgovor-

nost bi zlomila marsikaterega 
človeka. Ne pa Bojana Kajn-
ca. Redno in vestno skrbi za 
vodovod v Zabočevu. Pri tem 
odgovarja vsem državnim in-
štitucijam, se udeležuje vseh 
nujnih izobraževanj in meri-
tev. Za to brez pomisleka žr-
tvuje svoj prosti čas vključno 
z dopustom. In vse to počne 
z nasmehom na ustih. Bojan 
Kanjc je s svojim delovanjem 
na različnih področjih, dobro 
voljo in širokim nasmehom 
vzgled in spodbuda sokraja-
nom in prijateljem za kar smo 
mu vsi iskreno hvaležni.«

Zlata plaketa 
Janezu Stanovniku 

Še eno zlato plaketo je na pre-
dlog Franja Modrijana s skupi-

no občanov za izjemne zasluge 
pri ohranjanju stavbne dedišči-
ne v Borovnici prejel Janez Sta-
novnik.

»V Borovniški dolini se je in-
tenzivnejši razvoj kraja pričel 
z dograditvijo železniške pro-
ge in znamenitega borovniške-
ga viadukta. V centru Borov-
nice in okolici je bilo zgrajenih 
nekaj mogočnih stavb, ki so 
posnemale meščanske hiše, 
zanimive so postale predvsem 
bidermajerske okenske mreže 
in pohištvo.

Ena izmed takih je tudi 
večje gostinsko poslopje s ko-
zolcem na Dolu pri Borovnici, 
zgrajeno leta 1870 v bahatem 
kmečkem slogu. To je leta 1902 
kupil domačin Janez Drašler, 
gostilničar in posestnik ter 

velik domoljub. V nadstropju 
je uredil tudi knjižnico, knjige 
in časopise je rad posojal va-
ščanom, prirejali pa so tudi 
razne kulturne prireditve in 
srečanja. Med drugo svetovno 
vojno in po njej je bilo zaradi 
stanovanjske stiske, v hiši na-
stanjenih več družin. Zadnji 
stanovalci so jo zapustili leta 
1989.

Stavba v tem času ni bila 
deležna niti potrebnih vzdr-
ževalnih del. Po smrti deda 
Janeza Drašlerja je posestvo 
in hišo podedoval vnuk Janez 
Stanovnik, ki se je odločil hišo 
v celoti prenoviti in ji vrniti 
nekdanji sijaj. Zahtevne nalo-
ge se je lotil strokovno, prido-
bil mnenja in tehnične rešitve 
različnih strok. Opravljene-
ga je bilo veliko strokovnega 
dela: statično—protipotresna 
zaščita, nova streha, nove in-
štalacije (vodovod, elektrika), 
centralna kurjava, sanacija 
vlage, nova fasada in vzpo-
stavitev internetne povezave. 
V skladu s finančnimi zmo-
žnostmi je sanacija potekala 
postopoma in premišljeno.

Hiša na Dolu številka 19 
tudi v današnjem času z zu-
nanjim videzom predstavlja 
kvalitetno zidarsko in arhi-
tekturno delo iz časa pred 
več kot 150 leti. Po končani 
obnovi se je lastnik odločil, da 
bo gostilniške prostore oddal 
v najem, tako, da bi stavba 
zopet služila nekdanjemu na-
menu — gostinski dejavnosti. 
Pričakujemo, da bo ta obno-
vljena stavba, ki krasi vhod v 
borovniško dolino z Vrhniške 
strani, pomenila vzpodbudo 
in bo dobila posnemovalce za 
obnovo hiš v starem vaškem 
jedru Borovnice. Idejne zasno-
ve ureditve tega dela kraja so 
bile sprejete v tretjem manda-
tu občinskega sveta, natanko 
pred dvajsetimi leti.«

Za prijetno glasbeno spre-
mljavo so poskrbela dekleta iz 
Tria Dolce – violinistki Alenka 
Ošaben in Eva Grmek ter čelist-
ka Tjaša Tomažin. 

Druži jih ljubezen do glasbe 
in dobro prijateljstvo. 

Na prireditvi so za vsakega 
nagrajenca glasbo izbrale po-
sebej in jim tako še polepšale ta 
slavnostni dan.

Rok Mihevc

Prejemniki priznanj Majda Barlec, Bojan Kajnc in Janez Stanovnik z županom Petrom Črnilogarjem

Prejemniki občinskih 
priznanj z ljubeznijo do 
peke, rocka in stavbne 
dediščine
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Ko se je pouk počasi 
zaključeval, ko so bile 
pričakovane počitnice 
pred vrati in še preden 
so še enemu šolskemu 
letu pomahali v slovo, 
so se učenci, učitelji 
in starši Osnovne 
šole dr. Ivana Korošca 
poveselili na poletnem 
koncertu Šolskega 
sklada. 

 
Šolski sklad skrbi za nadstan-

dardni program učencev, za 
nakup dodatnih pripomočkov. 
Lani so tako kupili nova igra-
la, visoke grede, mikroskope 
in knjige. Predvsem pa sklad 
sofinancira Šolo v naravi ti-
stim učencem, katerih starši si 

tega ne morejo privoščiti. Za 
plodno sodelovanje, delo, trud 
in finančna sredstva se je za-
hvalil ravnatelj Daniel Horvat, 
ki je učencem ter strokovnim 
in tehničnim delavcem zaželel 
lepe počitnice. 

Druženje je pletla glasba 
skupine SAMSHU, zanimive 
delavnice in dobrodelnost. Na 
delavnicah so sodelovali gasilci 
PGD Brezovica pri Borovnici z 
ogledom novega vozila in opre-
me, Tadej Tinta, učitelj atletike, 
ki je povabil na športne in atlet-
ske igre, Andrej Erčulj pa je sku-
paj s svojimi varovanci predsta-
vil veščine karateja, prav tako 
so si lahko pri njemu ogledali 

nekaj ekostičnih živali. 
Za izvedbo dogodka je Šol-

ski sklad hvaležen še podjetju 
Prozvok za postavitev odra in 
gostilni Godec za donacijo de-
narja za izposojo aparata za ko-
kice. Prav tako obiskovalcem, ki 
so prispevali svoj dar skladu. »Z 
ljubeznijo in dobroto ne more-
mo biti razsipni. 

Z njima vedno ustvarimo 
spremembe. Vedno predsta-
vljata blagoslov tistega, ki ju 
sprejme in tistega, ki ju daje,« 
je z mislijo Barbare De Angelis 
poletni koncert Šolskega sklada 
še zaključila povezovalka Vesna 
Sever Borovnik.

Rok Mihevc 

Zaradi večjih generacij učencev in povečanih 
potreb za izvajanje dodatne strokovne pomoči 
učencem, smo v poletnih mesecih v osnovni šoli 
izvedli manjšo prenovo prostorov. 

Vodstvo šole se je preselilo v nov prizidek, kjer smo jim uredili 
pisarniške prostore. V njihovih prostorih smo ponovno vzpo-
stavili učilnico in tri ločene prostore za izvajanje dodatne stro-
kovne pomoči. (ob)

Poletni koncert Šolskega sklada

Zagotovljeni dodatni 
prostori v šoli

Obvestilo o zborih občanov
V septembru in oktobru bodo po spodnjem razporedu v Občini Borovnica potekali 
zbori občanov:

1.  BREZOVICA, DRAŽICA IN NIŽEVEC, ZABOČEVO, OHONICA, PRISTAVA  in LA-
ŠČE v sredo, 20. 9.2023,  ob 18. uri v Gasilskem domu v Brezovici,
2. BOROVNICA v oktobru 2023  v večnamenskem prostoru v Osnovni šoli Bo-
rovnica,
3. BREG-PAKO v oktobru 2023  v Gasilskem domu Breg,
4. DOL – LAZE v oktobru 2023   v Domu krajanov Dol.

Točni  datumi za zbore občanov, ki bodo v oktobru bodo objavljeni v Našem časopisu, 
ki bo izšel v septembru 2023 in na oglasnih deskah.
Zbori občanov so pomembna oblika lokalne samouprave, veljavno pa lahko sklepajo le 
ob najmanj 10 % udeležbi volivcev v posamezni skupnosti, zato pozivamo občane, da 
se jih udeležijo. 

Občina Borovnica 
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V četrtek, 9. 8. 2023, 
je naše kraje obiskala 

skupina mladih 
romarjev društva MJCF 

iz severozahodne 
francoske regije 

Bretanja. 

13-članska skupina katoliške 
organizacije je na večdnev-
nem potepu po Sloveniji svojo 
pot pričela v Novi Gorici, nato 
so nadaljevali preko Tolmina, 
Bohinjske Bele, Bleda, Škofje 
Loke, in v četrtek – Borovnice. 

Pot nameravajo nadaljeva-
ti preko Vrhnike do Postojne, 
nato pa počasi do Trsta, ki je 
tudi njihova končna postojan-

ka. Na dan prehodijo približno 
20–30 km, nato prenočijo pri 
dobrih ljudeh, ki jim nudijo 
varno zatočišče, včasih pa pot 
nanese, da prespijo kar pod 
milim nebom.

Na današnji dan so prispeli v 
našo občino, kjer smo jih seve-
da lepo sprejeli in jim omogo-
čili, da noč prespijo na varnem 
v prostorih gasilskega društva 
na Brezovici pri Borovnici. Nji-
hov vodja, Martin, se je pred-
stavnikom občine in pred-
stavnikom PGD Brezovica 
pri Borovnici lepo zahvalil za 
gostoljubnost in sprejem. Do-
dal je, da trenutno po Sloveniji 
potujejo še tri druge približno 
enako velike skupine njihove-
ga društva, vse skupaj okoli 

50 mladih popotnikov. Sicer 
so podobna potepanja izvedli 
že po več evropskih državah, 
za tokratno destinacijo pa so 
izbrali zeleno Slovenijo. Tema 
njihovih vsakoletnih potovanj 
z nahrbtniki je spoznavanje 
različnih pokrajin in ljudi ter 
vzpostavljanje prijateljskih vezi. 
Kot zanimivost je dodal, da po-
tujejo izključno brez pametnih 
telefonov in elektronskih na-
prav, pri sebi imajo zgolj en te-
lefon, ki ga koristijo v primeru 
izrednih okoliščin. Zaključi, da 
so v njihovem društvu dobro-
došli vsi, ki jih veseli druženje 
in pozitiven pogled na svet, ne 
glede na morebitno versko pre-
pričanje. (ob)

PGD Borovnica je 11. 8. 
2023 uspešno zaključilo 
humanitarno akcijo 
zbiranja pomoči za v 
zadnjih poplavah najbolj 
prizadeta območja 
Koroške in Zg. Savinjske 
doline. 

V okviru zbiralne akcije, ki 
je potekala tri dni, so nabrali 
za štiri kombije vode, hrane, 
sanitetnih izdelkov in izdelkov 
za osebno nego, čistil in pripo-
močkov za čiščenje, 5 razvlažil-
cev, 1 agregat in 1 visokotlačni 
čistilec ter 600 EUR. Vse zbrano 
so dostavili na teren. Za odziv 
in sodelovanje se najlepše za-
hvaljujemo vsem, ki so prispe-
vali pomoč v kakršni koli obliki. 
(OB)

Humanitrana akcija PGD Borovnica 
za najbolj prizadete v poplavah

V junijskih dneh smo 
se spomnili dogodkov, 
ki so privedli do tega, 
da lahko živimo v 
demokraciji in svobodi. 

Eden takšnih je bilo tudi za-
vzetje skladišča orožja Jugoslo-
vanske armade v Borovnici, ki 
so se ga v petek, 16. junija, spo-
mnili v vojašnici Podstrmec.  
Zbrane sta pozdravila predse-
dnik Združenja za vrednote 
slovenske osamosvojitve Alojz 
Peterle in župan občine Vrhni-
ka Daniel Cukjati. V programu 
so sodelovali praporščaki Zdru-
ženja VSO, moški pevski zbor 
Štingl’c iz Borovnice in povezo-
valka Eva Lukančič.

 
Podcenjen dogodek

Slavnostni govornik je bil ta-
kratni obrambni minister Janez 
Janša, ki je spomnil, da se je po 
zavzetju skladišča v Podstrme-
cu ognjena moč Teritorialne 
obrambe podeseterila, zato 
ocenjuje, da gre za podcenjen 
dogodek. »Takrat ko je prišla 
vest, da je drugi izvidniški vod 
zavzel brez žrtev to skladišče 
tukaj, je bila to vest, je bil to 
stavek, za katerem je posijalo 
sonce zmage. Vedeli smo, da 

ni več sile v Beogradu ali Ju-
goslaviji, ki bi nas lahko zlo-
mila. Do takrat pa je bilo vse 
na kocki. Imeli smo enotnost 
naroda, kljub nihanjem in 
nasprotovanju politike je bil 
narod 90-odstotno enoten, 
kar se je empirično dokazalo 
na glasovanju na plebiscitu. 
Imeli smo voljo, pogum, imeli 
pa smo zelo malo orožja.«

Uporaba zdrave pameti kot 
največji prispevek k zmagi

Spomnil je, da je bila ta no-
vica tako dobra, da ji mnogi 
niso niti verjeli. »Ob tem, da je 
bila na Vrhniki najmočnejša 
enota Jugoslovanske armade 
v Sloveniji, je bilo dejstvo, da 
nam je uspelo od tukaj odpe-
ljati to orožje, ne da bi bilo 
nekega protinapada, da bi se 
za to resno vedelo, velikanski 
podvig. Ko damo na papir in 
ko resno analiziramo vse boj-
ne akcije, ki jih je Teritorial-
na obramba izvedla v tistem 
času in to stehtamo, ta akci-
ja močno potegne tehtnico v 
smer daleč najpomembnej-
šega bojnega dogodka v času 
slovenske osamosvojitve. Ko 
seštejemo to orožje in strelivo 
in bojno opremo, pridemo do 

količin, kakršnih niso zaple-
nile vse partizanske enote v 
štirih letih druge svetovne voj-
ne skupaj. Tukaj je bila upo-
rabljena zdrava pamet. To 
je velikokrat večji prispevek k 
zmagi kot uporabiti največje 
orožje.« Janša si še želi, da bi ta 
akcija prišla v zavest slovenske-
ga naroda. 

Kraj vrednega spoštovanja in 
hvaležnega spomina

Lojze Peterle pa je dejal, da 
so bili pripravljeni tudi na hujši 
razplet, čeprav so delali za miro-
ljubno razdružitev z Jugoslavijo 
in da ima slovenska osamosvoji-
tev imena in priimke. »Vem, da 
so bili pripravljeni že spiski 
in lokacije, da bi bilo vse sku-
paj lahko čisto drugače, vesel 
sem, da nam je to uspelo, da 
smo imeli tako podporo. Nam 
oblast ni bila cilj, smo jo pa 
uporabili, da smo zgodovinski 
cilj dosegli. Danes poslušamo 
nemogoče besede, da ni bilo 
vojne, da nam niso pobrali 
orožja in tako naprej … Tu 
smo se zbrali tisti, ki vemo, kaj 
se je tu in kje drugje zgodilo. 
To je kraj, vrednega spoštljive-
ga in hvaležnega spomina.«

Rok Mihevc

MPZ Štinglc

Janša v Podstrmecu:
Po zavzetju skladišča se je

naša ognjena moč podeseterila

Občino obiskala skupina
mladih popotnikov iz Francije

Obvestilo 

Spoštovani občani!
Obveščamo vas, da z mesecem junijem mrliško-pregledno službo na našo občino opravlja 
Inštitut za sodno medicino. Do spremembe izvajalca je prišlo zaradi zakonskih podlag, ki 
prepovedujejo, da bi navedeno dejavnost še naprej opravljala Služba nujne medicinske pomo-
či Zdravstvenega doma Vrhnika. Inštitut za sodno medicino je svojcem umrlega dosegljivi 
na telefonski številki 01 543 72 22.
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V juliju 2023 se je v Beltincih odvijal 51. med-
narodni folklorni festival, ki ima dolgoletno 
tradicijo. Letos je imel posebno vsebino, saj v 
Beltincih obeležujejo 100-letnico tamburaštva.  
Prvič smo se festivala udeležili tudi Tamburaši 
Borovnica. Tamburaški večer se je začel z od-
prtjem fotografske tamburaške razstave v pro-
storih beltinskega gradu, nato pa smo skupaj s 
prijaznimi gostitelji Tamburaši KUD Beltinci 
izvedli večerni koncert. Ob tej priložnosti velja-
jo vse čestitke in priznanje srčnim in prizadev-
nim kulturnim delavcem, ki ohranjajo Beltince 
kot zibelko tamburaštva in kulture nasploh. V 
svoji skupini ohranjajo inštrumente in ljudski 
način igranja v sožitju treh generacij, z vese-
ljem in odprtostjo za preprosto veselje in lepoto.  
Koncert so otvorili domačini, nato pa oder pre-
pustili gostom iz Borovnice. Pripravili smo pe-
ster izbor ljudskih pesmi, pravih tamburaških 
skladb, pa preko resnejše glasbe do Avsenikove 
Večer na Robleku. Posebno in osrednje sporo-

čilo je podal venček ljudskih z naslovom Spo-
mini na Beltince, avtorja vodje naše skupine 
Jožeta Zvera. Gospod Jože je namreč po rodu 
iz okolice Beltincev in zato je ta venček zažarel 
še s posebno vsebino v tistem čarobnem večeru 
na odru beltinskega grajskega vrta.  Še posebej 
smo veseli in ponosni, da so nas povabili na 
tamburaški koncert na svojo pomembno stoto 
obletnico. Poročanje o našem skupnem koncer-
tu je odmevalo lokalno in po vsej Sloveniji, tudi 
na nacionalni televiziji. 

Na žalost je vreme pokazalo svojo trmo in 
smo prireditev izvedli v šotoru. Kljub temu pa 
je občinstvo navdušeno pozdravilo vse nastopa-
joče in zapelo ob zaključni skupni skladbi. 

Tamburaše iz Beltincev pa boste kaj kmalu 
lahko poslušali tudi v živo, v Borovnici. K nam 
prihajajo v goste v soboto, 2. septembra ob 18. 
uri. Lepo vas vabimo v veselo družbo!

Tamburaši Borovnica

Tamburaši Borovnica so v 
soboto, 17. junija, pripravili že 
5. letni koncert, v goste pa po-
vabili tudi pevke združenih fol-
klornih skupin Klas Horjul in 
Šumnik Borovnica – Folklorne 
cvetke.

»Večer s tamburaši«, kot so 
poimenovali tokratni dogodek, 
so repertoarno gledano razde-
lili na dva dela. V prvem delu so 
med drugim spomnili tudi na 
aktualno dogajanje v Ukrajini, 
saj si, kot je povedala napove-

dovalka Anamarija Košir, ne 
želijo zatiskati oči pred krutimi 
dejstvi. S kratkim recitalom, ki 
ga je pripravil umetniški vodja 
skupine Jože Zver, so se spo-
mnili trpečih na obeh straneh. 
»Sporočamo dejavno spošto-
vanje sočloveka in s tem upa-
nje in ljubezen. Vsak izmed 
nas lahko nekaj stori in doda 
en mali drobec, da bo svet 
boljši in lepši,« je bilo slišati. 
Oda radosti je tako zaokrožila 
sklop »Hrepenenje po miru«.

Sledilo je bolj prešerno vzduš-
je, ko so na oder stopila dekleta 
združenih folklornih skupin 
Klas Horjul in Šumnik Borov-
nica. Zapisale so, da pravega 
imena nimajo, ker so pevke 
iz folklore, a bi lahko bile kar 
Folklorne cvetke. V veselje jim 
je prepevati domače pesmi in 
ohranjati bogato zakladnico 
slovenskega izročila. 

S pesmijo »Tam, kjer murke 
cveto«, ki sta jo ob spremljavi 
tamburašev zapeli sestri Tinka-
ra in Tereza Burjek, pa se je kon-
cert prevesil v drugi del, ki so ga 
ob 70. obletnici posvetili Avse-
nikovi glasbi, ki se je vpisala v 
slovensko glasbeno zgodovino. 
Delovanje Ansambla bratov 
Avsenik z njihovim edinstve-
nim zvokom se je pričelo leta 
1953, v letih svojega delovanja 
pa je postal svetovno poznana 

in priljubljena glasbena znamka. 
In to je bilo ob ploskanju občin-
stva in želji po »bisu« čutiti tudi 
v osnovnošolski dvorani. 

Iz bogatega programa Avse-
nikovih živahnih polk in me-
lanholičnih valčkov so izbrali 
nekaj biserov, seveda pa ni šlo 
brez Golice.

So se pa tamburaši s šopkom 
cvetja, priznanjem in zahvalo 
poklonili tudi ključni osebi, da 
v Borovnici sploh delujejo. To je 
nekdanja učiteljica Marija Zorc, 
ki je v 70. letih službovala v do-
mači osnovni šoli. Učila je glas-
beni pouk, vodila pevske zbore 
in tudi tamburaški orkester. 

Kot so zapisali tamburaši, je 
vedno poudarjala odnos do vaje 
in skrbnost do instrumentov. 
Ker je vedela, da na mladih svet 
stoji, se je ves čas trudila delati 
z otroki. 

In čeprav se je včasih zdelo, 
da gre veliko »v veter«, je vztraj-
no delo zagotovilo, da se je ne-
kaj tudi ohranilo in vzklilo v 
novem času. 

Priznanje za dolgoletno vzga-
janje mladih tamburašev in 
vodenje šolskega tamburaškega 
orkestra sta ji izročila Jože Zver 
in predsednik Kulturnega dru-
štva Borovnica Karel Nikolav-
čič.

Rok Mihevc

Tamburaši Borovnica gostovali v Beltincih Tamburaši spomnili na Avsenika,
vojno v Ukrajini in njihovo ustanoviteljico

Da bo zdaj možem veliko laž-
je, ko bodo brez laži ženi rekli, 
da gredo »k dohtarju«, je bila 
ena izmed najpogostejših šal 
na račun imena novega lokala 
v Borovnici. Tega so odprli v 

prazničnem vikendu dneva dr-
žavnosti, ko je družina Stražišar 
na stežaj odprla vsa vrata lepo 
renoviranega objekta.

A pot do tega trenutka ni bila 
kratka. Prenoviti več kot 170 

let staro hišo s spomeniškim 
varstvom ni mačji kašelj, tako 
finančno kot statično ne. Trud 
pa je bil poplačan, saj se Bo-
rovničani zdaj lahko veselijo 
novega lokala. Da je to za kraj 

dobrodošla popestritev, priča 
dobra obiskanost lokala, sploh 
prve dni po otvoritvi. Tudi ta je 
pritegnila lepo število radove-
dnežev, med njimi duhovnika 
Martina Goloba, ki je nov lokal 

blagoslovil, domače pa pohvalil 
za pogum pri renovaciji in od-
prtju ter jih spodbudil k ustvar-
janju lepega vzdušja v teh pro-
storih. In zakaj se lokal imenuje 
prav Pr’ Dohtarju? Na tej doma-

čiji je bil rojen zdravnik dr. Jože 
Petrovčič, po domače Cerk, ki 
je imel najdaljši staž zdravnika 
v Borovnici. Več generacij to do-
mačijo, kjer so imeli tudi živino, 
pozna kot domačijo pr Dohtar-
ju. Zanimivo pa je tudi to, da je 
bila tu že pred 2. svetovno vojno 
gostilna. Na Geodetski upravi 
je objekt zabeležen z letnico 
1850 in glede na to, da je objekt 
spomeniško zaščiten, so se novi 
lastniki trudili, da je ostal pre-
novljen v prvotni obliki.

Odprto vsak dan, od pone-
deljka do četrtka od 7. do 23. 
ure, ob petkih in sobotah še 
uro dlje, v nedeljo pa od 8. do 
21. ure. Napotnice ne potrebu-
jete, tudi čakalnih vrst ni.

Rok Mihevc

Na podlagi Sklepa Občine Borovnica, 
410-0029/2023-1 z dne 26. 6. 2023 ter Od-
loka o proračunu Občine Borovnica za leto 

2023 (Uradni list RS, št.137/22, 57/23 in 
63/23) Občina Borovnica objavlja naslednji

 

JAVNI POZIV ZA 
sofinanciranje udeležbe 

osnovnošolskih otrok v programih 
aktivnih poletnih počitnic v letu 

2023

1. Predmet javnega poziva je sofinanciranje stro-
škov udeležbe osnovnošolskih otrok s 
stalnim ali začasnim prebivališčem v 
občini Borovnica v programih aktiv-
nih poletnih počitnic kateregakoli izvajal-
ca na območju Republike Slovenije v času od 

vključno 26. 6. 2023 do vključno 31. 
8. 2023.

2. Kot aktivne počitnice se štejejo organizirane 
dnevne aktivnosti za večje število otrok, ki se v večji 
meri dogajajo na prostem in vključujejo različne ak-
tivnosti namenjene igri, učenju in druženju kot na 
primer športne aktivnosti, organizirano igro, izlete, 
delavnice ipd., v trajanju najmanj 6 ur na dan.

3. Upravičencem se sofinancira udeležba v pro-
gramih do največ 6,00 EUR na dan za največ 10 dni 
udeležbe, pri čemer je otrok lahko vključen v več 
različnih programov.

4. Sofinanciranje se zagotovi v obliki izplačila 
na transakcijski račun upravičenca, ki mora vlogi 
priložiti račune ali druge listine, s katerimi izkaže 
udeležbo svojega otroka v programu, višino cene 
programa in da je stroške programa že poravnal.

5. Vloge za sofinanciranje bodo od objave tega 
javnega poziva do zaključka na voljo v sprejemni 
pisarni Občine Borovnica v času uradnih ur ali na 

spletni strani Občine Borovnica http://www.bo-
rovnica.si. 

6. Vloge se lahko odda osebno na sedežu ali na 
naslov: Občina Borovnica, Paplerjeva 22, 1353 Bo-
rovnica od vključno 26. 6. 2023 do naj-
kasneje 15. 9. 2023. 

7. Vse vloge bo obravnavala strokovna komisija, 
ki jo imenuje župan. Vlagatelji, ki bodo oddali ne-
popolne vloge, bodo pozvani k dopolnitvi. O upra-
vičenosti do sofinanciranja bo odločeno z odločbo 
občinske uprave najkasneje v 30 dneh od prejema 
vloge.

8. Vse dodatne informacije v zvezi z javnim po-
zivom zainteresirani dobijo na e-naslovu obcina@
borovnica.si ali na tel. št. 01 75 07 460.

9. Sredstva so zagotovljena v proračunu Občine 
Borovnica za leto 2023 na proračunski postavki 
418028.

Občina Borovnica

P’ Dohtarju brez napotnice in čakalnih vrst



NAS CASOPIS 517/28. 8. 2023 C M Y K 30

28. avgust 2023 30
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siObčina Borovnica 30Občina Borovnica

V Borovnici je bila tudi 
letos tradicionalna 
spominska slovesnost 
»Ohranimo spomin«, na 
kateri se Borovničani 
vsako leto na začetku 
julija spomnijo žrtev 
revolucionarnega nasilja 
med drugo svetovno 
vojno in po njej. 

Slovesnost prirejajo ob spo-
minu na dogodke, ki so se zgo-
dili med revolucijo, 12. julija 
1942. Tisto poletno nedeljo se 
je v Borovnici zgodil hud zlo-
čin: v družini Vičičevih sta bila 
umorjena oče in njegova petnaj-
stletna hči Ivka, pri Lončarjevih 
pa kar štirje ljudje: oče in mati, 
enaindvajsetletni sin France in 
osemnajstletna Mara. S tem 
zločinom se je v Borovnici raz-
plamtela državljanska vojna v 
vsej svoji krutosti. Ljudi je raz-
delila in nadaljevalo se je tisto, 
kar opiše Prešeren: »Slovenec že 
mori Slovenca, brata. Kako stra-
šna slepota je človeka!«

Letošnja slovesnost je poteka-
la v nedeljo, 2. julija. Začela se je 
v župnijski cerkvi z mašo, ki jo 
je imel župnik g. Janez Šilar. Pri 
mašni pridigi je povezal »spo-
min in spoštovanje do tistih, ki 
jim je človeška hudobija vzela 
življenje« in krst dveh otrok, ki 
so jih starši z veseljem sprejeli in 
so jih pripravljeni vzgajati po iz-
ročilih svojega naroda. Oboje je 
izraz ljubezni do Boga, naroda 
in sočloveka – in nekaj velikega.

Po maši je sledila kulturna 
prireditev ob farni spominski 
plošči, na kateri je zapisano 123 
imen Borovničanov, ki so izgu-
bili življenje med vojno in takoj 
po njej in večina od njih še nima 
groba. 

Na prireditvi so nastopili: bo-
rovniški župnik g. Šilar, kvartet 
ŠKRIP, Jani Bolarič, Franci Švi-
gelj in Slavi Košir, ki je priredi-
tev vodila. Slišali smo tragično 
zgodbo o Vičičevih in o Lon-
čarjevih, pesmi F. Balantiča in 
A. Grozdeta, osrednji govor pa 
je imel predsednik Nove sloven-
ske zaveze dr. Matija Ogrin. 

Naj navedemo nekaj poudar-
kov iz Ogrinovega govora:

- Ohraniti občutljivost do tr-
pljenja bližnjih, ohraniti sočutje 
ob njihovi nesreči – to je danes 
čedalje težje in redkeje. Življe-
nje v blagostanju nas zadržuje 
na površini, drsimo po gladki 
povrhnjici stvari. Za občutlji-
vost, če naj se v nas oglasi, pa 
se je treba ustaviti ob konkre-
tni osebi, se poglobiti v njeno 
osebno zgodbo, tudi v bolečino. 
Mnogi pred tem bežijo. Beži-
jo pred slovensko zgodovino. 
Toda to je v resnici tudi beg 
pred duhovnim življenjem: za 
spominjanje je treba, da motri-
mo stvari, kakor so se v resnici 
zgodile, razločujemo dobro in 
slabo; zato je spominjanje del 
moralnega življenja, se pravi del 
duhovnega življenja.

- V Borovnici imate to pred-
nost, plačano z najvišjo ceno, 
da iz domačega izročila od 
blizu vidite in veste, koga so 
komunistični partizani udari-

li spomladi in poleti 1942, ko 
ni bilo v Borovnici in nikoder 
drugod še nobene vaške straže. 
Najmanj 14 je bilo teh civilnih 
žrtev v Borovnici pred nastan-
kom vaške straže. Nikogar ni 
bilo, ki bi partizanom naspro-
toval. Bili pa so ljudje, ki se s 
komunisti niso strinjali ali pa 
so zgolj hoteli živeti naprej po 
svoje, na svoji kmetiji, ob svoji 
službi, s svojo družino, kakor 
jih je izučilo družinsko izročilo 
rodov in pošteno delo. Prav zato, 
ker so hoteli ohraniti svoje do-
tedanje življenje, svoj slovenski 
svet, kakršen je bil od prej, prav 
zato so jih komunisti napadli in 
jim zadali smrtne udarce, smr-
tne strele – 12. julija 1942.

- Takrat so, kot bi rekel Dosto-
jevski, zagospodarili besi – de-
moni. Naši pokojni tem besom 
pod nobenim pogojem niso ho-
teli predati svoje pameti, svojih 
src in življenj. Zato jih je zadelo 
najhujše. 

- Kakor se naši pokojni nika-
kor niso hoteli podrediti besom 
svojega časa, tako se tudi mi 
ne. Toda za to se jih moramo 
spominjati. Če bomo mislili na 
njihove zadnje trenutke, ko se je 
vsa njihova mlada prihodnost 
na tem svetu končala, bomo 
našli moči tudi za svojo priho-
dnost.

- Ko na stari fotografiji gleda-
mo nasmeh deklice Ivke Vičič, 
gledamo nasmeh tega obličja na 
ozadju presežne dobrote, ki je 
to bitje ustvarila; motrimo pa jo 
tudi na ozadju krute smrti, skozi 
katero je šla. In tedaj si rečemo: 
Nikoli več ne smem obupovati, 
nikoli ne smem izgubiti vere v 
dobro.

In še pesem Alojzija Groz-
deta, ki je tudi bil v istem letu 
žrtev revolucije, in so jo prebrali 
na slovesnosti:

Spominska slovesnost se je 
končala z druženjem in pogo-
vorom ob žlahtni kapljici in 
sladkih dobrotah, ki so jih pri-
pravile pridne gospodinje. Re-
snično nekaj velikega je, da se 
v Borovnici najdejo srčni ljudje, 
ki posvetijo svoje sposobnosti, 
moč in čas spominjanju na svo-
je prednike. Tako se gradi sku-
pnost kakega kraja in v tem se 
kaže njegova kultura. 

Franci Kavčnik, 
Jože Kurinčič

Kozlovska sodba se 
je tokrat izvršila kar 
v Zabočevem, pri 
Laškarju. 

Na tradicionalni dogodek v 
lepem ambientu domačije in 
prav na kresni večer je druži-
na Košir tokrat povabila Kul-
turno izobraževalno društvo 
Limbar Moravče. V društvu 

že od ustanovitve leta 1996 
delujeta Komorni zbor Limbar 
in Starejša dramska skupina. 
Ta je tako letos v svoj repertoar 
uvrstila tudi satirično humo-
resko Kozlovska sodba v Višnji 
Gori, ki jo je leta 1867 napisal 
Josip Jurčič. V njej na duhovit 
način spregovori o odnosih, 
podkupljivosti, tožarjenju, 
sprenevedanju in koristolju-

bju. In sporočilo zgodbe, da je 
človeška nespamet lahko celo 
usodna, je po več kot 150 letih 
po njenem nastanku, še kako 
akutalno.

Večer smeha in lepega dru-
ženja so seveda popestrili tudi 
domači ljudski pevci Fantje na 
vasi. In kot se za kresni večer 
spodobi, se je zakuril tudi kres.

Rok Mihevc

Pr Laškarju pod kozolcem

Kozlovska sodba v Zabočevem

Zadnja leta v okviru otroške 
gledališke skupine Šotki Kulturnega 
društva Borovnica organiziramo 
Cirkuške dneve. 

Ti so odmevni in dobro obiskani. Letos so pa 
prerasli lokalni značaj in uvrščeni so bili v kara-
vano Klovnbufa.

Kaj pravzaprav je ta Klovnbuf. To je mednaro-
dni festival sodobne klovnade in novega cirkusa. 
V organizaciji zavoda Bufeto že šestnajsto leto 
predstavlja tako domače produkcije kot gosto-
vanje priznanih tujih artistov. Klovn v svojem 
nepopisnem »žaru« nastavljanja kladiva in ogle-
dala človeku ter družbi zre v svet z radovedni-
mi očmi. Z očmi, ki imajo efekt metuljevih krilc. 
Klovn na enem koncu sveta sporoča klovnu na 
drugem, da bitka za človečnost še ni izgubljena. 
Klovn je drugo ime za dušo.

V sončni sredi 14. 6. so nas v Borovnici obiska-
li klovni. Videli smo eksperimentalno otroško 
predstavo, Lačnačna, ki gleda na svet gleda skozi 
oči smeti. V njej nastopa velik kup smeti, ki se 
želi le prehanjevati. Zahteva še in še smeti. In 
grozi, da bo pojedel cel svet. Svet smeti je lepo 
postavljen in nastop je sprožil zelo različne od-
zive pri mladih gledalcih. 

Tudi akrobatika je del tako tradicionalnega 
kot novega cirkusa. Nam se je predstavila mlada 
Nemka Kira Rabenstain oziroma HappyHand-
standFreak s solo akrobatsko predstavo. Na raz-
ličnih višinskih podporah nam je z zelo visoko 
tehniko predvsem stoje na rokah pokazala, kako 
se spopasti s porazi in da če ne odnehaš, lahko 

dosežeš več, kot bi si kdajkoli predstavljal.
Nujen del cirkuških dni so tudi delavnice za 

otroke, tokrat se nismo učili žongliranja ali ple-
zanja. Ob animacije gospe na hoduljah smo v 
stilu ekološke predstave zavzeto izdelovali sme-
tožerske klobuke. 

Za zaključek bi radi povedali še naslednje, ker 
smo bili vključeni v program festivala, si dneva 
nismo mogli samostojno izbirati in skrbelo nas 
je, da bo zaradi istočasnosti šolske valete obisk 
slabši, kot je bil prejšnja leta. Vendar je bil to pra-
zen strah, saj se nas je zbralo več kot 180. Vse to 
nam daje vedeti, da v našem kraju res potrebu-
jemo prireditve za otroke. In zato bomo z delom 
nadaljevali. 

Pravilno je, da se še zahvalimo vsem, ki so 
pomagali pri izvedbi prireditve, najprej hvala 
Ravilu in Nataši iz zavoda Bufeto, da sodelu-
jeta z nami. Hvala tudi Občini Borovnica, ki 
nam preko razpisov delno financira prireditev 
in dovoli uporabo prostora, hvala za tehnično 
pomoč Janezu Stražišarju, Bojanu Kanjcu in ne-
pogrešljivemu Jožetu Zormanu - Škratu. Francu 
Stražišarju hvala, da nam je odstopil prostor za 
nastopajoče. Hvala pa tudi staršem naših »Šot-
kov«, ki so nesebično pomagali pri izvedbi, hva-
la vsem obiskovalcem in predvsem, Petra, hvala 
tebi.

Tudi zaradi zavzetega ustvarjanja otrok pri iz-
delavi smetožerskih klobučkov, ki so jih otroci 
nostli po vasi še naslednje dni, bomo v jeseni 
začeli z novo skupino otrok, ki se bodo ukvar-
jali z lutkovno dejavnostno. Kogar zanima, naj 
poišče Matjaža.

Matjaž Ocepek, Foto: Rok Mihevc

Farna spominska plošča v Borovnici

Spomin na tiste, ki so se uprli besom

Ivka Vičič (1927–1942) 
(Vir: Spletna stran NSZ)

Mara Lončar (1924–1942) 
(Vir: Spletna stran NSZ)

Domovini

Videl sem tvoje cvetoče ravnine, 
videl v njih lepe, prijazne vasi, 
videl sem s snegom pokrite planine, 
hribčke in gričke in strme rebri.

V polju zoreče je žito šumelo, 
cvetje krasilo zelene travé, 
v drevju, grmičju vse glasno je pelo, 
s hribov so vriskale bele cerkvé.

Sveta si zemlja, ti blagoslovljéna 
si od Najvišjega, Kralja neba; 
ti z mojih dedov krvjo napojéna, 
tebi vsa moja ljubezen velja. 

Tebi živeti in zate umreti, 
draga Slovenija, srčno želim; 
ko ti še lepih dni zarja zasveti, 
v tvojih naj svetih tleh grob 
svoj dobim.

Klovnbuf v Borovnici
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Mineva 20 
let, odkar so 

borovniške 
klekljarice prvič 

predstavile svoje 
izdelke na razstavi 
in svoje delo so na 

ogled postavile 
tudi letos. 

In to obletnico, 20. razstavo, 
ki so jo pripravile v sklopu Pra-
znika borovnic v osnovni šoli, 
so posvetile prav domačemu 
kraju in največji znamenitosti – 
borovniškemu viaduktu. 

 Po besedah klekljaric je bila 
upodobitev viadukta v čipkah 
velik izziv. Vajeni smo njego-
vih slik v vseh tehnikah, od olja, 
akvarelov, grafike, žganja v les, 
gobelinov in še česa, a v čipki ga 
še nismo videli. Poleg mostu so 
bile prikazane tudi hiše in oko-
lica Borovnice okoli leta 1950, 
ko je bil most dokončno poru-
šen in je takrat začela nastajati 
nova vas. Upodobljena je tudi 
cerkev sv. Marjete, poslovilna 
vežica, župnišče in celo zid. Pa 
krošnje dreves in še kaj ... 

V goste so s svojimi izdelki 
povabile tudi svoje klekljarske 
kolegice. Članice Turističnega 
društva Železniki, ki jih vodi 
Marija Plešec, so popestrile raz-

stavo z izdelki, ki so jih poveza-
le v sklop »Živalski svet Mire in 
Vide Kejžar«. Videli smo lahko 
čipkano divjad, raznovrstne 
ptiče, celo slona, pajka na mre-
ži, konja z oračem in štorkljo, ki 
nosi otroka. Na otvoritvi raz-
stave pa so kulturni dogodek 
popestrili Damjan Porš, pevec, 
ki imitira Elvisa Presleyja in no-
voustanovljena plesna skupina v 
Borovnici, ki so se poimenovale 
kar Žurerke. To so gospe zrelih 
let, ki, kot smo slišali, 20. oble-
tnice verjetno ne bodo dočaka-
le, so pa vsekakor vzor poguma 
in sproščenosti.

Povejmo še nekaj o obletnici 

sekcije Punkeljc, ki deluje pod 
okriljem Kulturnega društva 
Borovnica. Vse se je seveda za-
čelo že nekaj let prej, ko je Ivan-
ko Vodeb pod božično smreko 
pričakal punkeljc in pribor za 
kleklanje. Sama je začela iskati 
informacije o čipkah in more-
bitnih tečajih. Takrat je bilo bi-
stveno težje dobiti kakršnekoli 
podatke. Gospa Ivanka se je ta-
krat skupaj z Lilijano Kogovšek 
prijavila na tečaj klekljanja v Lo-
gatcu, ki ga je vodila Olga Fer-
jančič, ki je kasneje prišla tudi v 
Borovnico. Tako se je klekljanje 
začelo in se nadaljuje že več kot 
20 let. 

V tem času je nastalo veliko le-
pih izdelkov z različnimi motivi, 
raznih velikosti, barv in oblik. 
Od prve razstave do danes je 
sodelovalo skoraj 50 klekljaric. 
Eden večjih projektov je bil, ko 
so za deset cerkva klekljale ve-
like oltarne prte. Razstave za-
dnjih let so postale tematske in 
tako vedno stremijo k temu, da 
so čipke prikazane tudi drugače 
kot samo na mizah in stojalih. 
Poskušajo jim vdahniti nekaj ži-
vljenja in zgodbo, ki bi gledalce 
še bolj pritegnile. 

Želimo jim še veliko ustvar-
jalnih idej, mirno roko in dobre 
oči.

Rok Mihevc

Tudi letos smo se 
predšolski otroci 
poslovili od vrtca s 
prireditvijo Cici matura. 

Na prireditev smo povabili 
tudi starše. Imeli smo jo 9. 6. 
2023 na košarkarskem igrišču 
v dopoldanskem času. Predšol-
ski otroci smo imeli letos v la-
sti cici maturantski klobuk, ki 

smo ga celo leto skrbno čuvali. 
Leto mlajši otroci so si ga mo-
rali prislužiti, kajti mi smo se 
nanj zelo navezali. Zato smo za 

njih pripravili kulturno-športni 
program. Najprej so morali od-
govarjati na vprašanja v kvizu, 
potem so pokazali svoje špor-

tne spretnosti in nazadnje zape-
ti pesmico. Ker smo bili z njiho-
vim nastopom zadovoljni, smo 
jim na koncu cici maturantski 

klobuk tudi predali. Po konča-
ni prireditvi smo se sprehodili 
okoli šole in opozarjali nase z 
glasnimi piščalkami. Za konec 

pa smo se še posladkali s slado-
ledom na vrtčevskem igrišču.
Za vrtec Borovnica zapisala

Jana Sedej

Zgodbico smo malo predru-
gačile, saj smo ji dodale nove 
živali. Svoje talente smo tokrat 
izrazile tudi s pisanjem bese-
dil na znane slovenske in tuje 
pesmi, ki smo jih računalniško 
zapakirale v poslušljive pesmi-

ce. Za dve pesmici nam je pod-
lago zaigral mladi harmonikaš 
Jernej Sedej. Tako je bila tokrat 
naša igrica polna pesmic, plesa 
in humornih vložkov. 

Z obiskom smo bile zado-
voljne, saj je bila dvorana skoraj 

polna. Obiskovalcem pa se za-
hvaljujemo za obisk in zbrana 
sredstva za Šolski sklad.

Na tem mestu bi se rade 
zahvalile vsem ostalim, ki ste 
nam kakorkoli pomagali pri iz-
vedbi predstave. Posebna hvala 
Kulturnemu društvu Borovni-
ca, ki nam je posodilo osnovo 
za sceno. 

Upamo, da ste na predstavi 
uživali.

Za dramsko skupino
Jana Sedej

Dramska skupina vrtca Borovnica

Cici 
matura 
v Vrtcu 
Borovnica

Borovniški viadukt, kakršnega še niste videli 

Strokovne delavke dramske skupine vrtca 
Borovnica smo v torek, 20. 6. 2023, za vse otroke 

in šolarje v dvorani osnovne šole Borovnica 
odigrale priredbo pravljice Grigorja Viteza z 

naslovom Zrcalce.
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Županova beseda 

Prijatelja spoznaš v 
nesreči
Spoštovane občanke in občani. 
Letošnje poletje vsekakor ni pos-
treglo z mirnostjo in počitkom, 
ampak ves čas nagaja z mu-
hastim vremenom. Najprej smo 
imeli vročinske valove, ki so jim 
sledila neurja oziroma poletne 
nevihte, v zadnjem obdobju pa 
je bilo tudi veliko dežja. 

Narava nas je vsekakor pre-
senetila in spomnila, kako 
uničujoča je lahko njena 
moč. Zato menim, da je zelo 
pomembno, da se zavedamo, 
kako pomembno je pravilno 
sobivanje z naravo. V popla-
vah, ki so povzročile najhuj-
šo naravno katastrofo, odkar 
imamo svojo državo in enor-
mno gospodarsko škodo, nam 
je tokrat narava v horjulski 
dolini prizanesla. Seveda smo 
svoj del po naših najboljših 
močeh opravili tudi sami in 
poskrbeli za ustrezno proti-
poplavno zaščito. A to še ne 
pomeni, da se tudi nam ne 
more nikdar nič zgoditi. Zato 
je res pomembno, da znamo 
in zmoremo biti hvaležni, da 
smo bili tokrat obvarovani 
hude nesreče. Imeli smo sicer 
manjše težave s hudourniki, 
a vseeno lahko rečem, da so 
zadrževalniki dobro opravili 
svojo nalogo. Poskrbeli smo, 
da je bilo čiščenje uspešno 
in pravočasno. Za jesensko 
deževje se bomo pa tudi čim 
bolj pripravili in kar sami po-
skrbeli za pravočasno čiščenje 

ostalih vodotokov, kar bomo 
financirali iz občinskega pro-
računa. 

Ob tem se bi rad zahvalil 
vsem, ne samo gasilcem, ki so 
herojsko in brez obotavljanja 
tako kot vedno priskočili na 
pomoč sosednji občini, tem-
več tudi vam vsem, ki se od-
šli na prizadeta območja kot 
prostovoljci ali ki ste donirali 
finančna sredstva za obnovo 
po tej izjemni katastrofi. Vsak 
evro šteje, prav tako kot vsak 
par rok, ki ponudi pomoč. 
Tokrat smo mi tisti, ki lahko 
pomagamo in prav je, da po 
svojih najboljših močeh ukre-
pamo. Že star pregovor pravi, 
da prijatelja spoznaš v nesreči 
in tokrat se je Slovenija in njen 
narod izkazal kot srčen in pri-
pravljen pomagati. 

Spomnil bi tudi na bližajoči 
se prvi šolski dan. V petek, 1. 
septembra, se bodo v šolske 
klopi zopet vrnili šolarji, zato 
vse voznike naprošam, da ste v 
naseljih in v bližini šol in avto-
busnih postajališč še posebej 
pozorni na našo mladino. 

Župan Janko Prebil

Ob katastrofalnih 
poplavah, ki so 
prizadele velik del 
Slovenije, je prav, da 
se ozremo tudi na to, 
kako smo jo odnesli v 
horjulski občini. 

Na srečo so vsi protipoplav-
ni ukrepi, v katere je občina v 
minulih letih veliko investirala 
in so bili zaključeni točno pred 
enim leto, dobro opravili svoje 
poslanstvo. 

 Večdnevno močno deževje 
in pa tista noč, ko so že me-
teorologi napovedali izredne 
razmere, je horjulski občini pri-
zaneslo. Vode je bilo res veliko 
in polja od Vrzdenca in Horjula 
nizvodno so bila poplavljena, a 
na srečo kakšne resne gmotne 
škode ni bilo. Povsem drugače 
pa je bilo le nekaj kilometrov 
severno in zahodno od nas, kjer 
je deževje skupaj s hudourni-
ki naredilo zelo veliko škodo v 
občini Žiri in Dobrova - Polhov 
Gradec. Tokrat našim gasilcem 
ni bilo treba intervenirati doma, 
ampak so odhiteli na pomoč 
čez hrib v polhograjsko dolino. 

Kljub temu so dežurne ekipe 
redno spremljale, kaj se doga-
ja z najbolj problematičnimi 
hudourniki v občini in tudi 
poskrbele za hitro čiščenje za-
drževalnikov, kjer je količina 
naplavljenega materiala že do-
segala kritično mejo. Najbližje 
temu, da bi zaradi zamašenih 
zadrževalnikov voda prestopi-
la strugo, je bilo na Vrzdencu 
poleg cerkve svetega Kancijana, 
kjer je močan naliv tudi povzro-
čil uničenje gozdne ceste. 

Župan Janko Prebil je takole 

ocenil stanje na terenu, potem 
ko so vode odtekle: ‘’Imeli smo 
veliko srečo, da na našo stran 
deževje ni bilo tako obilno, kot 
v sosednjih občinah, a kljub 
temu zasluge, da ni prišlo do 
poplavljanja in gmotne škode 
ali ogrožanje življenj, lahko 
pripišemo dobri protipoplav-
ni urejenosti. Morda je še zelo 
svež spomin na zadnjo jesensko 

povodenj, ko so vsi ukrepi, vse 
urejene in očiščene struge do-
bro ‘’požirale’’ vodo in nismo 
doživeli katastrofalnih presto-
pov bregov. Le nekaj mesecev 
prej smo uspešno zaključili z 
zelo kompleksnim in obširnim 
projektom in Horjulu zagotovili 
protipoplavno varnost, kot nam 
jo je predpisala država oziroma 
njene strokovne in pristojne 

službe za upravljanje z vodami. 
Pomirja dejstvo, da smo doslej 
naredili vse, kar smo lahko in s 
tem zaščitili ljudi in imetje. Prav 
je, da pomagamo sodržavlja-
nom na prizadetih območjih in 
se ob tem zavedamo, kako po-
memben je naš odnos do narave 
in njene moči.’’
Besedilo in foto:Peter Kavčič

Javni razpis 
za sofinanciranje malih komunalnih čistilnih naprav 
na območju Občine Horjul v letu 2023

 
Skrb za čisto okolje je eno od glavnih vodil Evrope kot 
tudi Slovenije, prav tako pa z ustrezno infrastrukturo 
temu sledi tudi Občina Horjul. Kot ste verjetno sezna-
njeni, se je ravnokar zaključila gradnja še zadnje čistil-
ne naprave, ki je povezana s kanalizacijskim omrežjem. 
Kjer priklopa na kanalizacijo ni bilo moč izpeljati, pa 
bo treba skrb za čisto pitno vodo urediti s pomočjo 
ustrezne male čistilne naprave. Občina Horjul zato ob-
javlja Javni razpis za sofinanciranje malih komunalnih 
čistilnih naprav na območju Občine Horjul v letu 2023. 
Javni razpis je odprt do porabe sredstev oziroma najka-
sneje do petka, 27. 10. 2023. Vse informacije o razpisu 
lahko dobite na telefonski številki 01 759 11 23 (Urša 
Remškar) ali preko e-pošte ursa.remskar@horjul.si.

Foto: PremierTech

V petek, 15. septembra, 
bo ob 15. uri slovesna 
otvoritev kanalizacije 
Žažar, zato lepo vabljeni 
na otvoritev, kjer bodo 
prisotni izvajalci del, 
predstavniki občine in 
ostali ugledni gosti, ki 
so na tak ali drugačen 
način povezani s tem 
projektom.

 
Gre za projekt, ki je bil zahte-

ven za gradnjo, z namenom, da 

se naenkrat postori kar največ 
na infrastrukturi, v tem delu 
občine pa je Občina Horjul pri-

stopila k izgradnji kanalizacije s 
čistilno napravo ter obnovi ko-
munalne infrastrukture Žažar, 

ki je hkrati vključevala tudi me-
teorno kanalizacijo, vodovod, 
javno razsvetljavo in ureditev 
ceste. 

Občina Horjul je na Mini-
strstvu za okolje in prostor 
uspešno kandidirala za sofi-
nanciranje investicije ”Izgra-
dnja kanalizacije s spremljajočo 
infrastrukturo v naselju Ža-
žar”  po razpisu Zeleni prehod 
– Komponenta čisto in varno 
okolje, podukrep: Izboljšanje 
ukrepov na področju ravnanja 
z vodo in okoljske infrastruk-
ture (C1 K3), Operacija: “Inve-
sticije v sisteme odvajanja in 
čiščenja odpadne vode, ki ležijo 
na manjših aglomeracijah od 
2.000 PE.” (C1 K3 IH) S strani 
Ministrstva za naravne vire in 
prostor so prejeli odobritev 50 
% sofinanciranja upravičenih 
stroškov za izgradnjo kanali-
zacije v naselju Žažar s čistilno 
napravo. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Vabljeni na otvoritev

Aktualno – poplavna varnost v Horjulu

Narava je v začetku avgusta pokazala, kakšno moč ima.

Gasilci med intervencijo v Ljubgojni

Kanalizacija s spremljajočo infrastrukturo v naselju Žažar.
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Slavnostno občinsko 
praznovanje 25. 

letnice Občine Horjul 
je bilo tokrat še 

posebej slovesno kajti 
praznovati četrt stoletja 

obstoja sodi med prve 
večje jubileje. 

Četrt stoletja je lepa doba!  
Tako kot vsako leto so tudi to-
krat podelili priznanja obča-
nom, ki so na svoj način s svo-
jim prizadevanjem pripomogli 
k izboljšanju celotne skupnosti. 

 Tako so 21. junija na odru 
Prosvetnega doma Horjul po-
delili občinska priznanja in žu-
panovo plaketo. Najprej so po-
delili občinsko priznanje PGD 
Zaklanec za dobro delovanje 
in razvoj ob jubileju – 30. letnici 
delovanja. Prav tako so prizna-
nje prejeli tudi pri PGD Horjul, 
kjer praznujejo častitljivih 140 
let. Zatem je iz rok župana pre-
jela priznanje za vse aktivnosti 
predstavnica Društva kmečkih 
in podeželskih žena Dobrova – 
Polhov Gradec Helena Kobe-
tič za opravljeno izjemno pro-
stovoljno delo v vaškem odboru 
Vrzdenec, društvu upokojencev 
Vrzdenec, PGD Vrzdenec in za 
delovanje v podružnični cerkvi 
sv. Kancijana na Vrzdencu. Pla-
keto za izjemno delo na podro-
čju planinske dejavnosti je pre-
jel tudi Bogdan Seliger, ki tudi 
vsa leta neumorno vodi planin-
sko društvo Horjul. Posthumno 
so občinsko priznanje podelili 
tudi Feliksu Malovrhu za 
požrtvovalno delo na področju 
oskrbe s pitno vodo v občini.

V naslednjih vrsticah in od-
stavkih si lahko preberete obra-
zložitve, zakaj so posamezniki 
ali društva prejeli priznanja.

Županovo priznanje je prejelo 
PGD Horjul

Prostovoljno gasilstvo ima 
na Slovenskem že 150-letno 
tradicijo, v horjulski dolini pa 
začetki segajo že v leto 1883, 
ko je trideset horjulskih fantov 
ustanovilo požarno obrambo. 
Gasilci so tako v Horjulu pred 
140 leti začeli orati ledino gasil-
ske dejavnosti, ki je bila organi-
zirana zaradi potrebe po zaščiti 
domačega kraja pred ognjem in 

drugimi naravnimi nesrečami. 
Vsa ta leta so gasilci skrbeli za 
napredek in razvoj, zgradili ga-
silski dom in nabavili vozila in 
opremo. Vseskozi pa so si pri-
zadevali pridobivati nove člane 
in nadgrajevati znanje za čim 
boljšo usposobljenost. 

Danes je Prostovoljno gasil-
sko društvo Horjul nepogrešljiv 
del sil zaščite in reševanja v ob-
čini Horjul, ki se vedno odzove 
klicu na pomoč ob naravnih in 
drugih nesrečah, ki pestijo naše 
občane in ljudi zunaj občinskih 
meja. Dobro strokovno usposo-
bljeni gasilci so temelj, da lah-
ko društvo izpolnjuje humano 
poslanstvo, ki ima širši pomen, 
saj so vseskozi vpeti v lokalno 
okolje in odlično sodelujejo z 
občino in ostalimi društvi in 
organizacijami v kraju. Že od 
nekdaj veliko truda vlagajo v 
vzgojo mladih gasilcev in gasilk, 
kar zagotavlja ohranjanje gasil-
ske tradicije. To vključuje tudi 
priprave ekip za gasilska tekmo-
vanja, kjer posegajo po najvišjih 
mestih in s tem občino Horjul 
uspešno zastopajo po Sloveniji.

Priznanje Občine Horjul za PGD 
Zaklanec

Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Zaklanec je najmlajše ga-
silsko društvo v občini Horjul, 
ustanovljeno leta 1993 in v le-
tošnjem letu praznuje okrogli 
jubilej – 30. Obletnico! Iz skro-
mnih začetkov se je društvo 
korak za korakom z izgradnjo 
gasilskega doma, pridobivanjem 
opreme in članstva razvilo v da-

nes uspešno in dobro organizi-
rano društvo, ki skrbi za požar-
no varnost vasi in okolice.

Gasilci PGD Zaklanec ne-
nehno stremijo k čim boljši 
tehnični opremi, ki je v teh ča-
sih nujno potrebna za visoko 
stopnjo pripravljenosti na mo-
rebitno posredovanje v požarih 
pa tudi ob drugih nesrečah. Nji-
hova velika zavzetost za pomoč 
bližnjemu v nesreči jih vodi pri 
udejstvovanjih na vajah in izo-
braževanjih na področju zašči-
te in reševanja ter pridobivanju 
mladih med gasilce. PGD Za-
klanec se s krajani ne povezuje 
le prek gasilskega udejstvovanja, 
ampak deluje tudi povezovalno 

med prebivalci na različnih po-
dročjih. 

Priznanje Občine Horjul 
za Društvo kmečkih in 
podeželskih žena Dobrova – 
Horjul – Polhov Gradec

Društvo kmečkih in pode-
želskih žena Dobrova – Horjul 
– Polhov Gradec je bilo ustano-
vljeno decembra 1996. Delova-
ti je začelo pod taktirko gospe 
Marjete Avsec, sedaj ga vodi go-

spa Ivanka Kokelj. V letu 2020 
se je na pobudo župana, g. Janka 
Prebila, ustanovila podružnica 
društva tudi pri nas, v Horjulu.

V društvu se žene in dekleta 
združujejo s ciljem ohranjati 
in oživljati lokalne običaje in 
navade. Svojo ustvarjalnost, 
predvsem pa voljo in ljubezen 
do vsega, kar je oblikovalo de-
diščino podeželja, prikažejo na 
različnih dogodkih, razstavah 
in ob drugih priložnostih.

Veliko jim pomeni medse-
bojno druženje in pogovori. Z 
veseljem se udeležujejo strokov-
nih ekskurzij, na katerih obišče-
jo urejene domačije in kmetije, 
spoznavajo pokrajinske zna-
menitosti in lokalne običaje. 
S članicami drugih sorodnih 
društev izmenjujejo izkušnje in 
tako pridobivajo nova znanja, ki 
jih s ponosom posredujejo mlaj-
šim rodovom.

Plaketa Občine Horjul za mag. 
Bogdan Seligerju

Bogdan Seliger je bil leta 1993 
med pobudniki za ustanovitev 
Planinskega društva Horjul v 
okviru Planinske zveze Slove-

nije in je njegov predsednik od 
ustanovitve dalje. V 30-letnem 
vodenju društva je s svojo pripa-
dnostjo planinstvu pomembno 
sooblikoval planinsko dejavnost 
v občini Horjul. Od ustanovitve 
do danes se je število članov 
podvojilo, saj ima danes dru-
štvo več kot 300 članov.

Poleg vodenja tur dejavno 
sodeluje tudi pri urejanju in 
markiranju planinskih poti na 
območju občine. Zaslužen je 
za vpis planinskih poti v kata-

ster slovenskih planinskih poti. 
Z njegovim prizadevanjem je 
območje horjulske občine po-
stalo dostopnejše planincem in 
turistom.

Vrsto let skrbi za udejstvo-
vanje učencev in predšolskih 
otrok v planinski dejavnosti, 
kjer z organizacijo pohodov 
spodbuja gibanje in varno hojo 
otrok v planinskem okolju.

Njegov doprinos je občuten 
tudi pri Lazarjih, skupini starej-
ših članov planinskega društva, 
za katero pripravlja izlete, pri-
lagojene pohodnikom v zrelih 
letih.

Vse od ustanovitve Občine 
Horjul, leta 1998, je idejni vodja 
in organizator planinskega po-
hoda po mejah občine. 

Nepogrešljiva je tudi njegova 
pomoč pri pripravi občinskega 
planinsko-turističnega gradiva, 
kjer s svojim znanjem, delom in 
izkušnjami veliko pripomore h 
končni podobi občine. 

S ciljem povezovanja Planin-
skega društva Horjul z okoli-
škimi planinskimi društvi je bil 
pobudnik za ustanovitev Med-
društvenega odbora planinskih 
društev Notranjske. 

V obdobju od leta 1996 do 

leta 2022 je pri Planinski zvezi 
Slovenije dejavno sodeloval v 
različnih vlogah.

S tem je pripomogel k prepo-
znavnosti Planinskega društva 
Horjul in občine Horjul tudi v 
širšem slovenskem prostoru.

G. Seligerju je bilo v letu 
2013 že podeljeno občinsko 
priznanje za prispevek k razvo-
ju planinstva v občini. Ob tej 
priložnosti pa se mu predstav-
niki občine in občinskega sveta 
zahvaljujejo za izjemne dosežke 
na področju planinske dejavno-
sti in dolgoletno predano vode-
nje Planinskega društva Horjul 
in mu podeljujejo plaketo Obči-
ne Horjul.

Priznanje Občine Horjul za 
Heleno Kobetič

Helena Kobetič, rojena Grda-
dolnik, že vse svoje življenje živi 
in deluje na Vrzdencu. Ponosno 
in odgovorno na svoja ramena 
prevzema najrazličnejša dela. 
Dejavna je v Društvu upoko-

jencev Vrzdenec, kjer s spre-
tnimi rokami ustvarja različne 
umetnije, kot so čipke, izdelki iz 
krep papirja in butarice. Dolga 
leta je zanesljivo opravljala delo 
blagajničarke društva. 

Helena v svojem prostem 
času rada priskoči na pomoč pri 
dejavnostih v domačih društvih 
in v cerkvi svetega Kancijana ali 
pa v obliki medsosedske pomo-
či. Je oseba, ki s svojim načinom 
življenja predstavlja nepogre-
šljiv člen v vasi in je učiteljica 
pristnih medsebojnih odnosov. 
S svojo zagnanostjo in požr-
tvovalnostjo bogati naš kraj in 
družbo.

Za dolgoletno prostovoljno in 

predano delo v vaškem odboru 
Vrzdenec, Društvu upokojen-
cev Vrzdenec, Prostovoljnem 
gasilskem društvu Vrzdenec in 
delovanjem v podružnični cer-
kvi sv. Kancijana se ji v odboru 
iskreno zahvaljujejo ter ji pode-
ljujejo priznanje Občine Horjul.

Posthumna podelitev Plakete 
Občine Horjul za Feliksa 
Malovrha

(18. 1. 1934–12. 1. 2023)
Gospoda Feliksa Malovrha 

poznamo kot horjulskega stro-
kovnjaka za področje vodoo-
skrbe, ki je svoje delo opravljal 
z veliko zavzetostjo. Začel je 
pred več kot 50 leti in je bil vsa 
ta leta nepogrešljiv pri oblikova-
nju vodovodne infrastrukture v 
horjulski občini. 

Kot član vodovodnega od-
bora Horjul je pomagal pri iz-
gradnji horjulskega vodovoda. 
Svoje znanje in pomoč je nese-
bično delil tudi pri vodovodih 
v drugih vaseh, saj je bil vedno 

na voljo in pripravljen pomagati 
pri reševanju težav glede oskrbe 
s pitno vodo. Svoje delo je pre-
dano in uspešno opravljal tudi 
v zrelih letih. Vse do zadnjega je 
ne glede na vremenske razmere 
nešteto ur preživel v jarkih, bla-
tu in vodi.

G. Malovrhu je bilo za dolgo-
letno delo na področju vodo-
oskrbe leta 2011 že podeljeno 
priznanje Občine Horjul.

Za dolgoletno predano in 
požrtvovalno delo na področju 
vodooskrbe v občini Horjul je 
plaketo Občine Horjul iz rok 
župana prejel Robert Malovrh. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Občinska priznanja in 
plakete v zahvalo in 

spodbudo

Vsi nagrajenci na odru Prosvetnega doma Horjul

PGD Zaklanec

Društvo Kmečkih in Podeželskih 
žena

Helena Kobetič

Bogdan Seliger

PGD Horjul

Robert Malovrh
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Lansko leto so gasilci iz društev 
v naši občini intervenirali ob 
gašenju katastrofalnega požara na 
Primorskem in na Krasu, letos pa 
so reševali življenja in preprečevali 
gmotno škodo v sosednji 
polhograjski dolini in na Savinjskem. 

 
Kako uničujoča je lahko moč narave, kako se 

lahko en majhen hudourniški potoček v nekaj 
urah spremeni v deročo reko, ki odnaša vse 
pred seboj, smo žal spoznali v začetku avgusta, 
ko so velik del Slovenije prizadele katastrofalne 
poplave, kot jih ne pomnimo. Gasilci so bili tudi 
tokrat prvi na terenu in se hitro odzvali klicu na 
pomoč in so s tem še enkrat in že ničkolikokrat 
doslej spomnili na to, kako pomembno je, da 
imamo v naši državi dobro natreniran in stro-
kovno podkovan kader v lokalnih prostovoljnih 
gasilskih društvih. 

Poveljnik gasilske zveze Robert Kranjec je v 
tednu, ko so se začele obsežne sanacije škode, 

priznal, da je zadovoljen z odzivom in usposo-
bljenostjo ekip na terenu in je pohvalil prav vsa 
društva, ki so se hitro odzvala in vsak po svojih 
najboljšim močeh priskočila na pomoč ljudem, 
ki jih je ujma prizadela le nekaj kilometrov se-
verneje, torej v Polhovem Gradcu. Veliko je bilo 
prečrpavanja vode in odstranjevanja blata, na 
srečo pa ni bilo treba reševati življenj. Gasilci so 
uspešno zgradili tudi leseno brv čez hudournik 
in tako omogočili prehod prek deročega vodo-
toka. Po izvajanju pomoči v sosednji občini pa 
so se po navodilu gasilske zveze odpravili še na 
akcijo v Savinsko dolino, kjer pa je neurje pusto-
šilo še bistveno huje. 

V teh časih, ko se zavedamo, da bo škoda 
ogromna lahko le upamo, da bodo pri svojem 
delu čim bolj uspešni, da se lahko začne obno-
va prizadetih območij. Kdor pa začuti, da lahko 
kot gasilec prostovoljec pripomore k skupnemu 
dobremu in pomaga na svoj način s svojim zna-
njem, pa je seveda lepo vabljen, da se pridruži 
obstoječim ekipam gasilcev. 

Peter Kavčič, Foto: arhiv GZ Horjul

Čebela velikanka, ki je 
prepotovala že pol sveta 
se je junija ustavila tudi 
v Horjulu. 

Gre za maketo, ki tehta okoli 
300 kilogramov in je izdelana  v 
velikost 170 cm, kar se sovpada 
z merilom 100:1. 

To pomeni, da je kar stokrat 
povečana, glede na naravno 
velikost. Postavitev tako velike 

makete je tudi zahteven logi-
stični podvig a ker imamo v 
napši občini veliko obrtnikov 
in spretnih mojstrov se je našla 
rešitev tudi v tem primeru.

Zahvala gre Roku Plestenjaku, 
ki je pomagal z viličarjem razto-
voriti in nato natovoriti čebelo. 
Velik zaboj v katerem je bila ma-
keta, je tehtal več kot 400 kilo-
gramov. S posebnim viličarjem 
jo je naložili na tovornjak, ki 

odpeljal maketo, katere namen 
je ozaveščati ljudi o pomenu 
čebel v naši prehrambni verigi, 
naprej na pot proti Banja Luki 
in Sarajevo kjer je nadaljevala 
svoje poslanstvo.

Naj samo na hitro spomnimo. 
Čebelarsko društvo Dolomiti – 
Polhov Gradec je 15. junija or-
ganiziralo dneve odprtih vrat 
in poskrbelo, da se je v Horju-
lu ustavila 3D maketa kranji-
ce – čebele, ki je značilna za 
naše področje. Razstava je bila 
odprta do 23. junija. Maketa 
je res odlična kopija originala, 
izdelana na osnovi MicroCT 
tehnologije, fotodokumentacije 
in strokovnih nasvetov strokov-
njakov s področja čebelarstva in 
biologije.

Na prvi šolski dan se 
bodo šolarjem odprla 
povsem nova vrata v 

šolski svet in to povsem 
dobesedno! 

Na Osnovni šoli Horjul so na-
mreč med poletnimi počitnica-
mi zamenjali dotrajana vhodna 
vrata z novimi.  

Najprej so v OŠ Horjul sicer 
iskali ponudnike za izdelavo in 
vgradnjo podobnih vhodnih 
vrat kot so bila vgrajena doslej. 
A po razmisleku in posvetova-
nju z občino so se odločili za 
steklena drsna vrata. Investicija 
je bila za približno bila polovi-
co cenejša, predvsem pa je po-
membo to, da so sedaj ta vrata 
bolj praktična za uporabo. Gre 

za sistem, kot ga denimo naj-
demo na vhodih v trgovine ali 
v zdravstvenih ustanovah in 
podobnih objektih z veliko fre-
kvenco pretoka ljudi. Ob tem, 
da je v šoli okrog 350 učencev, 
je tak način odpiranja vsekakor 
boljša izbira. Vrata so opremlje-

na z vsemi varnostnimi sistemi, 
programom za odpiranje, če 
pride do izpada električne ener-
gije ali požarne ogroženosti in 
zadostujejo vsem potrebnim 
standardom.
Peter Kavčič, Foto: občinski 

arhiv

Čebela velikanka s posebnim 
viličarjem na novo pot

Velik viličar je varno pretovoril maketo čebele.

Žal se je v času, ko so učenci na 
zasluženih počitnicah, ponovno 

pojavil vandalizem v okolici osnovne 
šole Horjul. 

Toleranca do uničevanja naše skupne lastni-
ne je v naši občini nična, zato je takšno dejanje 
nesprejemljivo. Šola kot tudi učna pot in medge-
neracijsko središče je bilo zgrajeno z denarjem iz 
proračuna, ki ga prispevamo prav vsi in je name-
njeno vsem občanom in občankam. 

Očitno imamo v Horjulu opravka s posame-
znikom ali skupino, ki svoje frustracije izraža na 
neprimerne način z uničevanjem lastnine. Naj 

spomnimo, da je za takšno početje zagrožena 
globa, v primeru za večjo škodo pa gre za kaznivo 
dejanje in se v reševanje teh dogodkov vplete tudi 
državni organ pregona. Na občini zato naprošajo 
vse, ki imate morebitne informacije, kdo bi lah-
ko povzročil takšno razdejanje, da to sporočite v 
občinski urad ali pa policiji. Vsaka informacija bo 
koristna in dobrodošla, hkrati pa je to tudi opo-
zorilo vsem, da naj bodo nekoliko bolj pozorni 
na dogajanje v okolici šole. Vsakršno nenavadno 
dogajanje ali povzročanje škode lahko sporočite 
na telefonsko številko 113. 

Na občini Horjul so tudi sporočili, da bodo v 
naslednjih korakih poostrili varnostno nadzorne 
sisteme, ki bodo v primeru ponovitve uničeva-
nja skupne lastnine omogočile prepoznavanje 
storilcev.                               Peter Kavčič

Nov pojav 
vandalizma
v okolici šole

Nova vhodna vrata na osnovni šoli Horjul

Gasilci horjulske zveze pomagali 
pri reševanju posledic poplav

Preprečevanje gmotne škode je tudi pomemben del gasilstva. 

S skupnimi močmi do novega začasnega mosta prek deroče vode.
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Ob letošnjem 140. 
jubileju ustanovitve 
PGD Horjul se je 25. 
junija odvila slavnostna 
parada. 

Tej je sledila veselica, kjer je za 
izvrstno glasbo in plesno vzduš-
je poskrbel Ansambel Saša 
Avsenika. Imeli smo praznova-
nje, kot se za tak jubilej spodobi 
in nam bo vsem še dolgo časa 
ostal v lepem spominu. 

 Seveda so se priprave začele 
že več mesecev prej, za kar so 
zaslužni prav vsi člani gasilske-

ga društva Horjul in prijatelji, 
ki so pomagali pri ustvarjanju 
te slovesnosti. Pogled, ko so se 
po glavni cesti pripeljali gasilci, 
je bil resnično veličasten. Povor-
ko je začela skupina konjenikov 
z zastavami, sledili pa so jim v 
narodne noše oblečeni vaščani. 
Za njimi so z elegantnimi ple-

snimi koraki stopale mlade ma-
žoretke, ki jim je v ritmu glasbe 
strumno sledil Pihalni orkester 
Vrhnika. Osrednji del parade 
so seveda predstavljali gasilci 
in gasilke, ki so ponosno nosili 
prapore. Spremljala jih je skupi-
na konjskih vpreg, za njimi pa 
so se en za drugim peljala so-
dobnejša motorna vozila, tako 
da je bilo moč opaziti napredek 
in vse posodobitve v dolgih 140 
letih. Zvrstitvi gasilcev in va-
ščanov pred gasilskim domom 
so sledili nagovori slavnostnih 
gostov, med drugim župana 
Horjula, Janka Prebila ter po-

veljnika in predsednik Gasilske 
zveze Slovenije Janka Cerkveni-
ka, ki sta izrazila svoje priznanje 
in hvaležnost gasilcem za njihov 
nesebični prispevek k varnosti 
in zaščiti skupnosti. Glasbeni 
nastop je pripravil sekstet Odo-
jek.

V nagovoru je bila povzeta 

tudi zgodba samih začetkov 
PGD Horjul, ki sega v leto 1883. 
Takrat je bilo na pobudo Andre-
ja Šušteršiča in drugih vaščanov 
ustanovljeno gasilsko društvo, 
ki je prvič na organiziran način 
skrbelo za zaščito pred požari 
in drugimi naravnimi nesre-
čami. Začetki so bili času pri-
merni in skromni. Prvo ročno 
brizgalno so konec 19. stoletja 
nadgradili s takšno, ki jo je vle-
kla konjska vprega, v naslednjih 
letih pa je bil zgrajen tudi prvi 
gasilski dom. Leta 1895 je Hor-
jul prizadel katastrofalen požar, 
ki velja za prvo resnejšo akcijo 
društva, ob kateri so na pomoč 
prišli tudi gasilci iz okoliških 
krajev. Leta 1913 so pridobili 
svojo prvo motorno brizgalko, 
kar je predstavljalo pomemben 
korak v njihovem delovanju. V 
naslednjih desetletjih so neneh-
no nadgrajevali svojo opremo, 
prilagajali dom in garažo ter sle-

dili novim tehničnim zahtevam 
za obravnavo vse bolj tehnično 
zahtevnih nesreč. Ob 110-letni-
ci je bila izvedena obnova doma 
in postavljen kip svetega Florja-
na. Vselej so bili usmerjeni k za-
gotavljanju sodobnejše opreme, 
da bi tako lažje učinkovito od-
govarjali na nove izzive in nudili 
pomoč v skupnosti. Zadnja pre-
nova doma je bila končana leta 
2013, s tem so zagotovili boljše 
pogoje za delo in usposabljanje 
ter tako še naprej ostali ključ-
ni steber varnosti v Horjulu in 
okolici.

Kljub žgočemu poletnemu 
soncu so v gasilskih vrstah 
vztrajno stali tudi naši naj-

mlajši in tako pokazali trdo-
živost, ki je značilna za prave 
gasilce. Del slovesnosti je bil 
tudi blagoslov prapora in na-
mestitev trakov. Prireditev se je 
zaključila z nastopom folklorne 
skupine, nato pa so se vsi priso-
tni odpravili pod šotor, ki je stal 
na parkirišču podjetja Metrel 
in tam na odru pričakali mla-
do zasedbo Ansambla Škof. Za 
vrhunec prireditve je poskrbel 
znani Ansambel Saša Avseni-
ka, ki je poskrbel za nepozabno 
glasbeno doživetje.

Zgodbo PGD Horjul že 140 
let pišejo pogumni in srčni 
posamezniki, ki svojo dolžnost 
izpolnjujejo z nesebično skrbjo 

za ljudi v stiski. Gasilsko parado 
in slavnostno prireditev v Hor-
julu so torej zaznamovali ponos, 
predanost, povezanost ter spo-
štovanje do gasilskih tradicij in 
njihovega pomembnega dela v 
skupnosti. Dogodek je bil prilo-
žnost za slavje in priznanje ga-
silcem ter prav tako priložnost 
za druženje in veselje ob glasbi, 
plesu ter skupnem praznovanju. 
Tisti, ki so pozorno poslušali na-
govore, so lahko ujeli Slomškov 
citat, ki vse to lepo povzame: 
»Če hočeš druge vneti, moraš 
sam goreti.« 

Gasilski pozdrav: Na pomoč!

Pogovarjali smo se 
z glavnim pevcem 

priljubljenega 
ansambla in seveda 
tudi o tem, kako mu 

je všeč tu pri nas v 
Horjulu!

Kako se na take dogodke 
pripravite?
Iskreno povedano to počne-
mo že toliko časa, da nekih 
posebnih priprav ni. Glavno 
je, da imam pred odhodom 
tiste pol ure priprav, da se stu-
širam in spakiram nošo, nato 
upojem. Seveda je pomembno 
tudi, da v aplikacijo vpišemo 
pravi naslov lokacije.

Katero pesem najraje zapo-
jete na odru?
Joj, jih je tako veliko … no, tre-
nutno mi je verjetno ena naj-
ljubših V Radence pot me pelje.

 
Kako vam je bilo igrati 
pred horjulsko publiko, 
imate morda kakšne po-
sebne vtise?
Pravzaprav vam lahko povem 
eno zanimivost, en mojih pr-
vih nastopov je bil na poroki, 
tu v Horjulu. Že takrat sem 
začutil da Horjulska dolina 
podpira in pozna Avsenike, 
zato sem bil prepričan, da bo 
na nastopu na veselici odziv še 
toliko večji. Avseniki smo vam 
zelo hvaležni, da naša glasba 
odmeva tudi tu, v tako lepih 
koncih in upamo, da se čim-
prej spet vrnemo. 

Peter Kavčič, foto: Aljaž 
Ogrin, Neža Kavčič

Luka Sešek, glavni pevec 
ansambla Saša Avsenika

Praznovanje 
horjulskih gasilcev
ob častitljivem jubileju 

Intervju:
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Kot se za začetek počitnic 
spodobi, smo tudi letos orga-
nizirali oratorij, z geslom »Sto-
pi na pot«. Skozi celoten teden 
smo spremljali knjižnega juna-
ka Hobita ter vse njegove pu-
stolovščine, ki jih ni bilo malo. 
Oratorijski teden smo začeli z 
sveto mašo ter spoznavnimi 
katehezami. Sledila sta klasična 
oratorijska dneva z jutranjo mo-
litvijo, smešno igrico, poučnimi 
katehezami, zabavnimi delavni-

cami in z zahtevnimi Velikimi 
igrami, pri katerih ni bilo šale, 
saj so otroci letos na igrah vsak 
dan pridno nabirali točke, ki so 
na koncu določile zmagovalno 
skupino iger Oratorija Horjul. 

Sledil je sredin izlet, ki nas je 
popeljal do Gradišča pri Vipavi. 
Najprej smo se sprehodili do 
cerkve sv. Križa na Gradišču, 
kjer smo imeli sveto mašo, nato 
pa se odpravili do igrišča pod 
Gradiško Turo, kjer smo poje-

dli sendviče, malo poklepetali 
in se nato vrnili nazaj v dolino. 
Večino poti sta nas spremljala 
veter in sonce, na avtobusu pa 
utrujeni obrazi srečnih otrok. 
Oratorij se je nadaljeval z četrt-
kovimi vodnimi igrami, pri ka-
terih nam je končno uspelo ujeti 
vroč dan brez dežja. Popoldne 
pa je po slastnih palačinkah sle-
dil svetopisemski maraton, na 
katerem smo preverjali spomin 
in znanje z kratkimi, a ne prav 
lahkimi, vprašanji. 

V Petek nas je čakala orien-
tacija po Horjulu, kjer se je že 
prepoznala borba za najboljšo 
uvrstitev in posledično visoke 
točke v seštevku Velikih iger. 
Imeli pa smo tudi predstavitev 
skupin, kjer je morala vsaka sta-
rostna skupina izdelati točko, ki 
jo bo predstavila na odru. Tudi 
tukaj smo dobili zmagovalca, ki 
nas je nasmejal z svojo dramsko 
igro v kateri smo se dodobra 
nasmejali oponašanju anima-
torjev na oratoriju. V soboto je 
spet sledil klasičen dan, ki pa še 
zdaleč ni bil lahek. Odvijale so 
se borbe za točke, himna se je 
prepevala že na ves glas, kar ga 
je po celem tednu sploh še osta-
lo. Imeli smo tudi pripravo na 
praznično zaključno mašo, ki je 
sledila naslednji dan v nedeljo. 
V nedeljo smo torej zaključili 
oratorij z jutranjo sveto mašo 
v cerkvi sv. Marjete v Horjulu. 

Po maši pa je sledila razglasi-
tev zmagovalca Velikih iger ter 
oratorijska igrica v Prosvetnem 
domu. Naj se ne sliši preveč 
preprosto. Vsak oratorijski dan 
smo si pogledali zaigran krajši 
odlomek Hobitovega življenja. 

Vsak dan smo spoznali po-
membne življenjske vrednote 
in zaklade dneva, včasih nas 
je zgodba nasmejala, včasih pa 
nas je spodbudila k razmišljanju 
in nam za trenutek dala misliti. 

Vsak dan znova, pa so se otroci 
domov vračali utrujeni a na-
smejani, polni novega znanja in 
izkušenj. 

Vse to je zmoglo 25 anima-
torjev, ki se jim iskreno zahva-
ljujem. Zahvaljujem se tudi 
sovoditeljema Tilnu Medvedu 
in Primožu Bastardi, ki sta ve-
dno poskrbela za izvirne ideje 
in zamisli ter ogromno smeha. 
Ta oratorij je bil nekaj posebne-
ga, že od marca, ko smo začeli 

s pripravami. Hvala za vso po-
trpežljivost, vztrajnost, veselje, 
glas, ki ste ga porabili za banse. 
Hvala tudi gospodu župniku 
Janezu Smrekarju, ki je daroval 
maše in nas vsako jutro povabil 
k molitvi. Hvala tudi vsem star-
šem, da so nam zaupali svoje 
otroke, hvala vsem sponzorjem 
in darovalcem. Skupaj smo iz 
drobcenih koščkov zgradili ve-
lik mozaik Oratorija Horjul. 

Tinkara Burjek

Branko Lipnik izdal 
že sedmo knjigo 

prevodov kratkih 
zgodb

Te dni je Branko Lipnik iz Horjula v 
samozaložbi izdal že sedmo knjigo 

kratkih zgodb, tokrat z naslovom 
“Kratke zgodbe z vseh vetrov”. 

V knjigi so zastopana znana literarna imena: 
Walt Whitman, Zofka Kveder, Selma Lagerlöf, 
James Joyce, Franz Kafka, Sherwood Anderson, 
Colette, James Thurber, G. L. Fuentes, Dylan Tho-
mas, Ivo Andrić, Heinrich Böll, Primo Levi, Frank 
O’Connor in Albert Camus. Zgodbe so čudovite 
vsaka po svoje. Na koncu pa ne smemo pozabiti 

omeniti še izjemne likovne opreme Branka Li-
pnika. Včasih se zgodi, da slika pove več kot tisoč 
besed. (gt)

V petek, 1. 
septembra, ob 20. uri 
vas vabimo k ogledu 

filma Gajin svet 2 
v horjulski kino na 

prostem. 

Film je primerne za vse sta-
rosti, torej za mlade in tudi za 
mlade po srcu. Vstop je prost!

 Čisto na kratko o filmu: 
Gajin svet 2 nadaljuje uspe-

šnico iz leta 2018 (Gajin svet), 
vendar je drugi del zasnovan 
samostojno, da ga bodo lahko 
z zanimanjem gledali tako 
gledalci prvega dela kot tisti, 
ki se bodo prvič spoznali z 
Gajo in njenim svetom.

Štirinajstletna Gaja, ki živi 
v ločeni družini, se sooči z 
nevoščljivimi sošolci, doživi 
vdor v osebni profil na dru-
žabnem omrežju in spozna, 
kaj pomeni pravo prijateljstvo. 

Kljub temu da so počitnice 
in se z očetom in najstniško 
sestro Teo odpelje v kamp na 
morje, se dopust še ne začne. 
S pomočjo svojega prijatelja 
Matica in policijskega in-
špektorja reši lastnika bara 
pred izsiljevalci, spet poveže 
družino in s pomočjo pri-
jateljev, mame in učiteljice 
saksofona Eme osreči tudi 
očeta.  Skratka, gre za film 
s pozitivnim sporočilom in 
zgodbo, ki je ves čas napeta. 
Film je požel veliko pozitiv-
nih kritik ter je tudi zaradi 
tega vreden ogleda. 

Gaja je kot naša nova Pika 
Nogavička

Tako kot je bila Pika No-
gavička precej neobičajna in 
prav posebna upornica, ki je 
osvobajala nešteto otrok po 
vsem svetu iz togih okvirov 
vedenja, tudi naša Gaja od-
stopa od prevladujoče pred-
stave o najstnicah.

Torej, pogum in prepri-
čanje, da vedno obstaja re-

šitev, je popotnica, ki bi si jo 
vsi starši želeli predati svojim 
otrokom. In Gaja je lahko 
vsekakor spodbuda dekletom, 
da so bolj pogumne, zaupajo 
vase in se ne ustrašijo preprek.

V primeru slabega vreme-
na bo kino iz občinskega trga 
prestavljen v Prosvetni dom 
Horjul.

Peter Kavčič, foto: Gajin 
Svet

Kino na prostem bo 
1. septembra ob 20 uri. Vabljeni!

Oratorji poln 
smeha,
pesmi in veselja 

V osmih dneh je bilo v Horjulu veliko 
smeha, pesmi in veselja. Na župnijskem 

dvorišču v Horjulu se je vsako jutro 
zbralo kar 106 otrok, kjer so jih sprejeli 

animatorji in organizatorji oratorija.
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Si morete misliti, da 
izdelki iz Vrzdenca 
potujejo po celem 
svetu in jih najdemo 
na najbolj prestižnih 
lokacijah v ‘’meki’’ 
igralništva v Las Vegasu 
ali pa da so izdelki in 
zaposleni v farmacevtski 
industriji varni tudi s 
pleksi zaščitami? 

Še več, na prestižnih jahtah, 
ki plujejo po širnih oceanih, so 
prav tako izdelki, ki so jih nare-
dili na Vrzdencu.

 Podjetje KRILI Izdelki iz ple-
ksi stekla že od leta 1991 deluje 
na Vrzdencu. Gre za družinsko 
podjetje, katerega tradicija se je 
začela z Ladom in Marinko Ko-
čevar. Že 12 let pa teče novejša 
zgodba. Prostori so sicer ostali 
isti, a po prevzemu poslov ob 
staršev je delo z enako srčno-
stjo prevzela njuna hči, Nataša 
Kočevar, ki skupaj s partnerjem 
Marjanom Mescem še danes 
vodi podjetje in pišeta novo še 
bolj uspešno zgodbo.

Natančnost in unikatnost sta 
bila prednost nekoč in tudi 
danes

Čisto na kratko o zgodovini 
malega družinskega podjetja, ki 
že več kot 30 let velja za enega 
najboljših na tem področju. Za-
čeli so z izdelavo vetrobranskih 
stekel za motorje in navtiko 
ter dimenzijsko malimi pleksi 
izdelki, ki zahtevajo precizno 
izdelavo. Ker so imeli stroje za 
toplotno preoblikovanje ple-
ksi stekla ter veliko znanja, je 
nabor izdelkov hitro rasel. Sle-
dile so investicije v posodobi-
tev in najsodobnejše stroje. Pri 
prejšnjih strankah se je tako 
sodelovanje razširilo, dobili pa 
so tudi veliko novih. S stalnim 
nadgrajevanjem potrebnih na-
prav za izdelavo pleksi izdelkov 

in z inovacijami pri oblikovanju 
proizvodov so danes sposobni 
ustvariti tudi bolj zahtevne in 
unikatne izdelke, prototipe ter 
dimenzijsko velike artikle. Ne 
glede na težavnost natančno 
oblikujejo tudi majhne ali dru-
ge po meri izdelane artikle. Nji-
hovi pleksi izdelki svoje mesto 
najdejo v farmacevtski indu-
striji, igralništvu, navtiki, mo-
tošportu in trgovinski panogi, 
prav tako pa prispevajo k opre-
mljanju domov, če naštejemo le 
nekaj glavnih področij.

Globalna prisotnost v farmaciji 
in igralništvu

Proizvajajo izdelke za vodilna 
farmacevtska podjetja v Slove-
niji, kar zahteva visoko mero 
preciznosti in poznavanja spe-
cifičnih zahtev in materialov 
za izdelavo le teh. Njihov inže-
niring je precej samostojen od 
začetka do konca, saj se na te 
stvari zaradi dolgoletnih izku-
šenj dobro spoznajo. Pri sode-
lovanju s podjetji se zavedajo, 
da sta ažurnost, kakovost in 
stalno napredovanje ena izmed 
najnujnejših kompetenc. V tem 
poslu se stvari odvijajo hitro, 
ampak pri podjetju KRILI te 
pogoje vedno znova izpolnijo. 
Poleg izdelave, se ukvarjajo tudi 
s samo dobavo polizdelkov za 
farmacijo (zaščita proizvodnih 
linij, škatle, vrata, pokrovi itd.).

Slovenija je v svetovnem me-
rilu uveljavljena tudi kot ena 
izmed vodilnih dobaviteljev 
igralnih avtomatov, iz Vrzdenca 
pa prihaja kar nekaj polizdelkov 
za te igralne avtomate. Proizvo-
dnja pokriva različne sestavne 
elemente, kot so na primer na-
pisi, kupole, svetilne letve, …. 
V panogi navtike pa podjetje 
izdeluje zunanje in notranje 
zasteklitve, vetrobranska stekla, 
tuš kabine, nosilce steklenine in 
jedilnega pribora, … za jadrnice 
in jahte. Na vprašanje o napred-
ku stroke od leta 1991 do danes 

sta Nataša in Marjan najprej 
odgovorila z dejstvom, da je 
pleksi steklo od nekdaj predsta-
vljalo visokokakovostno ume-
tno maso. Kot primer razvoja 
sta omenila področje osvetlitve 
z LED tehnologijo, zdaj namreč 

obstaja več vrst za različne 
stopnje razpršenosti svetlobe. 
Hkrati sta spet poudarila kako 
ključnega pomena je, da se stro-
kovnjak na tem področju stalno 
razvija in tako poskrbi za nove 
zahteve ter vedno bolj inovativ-

ne rešitve.
Trenutno delujejo zgolj na 

eni lokaciji, vendar se zavedajo, 
da bo zaradi obsega dela v pri-
hodnosti potrebna širitev. Za 
sabo imajo namreč že močna 
partnerstva, ki se razvijajo in 

rastejo, zato se naravno posta-
vlja potreba po prilagoditvi. V 
načrtih imajo tudi širitev kadra 
in so vedno pripravljeni sprejeti 
medse ljudi, ki jih zanima krea-
tivno delo, kjer ni nikoli dolgčas, 
saj je vedno treba poiskati krea-
tivne ideje za nove izdelke. Zna-
nje, ki ga iščejo, je delo z CAD 
programi za upravljanje s CNC 
stroji in mizarsko znanje, saj 
gre pri obdelavi pleksija za zelo 
podobne stroje kot pri lesarstvu.

Pri podjetju Krili so manj 
osredotočeni na serijsko pro-
izvodnjo in bolj usmerjeni v 
izdelavo unikatnih izdelkov z 
dodano vrednostjo. Zaposleni 
so spretni z ročnimi orodji in 
stroji, obenem pa dodano vre-
dnost podjetja predstavljata 
tudi inovativnost in samostoj-
nost zaposlenih. V takšnem 
podjetju ima samoiniciativa 
ključno vlogo, saj omogoča pre-
mik naprej in razvoj novih idej. 
Če vas zanima, kaj vse delajo in 
kako izgleda proizvodnja, pa le 
obiščite spletno stran krili.si, 
kjer boste našli tudi kontakte 
za morebitna vprašanja.

Peter Kavčič, foto: arhiv 
podjetja Krili

Že Kristina Brenkova je 
opisovala, kako lepo je 
dišalo po Horjulu, ko 
je mama iz peči vzela 
pogače ali sveže pečen 
kruh. 

Tako lepo bo ponovno dišalo, 
saj se je mlad pek odločil, da v 
Horjulu, nedaleč stran od Me-
trela, odpre čisto pravo butično 
pekarno. 

 Verjetno se vam je že kdaj 
zgodilo, da se vaši načrti niso 
izšli, tako kot ste si jih prvo-
tno zamislili. Morda je na pot 
prišla ovira, ki vas je v tistem 
trenutku zaustavila, hkrati pa 
usmerila na zavoj okoli ali na 
novo pot, ki se je kasneje razvi-
la v nekaj čudovitega. S to mi-
slijo začenjam zgodbo mladega 
peka, Sebastjana Šibau, ki 
prvega septembra na Stari 
cesti 13 v Horjulu odpira 
butično pekarno z drožmi, 
Seb’s bakery. 

Sebastjan je odraščal v Hor-
julu, danes pa živi v Ljubljani. 
Ko je svet doletela pandemija 
in smo bili primorani ostati 
doma, je izkoristil prosti čas 
in se spustil v svet peke kru-
ha. Doma je imel na razpolago 
prostor, naprej pa ga je gnala 
želja po ustvarjanju. Sebastjan 
je sicer študiral turizem, ko pa 
je ta posel nekoliko zamrl, se je 
odločil osredotočiti na druge 
stvari. Poglobil se je v specifike 

peke kruha z drožmi in začel 
širiti svoje dotedanje znanje. 
Zaposlil se je v butični pekarni 
z drožmi v Ljubljani, kjer se je 
spoznal z novimi tehnikami in 
eno leto izpopolnjeval znanje 
ter ga nadgradil s pridoblje-
nimi izkušnjami. Po tem je za 
nekaj časa odpotoval v Španijo, 
ob vrnitvi pa v prej omenjeni 
pekarni ni bila več mogoča. 
Takrat se je odločil stopiti na 
svojo samostojno pot, s pomo-
čjo družine in svojih bližnjih 
je prenovil in opremil prostor, 

Pleksi kot poligon 
za najbolj zahtevne 
unikatne izdelke in 
priložnost razvoja

Marjan Mesec in Nataša Kočevar uspešno vodita družinsko podjetje Krili. Proizvodnja je sodobno opremljena z najnovejšimi CNC stroji.

Barvna paleta pleksi stekla.

V Horjulu diši po sveže pečenem kruhu z drožmi

Si predstavljate, kako to lepo diši!?## 
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kjer danes že peče izbrane dobrote. Renovacije so 
se začele marca, zatem je sledila še pekarska opre-
ma. Stroji in pripomočki so moderni, pekarna pa 
pripravljena, da iz nje zadiši po svežem kruhu. 
Sebastjan je junija pridobil še certifikat NPK, s 
katerim uradno potrjuje svojo usposobljenost za 
izdelovalca kruha in pekovskega peciva. 

Droži za okusen in zdrav kruh
Seb’s bakery ponuja butične pekovske izdelke, 

ki prej kot na številu temeljijo na kakovosti. Upo-
rablja sveže in kvalitetne sestavine, priprava pa 
je osnovana na uporabi droži. Gre za enostavno 
mešanico moke in vode v pravilnem razmer-
ju, ki ob ustreznih pogojih in toploti sčasoma 
fermentira. Ta proces sprožijo mikroorganizmi, 
bolj natančno mlečnokislinske bakterije in divje 
kvasovke. Sebastjan ustvarja kruh, ki je ne samo 
okusen, temveč tudi zdrav in lažje prebavljiv. Fer-
mentacija izboljša biološko razpoložljivost hranil, 
kar pomeni, da se iz hrane lahko bolje absorbira-
jo hranilne snovi in minerali. Droži nadomestijo 
kupljeni kvas, kruh pa je bolj obstojen in manj 
drobljiv, ima pa nižji glikemičnim indeksom ter 
bogatejši okus. Sebastjan z modernimi tehnika-
mi in tradicionalnimi rokodelskimi spretnostmi 
pekovske izdelke mojstrsko oblikuje in poskrbi za 
njihovo končno kakovost. 

V stalni ponudbi je približno 10 artiklov. Gre 
za različne vrste kruha, štručk in peciva, prilo-
žnostno pa se bo nabor tudi spreminjal. V prodaji 
je vse od pirinega kruha, baget, makovk, sirovk 
in bombetk za burger. Pri pecivu so na voljo ci-
metove rolice, čokoladni brownie piškoti in slani 
mafini. Izbor se bo nekoliko prirejal tudi glede na 
zimski in poletni čas. 

Pekarni boste lahko oddali tudi svoje naročilo. 
Ker izdelki z drožmi potrebujejo več časa za fer-
mentacijo testa, se bodo ta sprejemala najkasneje 
dva dneva pred prevzemom, do 16.00 ure. V na-
ročilu bo treba sporočiti vašo izbiro in količino, 
ime ter telefonsko številko. To boste lahko storili 
preko: e-maila: info@sebsbakery.com
                            Instagrama: @sebs_bakery
                             telefona: 051 243 968

Prave italijanske pice in delavnice peke kruha z 
drožmi za skupine

Priložnostno se bodo v butični pekarni v Hor-
julu pekle tudi čisto prave napoletanske pice, kar 
je lahko odlična popestritev za razne zabave ali 
praznovanja. Tako kot ostale pekovske izdelke, bo 
tudi te treba naročiti vnaprej, prevzelo pa se jih 
bo v pekarni. Sebastjan med storitvami ponuja 
še delavnice peke in priprave napoletanskih pic in 
kruha z drožmi. Ponudba se bo v prihodnosti po-
stopoma razširila, na voljo bodo tudi foccachie in 
paninije. Nadgraditi se želijo tudi svojo opremo, 
med drugim bi dodali še laminator, ki bo izbiro 
pekovskih izdelkov obogatil z rogljički.

Vabljeni na otvoritev in degustacijo
Otvoritev Seb’s bakery bo v petek, 1. 9., od 11.00 

ure dalje, nadaljevala se bo tudi v naslednji dan, v 
soboto, 2. 9. Vabljeni ste, da na ta dan obiščete to 
novo butično pekarno na Stari cesti 13 v Horjulu, 
ki bo zagotovo navdušila s svojo izbiro okusnih 
in kakovostnih izdelkov. Za več informacij lahko 
spremljate njihove družbene medije (Instagram 
in Facebook) ali pa se obrnete na naveden e-mail 
naslov za morebitna vprašanja.

Besedilo in foto: Peter Kavčič

 V mesecu juliju 
smo se nekateri člani 

folklorne skupine 
Klas, natančneje Nejc 
Velkavrh, Aljaž Ogrin, 

Miha Logar, Nejc Kunej 
ter Špela Knez in Neža 

Prosen ter člani mladin-
ske folklorne skupine 
Mengeš odpravili na 
turnejo v Indonezijo. 

Turneja je potekala od 20. 
julija do 1. avgusta. Slednje 
smo se vsi zelo veselili, naša 
pričakovanja pa so se iz vaje v 
vajo stopnjevala. Na vprašanja, 
kako vroče nam bo, kaj bomo 
jedli, kje spali, smo po prihodu 

kaj hitro dobili odgovor. Bilo je 
vlažno in vroče, hrana je bila 
pekoča, a okusna, s spanjem 
pa nismo imeli težav, saj zaradi 
natrpanega urnika nismo kaj 
dosti spali. Prvih 6 dni je bilo v 
znamenju festivala, ki je potekal 
v Bojonegoru – mestu na vzho-
dnem delu otoka Java. Poleg 
slovenske zastave so na festiva-
lu ponosno vihrale še mehiška, 
uzbekistanska, indijska in pa 
dve domači, torej indonezijski. 
Slovenijo smo predstavili s plesi 
iz celotne slovenske pokrajine. 
Zaplesali smo gorenjske, koro-
ške, belokranjske splete in splet 
iz Razkrižja. S ponosom smo 
nosili noše s teh pokrajin in s 
tem predstavili našo celotno dr-
žavo. Raznoliko in tradicional-

no. Domačini so bili navdušeni 
nad plesi, glasbo in nad našimi 
oblekami. Slednje so pokazali s 
prošnjami za slikanje tako ime-
novanih selfijev. Po festivalu 
smo se v lastni režiji odpravili 
na raziskovanje vzhodne Jave. 
Nastanjeni smo bili v bunga-
lovih v Probolinggu. V štirih 
dneh smo obiskali prestolnico 
Surabaja, ognjenik Bromo, kjer 
smo pričakali sonce, spustili 
smo se po brzicah, si ogledali 
slapove in pokukali pod vodo. 
Vodiči so si želeli, da čim bolj za-
čutimo ta tropski kraj, zato smo 
bili od jutra do večera na poti. 
Videli smo torej tako mesto, kot 
divjino, poizkusili smo lokalno 
hrano in se spoznali z domačini, 
ki so bili zares prijazni. Turnejo 

smo zaključili z nasmeškom na 
obrazu, saj smo odkrili nov in 
za nas povsem drugačen kraj, v 
13 dneh smo spletli nove prija-
teljske vezi in pridobili druga-
čen pogled na našo državo Slo-
venijo. Res je tako, kot pravi star 
slovenski pregovor: »Povsod je 
lepo, a doma je najlepše«. 

Zahvala gre seveda tudi na-
šim donatorjem, ki so omogo-
čili, da je bila turneja še dosto-
pnejša z denarnega vidika. Iz 
srca se zahvaljujemo podjetju 
Fortrade, Kvader in Metrel ter 
Občini Horjul, ki so nam veli-
kodušno pomagali z denarnimi 
sredstvi.

Neža Prosen in ostali člani

Po sedemnajstih letih 
je prišel čas za menjavo 
ponjave oziroma 
‘’strehe’’ nad športno 
dvorano v športnem 
parku v Horjulu. 

Ponjava oziroma ‘’balon’’ je 
dolgo časa dobro služil svoje-
mu namenu, a zob časa ga je 
načel do te mere, da ga je bilo 
potrebno menjati zaradi var-
nosti in stroškov vzdrževanja. 

Osnovna nosilna konstruk-
cija je ostala ista, so jo pa izva-
jalci nekoliko povišali zaradi 
preprečevanja zastajanja snega 
na strehi. Sedaj je celotna nad-

gradnja boljša in učinkovitejša 
tudi v smislu ogrevanja. Na-
mesto enostranskega vpiho-
vanja zraka, je sedaj izvedeno 
dvostransko vpihovanje, kar 
bistveno izboljšuje tudi samo 
izolativnost in preprečevanje 
nastajanja kondenza. Ob pre-
novi so zamenjali tudi celotno 
razsvetljavo in podlago. Kako 
gre sodelovanje med inline ho-
kej klubom in občino (kot in-
vestitorjem) z roko v roki, do-
kazuje tudi to, da so hokejisti 
nove plošče, na katerih bodo 
sedaj trenirali in igrali, v celoti 
položili sami.

Investicijo je sicer skoraj v 
celoti pokrila Občina Horjul, 
pri podlagi za igranje inline 
hokeja, pa je s sredstvi v višini 
polovičnega zneska pomagala 
Fundacija za šport. Na občini 
so tudi povedali, da bo tako 
rekoč nov športni objekt, na-
menjen za treninge in igranje 
inline hokeja, poleg tega pa 
bo primeren tudi za ostale 

dogodke. Župan Janko Prebil: 
‘’Občina je s to investicijo do-
bila nov in sodobno opremljen 
večnamenski objekt. Z delom 
izvajalcev, podjetjem Loging 
Rent iz Novega mesta, smo 
tudi zelo zadovoljni. Dela so 
se začela 4. julija in končala v 
enem mesecu, pred tem pa 
smo uredil tudi vso potrebno 
dokumentacijo. Športnikom 
in vsem, ki bodo uporabljali 
te prenovljene prostore, že-
lim veliko dobrih treningov 
in športnih uspehov. Občina s 
tem sledi svojemu razvojnemu 
načrtu. Kot sem večkrat dejal, 
smo morali najprej poskrbe-
ti za osnovno infrastrukturo, 
sedaj pa smo začeli izdatneje 
vlagati tudi v šport.’’

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Obvestilo 

Javni razpis za uporabo 
občinskih objektov za dejavnost 
športa in druge vadbe za sezono 
2023/2024

Občina Horjul objavlja Javni razpis za uporabo dvorane 
in prostora v 1. nadstropju (biljardnice) Klubskega objek-
ta v Športnem parku Horjul za dejavnost športa in druge 
vadbe za sezono 2023/2024. Prav tako je odprt tudi razpis 
za uporabo športne dvorane pri Osnovni šoli Horjul. Vse 
informacije o razpisu lahko dobite na telefonski številki 
01 7591 120 ali 040 350 273 (Urša Nagode) ali preko elek-
tronske pošte ursa.nagode@horjul.si. Javni razpis je odprt 
do zasedbe mest. 

Postopek odpiranja ponudb javnega razpisa bo vodi-
la občinska uprava, ki pri razdelitvi terminov upošteva 
pravilo zapolnitve prostih mest glede na datum prejema 
vloge. Vse dodatne informacije v zvezi z javnim razpisom 
najdete tudi na spletni strani občine www.horjul.si.

Folklorniki v Indoneziji

Prenova dvorane
v športnem parku
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Lokal Horjulček je 
vsem dobro znan po 

dobri kavi in osvežilnih 
pijačah ter po pestri 

ponudbi sladkih in 
slanih prigrizkov. 

Poleg tega pa za stranke po-
skrbijo tudi z organizacijo ra-
znolikih in izvirnih prireditev. 
Počitnic je konec in septembra 
se bo v športnem parku res ve-
liko dogajalo, zato ne spreglejte, 
kaj vse je na sporedu. Spodaj so 
našteti in predstavljeni dogodki, 
ki se bodo zvrstili v septembru. 

 
1. september - Praznovanje 
novega šolskega leta
Bliža se 1. september, poseben 
dan, ko se otroci podajo na novo 
šolsko pot. Da bi jim dan ostal v 
še lepšem spominu, bodo pr-
vošolčki lahko prišli po kepico 
sladoleda GRATIS! Posebno 

ponudbo so pripravili tudi za 
vse ostale razrede - kepica sla-
doleda za le 1 €! Pozabili niso 
niti na starše, zanje bo veljala 
akcija gin tonic! Uživali bodo 
lahko v klasičnem gin toniku 
ali pa preizkusili nove okuse, 
ki v kozarec vnesejo svežino. V 
Lokalu Horjulček so vedno pri-
pravljeni posebne trenutke še 
polepšati, zato vabijo da novo 
šolsko leto proslavite skupaj z 
njimi, ob zvokih smeha in slad-
kih radosti! 

3. september – Zabava ob 
koncu šolskih počitnic
3. septembra ob 10:00, se bo pri 
lokalu odvila zabava ob koncu 
počitnic. Za zabavo in smeh 
bo z vznemirljivimi plesi in 
zabavnimi igricami poskrbela 
voditeljica, Lea Smrtnik. Pri-
javnina za dogodek znaša le 3 €, 
cena vključuje vse veseljačenje 
in aktivnosti, ki pridejo zraven. 

Starši bodo lahko medtem spi-
li skodelico kave ali osvežilno 
pijačo. Naj bosta zaključek po-
čitnic in začetek novega šol-
skega leta polna veselja, smeha 
in čarobnih trenutkov. Skupaj 
ustvarimo nepozabno doživetje, 
za popestritev začetkov novega 
šolskega obdobja. 

3. september – Obisk Petre 
Parovel
3. septembra bo lokal skupaj s 
svojo ekipo obiskala priznana 
podjetnica, Petra Parovel, ki 
slovi po svojem strokovnem 
pristopu k telovadbi in zdravem 
življenjskemu slogu. Imeli jo 
boste priložnost spoznati in ji 
postaviti vprašanja o telovadbi, 
prehrani ali podjetništvu. Ta 
edinstvena priložnost predsta-
vlja del prizadevanja, usmerje-
nega v zagotavljanje bogatejše 
izkušnje za stranke Horjulčka. 
Za več informacij o tem edin-
stvenem dogodku vas vabimo, 
da nas spremljate na naših 
družbenih omrežjih – sledite 
nam na Facebooku in In-
stagramu @horjulček. Tam 
boste našli vse podrobnosti o 
dogodku, pripravah ter vpraša-
njih, ki jih lahko postavite Petri 
in njeni ekipi.

9. september – Dan odprtih 
vrat Vojašnice Ivana Cankarja 
9. septembra bodo vrata vrhni-
ške vojašnice na stežaj odprla – 
dan odprtih vrat! Ekipa Lokala 
Horjulček bo skrbela za strežbo 
hrane in pijače, zato bo ta dan 
sam lokal izjemoma zaprt. Va-
bimo vas, da obiščete vojašnico 
in doživite dan poln adrenalina, 
akcije in vojaškega vzdušja. Med 
ogledom boste lahko spoznali 
vojaške tehnike različnih rodov 
in ostale zanimivosti, med dru-
gim boste priča tudi spustu in 
pristanku padalcev, sami pa se 
boste lahko preizkusili pri vo-
žnji z oklepnim vozilom, ime-
novanim Patria. Za dan odpr-
tih vrat vas na prizorišču čaka 
topel vojaški obrok, poskrbljeno 
bo tudi za najmlajše.

10. september – Car Meet – 
obisk Broxly Teama
10. septembra ob 11:00 bo lokal 
na svojem parkirišču gostil Car 
Meet, ki bo navdušil vse avto-
mobilske entuziaste. Pričakuje 
se lahko velik nabor jeklenih 
konjičkov, za otroke pa bo na 
prizorišču postavljen napihljiv 
grad. Prijavnina znaša 10 €, va-
bljeni ste torej, da pridete, poka-
žete svoj avtomobil, si ogledate 
druge in uživate v dobri hrani 
in družbi. Parkirišče za obisko-
valce bo pri podjetju Argo.

Poleg že naštetih dogodkov, bo 
različno tematsko obarvan vsak 
petek v septembru. Vabljeni ste 
na druženje ob dobri glasbi 
in pijači. Dogajanje ob petkih 
lahko spremljajte na Fb/Insta: 
Horjulcek

Peter Kavčič, foto: Arhiv 
Horjulček, Peter Kavčič

Vabilo 

Zumbastična 
noč
 

Lepo vabljeni na 5. Zumbastično noč!

Sobota, 9. septembra, ob 17. uri pred gasilskim 
domom na Vrzdencu.

Program:
16:30 prihod obiskovalcev in prijave
17:00–17:45 Ples za otroke, koreografija in nastop za starše 
(Irena Pfundner)
17:45–18:00 Osvežitev
18:00–19:30 SALSATION (Irena Pfundner)
19:30–20:00 Pihamo svečke ob 5. obletnici dogodka
20:00–DRUŽENJE & PLES

Prijavnina za aktivne udeležence Salsejšna 15 €. V ceni je 
vključena ena brezplačna pijača po izbiri. Za otroke in vse, 
ki ne boste aktivni, je vstop prost! 
Pridružite se nam, da skupaj v vzdušju plesa in glasbe za-
ključimo poletje! Tokratna novost BOMBASTIČNI KO-
TIČEK, ki nudi presenečenja #malinca, @hemptouch 
Ker bo dogodek izpeljan samo v primeru zadostnih prijav, 
vse, ki se boste zagotovo udeležili, naprošam, da to sporo-
čite na gsm 051 346 888 – Andreja. 

Vabljeni!

vabi nove člane 

Prijave  zbiramo na mail: 
mts.horjul@gmail.com ali na 
telefon 031 859 039 (Kinda A. 
Kranjec) 
 

Sestanek s starši novih članov  

bo v torek, 26. 9. 2023, ob 19. uri 
v Prosvetnem domu Horjul 

Pridruži se in zapleši z nami! 

Kdo: dekleta in fantje starejši od 5 let

        Pričetek treningov: 29. 9. 2023 
 

fot
o: 

ww
w.

ka
m

ra
.si

Kako smo se nekoč prevažali

Vabimo vas, da nam pošljete kratko, resnično zgodbo, povezano s spomini na različne oblike prevoza in prevoznih 
sredstev v vašem kraju ali drugod po Sloveniji. Morda se spominjate prve ali pa kakšne prav posebne vožnje z 
avtobusom ali vlakom, dogodivščin s kolesom ali pa nakupa svojega prvega jeklenega konjička. Delite svojo 

izkušnjo z nami. Zaželeno je, da priložite tudi kakšno fotografijo povezano z zgodbo, ni pa pogoj za sodelovanje.

Najboljših 10 zgodb bomo nagradili. 

Za nagrade bodo poskrbeli:
nk ja izn nts ice a

M Ge rjl ospu

nk ja izn nts ice a

M Ge rjl ospu

nk ja izn nts ice a

M Ge rjl ospunk ja izn nts ice a

M Ge rjl ospu

Čaka nas pestro septembrsko dogajanje 
v Športnem parku Horjul
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Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani!
Pred vami je avgustovska 
številka Našega časopisa, 
ki zaobjema dogodke 
poletja in napovednik v 
delovno jesen. 

Verjetno si nihče od nas, 
kljub deževnemu poletju ni 
predstavljal, da bomo v me-
secu avgustu doživeli eno 
največjih naravnih nesreč v 
zadnjem času. 

Ponovno smo spoznali, da 
ima narava svojo moč in je s 
svojo silovitostjo zarezala v 
naše prelepe kraje, ki so ob pr-
vih ogledih terena postali ne-
prepoznavni. Vendar pa mo-
ramo kljub temu zbrati moč in 
energijo, da sprejmemo stanje 
in ponovno zgradimo nazaj in 
na novo, vse, kar je narava v 
noči iz 3. na 4. avgust odnesla 
s seboj. 

Soočili smo se s preizkušnjo, 
ki pa je kljub vsemu pokaza-
la, da znamo stopiti skupaj. 
V tisti noči so se, kot vedno, 
najprej odzvala prostovoljna 
gasilska društva, že kmalu po 
prvih pozivih je bil aktiviran 
občinski štab CZ, ki je vsesko-
zi spremljal stanje in v nada-
ljevanju koordiniral številne 
dejavnosti. 

Jutro in nov dan je prinesel 
pogled na razdejanje in raz-
sežnost nočne ujme. Številna 
območja, zlasti pa Petačev, Po-
trebuježev, Jernejčkov, Škan-
drov graben so bili odrezani 
od sveta, ceste so v nekaj urah 
nastale struge, po dolinah pa 
se je voda razlila po travnikih 
in poljih, uničeni so bili pri-
delki in vrtnine. Zlasti v višjih 
krajih pa so našo pokrajino 
močno zaznamovali in jo pre-
oblikovali številni plazovi, ne-
kateri od njih še vedno ogro-
žajo domačije naših občanov.

Gasilci in tudi drugi pro-
stovoljci so se v prvih dneh z 
veliko težavami prebijali do 
odrezanih območij in sku-
šali stopiti v stik s prebivalci. 
Nevihte so počasi prenehale, 
že od petka 4. avgusta so na 
terenu ves čas že brneli stroji, 
bagri, traktorji, saj se je takoj 
aktiviralo vso razpoložljivo 
mehanizacijo in strojnike, ki 
so začeli z urejanjem cest, dvo-
rišč in vsaj zasilnih dostopov 
do hiš. Škoda je velika, večmi-

lijonska, sanacija bo zahtevna, 
verjamem pa, da bomo zmogli 
tudi to. 

Posebej sem ponosen in ve-
seli me srčnost in pogum več 
kot 350 gasilk in gasilcev, ki 
so posredovali na 56 inter-
vencijah. Zahvala gre tudi več 
kot 40 strojnikom, voznikom 
tovornih vozil in druge meha-
nizacije ter prostovoljcem, ki 
ste z veliko vnemo pristopili 
k reševanju nastale situacije. 
Hvala tudi gostincem in go-
spodinjam, ki ste poskrbeli za 
prehrano in topel obrok in is-
krena hvala vsem, ki ste v tem 
zahtevnem obdobju znali poi-
skati tudi besedo spodbude. 

Pa še ena statistika, ki me 
veseli – dan solidarnosti, po-
nedeljek, 14. avgust 2023, je 
bil sončen dan, hkrati pa tudi 
dan, ko smo pokazali, da zna-
mo biti človek do človeka. Več 
kot 500 prostovoljcev, ki ste si 
vzeli čas in se odzvali klicu na 
pomoč ter pomagali sosedu, 
prijatelju, sokrajanu. Iskrena 
hvala vsem in zahvala prosto-
voljnim gasilskim društvom, 
ki ste akcijo so-organizirali in 
izvedli.

V tem zahtevnem času in 
preizkušnji smo pokazali in 
dokazali, da skupaj zmoremo 
več. V takih okoliščinah lahko 
računamo le na medsebojno 
pomoč. Naj nas ta izkušnja 
okrepi in  poveže. 

Pred nami je prvi septem-
ber, prvi šolski dan. Vsem ti-
stim, ki šolska vrata prestopa-
te prvič, želim uspešen korak 
v šolsko obdobje. Prav tako 
pa tudi vsem ostalim, naj se 
šolsko leto začne in nadaljuje 
razigrano, veselo in vedoželj-
no, predvsem vam želim pa 
srečno in varno na vseh poteh. 

Naj zaključim z mislijo: 

Sprejeti moraš, karkoli ti pride 
na pot. Pomembno je le, da se s 
tem soočiš pogumno in z vsem, 
kar najboljšega premoreš. 
(Eleanor Roossevelt)

Vaš župan

Vse od konca lanskega 
poletja, ki ga je 

zaznamovala suša, nas 
je skrbelo – kakšno 
bo letošnje poletje, 

bo vode dovolj? Kako 
naj se pripravimo na 
morebitno ponovno 
sušo? Skrbi, ki jih ob 

pogledu na opustošenje, 
ki so jih za seboj pustile 

nedavne poplave, komaj 
še dojamemo.

Poplave, kot jih ne pomni 
nihče

Bil je četrtek, 3. avgusta 2023. 
Za noč je bilo napovedano obil-
nejše deževje, izdana so bila 
opozorila. Glede na pretekle 
tedne, ko so se pojavljale večje 
nevihte in vetrolom, smo si kar 
nekako mislili – še eno deževje 
v nizu slabega vremena, po kate-
rem si bomo zapomnili poletje 
2023. Nihče pa ni mogel vedeti, 
v kakšno razdejanje, opustoše-
nje in uničenje se bo naša ob-
čina in skoraj celotna preostala 
država prebudila naslednji dan. 
Ob 0:37, 4. avgusta, so gasilcem 
iz šentjoškega, butajnovskega in 
planinskega konca prvič zapisa-
kli pozivniki, da meteorna voda 
zaliva hišo v Butajnovi. Kmalu 
zatem so pozivniki prebudili še 
črnovrške in polhograjske ga-
silce. V Črnem Vrhu je voda s 
hriba že ogrožala hišo. A to je 
bil le pričetek noči, ki je na teren 
spravila vsa prostovoljna gasil-
ska društva v naši občini. Ko so 
se zjutraj prebudili še preostali 
občani, pa je postalo jasno, da 
so nas doletele – kot zadnje dni 
večkrat slišimo – tisočletne po-
plave, ne le stoletne.

Gasilci v petek zjutraj skrbeli 
za zapore cest in pomagali 
občanom 

Močni nalivi so ponoči naj-
prej pričeli povzročati težave v 
višjih predelih občine, kjer se 
je sprožilo več plazov, narasle 
reke pa so na območju od Čr-
nega Vrha do Polhovega Grad-

ca in nato naprej do Dobrove 
povzročile pravo razdajanje. 
Kljub temu da so bile struge rek 
na številnih odsekih v zadnjih 
letih urejene, tolikšne količine 
padavin preprosto niso mogle 
sprejeti. Plazovi, odtrgane ceste, 
uničeni mostovi, poplavljeni 
domovi, rekordna višina vode, 
ki je s seboj odnašala vse, kar se 
je znašlo na njeni poti. Popla-
vljenih je bilo več deset objektov. 
Nekaj občanov je zato moralo 
biti evakuiranih. Uničenih je 
več kot 100 kilometrov cest na 
območju naše občine. 

Kakšno je bilo v petek zjutraj 
stanje na območju Polhovega 
Gradca? ‘’Izjemno močno de-
ževje je večino škode povzro-
čilo že ponoči. Takrat so bile 
padavine najmočnejše, reke 
pa so hitro naraščale. Do jutra 
je bilo izvedenih že več posre-
dovanj. V petek zjutraj pa smo 
imeli ogromno dela, predvsem 
z zaporami cest, s črpanjem 
vode iz poplavljenih objektov, 
iz poplavljenega Polhograjskega 
doma smo eno osebo evakuira-
li, poskrbeli smo za umik stvari 
na varno, kjer je bilo to mogo-
če … Poleg tega pa smo ves čas 
polnili protipoplavne vreče in 
občane pozivali, da jih prevza-
mejo in se sami v največji možni 
meri zaščitijo pred naraščajočo 

vodo. Vremenska napoved je bil 
zelo slaba za cel petek in tudi 
soboto, zato smo hoteli biti kar 
najbolj pripravljeni na ponovno 
naraščanje rek,’’ je o stanju na 
terenu povedal Gašper Oblak, 
namestnik poveljnika PGD Pol-
hov Gradec. Najtežje je bilo, ker 
niso mogli dostopati do vseh 
občanov, zato niso vedeli, ali so 
vsi na varnem ali pa potrebujejo 
nujno pomoč. ‘’Do prebivalcev 
Petačevega in Mačkovega grab-
na ter Sela se nismo mogli pre-
biti,’’ je še dodal ter se v imenu 
društva zahvalil vsem, ki so jim 
kakorkoli pomagali – bodisi z 
mehanizacijo bodisi s pripravo 
prehrane za gasilce in druge na 
terenu. 

Vse od petka dalje potekajo 
številne aktivnosti za sanacijo 
škode

Na deževni petek, ko padavi-
ne še niso prenehale, je bila ob-
čina ohromljena. Pričelo se je 
intenzivno zbiranje informacij 
o stanju na terenu, razsežnosti 
poplav pa še niso bile povsem 
znane. Aktiviran je bil štab Ci-
vilne zaščite Občine Dobrova 
- Polhov Gradec. Zaradi plazov, 
nanosa naplavin, uničenega ce-

stišča in podrtih mostov je bila 
na območju KS Črni Vrh in KS 
Polhov Gradec neprevozna ve-
čina cest, nekaj tudi na območju 
KS Dobrova (zaprta je bila cesta 
Stranska vas–Dobrova, zaprt pa 
je bil tudi most na Hruševem), 
prav tako pa je bila zaradi moč-
nega poplavljanja Gradaščice 
neprevozna še državna cesta 
Polhov Gradec–Ljubljana. Naj-
večje uničenje se je pokazalo na 
cestah Zalog–Črni Vrh, v Mač-
kovem, Petačevem, Potrebuje-
ževem, Škandrovem, Jernejčk-
ovem in Nackovem grabnu, na 
cesti Gugelj–Suha reka, cesti 
Rovt–Alič–Buh in cesti Sovov 
grič–Zagrabnar, če naštejemo 
le glavnejše. Na terenu je bilo 
več kot 150 posredovalcev, ki 
so posredovali na ogroženih 
območjih. Potekale so številne 
intervencije, na katerih so sode-
lovali poveljstvo in enote javne 
gasilske službe Občine Dobro-
va - Polhov Gradec, štab Civilne 
zaščite Občine Dobrova - Pol-
hov Gradec, službe in operativ-
ni sestavi Civilne zaščite, občin-
ski koncesionar za vzdrževanje 
cest in pogodbeniki s težko me-
hanizacijo, PGD Stara Vrhnika 
s čolnom, Slovenska vojska, Ob-
čina Dobrova - Polhov Gradec, 

Poplave opustošile naše kraje

>>
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pomagali sta OŠ Dobrova in 
OŠ Polhov Gradec in mnogi 
drugi prostovoljci. Skrbeli so 
za črpanje vode, obveščanje 
javnosti na terenu, odstra-
njevanje naplavin z gradbeno, 
gozdarsko in kmetijsko meha-
nizacijo, izvajanje zapor cest, 
zagotavljanje prevoznosti cest, 
kjer je to le bilo mogoče … A 
deževje in visok vodostaj so 
delo na vsakem koraku še na-
prej ovirali. 

Gasilci so ostali v pripra-
vljenosti tudi ponoči in po-
skrbeli za dežurstva, a je noč 
na srečo minila mirnejše. Čas 
za konkretnejša sanacijska 
dela je tako prišel v soboto, po 
umiritvi vremena in upadu 
vode. Domačim gasilcem so 
na pomoč priskočile vse eno-
te GZ Horjul. Pričakalo jih je 
veliko dela, kar potrjuje tudi 
podatek, da je bilo na terenu 
kar 200 pripadnikov gasilskih 
enot in Civilne zaščite Obči-
ne Dobrova - Polhov Gradec 
ter 35 izvajalcev z gradbeno 
mehanizacijo. Pričelo se je z 
odpravljanjem škode na in-
frastrukturi in njenim beleže-
njem na terenu. Vsi so si pri-
zadevali, da bi v čim krajšem 
možnem času pomagali vsem 
in zagotovili prevoznost cest, 
kar je bila ena izmed glavnih 
prioritet – a na nekaterih pre-
delih občine to zaradi nepred-
stavljivih razsežnosti posledic 
neurja še ni bilo mogoče. 

Delovna je bila tudi nede-
lja; nadaljevalo se je čiščenje 
objektov, na terenu so bile po 
podatkih Občine Dobrova 
- Polhov Gradec vse razpolo-
žljive ekipe gradbenih strojev 
in skrbele za najnujnejšo sa-
nacijo cest; in uspešno so bile 
vzpostavljene nekatere cestne 
povezave. V dogovoru s šta-
bom CZ URSZR so na pomoč 
prišle tudi interventne ekipe 
Hidrotehnika, ki so izvedle 
prve, nujne ukrepe na vodo-
tokih. Izvedena je bila tudi 
kritična zajezitev Gradaščice 
na Belici. Zemeljski plazovi, 
ki so prevladovali na območju 
KS Črni Vrh, pa se žal še niso 
umirili. 

V ponedeljek zjutraj se je 
sestal štab civilne zaščite, da 
so pregledali že opravljeno 
delo in uskladili vse potrebne 
nadaljnje aktivnosti, na tere-
nu pa je bilo živahno, saj se 
je sanacija škode nadaljeva-
la – odstranjevanje naplavin, 
urejanje pretočnosti strug, 
stabiliziranje mostov, sanacija 
cest in zagotavljanje cestnih 
povezav. OŠ Polhov Gradec 
je ponudila tudi nujno var-
stvo otrok, in sicer staršem, ki 
so zaposleni v poklicih, ki so 
ključni za reševanje in pomoč. 
Občina Dobrova - Polhov 
Gradec pa je vzpostavila sple-
tni obrazec, kamor so se lahko 
javili vsi prostovoljci, ki so bili 
pripravljeni kakorkoli poma-
gati. V torek so si geologi ogle-
dali tudi plazove, ki so v naši 
občini ogrožali stanovanjske 
objekte in cestno infrastruk-
turo. Do srede, 9. avgusta 
2023, pa so bile vzpostavljene 
vsaj zasilne cestne povezave 
do skoraj vseh krajev v obči-
ni, kar je omogočilo nadaljnjo 
sanacijo škode. Življenje pa se 

je za večino občanov pričelo 
vračati v ustaljene tirnice.

Vsi ti podatki kažejo, da 
naši kraji počasi, a vztrajno 
pridobivajo nazaj svojo staro 
podobo. Nevarnost pa za vse 
občane še ni minila – in tudi 
ne bo, dokler ne bodo sani-
rani ogrožajoči plazovi. Prav 
tako nekatere ceste še niso 
prevozne, na Hruševem pa je 
še treba izvesti sanacijo mo-
stu oziroma gradnjo novega. 
Dela za odpravo posledic po-
plav se bodo tako nadaljevala 
še nekaj časa. Veliko bo po 
pričakovanjih narejeno že v 
ponedeljek, 14. avgusta 2023, 
ko bo pod sloganom pomoč 
krajan – sokrajanu potekal 
dan solidarnosti. 

Škoda na prometni 
infrastrukturi znaša približno 
30 milijonov evrov

Po besedah župana Jureta 
Dolinarja, ki je redno spre-
mljal dogajanje na terenu in si 
stanje večkrat tudi ogledal ter 
skupaj s predstavniki Občine 
in civilne zaščite skrbel za ko-
ordinacijo posredovalcev, pre-
tok informacij in posledično 
učinkovit odziv na poplave 
ter hitro izvedbo najnujnejših 
ukrepov, groba ocena škode 
na poškodovani prometni 
infrastrukturi znaša kar 30 
milijonov evrov. Evidentiranje 
plazov in usadov, ki so nastali 
na lokalnih cestah in javnih 
poteh oziroma ob stanovanj-
skih objektih in gospodarskih 
poslopjih občanov, ter druge 
škode že poteka. Vse infor-
macije lahko spremljate na 
občinski spletni strani www.
dobrova-polhovgradec.si, kjer 
se podatki večkrat dnevno 
osvežijo. 

Gasilci, drugi prostovoljci in 
vsi, ki pomagate – hvala! 

Eno najpomembnejših vlog 
pri obvladovanju poplav in 
njihovih posledic so odigra-
li prostovoljni gasilci, ki so s 
svojim hitrim posredovanjem 
poskrbeli, da škoda ni še večja, 
rešili premoženje številnih ob-
čanov, skrbeli za našo varnost 
ter pomagali pri obveščanju. 
Ponovno se je pokazalo, da so 
prostovoljna gasilska društva 
neprecenljiva. Prav tako smo 
lahko hvaležni tudi drugim 
prostovoljcem, ki so nesebič-
no priskočili na pomoč, in 
drugim občanom, ki so na 
različne načine pomagali pri 
odpravljanju škode v svojih 
domačih krajih in vzposta-
vljanju bistvenih prometnih 
povezav. 

Voda je odtekla. Za seboj pa 
je pustila veliko sledi. Ki nas 
bodo še kar nekaj časa opo-
minjali na naravne sile, proti 
katerim smo nemočni. A če 
v vsaki situaciji poskušamo 
najti nekaj dobrega, je v leto-
šnjih katastrofalnih poplavah 
svetla točka zagotovo to, da so 
skozi skupno delo, medsosed-
sko pomoč in hitro ukrepanje 
občani pokazali, da je njihov 
pravi obraz solidaren, sočuten 
in predvsem – dober.

l.o. 
Foto: Arhiv PGD Polhov 

Gradec

>>

Dnevu solidarnosti se 
je pridružila tudi naša 
občina z organizacijo 

akcije POMOČ KRAJAN – 
SOKRAJANU. 

V ponedeljek, 14. avgusta 
2023, je tako potekala vseob-
činska akcija, v sklopu katere 
so občani in tudi prostovoljci 
iz drugih občin pomagali pri 
odpravljanju posledic nedavnih 
poplav. Vsi, ki so hoteli pomaga-
ti, so se zjutraj zbrali pred enim 
izmed gasilskih domov – na 
Dobrovi, Hruševem, v Dvoru, 
Polhovem Gradcu, Zalogu ali 
Črnem Vrhu, od koder so jih ko-
ordinatorji nato usmerili naprej. 

Poskrbeli so za urejanje do-
stopnih poti, odstranjevanje 
materialov, mulja in odpadkov, 
ki jih je voda nanesla po travni-
kih in poljih, čiščenje strug, po-
biranje smeti … 35 prostovolj-
cev in 7 gasilcev PGD Dobrova 
je očistilo brežine Gradaščice 
na Šujici, Dobrovi in v Razorih. 
PGD Hruševo je s pomočjo 35 
prostovoljcev odstranil posle-
dice poplav z več območij – v 
Gabrju, na Hruševem in na ob-
močju Žirovnikovega grabna. 
O izjemni udeležbi poročajo 
tudi iz PGD Dvor, kjer je 135 
prostovoljcev opravljalo dela 
na kar 15 lokacijah. Na obmo-
čju Polhovega Gradca je preko 
100 prostovoljcev in 20 gasilcev 
PGD Polhov Gradec odstranje-
valo naplavine, manjše plazove, 
pesek, druge nanose, očistili so 
naplavine s koruznega polja, po-
magali čistiti dvorišče, nasipali 
cesto, očistili potok in opravili 
druga manjša dela. V Zalogu 
je v akciji sodelovalo preko 100 
posameznikov, ki so jim na po-
moč priskočili tudi prostovoljci 
z Dobrove in Dvora. Delavno je 
bilo tudi v Črnem Vrhu, kjer se 
je dneva solidarnosti udeležilo 
okoli 30 posameznikov. Skupaj 
se je našemu pozivu k pomoči 
sokrajanom odzvalo skoraj 500 
posameznikov!

Zahvaljujemo se za vse dona-
cije, ki smo jih prejeli s strani 
občanov in občank (v obliki pe-
civa, drugih prigrizkov, jedi in 
pijač), še posebej pa se za preje-
to donacijo zahvaljujemo med-
narodni nevladni organizaciji 
podjetju Rotar d. o. o. in medna-
rodni nevladni organizaciji In-
ternational Police Organization. 
Z njihove strani smo od četrtka 
do nedelje prejeli kar 6 kombi-
jev prispevkov, ki so vključevali 
vodo, sokove, energijske pijače, 

prigrizke, energijske ploščice, 
čistila, orodje, vreče za smeti, 
papirnate brisače, krpe in šte-
vilne druge uporabne stvari. 
Donacija je bila namenjena tako 
pomoči gasilskim društvom kot 
tudi vsem prostovoljcem, ki so 
na dnevu solidarnosti priskočili 
na pomoč.

Iskreno se zahvaljujemo vsem, 
ki ste na kakršnikoli način sode-
lovali na dogodku. S skupnimi 
močmi smo opravili pomemb-
no delo. Sokrajanom, ko so jih 
poplave še posebej prizadele, 
smo izkazali podporo, pokazali 
smo, da težavam lahko kljubu-
jemo skupaj in z roko v roki na-
šim domačim krajem vsaj delno 
povrnili njihovo pravo podobo. 

V fotogaleriji si lahko ogledate 
tudi fotografije današnjega dne-
va, ki so jih na svojih socialnih 
omrežjih delila nekatera gasil-
ska društva.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Hvala, ker 
ste bili 

del akcije 
Pomoč 
krajan - 

sokrajanu
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Za boljšo varnost bo 
Svet za preventivo 

in vzgojo v cestnem 
prometu v prvih 

dveh tednih šolskega 
pouka poskrbel, 

da bo na ključnih 
izpostavljenih 

mestih v okolici 
šol organizirano 

varovanje otrok na 
šolskih poteh. 

Otroke na šolskih poteh bodo 
spremljali delavci Policije, re-
darji MIRED-a, člani društva 
upokojencev in gasilci prosto-
voljnih gasilskih društev. Pred-
stavniki Sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu bodo 
sodelovali na prvih roditeljskih 
sestankih. 

Za dodatno opozarjanje voz-
nikov na nevarnejša mesta, kjer 
učenci v večjem številu hodijo 
v šolo, bodo stale dodatne opo-
zorilne table ŠOLSKA POT in 
triopan prometni znaki ‘’Šol-
ska pot’’. Opozorilne table in 
triopan prometni znaki bodo 
na dogovorjenih lokacijah stali 
prvi mesec šolskega pouka. Na 
dodatno previdnost bodo v sep-
tembru vozniki opozorjeni tudi 
s transparentom in plakatom 
ŠOLSKA POT. 

MIRED bo v prvih dveh te-
dnih meseca septembra 2023 
izvedlo preventivno akcijo Var-
na šolska pot. Ob tem bodo re-
darji poskrbeli za preventivne 
dejavnosti v bližini vrtcev in 
osnovnih šol. Akcije so bodo 
izvajale v jutranjem času, 
od 7.00 do 9.00 in v popol-
danskem času, od 12.00 do 
15.00.

V času izvajanja preven-
tivnih akciji je prioriteta na 
skrbi za pretočen, varen in 
neoviran promet v okolici 
vrtcev in osnovnih šol, skrb 
za varovanje otrok v prome-
tu ter preprečevanje in tudi 
sankcioniranje kršiteljev 
določil, predvsem:

-  33. člen ZPrCP (varnostni 
pas),

-  35. člen ZPrCP (prepoved 
uporabe naprav ali opreme, 
ki zmanjšujejo voznikovo 
slušno ali vidno zaznavanje 
ali zmožnost obvladovanje 
vozila),

-  7. člen ZPrCP (odgovornost 
staršev, skrbnikov oziroma 
rejnikov),

-  39. člen ZOUTPI (prepoved 
kajenja v vozilu ob navzočno-
sti mladoletnih oseb)

 ter drugih določil iz pristoj-
nosti občinskega redarstva.

SPVCP Občina Dobrova-
Polhov Gradec

Občina Dobrova - Polhov Gradec 
obvešča, da na podlagi Sklepa 

Uprave za zaščito in reševanje št. 
844-30/2023-18 – DGZR z dne 10. 
8. 2023 pričenja z ocenjevanjem 
škode na stvareh zaradi posledic 

močnih neurij z večdnevnim 
obilnimi deževjem na širšem 

območju Republike Slovenije, ki je 
povzročilo katastrofalne poplave, 

plazenje tal in druge posledice 
hudourniškega delovanja visokih 

voda, zaradi katerih je poveljnik 
Civilne zaščite Republike Slovenije, 

dne 4. avgusta 2023, aktiviral 
Državni načrt zaščite in reševanja 
ob poplavah (št. 843-7172023-12-

DGZR z dne 4.8.2023).

Rok za zbiranje vlog je do vključno 
torka, 12. septembra 2023.

Naloga Občine Dobrova – Polhov Gradec 
oz. občinske Komisije za ocenjevanje škode 
ob naravnih nesrečah je, da na predpisanih 
obrazcih (vlogah) oceni nastalo škodo skla-
dno z Uredbo o metodologiji za ocenjevanje 
škode (Uradni list RS, št. 67/03, 79/04, 33/05, 
81/06 in 68/08). Podatke iz obrazcev občin-
ska komisija vnese v spletno aplikacijo Ajda. 
Več informacij o poteku ocenjevanja škode 
si lahko preberete na spletnem naslovu UR-
SZR: www.sos112.si. 

V skladu s sprejetim Sklepom lahko lastni-
ki škodo prijavite na predpisanem obrazcu 
in sicer:

•  OBRAZEC 1 – »Ocena škode na kmetij-
skih zemljiščih in gozdovih, povzročene 
po naravni nesreči« je namenjen prijavi 
škode na kmetijskih zemljiščih.

•  OBRAZEC 3 – »Ocena škode na stavbah, 
povzročene po naravni nesreči« je name-
njen prijavi škode za popolnoma uničen 
objekt.

•  OBRAZEC 4 – »Ocena delne škode na 
stavbah, povzročene po naravni nesreči« 
je namenjen prijavi delne škode na objek-
tih.

•  OBRAZEC 5 – »Ocena škode na gradbe-
nih in inženirskih objektih (transportna 
infrastruktura, distribucijski plinovodi, 
vodni objekti, dovozi, ceste, podporni zi-
dovi in drugo), povzročene po naravni 
nesreči« pa je namenjen prijavi škode na 
gradbeno-inženirski infrastrukturi.

K prijavi (obrazcu) je treba priložiti fo-
tografije poškodovanega objekta (ni ob-
vezujoče) s katerih bodo razvidne poškodbe. 
Priložite tudi kontaktne podatke (telefon, 
e-pošta) za morebitne dodatne informacije. 
Datum ocene škode izpolni občinska komi-
sija. 

Vlogo je potrebno tudi lastnoročno pod-
pisati (vlogo se podpiše na dveh mestih). 

Pri izpolnjevanju obrazcev in oddaji vloge 
upoštevajte tudi sledeče:

•  uničen objekt se oceni na »OBRAZCU 
3«, delna škoda povzročena na stanovanj-
skem ali poslovnem objektu pa se oceni na 
»OBRAZCU 4«,

•  vsak objekt (stanovanjski, poslovni,…) se 
oceni ločeno in popiše na obrazcu, torej 
mora biti za vsak poškodovan objekt od-
dana svoja vloga,

•  za poškodbe na skupnih delih stavb prijavo 
vloži upravnik stavbe,

•  za objekte v solastništvu, škodo prijavi 
eden izmed solastnikov.

Pri pripravi/izpolnjevanju vloge za delne 
škode na objektih je potrebno upoštevati 
opise del in količine priloge »Izhodiščne 
povprečne cene za ocenjevanje delnih škod 
na stavbah«, ker bo le tako omogočen pravi-
len vnos vloge, ki jo mora občina posredovati 
na Upravo za zaščito in reševanje.

Obrazci so dosegljivi na spletni strani 
občine , lahko pa jih prevzamete tudi v 
tajništvu Občine Dobrova – Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, 1356 Dobrova v 
času uradnih ur: 

ponedeljek: 8.00 - 12.00 
sreda: 8.00 - 12.00 in 14.00 – 16.00 
petek: 8.00 - 12.00

Izpolnjene in podpisane obrazce lah-
ko: 
•  dostavite v tajništvo Občine Dobrova – 

Polhov Gradec ali 
•  pošljete po pošti na naslov: Občina Dobro-

va – Polhov Gradec, Stara cesta 13, 1356 
Dobrova, s pripisom »Prijava škode – Po-
plave avgust 2023«.

Na podlagi prejetih vlog bo škodo na 
terenu ocenjevala občinska Komisija za 
ocenjevanje škode na stvareh. Če potre-
bujete pomoč pri izpolnjevanju obrazcev 
vam lahko pomagamo na Občini Dobrova – 
Polhov Gradec. Za morebitne dodatne infor-
macije lahko pokličete na tel.: 01 3601 800 
ali nam pišite na elektronski naslov: info@
dobrova-polhovgradec.si 

Ocenjevanje spodaj navedene škode NI v 
pristojnosti občinske Komisije za ocenjeva-
nje škode ob naravnih nesrečah in jo morate 
morebitni oškodovanci prijaviti neposredno 
stvarno pristojnemu organu: 
•  v gozdovih škodo ocenjuje Zavod za goz-

dove RS, 
•  na vodotokih škodo ocenjuje Direkcija RS 

za vode,
•  na kulturni dediščini škodo ocenjuje Za-

vod za varstvo kulturne dediščine, 
•  v gospodarstvu škodo ocenjuje Ministr-

stvo za gospodarstvo, turizem in šport 
• na državnih cestah Direkcija RS za infra-

strukturo ter 
•  na državni infrastrukturi Ministrstvo za 

infrastrukturo. 
Spremljajte spletno stran www.dobrova-

-polhovgradec.si. 
Občina Dobrova – Polhov Gradec

Poziv za prijavo škode 
na stvareh - poplave 2023

Vozniki prostovoljci– še vedno 
vabljeni k projektu PROSTOFER
Projektu se je do sedaj pridružilo pet voznikov prostovoljcev, še 
vedno pa vabljeni ostali prostovoljci! Prijavite se preko obrazca 
na spletni strani www.prostofer.si, preko info@zlata-mreza.si ali 
pokličete na občino (01/3601-800).

Zapore cest 
Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča vse občane in druge 
uporabnike cest o spodnjih zaporah cest zaradi gradbenih del, ki so 
vzpostavljene na območju občine Dobrova - Polhov Gradec. 
Vabljeni k spremljanju občinske spletne strani 
www.dobrova-polhovgradec.si za najaktualnejše informacije. 
 

ZAPORE ZARADI IZVAJANJA PROJEKTOV

1. KRATKOTRAJNE POPOLNE ZAPORE CEST NA OBMOČJU SETNIKA IN PRAPROČ ZARADI OBNOVE 
CEST
- Javna cesta JP567611 Majer–Praproče na odseku od križišča na Prapročah do hišne številke 
Setnik 34 (Mali vrh): do 31. 12. 2023 med 7. in 17. uro.
- Javna pot JP567621 Škandrov graben–Veliki vrh na odseku od križišča z javno cesto JP567611 
Majer–Praproče do hišne številke Setnik 24 (Veliki vrh): do 31. 12. 2023 med 7. in 17. uro.

2. POLOVIČNE ZAPORE REGIONALNE CESTE LJUBLJANICA–LJUBLJANA ZARADI GRADNJE 
BARJANSKE KOLESARSKE POVEZAVE (GABRJE–RAZORI)
- v naselju Šujica: do 15. 10. 2023; dolžine zapor ne bodo presegale 150 m
- v naselju Dobrova: do 31. 10. 2023
- v naselju Razori na odseku od mostu čez Horjulščico do avtobusne postaje z ureditvijo križ-
išča regionalne ceste s cesto Razori–Gorjanc: do 15. 9. 2023

ZAPORE ZARADI POPLAV
Ob zaključku redakcije v ponedeljek, 14. 8. 2023, so bile zaradi poplav zaprte ceste:
- cesta Sovov grič–Zagrabnar: neprevozna do hišne številke Črni Vrh 13
- Petačev graben: prevozen do hišne številke Črni Vrh 13
- cesta Gugelj–Suha reka: neprevozna
- most Hruševo: zaprt
Za aktualne informacije spremljajte spletno stran www.dobrova-polhovgradec.si.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Varnost na cesti 
ob začetku novega

šolskega leta
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Letošnje poletje je bilo 
za našo občino izredno 

pestro – ne le na 
vremenskem področju, 
temveč tudi kar se tiče 

izvajanja projektov. 

V teh poletnih mesecih so 
bili zaključeni kar štirje večji 
projekti, ki so vsak na svojem 
področju pomembno prispe-
vali k lepšemu življenju v naši 
občini.

Po nekaj manj kot dveh letih 
gradnje, je konec junija pote-
kala otvoritev nove čistilne 
naprave na Dobrovi, ki je eden 
pomembnejših členov v občin-
skem kanalizacijskem omrež-
ju. Nova čistilna naprava, ki s 
povečano zmogljivostjo sedaj 
lahko sprejema več odpadnih 
voda, je ključna tudi za zago-
tavljanje čiste vode in čistega 
okolja. 

V juniju sta bila zaključena 
tudi dva izjemno pomembna 
projekta za Polhov Gradec. 
Dokončana je bila ureditev 
Polhkovega razgledišča, 221,4 
tisoč evrov vrednega projek-
ta sofinanciranega s strani 
Evropskega kmetijskega sklada 
za razvoj podeželja. Polhkovo 
razgledišče, ki je bilo s strani 
izvajalca del podjetja Trgograd 
v gradnji od lanskega avgusta, 
je vključevalo ureditev obmo-
čja v središču Polhovega Grad-
ca, in sicer od parkirišča pri tr-
govini do ceste pod župnijsko 
cerkvijo. Sedaj po zaključku 
del gre za nov, živahen predel 
kraja, ki je namenjen domači-
nom in obiskovalcem, ponuja 
pa urejeno pešpot, panoje za 
tematske razstave, razgledne 
točke, klopi, igrala in drugo 
leseno opremo ter zeliščni 
vrt. Ponuja pa tudi številne 
možnosti za raziskovanje in 
izobraževanje, saj so na njem 
že potekale prve delavnice 
prepoznavanja zelišč pod vod-
stvom Margite Vehar iz Dežele 
zelišč. Da so občani Polhkovo 
razgledišče že vzeli za svojega, 
priča tudi to, da novo urejeno 
pobočje le redko sameva, kar 
je bistvo tovrstnega projekta, 
ki ga je Občina obudila v so-
delovanju z JZ Polhograjska 

graščina in Deželo zelišč – da 
kraj skozi aktivnosti občanov 
še bolj zaživi. 

Prebivalci Polhovega Gradca 
in okoliških krajev pa so z ve-
seljem pričakali tudi zaključek 
prenove območja avtobusne 
postaje, ki se je pričela maja 
2022 in je vključevala prenovo 
celotnega križišča državne in 
lokalne ceste, prenovo dela lo-
kalne ceste proti Črnem Vrhu, 
ureditev površin za pešce in 
kolesarje, ureditev kanalizaci-
je in javne razsvetljave, preno-
vo vodovoda in seveda gradnjo 
novega objekta avtobusnega 
postajališča s pripadajočimi 
površinami. Občina Dobrova 
- Polhov Gradec še išče naje-
mnika, ki bo prevzel poslov-
ne prostore v novem objektu. 
Nedvomno gre za enega naj-
večjih projektov zadnjih let na 
območju Polhovega Gradca, ki 
je skupaj z ureditvijo Polhko-
vega razgledišča popolnoma 
prenovil podobo osrednjega 
dela kraja. 

Razveseljuje pa tudi novica, 
da so se gradbeni stroji po sko-
raj točno dveh letih vendarle 
poslovili s ceste Šujica–Stran-

ska vas. Dober milijon evrov 
vredna investicija se je na svoji 
poti do zaključka srečala z ne-
kaj ovirami, ki so uspešno iz-
vedbo projekta zamaknile za 
več mesecev. Že poleti 2022 
so bila dela tako zaključena na 
daljšem odseku od križišča za 
Gabrje do Stranske vasi; preo-
stali odsek, ki vodi od omenje-
nega križišča do državne ceste, 
pa je bil zaključen v začetku 
letošnjega avgusta. Projekt je 
poleg ureditve 890 metrov dol-
gega cestnega odseka poskrbel 
še za gradnjo kolesarskega 
pasu in pločnikov, ter ureditev 
uvozov na kmetijska zemljišča. 
Pomembna pridobitev, ki so 
jo veseli domačini, preostali 
občani, drugi uporabniki tam-
kajšnjih cest in predvsem pre-
bivalci Stranske vasi, ki jo je 
prenova ceste Šujica–Stranska 
vas prometno razbremenila. 

Kot lahko beremo, je Obči-
na Dobrova - Polhov Gradec v 
zadnjem obdobju sklenila več 
pomembnih projektov in si s 
tem odprla vrata za nove pro-
jekte, ki bodo gonilo nadaljnje-
ga razvoja naše občine. 

l.o.

V sredo, 21. junija 2023, 
je potekala otvoritev 
nove čistilne naprave 
Dobrova. 

»Kakovost bivanja je tesno 
povezana s kakovostjo vode. Le 
čista voda lahko pomeni razvoj 
življenja, zdravje in ohranjanje 
narave,« so besede, s katerimi je 
povezovalka Romana Jankovec 
na ploščadi pred čistilno na-
pravo pozdravila vse zbrane. V 
nadaljevanju je podala pregled 
gradnje in ključne podatke o 
čistilni napravi, program pa je z 
branjem svoje poezije o vodi in 
njeni dragocenosti obogatila še 
Katja Premrl. 

Nova čistilna naprava je na-
domestila staro, ki je bila zgra-
jena leta 1975, a je kljub prenovi 
leta 1994 z zmogljivostjo 600 
PE postala premajhna in pre-
obremenjena za razvijajočo se 
Dobrovo in okoliška naselja. 
Zato je bilo treba zgraditi novo. 
Občina Dobrova - Polhov Gra-
dec je gradbeno dovoljenje za 
novo čistilno napravo pridobila 
aprila 2020, sama gradnja pa se 
je pričela v avgustu 2021 s strani 
izvajalca del Godina d. o. o. Po-
tekala je pod težkimi pogoji, saj 
je bilo treba zaradi visoke talne 
vode izvesti varovanje gradbene 

jame s sidri in cementno stabi-
lizacijo. Gradnja je potekala v 
dveh fazah, s čimer je bila pre-
prečena obremenitev Horjulke 
s fekalnimi izplakami. V 1. fazi, 
med katero je stara čistilna na-
prava še vedno delovala, je bila 
zgrajena in vzpostavljena nova 
čistilna naprava. Junija 2022 pa 
se je pričela 2. faza, ki je vklju-
čevala rušenje stare naprave in 
zagon nove, ki mu je sledilo še 
5-mesečno poskusno obrato-
vanje. Letos maja, slabi dve leti 
po pričetku del, je nova čistil-
na naprava na Dobrovi prejela 
pravnomočno uporabno dovo-
ljenje. Nova čistilna naprava je 
neprimerljivo večja, obsega več 
objektov oz. sklopov, deluje po 
posodobljeni tehnološki zasno-
vi čiščenja in je z zmogljivostjo 
4000 PE veliko močnejša, kar je 
za našo občino izjemnega po-
mena. Sprejemala bo odpadne 
vode naselij Dobrova, Hruševo 
(Selo), Gabrje, Šujica, Stranska 
vas, Draževnik, Spodnji Razori 
in Komanija. Skupna vrednost 
investicije znaša 3,512 milijona 
evrov, projekt pa se je v celoti fi-
nanciral preko sredstev Javnega 
holdinga Ljubljana.

Župan Jure Dolinar je na 
dogodku poudaril, da s svojim 
bivanjem onesnažujemo okolje, 
zato so tovrstni projekti nuj-

ni. Občina bo zato tudi v pri-
hodnje nadaljevala s projekti 
za izgradnjo kanalizacijskega 
omrežja in drugimi projekti, ki 
bodo okolje razbremenili, ob-
čanom pa zagotovili čim bolj 
čisto vodo. Da gre za izjemno 
pomembno okoljsko pridobitev, 
je potrdil tudi Krištof Mlakar, 
direktor Javnega holdinga Lju-
bljana. Zbrane je nagovoril tudi 
Marjan Pograjc, predsednik KS 
Dobrova, ki se je vsem obča-
nom, predvsem pa prebivalcem 
Dobrove, zahvalil za potrpežlji-
vost v času gradnje, ki bo pri-
spevala k čistejši Horjulki. 

Čistilno napravo so nato s 
prerezom traku slavnostno 
otvorili župan Občine Dobro-
va - Polhov Gradec Jure Doli-
nar, predsednik KS Dobrova 
Marjan Pograjc, direktor Jav-
nega holdinga Ljubljana Krištof 
Mlakar in direktor družbe JP 
VOKA SNAGA David Polutnik. 
Prerezu traku je sledil še voden 
ogled zmogljivosti nove čistilne 
naprave, ki ga je izvedel projek-
tant Matija Cerar v sodelovanju 
s predstavniki JP VOKA SNA-
GA, ter druženje ob pogostitvi.

l.o.
Foto: l. o., JP VOKA SNAGA, 

Erik Bebar Seliškar

Čez poletje občina zaključila
štiri velike projekte

Z otvoritvijo sklenjen projekt 
gradnje nove čistilne naprave 

na Dobrovi
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OBČINA DOBROVA -
POLHOV GRADEC 

NOVA TRŽNICA NA DOBROVI
V a b i l o  l o k a l n i m  p o n u d n i k o m  n a  d e l a v n i c o
Prodaja in trženje lokalnih domačih izdelkov in pridelkov
V prizadevanjih za vzpostavitev ponudbe domačih izdelkov in pridelkov našim 
občanom in širše, vljudno vabimo vse lokalne ponudnike k sodelovanju v projektu 
vzpostavitve lokalne tržnice na Dobrovi, ki bo začela delovati s koncem septembra 
2023.

Delavnica in usposabljanje za potencialne lokalne 
ponudnike bo potekalo v sredo,  13. 9. 2023  ob 10. uri v 
Polhograjski graščini.

Na delavnici boste pridobili informacije o pogojih:
• za prodajo kmetijskih proizvodov na lokalni tržnici,
• za pridobitev dovoljenja za opravljanje dopolnilnih dejavnosti,
• pri predelavi živil živalskega in rastlinskega izvora
• glede obdavčitev poslovanja in
• o delovanju nove tržnice na Dobrovi.

Zaradi lažje organizacije vašo udeležbo najavite na: 
Občino Dobrova – Polhov Gradec na tel. 01 3601 800 ali 
e-naslov: info@dobrova-polhovgradec.si
Vaše prijave bomo sprejemali najkasneje do 8. 9. 2023.

Delavnica se izvaja v sodelovanju s Kmetijsko gozdarskim zavodom Ptuj, 
Občino Dobrova – Polhov Gradec ter Kmetijsko zadrugo Dolomiti.

Z vzpostavitvijo tržnice želimo podpreti lokalno, 
domače, pristno in blizu.

Vljudno vabljeni!

Na petkovi slovesnosti 
ob prazniku občine 

Dobrova - Polhov 
Gradec in dnevu 

državnosti, dne 
23. 6. 2023, so bili 

razglašeni projekti, ki 
ste jim občani v okviru 

participativnega 
proračuna Za ljudi od 

ljudi 2023 namenili 
največ glasov. 

Projekti, ki so prejeli največ 
glasov občanov, so:

· na območju KS Dobrova: 
ZVOČNA IZOLACIJA ŠOL-
SKE AVLE

Izvedba projekta bo zadu-

šila odmevanje v avli, ki zdaj 
onemogoča izvedbo sestankov, 
prireditev in ostalih dogod-
kov v avli. Zvočna izolacija bo 
koristna pridobitev za kakovo-
stnejše in nemoteno delo na OŠ 
Dobrova.

Ocenjena vrednost projekta: 
9.146,25 €

Predlagateljica: Ingrid Dra-
ksler

· na območju KS Polhov Gra-
dec: KRITJE MATERIAL-
NIH STROŠKOV ZA IZ-
GRADNJO NEKATERIH 
EKSPERIMENTOV ZA 
BLAGAJEVO UČNO POT

Blagajeva učna pot bo krožna 
pot, ki bo povezovala najbolj 
prepoznavne lokacije v Polho-
vem Gradcu: osnovno šolo, park 

z graščino in muzejem, avtobu-
sno postajo, trgovino, Polhkovo 
razgledišče in cerkev. Na tej 
poti bodo razporejeni interak-
tivni učni pripomočki iz podro-
čij fizike, tehnike, zgodovine in 
astronomije, namenjeni učen-
cem OŠ kot dopolnitev učilnice 
na prostem, kot tudi domači-
nom in obiskovalcem. Projekt, 
ki ga nameravajo izvesti do ju-
nija 2024, obsega ureditev poti, 
izdelavo in postavitev eksperi-
mentov, usmerjevalnih tabel in 
spletne informacijske podpore. 
Projekt bo imel velik pomen in 
skupni cilj za povezovanje šole, 
staršev, posameznikov, inšti-
tucij in obrtnikov ter podjetij v 
kraju in bo nenazadnje bogata 
dopolnitev turistične ponudbe 

v kraju.
Ocenjena vrednost projekta: 

10.000 EUR
Predlagatelji: Marko Janko-

vec, Andrej Košir, Ajda Kozjek 
in Ilinka Kucler

· na območju KS Črni Vrh: 
OBNOVA FASADE DOMA 
KRAJANOV ČRNI VRH

V Črnem Vrhu je osrednji 
prostor dogajanja Dom kraja-
nov. V njem imajo svoje pro-
store vsa črnovrška društva in 
krajevna skupnost, v njem pa se 

odvijajo tudi razne prireditve in 
dogodki. Pred desetimi leti sta 
bili obnovljeni 2 ploskvi fasade 
stavbe in zdaj bo Dom krajanov 
zablestel v novi preobleki.

Ocenjena vrednost projekta: 
10.000 €

Predlagateljica: Mihaela Ko-
žuh

Na občinski spletni strani 
si lahko ogledate tudi seznam 
vseh predlaganih projektov z 
rezultati vašega glasovanja in 

obvestilo o neuvrstitvi projekta 
v glasovanje.

Povezava do participativ-
nega proračuna: https://www.
dobrova-polhovgradec.si/obja-
va/759293

Zahvaljujemo se vsem obča-
nom za sodelovanje in česti-
tamo predlagateljem izbranih 
projektov za odlične ideje, ki 
so povzele želje in potrebe ob-
čanov!

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Župan Jure Dolinar je 
v parku Polhograjske 
graščine v četrtek, 22. 

junija 2023, sprejel 
najuspešnejše 

devetošolce z OŠ Polhov 
Gradec in OŠ Dobrova. 

Letos je priznanje županova 
petica prejelo kar 24 učencev, ki 
so jih na slavnostni podelitvi po-
leg ponosnih staršev spremljali 
tudi ravnateljici obeh osnovnih 
šol, Ilinka Kucler in Sonja Bregar 
Mazzini ter razredničarke Sanja 

Štempihar, Vesna Muhič, Karin 
Armič in Vida Novak. Prisotni 
so lahko prisluhnili vsem do-
sežkom, ki so jih učenci poleg 
odličnega uspeha nanizali čez 
njihovo osnovnošolsko izobra-
ževanje. Sprejem so glasbeno 
obarvali člani Šundr banda, ki 
so poskrbeli, da je ta dogodek, 
ki za devetošolce poleg valete 
predstavlja zaključek pomemb-
nega obdobja in priložnost za 
proslavitev vseh izjemnih do-
sežkov, ki so rezultat trdega dela, 
vztrajnosti in pridnega učenja, 
minil v še prijetnejšem vzdušju. 

Župan Jure Dolinar je učencem 
čestital za vse uspehe, ki so jih 
nadobudni in vedoželjni učenci 
dosegli, ter jih na novo življenj-
sko pot pospremil s spodbudni-
mi besedami. 

Učenke in učenci, ki so vsa 
leta šolanja dosegli odlični 
uspeh, so: Natalija Kucler, Blaž 
Malovrh, Maks Mikša, Aljaž 
Pristavec, Zala Skopec, Damjan 
Yartz, Lana Alina Janša, Neža 

Kovač, Tjaša Kozjek, Maruša 
Krivic, Ema Peklaj, Jurij Pusto-
vrh, Rebeka Stanovnik (vsi OŠ 
Polhov Gradec) in David Bur-
nik, Žiga Celarc Accetto, Ruben 
Mulej, Luka Novak, Julija Rihar, 

Katja Treven, Katja Žerovnik, 
Tinkara Alič, Lana Golob, Ane-
ja Gradišar, Žan Jerala (vsi OŠ 
Dobrova). Iskrene čestitke!

l.o.
Foto: Erik Bebar Seliškar

V avgust 2023 je Občina 
Dobrova - Polhov 
Gradec obstoječi 
eko otok pri trgovini 
Mercator v Polhovem 
Gradcu ukinila in ga 
premestila na združeno 
mesto pri Kmetijski 
zadrugi v Polhovem 
Gradcu. 

Eko otok je bil na omenjeni 
lokaciji ukinjen zaradi načrto-
vanih sprememb v prostoru, 
predvsem pa zaradi nedavno 
dokončane ureditve Polhkove-
ga razgledišča, ki je obogatil po-
bočje nad Kulturnim domom 
Jakoba Trobca in Polhovemu 
Gradcu ter celotni občini dopri-
nesel nove vsebine za druženje, 
srečevanja in aktivno preživlja-
nje prostega časa za otroke in 
odrasle. 

Uporabnike eko otoka opo-
zarjamo na spremenjeno loka-
cijo in jih naprošamo k ustre-
znemu ravnanju pri odlaganju 
odpadkov. Na novi, združeni 
lokaciji pri kmetijski zadrugi je 
na voljo zabojnik za biološke 
odpadke, trije zabojniki za ste-

klo in šest zabojnikov za papir.
Za naše čisto in urejeno 

okolje smo odgovorni vsi. 
Vse občane naprošamo, da 
se dosledno držijo navodil 
za odlaganje odpadkov na 
eko otokih, ki so namenjeni 
zbiranju izključno določe-
nih odpadkov. Posebej pa 
bi vas radi opozorili tudi 
na pravilno odlaganje bi-
oloških odpadkov, saj so 
mnogokrat v zabojnikih 
predmeti in odpadki, ki tja 
ne sodijo. 

Z napačnim odlaganjem se 
onemogoča pravilno recikli-

ranje odpadkov. Zaradi nepra-
vilno odloženih odpadkov se 
povečujejo tudi stroški zaradi 
dodatnega odvoza in urejanja 
površin, kjer so ti odpadki od-
loženi. 

Na spletni strani JP Voka Sna-
ga lahko pridobite zelo uporab-
ne podatke o ločevanju, odlaga-
nju in odvozu odpadkov: https://
www.vokasnaga.si/odpadki. Po-
skrbimo, da ostanejo naši kraji 
čisti, lepi in urejeni. Tudi z ure-
jenostjo eko otokov kažemo naš 
odnos do okolja!

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Nova lokacija eko otoka

Prestavljen eko otok v Polhovem Gradcu

Občani ste izbrali: ti projekti so zmagovalci participativnega proračuna

Županovo petico 
prejelo 24 učencev
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V petek, 23. junija 
2023, je v dvorani OŠ 
Polhov Gradec potekala 
prireditev ob prazniku 
Občine Dobrova - 
Polhov Gradec in dnevu 
državnosti Republike 
Slovenije, ki jo je iz parka 
Polhograjske graščine 
ponovno pregnala slaba 
vremenska napoved. 

Zbrane je najprej nagovoril 
župan Jure Dolinar in povzel 
aktualno dogajanje v naši obči-
ni ter poudaril, da si vodstvo ob-
čine prizadeva, da bi bili krajani 
čim bolj vpeti v vso dogajanje, 
kajti prav oni lahko pomembno 
doprinesejo k razvoju doma-
če občine. Naši kraji namreč 
premorejo veliko izjemnih po-
sameznikov, kar je pomembna 
spodbuda in navdih tudi za vso 
nadaljnje delo. Vsem se je za-
hvalil za podporo in zaželel lepo 
praznovanje obeh praznikov. 
Nato je pred mikrofon stopil 
slavnostni govornik zasl. prof. 
dr. Franc Grad, univ. dipl. prav., 
ki je s svojim znanjem in stro-
kovnostjo pomembno sodelo-
val pri vseh najpomembnejših 
zakonodajnih projektih s po-
dročja države ureditve, zlasti na 
področju volilnega sistema in 
lokalne samouprave. Prisotnim 
je podal vpogled v razvoj lokal-
ne samouprave in njene glavne 
elemente. »Kvaliteta življenja je 
najbolj odvisna od tega, kako 
deluje lokalna samouprava, ki 
opravlja različne naloge, ki so 
pomembne za vsakdanjik, ži-
vljenje, delo,« je povzel ključno 
vlogo občine v življenju vsakega 
državljana.

Dogodek je številnim obča-
nom, ki so se udeležili proslave 
in tako obeležili oba praznika, 
postregel s pestrim dogajanjem. 
Kulturno so ga obarvali Miran-
da Grdadolnik, ki je prisotne 
pozdravila s slovensko himno, 
vokalna skupina Svetlice in sa-
ksofonist Aljaž Sečnik. Med 
vsemi slavnostnimi trenutki 
večera je rdečo nit držala pove-
zovalka Romana Jankovec, ki je 
občane povabila tudi k branju 
nove, že šeste številke zborni-
ka Domači kraji, in k obisku 

razstave Klekljarskega društva 
Polhov Gradec z naslovom 
Marijančinih devetdeset, ki je 
posvečena klekljarici Marijanci 
Yartz. Osrednji dogodek prire-
ditve je bila podelitev občinskih 
priznanj, in sicer so bila iz rok 
župana Jureta Dolinarja, ki je 
vsem nagrajencem iskreno če-
stital in se jim zahvalil za njihov 
prispevek in delo, podeljena 3 
priznanja občine, 2 bronasti, 2 
srebrni in 1 zlati grb ter 1 naziv 
častni občan. Posebno pozor-
nost si je zaslužila podelitev 
naziva častni občan, ki ga je po-
sthumno prejel nekdanji župan 
Franc Setnikar. V nadaljevanju 
prireditve pa so bili razglašeni 
tudi zmagovalni projekti par-
ticipativnega proračuna, ki se 
ga je Občina Dobrova - Polhov 
Gradec letos lotila prvič, ki so, 
kot je že znano, postali zvoč-
na izolacija šolske avle na OŠ 
Dobrova, kritje materialnih 
stroškov za izgradnjo nekate-
rih eksperimentov za Blagajevo 
učno pot v Polhovem Gradcu in 
obnova fasade Doma krajanov v 
Črnem Vrhu. Pestremu večeru 
je sledilo še veselo druženje ob 
pogostitvi, ki so jo tokrat obo-
gatile dobrote lokalnih ponu-
dnikov.

Prejemniki priznanj 
v letu 2023 so:

Filip Božnar je prejel Priznanje 
občine za izkazano priza-
devnost na področju gasil-
stva v občini. 
Filip Božnar je gasilec že od 
leta 1977. Med leti 2003 in 
2013 je deloval kot poveljnik. 

Skoraj 30 let deluje tudi v Ga-
silski zvezi Dolomiti kot član 
častnega razsodišča, nato 
upravnega odbora in od leta 
2013 do leta 2023 kot povelj-
nik zveze. Že leta 2006 je za 
prizadevnost na področju 
gasilstva prejel Bronasti grb 
občine. Predanost gasilstvu 
je kazal z uspešnim vodenjem 
zveze v primerih večjih inter-
vencij, s spodbujanjem izobra-
ževanj in drugim pomembnim 
delom.

Sonja Jankovec je prejela Pri-
znanje občine za izkazano 
prizadevnost na področju 
zdravstvene nege v občini.
Sonja Jankovec je delovala kot 
patronažna medicinska se-
stra na območju ZD Ljublja-
na – Vič, in s tem na območju 
Polhovega Gradca. Delo je 
bilo zaradi težko dostopne-
ga in hribovitega terena na-
porno, sploh zato, ker je bilo 
njeno prvo prevozno sredstvo 
kolo. V Polhovem Gradcu se je 
vključevala tudi v delo lokalne 
skupnosti in predano sodelo-
vala v različnih organizacijah 
in društvih. Prejela je Srebrni 

znak Društva medicinskih se-
ster. Je tudi aktivna članica 
izvršnega odbora Sekcije upo-
kojenih medicinskih sester. 

Anton Grosek je prejel Pri-
znanje občine za izkazano 
prizadevnost na področju 
zavzemanja za interese upo-
kojencev v občini. 
Anton Grosek je od leta 2019 
dalje predsednik Društva 
upokojencev Dobrova. Pod 

njegovim vodstvom delo po-
teka strokovno in pogloblje-
no, predvsem pa je društvo 
izjemno aktivno. Društvo 
je vzpostavilo spletno stran 
Dobrovčan, ki je pomemben 
vir informacij, v letu 2022 je 
društvo v sodelovanju z Ob-
čino organiziralo tradicional-
no območno srečanje društev 
upokojencev, Anton Grosek 
pa je s svojim prizadevanjem 
v našo občino pripeljal projek-

ta Šola zdravja in Dihamo z 
naravo.

Sabina Žvokelj je prejela Brona-
sti grb občine za pomembne 
dosežke v krajšem obdobju 
na področju kulture.
Sabina Žvokelj je cenjena 
članica Klekljarskega dru-
štva Polhov Gradec že 22 let. 
Njene avtorske čipke so bile v 
zadnjih letih vedno izbrane 

Prireditev ob 
občinskem 
prazniku 
in dnevu 
državnosti 
postregla 
s pestrim 
programom

Filip Božnar

Sonja Jankovec Anton Grosek

Sabina Žvokelj
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za mednarodne razstave, s 
katerimi se je Slovenija več 
kot uspešno predstavljala sve-
tu in na čipkarskem dogodku 
na Nizozemskem prejela tudi 
nagrado za najlepšo nacio-
nalno predstavitev. Čipki in 
avtorska vzorca zanju, ki jih 
je izdelala Sabina Žvokelj, so 
bili objavljeni tudi v knjigi, ki 
je bila ob tem dogodku izdana. 
Tri njene avtorske čipke bodo 
razstavljene na nacionalni 
razstavi v Novi Gorici. Poseb-
ne klekljane čipke Sabine Žvo-
kelj krasijo tudi polhograjsko 
narodno nošo. Svoje znanje s 
predanostjo in pedagoškim 
čutom prenaša tudi ostalim 
članicam. Prav tako je men-
torica klekljanja idrijske čip-
ke in ročnega všivanja čipk v 
blago, ter pomemben vir nav-
diha za ohranitev kulture in 
tradicije.

Anže Anton Trobec je prejel 
Bronasti grb občine za po-
membne dosežke v krajšem 
obdobju na področju športa.
Anže Anton Trobec je član 
državne balinarske reprezen-

tance, ki v konkurenci dečkov 
močno izstopa po odličnosti. 
Leta 2022 je pri komaj 12. le-
tih osvojil kar štiri od šestih 

možnih naslovov državnega 
prvaka v balinanju. Nanizal 
je več uspehov; na tekmova-
nju je bil najboljši v bližanju 
v krog, slavil v igri dvojic in 
štafetnem zbijanju ter zmagal 
na tekmi posameznikov. Po 
mnenju številnih balinarskih 
poznavalcev je pred Anžetom 
Antonom Trobcem zelo uspe-
šna balinarska kariera.

Peter Keršič je prejel Srebrni 
grb občine za pomembne 
dosežke, delo in dosežene 
rezultate ter prispevek k 
uveljavljanju in ugledu ob-
čine v daljšem obdobju na 
področju ohranjanja kul-
turne dediščine.
Peter Keršič je na področju 
varovanja kulturne dediščine 
poznan predvsem po projektu 
obnove Možinetove hiše. Leta 
2003 je propadajoči objekt, ki 
je že nosil status kulturnega 
spomenika, odkupil in pričel 
z njegovo obnovo, ob pomoči 
žene Marte. Obnovitvena dela 
je zaupal lokalnim mojstrom, 
ki so hišo obnovili s tradicio-
nalnimi tehnikami, razvitimi 

v teh krajih. S tem so se obudi-
la tudi nekatera znanja, ki bi 
sicer utonila v pozabo. Po 15 
letih je hiša odprla vrata jav-

nosti in gostila številne raz-
stave (npr. Odprte hiše Slove-
nije, Dnevi evropske kulturne 
dediščin, potujoče tematske 
razstave), v Možinetovi hiši 
pa se nahajajo tudi štirje turi-
stični apartmaji, ki med gosti 
dosegajo najvišje ocene. Peter 
Keršič je prav tako pobudnik 
za ustanovitev Jadralnega 
kluba št. Jošt, ki presega meje 
lokalne skupnosti. Peter Ker-
šič s svojim delom pomembno 
prispeva k prepoznavnosti 
domačega kraja Šentjošta in 
celotne občine.

Janez Cankar je prejel Srebrni 
grb občine za pomembne 
dosežke, delo in dosežene 
rezultate ter prispevek k 
uveljavljanju in ugledu ob-
čine v daljšem obdobju na 
področju ohranjanja kul-
turne dediščine.
Janez Cankar je na svojem 
domu obnovil staro kmečko 
kaščo, ki je bila predvidena 
za rušenje. Z izjemnim občut-
kom za ohranjanjem kultur-
ne dediščine je v njej pripravil 
zbirko arheoloških predmetov 

in kmečkega ter rokodelskega 
orodja; arheologi so posa-
mezne predmete ocenili na 
starost celo od treh do štirih 

tisoč let. V svoji zbirki hrani 
tudi zgodovinske predmete iz 
časa 2. svetovne vojne, ki se 
vsebinsko večinoma dotikajo 
nekdanje meje med Italijo in 
Nemčijo. Janez Cankar je so-
deloval tudi pri izbiri, naba-
vi in montaži treh bronastih 
zvonov, ki so ponos planinske 
cerkve. Je pobudnik tradici-
onalne Florijanove procesije 
na Planini in pobudnik za 
postavitev spomenika žrtvam 
2. svetovne vojne, ki stoji ob 
cerkvi. Janez Cankar je aktiv-
no sodeloval tudi pri gradnji, 
vzdrževanju in posodobitvah 
vodovodnega omrežja in ce-
stnih povezavah do Planine. 
Je član PGD Butajnova - Pla-
nina in aktivni član Društva 
upokojencev Vrzdenec. Je tudi 
izjemen rezbar, ki je izdelal 
več kipov, ki krasijo domača 
in druga dvorišča.

Podjetje Rotar d.o.o. je prejelo 
Zlati grb občine za vrhun-
ske uspehe in dosežke, ki so 
pomembni za ugled in ra-
zvoj občine.
Podjetje Rotar d.o.o. je sloven-
sko družinsko podjetje, ki ga 
je leta 1981 ustanovil Anton 
Rotar. Že v prvem desetletju 

delovanja je podjetje iz ser-
visa kmetijske mehanizacije 
in strojev razširilo svojo de-
javnost še na trgovino s kme-

tijskimi proizvodi. Podjetje je 
raslo, širilo ponudbo in se raz-
vijalo tudi čez mejo. V novem 
tisočletju so tako odprli vrtne 
centre Eurogarden, ki se na-
hajajo na Dobrovi, v Krškem 
in v Splitu, ki oskrbujejo vr-
tnarje, vinogradnike, gozdarje 
in kmetovalce. Podjetje Rotar 
d.o.o. je razvilo tudi lastno 
blagovno znamko Ramda, ki 
ponuja širok nabor izdelkov 
za urejanje okolice in vrta. 
Štiri desetletja nenehnega ra-
zvoja, vztrajnosti in kvalitete 
je prepoznala tudi Območno 
obrtno-zbornica Ljubljana 
Vič, ki je leta 2021 podjetju 
podelila diamantno prizna-
nje za podjetniško udejstvova-
nje. Leto kasneje so se blagov-
ne znamke Rotar, Eurogarden 
in Ramda predstavile tudi na 
svetovni razstavi Expo Dubai. 
Z mislijo na zeleno priho-
dnost pomagajo krepiti zavest 
za boljšo samooskrbo ljudi in 
zdravo okolje. 

Franc Setnikar je posthumno 
prejel naziv Častni občan Ob-
čine Dobrova - Polhov Gra-
dec za posebno pomembna 
dejanja, delo in zasluge, ki 
pomenijo izjemen prispevek 

k razvoju, ugledu in uvelja-
vljanju občine v Republiki 
Sloveniji.
Franc Setnikar je bil vse od 

nastanka občine Dobrova - 
Polhov Gradec leta 1994 ak-
tivno vključen v delo njenih 
organov. Bil je med prvimi, ki 
so pristopili h konstruiranju 
nove občine. Bil je med kan-
didati za župana in svetnika 
na neodvisni listi. Izvoljen je 
bil v prvi občinski svet nove 
občine Dobrova - Polhov Gra-
dec in bil izvoljen tudi v vseh 
naslednjih mandatih. V letih 
od 2002 do 2010 je bil podžu-
pan in predsednik odbora za 
komunalo. Leta 2010 je kan-
didiral za župana in bil izvo-
ljen, kot župan pa je deloval 
vse do leta 2022. V času nje-
govega županovanja je občina 
doživela izreden napredek in 
razvoj na številnih področjih. 
Zgrajeni sta bili novi osnovni 
šoli na Dobrovi in v Polhovem 
Gradcu ter obnovljeni podru-
žnični šoli in vrtca v Šentjoštu 
in Črnem Vrhu. Močno se je 
je izboljšala komunalna opre-
mljenost, vodooskrba, cestna 
infrastruktura in urejenost 
pokopališč z mrliškimi veži-
cami. Zgrajeno je obsežno ka-
nalizacijsko omrežje ter novi 
čistilni napravi v Polhovem 
Gradcu in na Dobrovi. Obči-
na Dobrova - Polhov Gradec 
je postala tudi destinacija z 
raznoliko turistično in kultur-
no ponudbo. Franc Setnikar je 
bil od leta 1977 dalje tudi ak-
tiven gasilec v PGD Dvor; bil 
je tudi predsednik društva in 
imel velike zasluge pri prido-
bitvi moderne avtocisterne za 
gašenje požarov. Kot župan je 
podpiral delovanje gasilskih 
in drugih društev, še udele-
ževal njihovih dogodkov in 
izkazoval izjemen posluh za 
lokalno skupnost.

l.o. 
Foto: Erik Bebar Seliškar

>>

Kot smo že poročali, 
je naša občanka Tjaša 

Prah na letošnjih 
poletnih svetovnih igrah 

specialne olimpijade, ki 
so potekale v Berlinu, 

osvojila odlično srebrno 
medaljo v namiznem 

tenisu. 

V ponedeljek, 26. 6. 2023, so 
jo pred gasilskim domom PGD 
Hruševo pričakali ponosni so-
krajani, predsednik KS Dobro-
va Marjan Pograjc, podžupanja 
izr. prof. dr. Irena Bačlija Brajnik 
in Gregor Jevšjak, ki jo je sprejel 

v imenu vseh vaščanov. Gasilci 
so ji pripravili tudi vodni špalir, 
manjkala pa ni niti dobra glasba, 
ki je še dodatno poskrbela, da se 
je veliko število zbranih skupaj 
s Tjašo Prah in njenimi doma-

čimi iskreno veselilo izjemnega 
športnega dosežka. Tjaši Prah 
za odličen dosežek še enkrat 
čestitamo!

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

Anže Anton Trobec Peter Keršič Janez Cankar Franc Setnikar, posthumnoRotar d.o.o.

Domačini 
pričakali 

srebrno 
Tjašo Prah
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Zakaj že zdaj? Godbeni-
ki Godbe Dobrova - Polhov 
Gradec se namreč na bližajoč 
spektakel pripravljajo že od 
novega leta. Skozi izbiro pro-
grama, gostov, načrtovanja vaj 
in seminarjev, zbiranja idej o 
sceni, plakatih itn. so namreč 
godbeniki v polnem pogo-

nu že ves ta čas. Eden najbolj 
pomembnih delčkov priprave 
Noči godbe so tudi vsako-
letne intenzivne vaje godbe. 
Letos so tradicionalno drugič 
potekale v Mladinskem cen-
tru v Brežicah, kjer so nas res 
sprejeli odprtih rok. Takoj po 
koncu šole se na intenzivnih 

vajah namreč odvije najbolj in-
tenzivno učenje novih pesmi 
za prihodnjo sezono, najbolj 
aktivno povezovanje godbeni-
kov in tudi najbolj intenzivno 
druženje čez dan in zvečer. 
Celodnevne sobotne sekcij-
ske vaje so hitro pokazale vse 
razpoke in pomanjkljivosti v 
znanju, ki smo jih s pomočjo 
profesorjev razrešili. Ker z ra-
stjo godbe rastejo tudi apetiti, 
je zahtevnost skladb iz leta v 
leto višja, a praktično vsi god-
beniki to jemljemo kot odličen 
izziv. Nedelja se je nadaljevala 
s skupnimi vajami, kjer se je 
pokazala uspešnost sobotnega 
dne. Igranje celotnega orkestra 
predstavlja ob obilici zvoka ve-
dno poseben izziv, še posebej 
za mlajše godbenike, ki se šele 
uvajajo in za starejše, kjer sluh 
že peša. Nedeljski večer s sla-
doledno nagrado je bil kar pra-
vi uvod v sproščen ponedeljkov 
urnik, kjer nas je čakala bližnja 
zabava v Termah Čatež. Kot 
nekakšne višinske priprave pri 
športnikih, čeprav prav v niži-
ni … 

Pošteno utrujeni, a zadovolj-
ni obrazi vseh udeležencev, so 
bili znak, da smo zopet opra-
vili ključen korak k uspešni 
Noči godbe. Naslednji korak je 
na vas, da si zapišete omenjena 
datuma in zagotovo pridete na 
spektakel, ki ga na Dobrovi še 
niste videli. Lahko vam prav 
potiho izdamo še eno malo 
skrivnost … skupaj bomo po-
tovali okoli sveta …

Janez Dolinar,
Godba 

Vabilo 

Dragi ljubitelji gledališča!
 
Gledališka skupina KUD Dobrova bo v sezoni 

2023/2024 po dolgem premoru ponovno organizirala 
gledališki abonma. Od oktobra 2023 do februarja 2024 
bo v kulturnem domu na Dobrovi na ogled izbor štirih 
kvalitetnih predstav ljubiteljskih gledališč. 

Cena abonmaja bo 30 €. Abonmajske vstopnice bodo 
prenosljive. Za mlajše od 18 let abonmajskih vstopnic 
ne bomo ponujali, bodo pa za njih na voljo posamezne 
vstopnice (za izven) po ceni 5 € na predstavo. 

Program abonmaja in tudi vse podrobne informacije 
bodo od 12. septembra naprej objavljeni na spletni strani 
https://www.kud-dobrova.si/ 

Vpis bo potekal v soboto, 23. septembra, med 10. in 12. 
uro v kulturnem domu na Dobrovi ter od 17.30 naprej 
na dan prve predstave.

Za več informacij pišite na gsdobrova@gmail.com
Vljudno vabljeni!

Kako drugače kot 
z nekaj besedami 

povzeti najbolj značilne 
bosanske pojme, ki so v 

naslovu? 

Godba nekako ne paše zra-
ven, a po uspešno izvedeni 
turneji v Bosni med 27. in 29. 
aprilom bo marsikdo spreme-
nil mnenje. Potem ko je zaradi 
korone turneja po Bavarski in 
Češki v preteklih letih nesrečno 
padla v vodo, se je precej nepri-
čakovano pokazala možnost, da 
obiščemo Bosno in Hercegovi-
no oz. natančneje Bihać. Da je 
Bosna vsaj za mlajše godbenike 
popolna neznanka, je bilo hitro 
videti iz številnih vprašanj, kako 
tam izgleda, kaj bo za videti … 

Prva značilnost? Čas teče 
počasneje. To smo videli že na 
mejnem prehodu, kjer se ni ni-
komur mudilo, tako da smo na 
rafting po reki Uni pošteno za-
mudili. A brez skrbi, rafting je 
vseeno bil, ob precej narasli Uni 
je bil vsaj malo adrenalinski, kar 
pa se ne more primerjati z vo-
žnjo s starimi, komaj še voznimi 
kombiji, s katerimi smo se pelja-
li do reke.

Druga značilnost? Odlična 
hrana z žara. Pozno kosilo prve-
ga dne je razblinilo vse dvome o 
morebitni lakoti – lačni očitno 
ne bomo. In ker so bili čevapči-
či, lepinja, pleskavice itn. tako 
dobri, je ostala hotelska večerja 
skoraj nedotaknjena. No, razen 
pri mladih godbenikih.

Tretja značilnost? Komplici-
rana zgodovina, ki ima žal bolj 
malo svetlih in veselih trenut-
kov. Drugi dan nas je po mestu 
vodil vodič Amir Kurtovič, ki 
ga je poslal sam Bog. Kako dru-
gače bi poimenoval naključno 
jutranje srečanje Grega in ome-

njenega domačina pred mestno 
trafiko? Zelo slikovito in vsebin-
sko polno vodenje po zgodovini 
mesta Bihać in zgodovini drža-
ve je pustilo sledove. Še posebej, 
ko je beseda nanesla na poveza-
nost Slovenije z Bihaćem. 

Četrta značilnost? Godba 
Dobrova - Polhov Gradec je 
v Bihaću res atrakcija. Popol-
dansko korakanje po središču 
Bihaća je vzbudilo veliko ra-
dovednih pogledov, prijaznih 
nasmehov ter tudi pozornost 
policajev na patrulji. Sicer ne 
vemo, kateri instrument je iz-
gledal najbolj nevarno, a smo 
jim vzbudili sum, da se tukaj 
nekaj naklepa … In se je!! Popol-
dansko paradiranje je bilo zgolj 
uvod v večerni koncert na reki 
Uni v središču Bihaća, ki ga je 
Godba organizirala s pomočjo 
Kulturnega centra Bihać. Eno-
inpolurni koncert s predskupi-
nama godbenih Kvarteta flavt 
in Kvarteta klarinetov je po-
stregel z barvitim koncertnim 
programom slovenske, popu-
larne, tuje in klasične glasbe. Za 
nameček je godba s posebno 
godbeno priredbo znane pesmi 
Miljacka razorožila še najbolj 
klene obiskovalce. Številne sol-
ze sreče in gromki aplavzi so 

pokazali, da je Bosna žejna glas-
be, povezovanja in sprejemanja.

Peta značilnost? Slovenci 
smo pustili neizbrisen pečat. 
Ko je v začetku dvajsetega sto-
letja grofica Natalija z velenj-
skega gradu dala zgraditi Grad 
Ostrožac, si zagotovo nihče ni 
mislil, da bo to ena največjih 
kulturnih znamenitosti Bihaća, 
Cazina in okolice. Resda je grad 
v nezavidljivo slabem stanju, 
a nosi v sebi toliko zgodb, da 
nam jih niti zgovorni vodič ni 
uspel vseh povedati. In še ocvi-
rek – preko rodbine Blagayev je 
posredno povezan tudi s Polho-
vim Gradcem.

Šesta značilnost? Prehitro je 
minilo. Komaj smo se malo udo-
mačili, že smo morali domov. 
Polni vtisov, prigod, anekdot in 
tudi načrtov za v prihodnje. Ob 
odhodu so nas v Bihaću že po-
vabili, da bi na otvoritvi festiva-
la v Bihaću sodelovali kot glavni 
gostje. A brez skrbi – nismo jim 
ostali dolžni in jih tudi mi po-
vabili v naše kraje. Mogoče se 
pa posamezne korenine Blaga-
yev spet povežejo. Tokrat preko 
glasbe.

Janez Dolinar, Godba 
Dobrova - Polhov Gradec

Slike 
#1G##840707_9056_1690728729_intenzivnitaborgodbedpg-breice2023.jpg## ## 
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Noč godbe 2023 je pred vrati!

Skupinska slika udeležencev

Tolkalci

Kava, baklava, čevapčiči in 
Godba Dobrova - Polhov Gradec

Morda se vam zdi oktober še daleč, a že 
zdaj si morate zapisati 20. in 22. oktober, 
ko bo na Dobrovi v Športni dvorani že 
tradicionalna Noč godbe. 
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V petek, 23. junija, je 
bil v Polhograjski 

graščini lep dogodek 
Klekljarskega društva 

Polhov Gradec, odprtje 
razstave. 

S pesmijo in ubranim petjem 
so nas na začetku slovesnosti 
popeljale Svetlice, na klavirju 
pa sta zaigrali Julija Trobec in 
Jerca Janša, učenki 6. razreda 
OŠ Polhov Gradec in učenki 
klavirja pri Martini Kavčnik. 
Zbrane sem pozdravila pod-
pisana in pojasnila izvor čipk, 
postavljenih na ogled. Vse 
čipke na razstavi so bile delo 
gospe Marijance Yartz. V letu 
praznovanja visokega osebnega 
jubileja je bila pripravljena v »la-
dlcih« omarice poiskati čipke, ki 
so ostale doma. Večina njenih 
čipk namreč živi svoje življenje 
daleč po svetu. Milka Bokal je 
v nadaljevanju nagovorila sla-

vljenko in goste z naslednjimi 
besedami: »Spoštovani ljubitelji 
klekljarstva, drage klekljarice, 
pozdravljeni vsi, ki ste prišli od 
blizu in daleč! V naši sredi še 
posebej pozdravljamo gospo 
Marijanco Yartz, ki ji je posve-
čena današnja razstava. 

Splošno znano je, da človeka 
razkrivajo njegova dela. V njih 
se zrcali njegova osebnost, pri-
zadevanja, izpolnjeni načrti. 
Tako bomo tudi o gospe Mari-
janci poskušali iz del, ki jih je 
nanizala v svojem življenju, raz-
brati njeno podobo. O njej smo 
lahko že brali v preteklih števil-
kah Našega časopisa, a vseeno 
spomnimo na nekaj glavnih 
podatkov: Gospa Marijanca je 
bila rojena 4. aprila 1933 na Pra-
pročah. V zakonu z ameriškim 
Slovencem Jackom Yartzem so 
se jima rodili trije otroci: Mir-
jam, Janez in Brigita. Leta 2012 
se je poslovil mož, ki ga je zlasti 
v zadnjih letih skrbno spremlja-

la in se mu posvečala. Življenje 
ji je izpolnjevalo delo, med tem 
pa tudi ljubezen do vsega lepega, 
kar se še najbolj odraža v ume-
tnosti bele niti, v klekljarstvu, 
po katerem je gospa Marijanca 
najbolj znana.

Če pogledamo motive njenih 
čipk, opazimo, da na njih najbolj 
prevladujejo rože, lahko da so to 
zvezdaste oblike, katerih delčki 
se po klekljarsko imenujejo ri-
bice, ali pa listki na steblih rož, 
katerih deli se po klekljarsko 
imenujejo kitice. To so čipke z 
motivi tulipanov, cvetov jabolk, 
marjet in marjetic, vsem ljubih 
slovenskih nageljnov, zvončkov, 
lokvanja, sončnice, dalije. Roži-
ce so del njenih kazal za ozna-
čevanje prebranih strani v knji-
gah, cvetje je del velikonočnih 
voščilnic. Gospa Marijanca je 
sklekljala prave košarice cvetja. 
Njene čipke oblikujejo tudi tri-
dimenzionalne šopke rož. 

A ne samo samostojne čipke, 
rože so tudi v motivih iz žival-
skega sveta. Z rožami so v po-
vezavi čipke metuljčkov. Gospa 
Marijanca se ni izognila čipki z 
motivom žabe. Travica, ki bode 
iz te čipke, je lahko zelenje kot 
dodatek k večjemu cvetu. Zele-

na vejica iz narave je tudi del lo-
gotipa polhograjskega klekljar-
skega društva, ki ima podobo 
polhka. 

Rože pa krasijo tudi predme-
te iz uporabne umetnosti. To so 
pladnji, ženske torbice, zavese; 
ti predmeti iz vsakdanjega ži-
vljenja lepšajo trenutke enolič-
nosti. Po namenu so jim blizu 
čipke, ki ponazarjajo nakit, kot 
so uhančki, in dodatki na obla-
čilih. Tu ne smemo pozabiti na 
čipke, na katerih so prav tako 
rože, ki spremljajo višje, duhov-
ne namene, kot je mašni plašč. 
Tudi v oltarnih prtih, večjih in 
manjših, se skrivajo Marijanči-
ne rože. Jaslicam je prav tako 
podarila nekaj klekljarskega 
časa. Na rože spominjajo obli-
ke z motivom angelčka. Ne gre 
spregledati, da je gospa Mari-
janca sklekljala tudi našo pol-
hograjsko rožo – blagajevko. Na 
cvetlični motiv spominja vrh 
čipke polhograjskega grba. Bila 
je kos tudi zahtevnim oblikam 
v čipki slovitega polhograjskega 
vrčka – askosa. 

Omenimo še nekaj manj 
znanih dejstev iz njene klekljar-
ske, a tudi iz drugih dejavnosti. 
Marijanca Yartz je ena od 13 
ustanovnih članic Klekljarske-
ga društva Polhov Gradec in 
predsednica od ustanovitve 
dalje. Do lanskega leta je bila 
članica mednarodne organiza-
cije za klekljano in šivano čipko 
OIDFA. Vanjo je vključeno čez 
2300 članic in članov iz 35 držav 
s celega sveta, iz Slovenije jih je 
58. Sodelovala je na več svetov-
nih razstavah v okviru sloven-
ske nacionalne postavitve čipk. 
Za dosežke svoje klekljarske de-
javnosti je leta 2013 prejela zlati 
grb občine Dobrova - Polhov 
Gradec. Klekljala je tudi čipke v 
obliki srčkov, ki jih je naša obči-
na podarjala mladoporočencem 
ob sklenitvi zakonske zveze v 
Polhograjski graščini. Kleklja-
rice Marijanca Yartz, Angelca 
Cankar in Jožefa Setnikar so 
sodelovale pri snemanju oddaje 
Na zdravje 26. novembra 2012 
v Ljubljani. In najnovejše: Ma-
rijanca je sodelovala pri kleklja-
nju pečne čipke za ruto, ki je del 
polhograjske noše, ki so jo po 
slikarski predlogi slikarja Gol-

densteina iz leta 1838 pripravili 
v Folklorni skupini Grof Blagaj. 
Nedvomno velja, da je gospa 
Marijanca pripomogla k popu-
larizaciji klekljanja v Polhovem 
Gradcu. Pa še nekaj dejstev, ki 
razkrivajo še njene druge talen-
te. Dolga leta je bila organistka 
v polhograjski cerkvi. Vodila je 
otroški in pevski zbor za od-
rasle. Ima živ pripovedovalski 
dar. V knjigo ljudskega izročila 
iz naših krajev z naslovom Jaz 
sem višje kot Marija je prispe-
vala 18 spominskih pripovedi. 
Še bi lahko kaj povedali.

Gospa Marijanca, ena prej-
šnjih klekljarskih razstav je 
imela naslov Barčica. Vaša ži-
vljenjska barčica je na široko 
razprla jadra. Za nekaj časa je 
plula zelo daleč, čez širna mor-
ja. A se je vrnila. Naj bodo jadra 
še naprej široko razprta, bodite 
srečni v krogu ljudi, ki vas spo-
štujemo. Kot smo videli, so rože 
glavni motiv vaših čipk, take 
naj vas spremljajo še naprej in 
take vam podarjamo s temi 
besedami tudi ob odprtju vaše 
in naše razstave.« Podpisana 

sem se nato v imenu Klekljar-
skega društva Polhov Gradec 
zahvalila za pomoč in podporo 
pri pripravi razstave Tehniške-
mu muzeju in Javnemu zavodu 
Polhograjska graščina, Občini 
Dobrova - Polhov Gradec, ki 
prek javnega razpisa sofinan-
cira delovanje društev, pa tudi 
družinskim članom, ki so nam 
prijazno priskočili na pomoč, in 
Mimi Plestenjak, ki je poskrbela 
za osvežitev. 

Večer smo nadaljevali v špor-
tni dvorani pri Osnovni šoli 
Polhov Gradec. Udeležili smo se 
proslave ob prazniku naše obči-
ne Dobrova - Polhov Gradec in 
dnevu državnosti naše domo-
vine Republike Slovenije. Med 
prejemniki letošnjih občinskih 
priznanj je bila tudi naša članica 
Sabina Žvokelj.
Razstavo si zdaj lahko ogledate 
na: youtube.com/@polhograj-
skeklekljarice4892 

Tatjana Trontelj, 
podpredsednica 

Klekljarskega društva 
Polhov Gradec

(Foto: T.T.)

Vabilo 

Spoštovane prebivalke, 
spoštovani prebivalci 
Polhovega Gradca, 
Črnega Vrha in Dobrove!

 
Na Rdečem križu – Območnem združenju Ljubljana želi-
mo okrepiti skupnost ljudi, ki živite na območju Polhove-
ga Gradca, Črnega vrha in Dobrove in med vami obuditi 
solidarnost in medsosedsko povezanost. 

Skupaj lahko gradimo skupnost, ki bo prijazna do vseh. 
Z aktivnostmi Krajevnih organizacij Rdečega križa uresni-
čujemo humanitarne cilje Rdečega križa, kot so ukrepa-
nje ob naravnih nesrečah, organiziranje človekoljubnih 
zbiralnih akcij, zaznavanje in posredovanje pomoči ogro-
ženim v skupnosti, krepitev socialne mreže, skrb za vklju-
čevanje novih članov, organiziranje družabnih dogodkov 
ter skrb za zdravje krajanov. Če potrebujete pomoč ali jo 

lahko ponudite, vas vabimo, da se pridružite v Krajevnim 
organizacijam Rdečega križa, ki so v vaši bližini: KORK 
Polhov Gradec, KORK Črni Vrh in KORK Dobrova. 

Če se želite aktivno vključiti in tako prispevati k bolj po-
vezani in solidarni lokalni skupnosti, vas vabimo, da nas 
pokličete na 01/42-53-419 ali 040/858 052, si ogledate 
našo spletno stran https://www.rdecikrizljubljana.si/sl/
Kontakt/ ali nas obiščete na Tržaški cesti 132 v Ljubljani. 
Za več informacij nam lahko pišete na e-naslov: info@
rdecikrizljubljana.si.
SOLIDARNOST in SOČUTJE sta prava odgovora!
Veseli bomo tudi vaših mnenj, pobud, predlogov in želja. 

Prijazno vabljeni!

Marijanca Yartz, predsednica Klekljarskega društva Polhov Gradec. 

Čipke v steklu in prtički. Pogled na čipke ob vhodu v razstavni prostor. 

Razstava Klekljarskega društva Polhov Gradec 

Marijančinih 90

Bliža se začetek 
šolskega leta. 

Z veseljem sporočamo, da si 
prizadevamo, da bi bilo letos 
kot ena od interesnih dejavno-
sti v Osnovni šoli Polhov Gra-
dec uvedeno klekljanje. Tako 
bi v Polhovem Gradcu nada-
ljevali s klekljarsko tradicijo. 
Klekljanje postaja čedalje bolj 
priljubljeno po celi Sloveniji, 
število klekljarskih skupin se 
veča. Deklice se rade okrasijo 
s klekljanimi uhančki, zape-
stnicami in drugim, fantje pa 
znajo to ceniti, zato povabljeni 

oboji, kot je v drugih krajih. 
Vsi, ki imate otroke v osnovni 
šoli, prijazno nagovorjeni, da 
spodbudite svoje nadobudne-
že, da bi se prijavili, ko bo pri-
ložnost objavljena. Že vnaprej 
vam hvala za podporo.

Vabita Osnovna šola Polhov 
Gradec, ravnateljica Ilinka 
Kucler, in Klekljarski krožek 
Polhov Gradec, v njegovem 
imenu podpredsednica Tatja-
na Trontelj

Spoštovani 
polhograjski 
rojaki!
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Neurja, poplave, vse 
to se je dogajalo v 

preteklih dneh, nam 
pohodnikom DU 

Dobrova pa je v torek 
osmega avgusta 

posijalo sonce, ko smo 
se odpravili na naš 

pohod na Martuljške 
slapove. 

Kar 51 pohodnikov se nas je 
odpeljalo do Kranjske Gore, tu 
smo začeli naš pohod. Že prvi 
postanek nad Jasno nas je raz-
veselil z lepim pogledom na 
Razor (2601 m) in Prisank (2547 
m), pod nami pa je žuborela Pi-
šnica. Pot smo nadaljevali po 

manj znani poti proti Tofove-
mu grabnu. Imeli smo srečo, 
da poti skozi graben pretekli 
nalivi niso poškodovali. Kljub 
temu pa je bilo potrebnega kar 
nekaj napora in previden ko-
rak, da smo graben prečkali. Ko 
smo ga premagali, smo hitro 
prišli do sankališke proge, kjer 
je pozimi možno tudi nočno 
sankanje. Malo smo se po pro-
gi spustili proti dolini, potem 
pa na križišču zopet zavili de-
sno navkreber skozi gozd proti 
brunarici Pri Ingotu. Ko smo 
prispeli do Ingota, smo se od-
ločili za kratek počitek, saj se je 
ta po dobrih dveh ura hoje kar 
prilegel. Ker je bila pot do Zgor-
njega Martuljškega slapa zaradi 
skalnega podora zaprta, pose-

danje na sončku in planinskem 
zraku pa je bilo prijetno, smo se 
odločili, da podaljšamo počitek. 
Poleg malice iz nahrbtnika so se 
prilegle dobrote kuhinje na pro-
stem, ni manjkalo domače kislo 
mleko kot tudi ne pravi gorenj-
ski ajdovi žganci. Ker je v bližini 
bila tako imenovana »mama 
lipa s sedmimi hčerami« smo 
stopili do nje in si ogledali tudi 
kapelico Marije Snežne. Postali 

smo ob spomeniškem obeležju 
posvečenem vsem tistim, ki so 
ljubili gore, vendar jim je mo-
gočna severna stena Špika (2472 
m) vzela življenje. Malo je poto-
kov v naših Alpah, ki bi na tako 
kratki poti ustvarili toliko lepih 
prizorov, kot Martuljek. Potok 
se spušča čez strma pobočja 
in stene s slapovi, slapiči in br-
zicami. Najlepša sta Spodnji 
in Zgornji Martuljški slap. Ker 

ogled Zgornjega zaradi skalne-
ga podora ni bil možen, smo 
pot nadaljevali do Spodnjega. 
Po strmi poti preko veliko ma-
lih potočkov in podrtih dreves 
smo se spustili do mostička, od 
koder je bil lep pogled na mo-
gočen Spodnji slap. Pot smo na-
daljevali v zanimivo tesen, kjer 
smo na koncu polni lepih vtisov 
zapustili ta čudoviti Naravni 
spomenik. Naredili smo še ne-

kaj korakov in prispeli smo do 
avtobusne postaje v Martuljku. 
Od tu smo pot nadaljevali z av-
tobusom v Spodnje Brezje v go-
stišče Pri Slavki. Na poti domov 
smo zagledali cilj našega nasle-
dnjega pohoda in to bo Zvoh na 
vrhu Krvavca. 

Tekst in fotografija: 
Vinko Kuder

O uspehih mlade 
plesalke Maje Železnikar, 
ki prihaja iz Podrebra, 
smo že nekajkrat 
poročali. 

A ena najuspešnejših članic 
Plesnega kluba Bolero z osvaja-
njem novih odličij vedno znova 
poskrbi, da so naše oči uprte v 
njeno smer. Maja v letošnjem 
letu tekmuje v različnih plesnih 
disciplinah, s tekmovanj pa se 
že skoraj praviloma vedno vra-
ča z odličji.

V disciplini show dance čla-
ni je s skupino poimenovano 
Connection letos junija v Nem-
čiji osvojila naslov svetovnih pr-
vakov, nato pa je skupina zlato 
odličje osvojila še na junijskem 

državnem prvenstvu na Do-
brovi. To državno prvenstvo 
je bilo za Majo Železnikar še 
posebej uspešno, saj je dosegla 
tudi odlično 2. mesto v disci-
plini jazz solo članice, v kateri 
se je preizkusila tudi na evrop-
skem prvenstvu na Poljskem in 
v konkurenci 43 plesalk iz 23 
držav osvojila odlično 4. mesto. 
Postala je tudi pokalna zmago-
valka Slovenije, saj se je med 

februarjem in majem udeležila 
treh pokalnih turnirjev in na 
vseh treh zmagala! Neverjetno 
pa je enak uspeh dosegla tudi v 
disciplini modern solo članice 
in tudi tam osvojila naziv po-
kalne zmagovalke Slovenije. V 
disciplini modern solo članice 
je s plesno točko poimenovano 
Število Pi na evropskem prven-
stvu na Poljskem zasedla 6. me-
sto, na državnem prvenstvu na 

Dobrovi pa je izjemna Maja Že-
leznikar v tej disciplini postala 
državna prvakinja! Kot članica 
jazz formacije Bella Hadid je 
osvojila tudi naslov evropskih 
in državnih prvakov. Tekmu-
je pa tudi v disciplini modern 
duo člani, kjer sta s soplesal-
cem Alexom Isteničem iz Po-
dolnice skorajda nepremagljiva. 
Po tem ko sta decembra 2022 
postala svetovna prvaka, sta 
letos na evropskem prvenstvu 
na Poljskem osvojila tudi naslov 
evropskih prvakov. Zmagala sta 
tudi na zgoraj omenjenem junij-
skem državnem prvenstvu in z 
dvema pokalnima zmagama 
dosegla še 3. mesto v pokalnem 
prvenstvu Slovenije.

Za plesu predano Majo Že-
leznikar trenutno skoraj ni ple-
snega cilja, ki bi bil previsok ali 
nedosegljiv. Njena zbirka odličij, 
pokalov in priznanj pa se hitro 
in neustavljivo polni. Z veseljem 
bomo njeno uspešno kariero 
spremljali še naprej.

Foto: osebni arhiv Maje 
ŽeleznikarMaja in Alex na evropskem prvenstvu na Poljskem

Majini pokali z državnega prvenstva 2023

Plesalka Maja Železnikar 
še naprej niza uspehe

Pravo poletno julijsko 
jutro je dvainpetdeset 

pohodnikov DU 
Dobrova pospremilo na 

pohod po naši prelepi 
Notranjski. 

Tokrat se nam je pohodnikom 
pridružil tudi dobrovški župnik 
g. Janez, saj je prav on preživljal 
svojo mladost v krajih, kamor 
smo bili namenjeni. Vožnja do 
Starega trga in naprej do Mar-
kovec, kjer je bil naš prvi posta-
nek. je hitro minila. V Markov-
cu sta nas pričakala gospa Mika 
in njen mož Janez, dolgoletna 
učitelja v Starem trgu. Sedaj pa 
sta zadovoljna upokojenca, ki 
svoj prosti čas posvečata ure-

janju vrta in idilične okolice 
svojega doma, ki smo si jo tudi 
ogledali. Z zanimanjem smo 
prisluhnili g. Janezu, ki nam je 
opisal življenje v preteklosti in 
sedajnosti v tem malo odma-
knjenem delu Slovenije. Sonce 
je postajalo vse močnejše, zato 
smo se po popiti kavici in ogle-
du poslovili od naših gostiteljev 
in nadaljevali vožnjo do zasel-
ka Vrhnika. Tu se je pričel naš 
pohod na Zgornje Poljane. Pot, 
kjer kočevski gozdovi prehajajo 
v snežniške, je potekala v senci 
bukev in smrek.Po dveh urah 
hoje mimo zaselka Dolenje Po-
ljane, vmes so bili tudi postan-
ki za malico in pitje vode, smo 
prispeli na cilj našega pohoda. 
Zgornje Poljane ležijo na viši-

ni 1065 m, vas naj bi nastala v 
obdobju turških vpadov, arhe-
ološki ostanki pa pričajo o tem, 
da je bilo območje poseljeno 
že v prazgodovini. Po kratkem 
oddihu pri »Turizem Jure« smo 
odšli na ogled najpomembnejše 
znamenitosti zaselka, cerkvice 
sv. Andreja iz 16. st. Ker je bil 
z nami g. župnik, smo v cerkvi-

ci zapeli in se seznanili z njeno 
zgodovino, ki nam jo je predsta-
vil g. Jure. Svoje pa je dodal tudi 
g. župnik, ki je kot mladenič 
sodeloval pri obnovi cerkvice 
sv. Andreja. Ker nas je čakala še 
hoja nazaj v dolino, smo si na-
deli nahrbtnike in nadaljevali 
naš pohod. Na poti je bilo vro-
če, saj se je temperatura dvigni-

la nad 30 stopinj. Imeli pa smo 
srečo, da je cesta, po kateri smo 
se vračali, potekala večji del po 
gozdu in nas vročina ni preveč 
utrudila. Po dobri uri hoje smo 
prispeli do avtobusa, ki nas je 
odpeljal do gostišča Luka v Ži-
mnice. Pivo, odojek in sladica, 
s katero so nas postregli, so se 
po hoji v res vročem dnevu kar 

prilegli. Vendar ves napor je bil 
hitro pozabljen, saj smo zopet 
preživeli lep dan, srečali zelo 
prijazne ljudi in se seznanili z 
lepotami in zgodovino krajev, ki 
jih, če nebi imeli organiziranih 
vsakomesečnih pohodov, sami 
verjetno nebi nikoli obiskali.

Tekst in fotografija: 
Vinko Kuder

Martuljški 
slapovi

Pohod na 
Zgornje Poljane
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Društvo upokojencev Polhov 
Gradec je pripravilo Poletno 
srečanje za svoje članice in člane 
na Izletniški kmetiji Pri Mehačku. 

Že rano jutro 8. julija 2023 je bilo v sončnih žar-
kih, ki smo se jih vsi razveselili, saj si v letošnjem 
poletju sonce in dež pogosto podajata roke. Polni 
pozitivne energije in dobre volje smo se Pri Me-

hačku veselo pozdravil. Predsednica Cecilija Jarc 
je vse prisotne pozdravila in jih pohvalila, ker so 
se srečanja udeležili v tako velikem številu. Prvič 
smo presegli število 90. Pohvalo je prejela tudi 
sekcija za pohodništvo pod vodstvom Aice Peklaj, 
saj so pohodniki prišli iz Polhovega Gradca peš. 
Zaželela jim je prijetno popoldne ob druženju ter 
varen in lahen korak v poletnih dneh. Besedo je 
predala gostji, ki smo jo bili vsi zelo veseli. Pod-
županija občine Dobrova - Polhov Gradec Ana 

Oblak je prinesla pozdrave iz občine in vsem za-
želela vse dobro. Podala nam je tudi najnovejše 
informacije o projektu Prostofer. 

Naše članice in člani so se veslo družili v po-
zno popoldne. Veliko je bilo tudi glasbe in plesa. 
Za glasbo je poskrbela medgeneracija skupina: 

Franci na klarinetu, Pavle na kitari, Štefan na har-
moniki in Gašper na kitari. Izletniški kmetiji Pri 
Mehačku se zahvaljujemo, da so nas tako lepo 
sprejeli. Mogoče se pa naslednje leto podamo še 
malo višje proti Grmadi. 

Cecilija Jarc

Društvo 
upokojencev 

Polhov Gradec 
– balinarska 
sekcija, pod 

vodstvom Janeza 
Založnik se 

zahvaljuje: PGD 
Polhov Gradec, 

PGD Zaklanec in 
PGD Horjul. 

Očistili so nam balinarsko 
progo in okolico pri balinišču. 
Neurje z močnim deževjem, ki 
je ponoči 4.avgusta 2023 zaje-
lo Polhov Gradec z okolico je 

reka Božna poplavila celotno 
balinišče z okolico, vse do 
Pograjskega doma, ki je utr-
pel veliko škode. Voda nam je 
poplavila tudi notranje pro-
store na objektu pri balinišču. 
Prostore so počistili člani ba-

linarske sekcije sami. Vsi člani 
balinarske sekcije se srčno za-
hvaljujemo gasilcem za pomoč 
in opravljeno delo, v soboto 5. 
8. 2023. 

Hvala vam.
Cecilija Jarc

Zahvala gasilcem

Naše poletno srečanje pod Grmado
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Log–Dragomer, 
11. avgusta 2023: 

Projekt gradnje 
drugega prizidka k 

vrtcu v Dragomerju  
je tik pred 

zaključkom. 

Objekt je dokončan, dela v 
notranjosti so se končala, igral-
nici je treba le še opremiti s 
pohištvom. Na Upravni enoti 
na Vrhniki so tako konec julija 
že izdali uporabno dovoljenje. 
V zaključni fazi je tudi urejanje 
okolice.

Nov dvooddelčni prizidek k 
vrtcu v Dragomerju že sije v ži-
vih barvah, v notranjosti pa na 
otroški živžav čakata dve lični 
svetli igralnici, ki so ju ravno ob 
našem obisku opremljali s po-
hištvom. Vse je že skoraj nared, 
tudi Upravna enota Vrhnika je 
konec julija izdala uporabno 
dovoljenje za uporabo novih 
prostorov.

Tik pred koncem je tudi ure-
janje okolice. V atriju so delavci 
izbranega izvajalca Trgograd 
zasadili novo lipo ter na svoja 
mesta postavili otroška igrala 
ter ograje. Gradbeni stroji so 
že poravnali teren na velikem 
igrišču, kjer bo kljub temu, da je 
bila trava sicer že posajena, za-
radi obilnega deževja potrebno 
teren še enkrat dosipati z kva-

litetno zemljino ter znova zasa-
diti travo. Okoli novega vrtca so 
delavci položili leseno zunanjo 
oblogo ter tlakovce, asfaltirali 
so tudi površino pred mavrično, 
oranžno in rumeno sobo.

Iz mogočnega drevesa nastaja 
igralo

Na novo urejenem otroškem 
igrišču bo otroke k čutnemu 
doživetju vabila nova čutna pot, 
otroci pa se bodo lahko odžejali 
ali si umili zamazane ročice na 
novem zunanjem pitniku. Novo 
urejeno igrišče naj bi zasenčili 
še z novimi drevesi.

Osrednje mesto na velikem 
igrišču bo dobilo novo igralo, ki 
so ga oblikovali iz mogočnega 

drevesa, ki je nekoč raslo na me-
stu novega prizidka. Drevo je 
več desetletij otroke ščitilo pred 
močnim poletnim soncem; ob 
dnevih, ko je rahlo deževalo, pa 
so otroci lahko pod gosto zele-
no krošnjo kljub slabemu vre-
menu lahko uživali v suhi igri 
na prostem. Zato so želeli, da bi 
drevo z vrtcem in novimi gene-
racijami živelo dalje. Kot nam 
je povedala Janja Sodnik, ki si je 
zamislila novo igralo, do ogleda 
na terenu niso vedeli, kaj se bo 
iz drevesa dalo narediti. »Drevo 
s čudovito razvejanim deblom 
je samo od sebe narekovalo 
obliko igrala, ki bo otroka vabi-
lo na potovanje. Naravni obok 
z razvejanega debla otroka po-
vabi, da teče v notranjost igrala 
in nato po spiralni poti nada-
ljuje popotovanje po drevesu. 
Za daljša potovanja je tu še le-
talo.« Popotovanje po igrišču 
bodo otroci lahko nadaljevali 
na različno visokih kosih debel 
manjših dreves, ki so jih posta-

vili na terenu. Otroci bodo po 
njih lahko bodisi tekli ali skakali 
z enega na drugega.

Naj spomnimo:
Občina Log-Dragomer se je 

sredi lanske jeseni lotila gra-
dnje drugega prizidka k vrtcu 
v Dragomerju. Ta se naslanja 
na obstoječi trakt na jugozaho-
dnem delu objekta, v njem pa 
bosta prostor dobili dve vrtče-
vski skupini. »Gradnja prizidka 
z dvema varstvenima enotama 
ob obstoječem vrtcu v Drago-
merju povečuje bivalne kapaci-
tete matične enote. Nov prizi-
dek obsega dve varstveni enoti 
(2 x 62,02 m2) z lastnim sanitar-
nim blokom: wc-jem in umival-
nico ter skupnim povezovalnim 
hodnikom,« so še dodali na Ob-
čini. V povezovalnem hodniku 
bodo uredili prostorno gardero-
bo, preko novega nadstreška in 
vetrolova pa bodo otroci skozi 
povezovalni hodnik dostopali 
do novih ter obstoječih igralnic 
drugega starostnega obdobja. V 
novem delu bodo še sanitarije 
za zaposlene, manjši prostor 
ob obstoječem vetrolovu bodo 
preuredili za namen shrambe 
igral na novi enoti. Novi prizi-
dek bo pritličen objekt, tlori-
snih dimenzij: 20,48 krat 10,48 
metra ter bo s povezovalnim 
hodnikom prislonjen ob boč-
no fasado jugovzhodnega krila 
obstoječega objekta. Oblikovno 
bo sledil že uporabljenim ma-
terialom na obstoječem objek-
tu. Streha novega prizidka bo 
dvokapnica, krita bo s trapezno 
pločevino v barvi obstoječe 
kritine. Vrednost investicije 
je dobrih 450 tisočakov. Prvi 
sklop projekta, ki obsega grad-
bena dela, je ocenjen na skoraj 
203 tisočake, za obrtniška dela 
pa naj bi odšteli 249 tisočakov. 
Investicijo sofinancira Ministr-
stvo za izobraževanje, znanost 
in šport. Občina je na Razpisu 
za sofinanciranje investicij v 
vrtcih in osnovnem šolstvu pri-
dobila 175 tisočakov.              V. L.

Obvestilo
Obvestilo o 2. podaljšanju roka za 

zbiranje pobud za spremembe in do-
polnitve Občinskega prostorskega na-
črta Občine Log – Dragomer. 

Občina Log – Dragomer obvešča 
vse občane in zainteresirano javnost, 
da se rok za oddajo pobud za spre-
membe in dopolnitve Občinskega 
prostorskega načrta Občine Log – 
Dragomer podaljša do 31.12.2023.

Pobude se lahko do vključno 31. de-
cembra 2023 po posebnem namen-
skem obrazcu »Pobuda – SD OPN 1« 
posredujejo:
-  po e-pošti na naslov obcina@log-

-dragomer.si
-  po pošti na naslov Občina Log 

– Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 
1358 Log pri Brezovici,

-  osebno v sprejemni pisarni Obči-

ne Log – Dragomer, Loška cesta 
12, 1358 Log pri Brezovici, v po-
slovnem času občine.

Pobuda mora biti oddana v pisni 
obliki na izpolnjenem obrazcu »Po-
buda – SD OPN 1«, ki je dostopen na 
spletni strani Občine Log-Dragomer 
(https://logdragomer.e-obcina.si/) in v 
sprejemni pisarni Občine Log– Dra-
gomer, Loška cesta 12, 12358 Log pri 
Brezovici, v poslovnem času. 

Višina takse za obravnavo pobud za 
spremembo namenske rabe je določe-
na v skladu z Odlokom o določitvi ta-
kse za obravnavanje zasebnih pobud 
za spremembo namenske rabe pro-
stora v Odloku o občinskem prostor-
skem načrtu Občine Log–Dragomer 
(Uradni list RS 87/2022) in znaša:
-  za spremembo osnovne namenske 

rabe prostora: 150 evrov;
-  za spremembo podrobnejše namen-

ske rabe prostora: 150 evrov.
Pobude za spremembo namenske 

rabe v primarno rabo (gozdna, kme-
tijska, vodna zemljišča) se ne plača. 

V kolikor se vloga nanaša na več 
zemljišč, se za posamezno pobudo 
šteje pobuda, dana za spremembo na-
membnosti na enovitem zakroženem 
območju v okviru ene enote urejanja 
prostora. Zavezanec za plačilo takse 
je vlagatelj pobude. Plačilo takse ne 
zagotavlja spremembe namenske rabe 
prostora v Občinskem prostorskem 
načrtu. Plačilo takse je pogoj za obrav-
navo pobude. 

Občina Log–Dragomer se bo opre-
delila do pobud, prejetih do navedene-
ga datuma. Obravnavane bodo le tiste 
pobude, ki bodo ustrezno izpolnjene, 
podpisane, če bodo vsebovale priloge, 
navedene na obrazcu, in imele plačno 
takso, v kolikor je predpisana. Pobude 
bodo pri pripravi osnutka Sprememb 
in dopolnitev OPN upoštevane, če iz-
polnjujejo pogoje glede skladnosti s te-
meljnimi pravili urejanja prostora, cilji 
prostorskega razvoja občine in prav-

nimi režimi v prostoru ( upoštevanje 
varstvenih in varovalnih omejitev v 
prostoru) ter ustreznosti z vidika ur-
banističnih meril, strokovnih podlag 
in možnosti opremljanja zemljišča za 
gradnjo s komunalno opremo ter dru-
go gospodarsko javno infrastrukturo. 

Občina Log–Dragomer se bo do 
pobud, oddanih v razpisanem roku, 
opredelila in sprejemljive uvrstila 
v Spremembe in dopolnitve OPN. 
Obravnava pobud bo objavljena na 
spletni strani Občine Log-Dragomer, 
na naslovu https://logdragomer.e-ob-
cina.si/ in na oglasni deski Občine 
Log– Dragomer. Pobuda bo objavljena 
le z navedbo parcelne številke, katastr-
ske občine ter oznako pobude in ne z 
osebnimi podatki. 

Občina Log-Dragomer, 
župan Miran Stanovnik

Županova beseda

Spoštovane 
občanke, 
spoštovani občani
Tudi letos se narava ni 
izneverila in nam je z ujmo 
sporočila, da se svet vrtni 
naprej in da do naravnih 
pojavov pride tudi med 
počitnicami, ko bi morali vsi 
vsaj malo počivati. 

Vrtcu uporabno dovoljenje

Na žalost je ujma v obli-
ki poplav in zemeljskih pla-
zov nepopisno pustošila in 
povzročila nešteto človeških 
stisk in dram, ki jim skoraj ni 
videti srečnega konca. Člo-
vek bi se vprašal, ali mogoče 
celo ne potrebujemo tako 
močnih sporočil, da se stre-
znemo in ponovno strnemo 
vrste v medsebojni pomoči 
in solidarnosti in nenazadnje 
premoremo soglasje tudi na 
političnem parketu.

Osebno sem na terenu spo-
znal, kaj pomeni, ko narava 
odplakne vse dosedanje delo 
in trud posameznikov ali sku-
pnosti ter seveda v naslednjem 
koraku tudi sočutje in pomoč, 
ki je prihajala z vseh strani. 
Želim le to, da se železo kuje, 
ko je še vroče in da se ne bi 
jeseni pogovarjali o zamuje-
nih priložnostih, posebno, ko 
imamo v mislih sistem soli-
darnosti in pomoči Evropske 
skupnosti.

Kljub vsemu življenje teče 
dalje. Tudi, če je kdo na poči-
tnicah pomislil, da se je zara-
di poletja delo v državnih in 
lokalnih institucijah ustavilo, 
moram povedati, da so vsi za-
stavljeni postopki tekli nemo-
teno naprej. Na občini smo 
zelo veseli, da smo na Upravni 
enoti Vrhnika s podporo mar-
ljivih in strokovnih uslužbenk 
pridobili uporabno dovolje-
nje za težko pričakovana dva 
nova oddelka otroškega vrtca. 
S to pridobitvijo se bo delo in 

bivanje z našimi najmlajšimi 
dvignilo na višji nivo, kar si 
seveda vsi zaslužimo.

Medtem, ko smo se skoraj 
že vsi navadili na prometne 
konice in gneče na cestah, pa 
lahko s ponosom in optimiz-
mom sporočam, da so se dela 
za avtocestni priključek Dra-
gomer že začela. To bo resnič-
no velika naložba in investicija 
DARS-a, Direkcije za infra-
strukturo, občine Brezovica in 
naše občine. Glavne prednosti 
naložbe bodo občutili najbolj 
občanke in občani naselja 
Lukovica, saj se s tem dviguje 
vrednost njihovih nepremič-
nin kot tudi raven prometne 
varnosti, ki je trenutno na zelo 
nizkem nivoju. Moramo se za-
vedati, da bo ta projekt prine-
sel veliko dobrega tudi za ob-
močje celotne regije, saj naša 
občina praktično predstavlja 
zahodna vrata prestolnice in 
s tem še dviguje gospodarski 
potencial občin okrog našega 
glavnega mesta.

Spoštovani, naj vas spo-
mnim, da se začenja šolsko 
leto in med nami se bodo na 
prometnicah ponovno gibali 
otroci, ki so preživljali brez-
skrbne počitnice. Prosim, da 
ste strpni in pozorni na vse 
udeležence v prometu in upo-
števate cestnoprometne pred-
pise, saj bodo omejitve hitrosti 
nadzirane predvsem v naseljih.

Želim vam vse dobro.
Miran Stanovnik, 

vaš župan

Zahvala
Četrtega avgusta je občino, v kateri živim, prizadela popla-

va. Hvala vam župan, Tatjana, Majda, Boris, Gregor in Lud-
vik ki ste priskočili na pomoč takoj prve dni. Bilo je veliko 
težkega dela, pa vendar ste neutrudno kot mravljice premi-
kali kos za kosom. Najlepša hvala vsem tistim prebivalcem 
občine Log-Dragomer, ki ste se ponudili za pomoč v nasle-
dnjih dneh. Prav tako v imenu več družin izkazujem zahvalo 
za vašo ponujeno pomoč pri nastanitvi, uporabi razvlažil-
cev prostorov in spodbudnih besedah. Posebna zahvala gre 
tudi KUD Kosec, ki boste z vašo dobrodelnostjo pomagali 
Komendčanom v prihajajočih hladnejših dneh. Srčna hvala 
vsem, ki ste nas podpirali s svojimi mislimi in dejanji. Skupaj 
smo pokazali moč skupnosti in solidarnosti.

Marjeta Sternad Kuharič, 
Prebivalka občine Komenda
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Log–Dragomer, 14. av-
gusta 2023: Občina Log–Dra-
gomer bo 44 objektom, ki za 
priklop na javno kanalizacijsko 
omrežje potrebujejo hišno čr-
pališče, sofinancirala izgradnjo, 
nabavo in montažo v vrednosti 
do 2500 evrov. Trenutno na Ob-
čini Log–Dragomer pripravljajo 
dokumentacijo za objavo javne-
ga razpisa.

 Vsi, ki živijo v hišah pod 
nivojem kanalizacije, bodo za 
priklop na javno omrežje po-
trebovali hišno črpališče. Takih 
objektov je v Občini Log– Dra-
gomer 44, vsem pa bo občina 
sofinancirala nabavo in mon-
tažo hišnega črpališča. Upravi-
čenci za sredstva bodo fizične 
osebe, ki so lastniki objekta, 
ki za priklop na kanalizacij-
sko omrežje potrebujejo hišno 
črpališče. Občina bo upravi-
čencem sofinancirala nakup 
in montažo hišnega črpališča 
do 100 odstotkov upravičenih 
stroškov, vendar največ do viši-
ne 2500 evrov na stanovanjski 
objekt. 

Občina bo za montažo ter 
dobavo hišnih črpališč za 
objekte izvedla skupno javno 

naročilo, ki ga na Občini že pri-
pravljajo. Kot so nam pojasnili 
na Občinski upravi so občanom 
dopise glede hišnih črpališč po-
slali v drugi polovici aprila. »Na 
seznamu je bilo po prvi oceni 
39 objektov; 5 lastnikov objek-
tov se je dodatno javilo in so bili 
po pregledu ter posvetu doda-
ni na seznam,« smo še izvedeli. 
Predvidoma septembra, po za-
ključku javnega razpisa in iz-
biri ponudnika hišnih črpališč, 
bodo upravičenci obveščeni o 
nadaljnem postopku.

Pridobljeni uporabni dovoljenji 
za Dragomer in Log

Občina Log–Dragomer je v 
poletnih mesecih pridobila upo-
rabna dovoljenja za kanalizacij-
sko omrežje na območju Loga, 
še pred tem so bila pridobljena 
uporabna dovoljenja za Drago-
mer; izvajalec KGG pa medtem 
pripravlja tudi dokumentacijo 
za pridobitev uporabnega do-
voljenja na območju Lukovice. 
Povsod, kjer je Občini uspelo 
pridobiti uporabno dovoljenje, 
se lahko začne oziroma se je že 
začelo priključevanje objektov 
na javno kanalizacijsko omrež-

je. O možnosti priklopa in 
operativnem začetku izvajanja 
priključkov objektov na javno-
-sanitarno kanalizacijo občane 
obvesti Komunalno podjetje 
Vrhnika. Kot lahko preberemo 
na spletni strani Komunalnega 
podjetja Vrhnika, bodo z novo 
ureditvijo kanalizacijskega 
omrežja iz mešanega sistema 
v ločen sistem svoje priključke 
in interno kanalizacijo novemu 
sistemu morali prilagoditi tudi 
lastniki. »Predviden rok, v ka-
terem so lastniki dolžni izvesti 
priključitev oziroma prilagodi-
tev, je 6 mesecev od izdaje upo-
rabnega dovoljenja,« pravijo na 
vrhniški komunali. 

Preverili smo tudi, kakšen je 
postopek priključitve oziroma 
spremembe priključnega mesta 
na novo zgrajeno kanalizacijsko 
omrežje. 

1. Treba je pridobiti soglasje 
za priključitev obstoječe-
ga objekta (vsi objekti, ki še 
niso priključeni) ali soglasje 
za spremembo priključne-
ga mesta (vsi objekti, ki so že 
priključeni na obstoječ mešan 
sistem). Ustrezno izpolnjeno 
vlogo za izdajo soglasja, kateri 

naj bo priloženo pravnomočno 
gradbeno dovoljenje ali drugo 
ustrezno dokazilo, ki izkazuje 
legalnost gradnje, ter dokazilo o 
lastništvu objekta, je potrebno 
oddati na JP KPV, d.o.o.

2. Na JP KPV, d. o. o. je treba 
podati zahtevek za priklop 
(za nov priključek ali za spre-
membo priključnega mesta). 
Zahtevku je treba predložiti 
potrdilo o poravnanem komu-
nalnem prispevku.

3. Na podlagi oddanega zah-
tevka predstavnik JP KPV, d. o. 
o. opravi terenski predogled 
priključitve in poda tehnične 
informacije za samo izvedbo 
priključitve. Termin pregleda 
je treba uskladiti vsaj štiri dni 
pred želenim terminom preko 
spletne pošte informacijska@
kpv.si oz. na telefonski številki 
01 750 29 70.

4. Lastniki objekta na svo-
je stroške izvedejo vsa po-
trebna dela za izvedbo pri-
ključitve v skladu z navodili 

predstavnika JP KPV d. o. o.
5. Predstavnik JP KPV, d. o. o. 

opravi ogled izvedbe celotne 
priključitve na javno kanalizaci-
jo (pred zasipom) in izdela ski-
co za vris v kataster priključkov.

6. JP KPV, d. o. o. izvede vnos 
v evidenco priključkov.

Priklop oziroma poseg v jav-
no kanalizacijsko omrežje ali 
vakuumski jašek sme izvesti 
samo upravljavec javnega ka-
nalizacijskega omrežja (JP KPV, 
d.o.o.). Izvedbo vseh ostalih 
del, vezanih na izvedbo hišnega 
priključka in zunanje interne 
kanalizacije, mora zagotoviti 
lastnik objekta oziroma investi-
tor. Vsak priključek mora pred 
zasipom pregledati predstav-
nik vrhniške komunale, ki ob 
ogledu izdela skico priključka, 
na podlagi katere se priključek 
ustrezno evidentira v evidenco 
priključkov, še pravijo na Ko-
munalnem podjetju Vrhnika.

Čistilna naprava poskusno 
obratuje

Priključevanje objektov na 
javno kanalizacijo je bilo v po-
letnih mesecih v polnem raz-
mahu. »V času poskusnega 
obratovanja čistilne naprave 
bo izvajalec Hidrotehnik vodil 
obratovalni dnevnik in ob tem 
po potrebi izvajal odvoz blata, 
odvoz peska, odvoz maščob in 
odvoz drugih komunalnih od-
padkov ter dobavljal kemikalije 
glede na izkazane potrebe. Iz-
vajalec bo v času poskusnega 
obratovanja opravljal vzdrže-
vanje in izvedbo vseh prvih ter 
ostalih meritev ter monitoringa 
ob sprotnem urejanju nemo-
tenega funkcioniranja čistilne 
naprave,« so nam pojasnili na 
občinski upravi.

Spomnimo
Projekt se izvaja v okviru 

Operativnega programa za iz-
vajanje Evropske kohezijske 
politike v obdobju 2014–2020, 
prednostne osi »Boljše stanje 
okolja in biotske raznovrstno-
sti«, prednostne naložbe »Vla-
ganje v vodni sektor za izpolni-
tev zahtev pravnega reda Unije 
na področju okolja ter zadovo-
ljitev potreb po naložbah, ki jih 
opredeljujejo države članice in 
presegajo te zahteve«, s spe-
cifičnim ciljem »Zmanjšanje 
emisij v vodi zaradi izgradnje 
infrastrukture za odvajanje in 
čiščenje komunalnih odpadnih 
voda«.

V. L., foto: občinska uprava

Log–Dragomer, V Občini 
Log–Dragomer na javnih po-
vršinah stoji kar 18 posebnih 
košev za pasje iztrebke ter še 
17 košev, kamor lahko lastniki 
psov odložijo pasje iztrebke. 

Kljub temu se na Občini sre-
čujejo z neodgovornimi lastniki, 
ki na pločnikih in drugih javnih 
površinah, travnikih, njivah ter 
na zasebnih zemljiščih za svo-
jimi štirinožnimi prijatelji ne 
pobirajo njihovih iztrebkov. 
Na Občini opozarjajo, da tako 
ravnanje ni le estetski, temveč 
predvsem zdravstveni in okolj-

ski problem.
 Lastniki psov morajo na 

javnih površinah za svojimi ži-
valmi počistiti iztrebke ne gle-
de na to, kje pes opravlja svojo 
potrebo. Na Občini pravijo, da 
se kultura pobiranja pasjih iz-
trebkov izboljšuje, a slabo luč na 
preostale mečejo tisti neodgo-
vorni lastniki, ki tega še vedno 
ne počnejo.

»V zvezi s problematiko pobi-
ranja pasjih iztrebkov na spre-
hajalnih poteh, ob otroških in 
športnih igriščih, ob cestah, 
poteh ter tudi na travnikih in 

njivah na Občini dobivamo ve-
dno več pripomb,« so nam po-
jasnili na Občinski upravi, kjer 
pravijo tudi, da so ljudje v za-
dnjih letih postali bolj pozorni 
na to problematiko in tveganja, 
ki jih puščeni iztrebki puščajo 
za zdravje in okolje.

Razlogov za pobiranje pasjih 
iztrebkov je več: veterinarski 
oziroma zdravstveni, higienski 
in okoljski. Kot pojasnjujejo na 
Kliniki za male živali, ki deluje v 
okviru Veterinarske fakultete v 
Ljubljani, nam iztrebek da poda-
tek o zdravstvenem stanju psa. 

»Če redno pobiramo iztreb-
ke za svojim psom, lahko tudi 
spremljamo, ali je njegova pre-
bava primerna. Pobiranje pasjih 
iztrebkov, predvsem v urbanih 
naseljih, je zelo pomembno, saj 
se v pasjih iztrebkih nahaja izre-
dno veliko število bakterij. Med 
njimi so nekatere odgovorne za 
pojav bolezni tako pri psih kot 
tudi pri ljudeh (Campylobacter, 
Salmonella, Yersinia in E. coli). 
Nekatere izmed teh bakterij so 
lahko celo odporne na števil-
ne antibiotike. Poleg bakterij 
se lahko v pasjem blatu naha-
jajo tudi paraziti, kot so: gliste 
Toxocara canis, protozoji Giar-
dia in Cryptosporidium; ti so 
škodljivi tako za druge pse kot 
za ljudi. Najbolj izpostavlje-
ni so seveda otroci in ljudje 
z oslabljenim imunskim 
sistemom. Z okoljevarstve-
nega vidika pa je pobiranje 
iztrebkov pomembno zato, 
da ne pride do onesnaženja 
zemlje ne samo s patogeni-
mi klicami, ampak tudi z 
antiparazitiki.

Na problematiko opozarjajo 
tudi kmetje

Na Občini poudarjajo, da se 
neodgovornost pri pobiranju 
pasjih iztrebkov še posebej kaže 
na travnikih in njivah, kamor 
nekateri lastniki pse spustijo z 
vrvice, za njimi pa večinoma ne 
počistijo iztrebkov. Na Obči-
ni pravijo, da na brezobzirnost 
nekaterih sprehajalcev psov 
opozarjajo tudi sami kmetje na 
območju občine Log–Drago-
mer. Lastniki, ki na travnikih 

puščajo iztrebke svojih zvestih 
prijateljev, s tem naredijo veliko 
škode. Pasji iztrebki so namreč 
tudi vzrok za okužbe živali, ki 
lahko privedejo do poginov in 
abortusov pri govedu. Pes je 
namreč vmesni gostitelj za kar 
nekaj zajedavcev, med njimi so 
metljaj, trakulja in gliste, pasji 
iztrebki pa lahko prenašajo še 
več bolezni, kot so na primer 
zoonoze, ki niso nevarne le za 
prežvekovalce, temveč tudi za 
ljudi. Okuženi psi z blatom iz-
ločijo jajčeca, ki v zemlji, krmi 
ali vodi lahko preživijo še dolgo 
po tistem, ko blato psa razpade. 
Govedo se s paraziti okuži ob 
uživanju okužene krme. Okuž-
be lahko vodijo do poginov 
živali, abortusov pri govedu 
ter prenosa na ljudi. Poleg tega 
imajo kmetje tudi gospodarsko 
škodo, saj se zaradi abortusov 
manjša prireja mleka, več je 
mrtvorojenih, oslabljenih in 
prizadetih telet, posledično pa 
so med drugim nižje tudi vre-
dnosti črede. 

MIRED nadzor vrši v okviru 
vsakodnevnih nalog.

Na Skupni upravi MIRED se 
s problematiko pasjih iztrebkov 
srečujejo v vseh občinah. In-
špektorji sprehajalce psov ve-
činoma preventivno opozarjajo 
na njihove dolžnosti, s čimer 
skušajo pripomoči k boljšemu 
sobivanju človeka in psa. La-
stnike psov opozarjajo na iz-
vajanja določb tako Zakona o 
zaščiti živali, kjer mora lastnik 
imeti psa na povodcu, kot tudi 
čiščenja iztrebkov za živaljo. 

Ljudje se na opozorila odzivajo 
pozitivno in spoštujejo ukre-
pe pooblaščenih uradnih oseb, 
zato za kršitev redko izrečejo 
globo za prekršek. »Tudi na In-
špektoratu opažajo, da je več te-
žav s pasjimi iztrebki izven na-
selij, kjer so pristojnosti MIRED 
omejene ter sodijo v pristojnost 
inšpektorjev za kmetijstvo in 
lovstvo. Kazni za nemarneže so 
sicer precej visoke, nepobran iz-
trebek občane občine Log-Dra-
gomer stane 100 evrov.

Koši, opremljeni z vrečkami za 
iztrebke

Občina Log-Dragomer mre-
žo pasjih košev vsako leto do-
polnjuje s postavitvijo novih. 
Trenutno je po občini postavlje-
nih 18 košev za pasje iztrebke 
ter še 17 navadnih košev. »Koše 
na JP KPV d. o. o. redno prazni-
jo in nadomeščajo manjkajoče 
vrečke,« pravijo na občini ter 
dodajajo, da je možnosti za skrb 
za okolje in pobiranje pasjih iz-
trebkov dovolj. Lastnik, vodnik 
ali skrbnik živali mora v naselju 
počistiti iztrebek. Odloži ga lah-
ko v za to predviden zabojnik za 
živalske iztrebke oziroma pasji 
koš ali pa ga zavije v plastično 
vrečko, ki jo prinese s seboj ter 
ga odloži v zabojnik za ostanke 
komunalnih odpadkov oziroma 
v mešane »črne« zabojnike. Na 
Občini še pozivajo k odgovor-
nemu ravnanju in dodajajo, da 
se bodo še naprej trudili, da bo 
postavljenih dovolj košev za od-
laganje iztrebkov. 

V. L. Vir: KGZ Ljubljana

Nepravilno odlaganje pasjih iztrebkov - izziv za okolje in živali

Projekt izgradnje kanalizacije in čistilne naprave 

Pripravljajo razpis za 
sofinanciranje hišnih črpališč
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Obvestilo

Mrliško pregledna služba 
Inštituta za sodno medicino

Log–Dragomer, junij 2023: Mrliško-pregledno službo na 
območju Občine Log–Dragomer od junija opravlja Inštitut 
za sodno medicino. Svojcem umrlega so dosegljivi na tele-
fonski številki 01/543 72 22.

Mrliško pregledno službo na območju Dragomerja, Loga 
in Lukovice je do nedavnega opravljala Služba nujne medi-
cinske pomoči Zdravstvenega doma Vrhnika. Kot pojasnjuje 
direktorica vrhniškega zdravstvenega doma Ana Remškar, je 
zaradi spremembe zakonskih podlag, ki prepovedujejo, da bi 
navedeno dejavnost še naprej opravljala njihova Služba nujne 
medicinske pomoči, mrliško pregledno službo prevzel nov 
izvajalec.

Če je oseba umrla izven zdravstvenih oziroma drugih za-
vodov oziroma je umrla doma, mora pokojnika vedno pre-
gledati mrliški preglednik. Svojci o smrti obvestijo Inštitut za 
sodno medicino. Dosegljivi so na telefonski številki 01 543 72 
22 vse dni na tednu, 24 ur na dan. Mrliški preglednik mora 
opraviti pregled takoj, ko izve za smrt, in sicer v gosto naselje-
nih stavbah najpozneje v dvanajstih, drugje najpozneje v 24. 
urah. »Pred prihodom mrliškega preglednika pripravite vso 
dokumentacijo o preminulem, ki jo imate na voljo, tudi do-
kumentacijo o njegovem zdravljenju!« priporočajo na spletni 
strani eUprava. Po opravljenem pregledu izda mrliški pre-
glednik potrdilo o opravljenem mrliškem pregledu (Potrdilo 
o smrti in Poročilo o vzroku smrti). Ko mrliški preglednik 
ugotovi smrt, izda dovoljenje za pokop umrlega. 

V. L. 

Občina Log-Dragomer 
je do starejših prijazna 

občina. 

Krajani naselij v občini to 
občutijo na različne načine. V 
okviru dejavnosti občine po-
tekajo različni projekti, za ka-
tere sredstva zagotavlja občina, 
del je iz proračuna, del pa jih 

uspešno pridobiva na razpisih, 
namenjenih za aktivnosti na 
področju dela s starejšimi. V 
naši občini so zelo dejavni pro-
stovoljci in prostovoljke, skozi 
vse leto poteka izobraževanje 
za različne oblike delovanja, 
pomoči starejšim in še bi lahko 
naštevala.

Zagotovo pa je pomemben 

izid 4. številke revije Kolo življe-
nja, ki predstavlja zgodbe devet-
desetletnikov iz naše občine in 
zanimivo prikazuje ter opisuje 
življenje starejših v našem oko-
lju, pa tudi naše spoštovanje do 
teh posameznikov.

Ob izidu revije je letos že tre-
tje leto potekalo tudi srečanje 
sogovornikov, katerih zapisi so 

se znašli v teh revijah. Novo je 
to, da so se jim letos pridruži-
li tudi ostali devetdesetletniki 
iz naše občine. Povabljeni so 
bili vsi, ki imajo stalno biva-
lišče prijavljeno v naši občini. 
Srečanje je organizirala občina 
Log–Dragomer, udeležence je 
sprejel in nagovoril župan Mi-
ran Stanovnik. Poudaril je, da 
smo starajoča se občina, ki se 
zaveda odgovornosti za skrb 
starejših in je v ta namen spre-
jela konkretne načrte, ki jih bo 
skušala realizirati čimprej.

Društvo Dvig, ki revijo pri-
pravlja in izdaja s pomočjo ob-
čine, ki v celoti pokriva stroške 
izdaje, je na srečanju zastopala 
predsednica društva - gospa 
Nika Gams, ki je navzoče lepo 
pozdravila in predstavila delo 
društva ter pomen zapisa zgodb 
posameznikov, ki so pripravlje-
ni deliti svoje življenjske zgod-
be z bralci. Ideja o pripravi in 
izdaji te revije se je izkazala za 
izjemno dobro, v društvu pa se 
bomo trudili, da nadaljujemo z 
zapisi. Zato vsi, ki ste dopolnili 
devetdeset let, vabljeni k sode-
lovanju!

Srečanja se je udeležilo kar 
sedemnajst občanov, ki so že ali 
pa bodo letos dopolnili devet-
deset let. Z njimi so prišli svoj-
ci, prijatelji ali spremljevalci in 
prostor v občinski stavbi je ko-
maj zadoščal za vse udeležence. 
Posebej veseli smo bili stanoval-
cev Doma upokojencev z Vrh-
nike. Osebju, ki je omogočilo 
prevoz, spremljevalcem pova-
bljencev in vodstvu doma izre-
kamo vso pohvalo. S petjem in 
spremljavo na kitari je srečanje 

popestrila naša dobra znanka 
Jožica iz Borovnice, ki s svojim 
petjem razveseljuje tako mlade 
kot tudi malo starejše poslu-
šalce. Navzoči so se z veseljem 
pridružili njenemu izvajanju ter 
peli skupaj z njo in obrazi ude-
leženih so se razjasnili.

Za dobro hrano je poskrbelo 
kuharsko osebje loške osnovne 
šole in spet navdušilo prisotne, 
kot že večkrat prej.

Svoj prispevek na prireditvi 
sem dodala tudi sama. Kar ve-
liko zgodb naših krajanov sem 
že zapisala. Vsaka me vedno 
znova navduši. To rada pou-
darim in bom še enkrat v tem 
zapisu. Vse zgodbe so zanimive, 
vsaka se razlikuje po tem, kaj 
je posameznik doživel, kako se 
je kasneje v življenju znašel in 
uspel. Vsem je bil skupen čas. 
To je bilo obdobje druge svetov-
ne vojne, v kateri so preživljali 
otroška in leta po njej, ko je bila 
prisotna revščina, pomanjkanje, 
boj za preživetje. Možnosti za 
izobraževanje je bilo malo, a so 
z močno voljo, jasnimi cilji in 
zavzetim delom uspeli poskrbe-
ti zase in svojo socialno varnost. 
Vsem je uspelo prebroditi ta čas 
in vsi med njimi so, ko so se osa-
mosvojili, ves čas, materialna 
in finančna sredstva ter lastno 
voljo usmerili v to, da bi sebi in 
svojim družinam ustvarili lep-

še, boljše, bolj prijazno življenje. 
Vsem je uspelo.

Kljub težkim časom, ki so jih 
preživeli, jim zdravje še vedno 
relativno dobro služi in danes 
lahko svoje znanje, izkušnje, 
prehojeno pot delijo z otroki, 
vnuki, pravnuki.

Prijazno so jih delili tudi z 
nami in nam tako omogočili, da 
smo jih zapisali ter bodo o njih 
lahko brali ljudje celo tedaj, ko 
nas in njih ne bo več. 

Dobro razpoloženje, dobro 
energijo je bilo čutiti med zbra-
nimi. Poklepetali smo med se-
boj in se na novo spoznavali. 

Župan je vsem prisotnim za-
gotovil, da bo srečanje postalo 
tradicionalno in se ob letu oso-
rej ponovno srečamo. Upamo, 
da do tedaj izide nova revija z 
novimi zgodbami, s pričevalci, 
ki jih je morda ravno to srečanje 
prepričalo, da ni zaman sprego-
voriti o sebi in svojih spominih.

Mi v društvu obljubljamo, da 
vas bomo z veseljem poslušali 
in skrbno zapisali vse, kar boste 
povedali.

Hvala županu, Tatjani, Olgi, 
Niki, mnogim spremljevalcem 
in vsem, ki ste se prijazno od-
zvali na vabilo. Vsak med vami 
je prispeval k temu, da nam je 
bilo lepo.

Dragica Krašovec

Kolo življenja se vrti

 
Vas zanima prostovoljsko delo in pomoč

starejšim občanom?

podajroko.dagiba.si
PISARNA ZA STAREJŠE,
Loška cesta 12 (Pon od 10.
do 12. ure in sre od 15. do
17. ure)

podajrokopisarna@gmail.com
041  349 812

KONTAKT

 
V okviru prostovoljstva Podaj roko iščemo nove prostovoljce
vseh generacij, ki bi se vključili v: 

 
Redno družabništvo ob manjših opravilih s starejšim
človekom (npr. tedensko spremstvo na sprehodu, pomoč pri
uporabi pametnega telefona in dostopu do digitalnih
storitev, pomoč pri manjših opravilih na domu, druženje in
lep pogovor...)

 
Občasno prostovoljstvo in prostovoljske akcije ob
določenih večjih (sezonskih) opravilih. 

Če želite prispevati nekaj svojega
časa in si pridobiti neprecenljive

izkušnje nas za več informacij
pokličite na tel. številko 041 349

812. Ni potrebno posebno znanje
ali izkušnje, le dobra volja!
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Ob zaključku tečaja angleškega jezika smo se 
profesorica Milojka Babšek Valentinčič in študentke 

Cvetka, Irena, Andreja in Mojca odpravile na izlet 
v kraje, ki jih je v mladosti obiskovala prof. Milojka, 

ostale pa teh krajev nismo dobro poznale. 

Odpravile smo se v sloven-
ske vasi na tržaškem krasu. V 
vremensko neprijaznem torko-

vem jutru smo se odpeljale v 
Repentabor na rob slovenskega 
ozemlja, le nekaj kilometrov od 

Trsta. Sredi valovitega kraške-
ga sveta je na vrhu griča Tabor 
trdnjava z obzidjem, kamor so 
se zatekali slovenski kmetje 
pred turškimi hordami. Skozi 
mogočni vhod smo vstopile na 
majhen trg, kjer se nahaja žu-

pnišče, kjer župnikuje zelo pri-
ljubljen slovenski župnik Tone 
Bedenčič. Poleg župnišča je še 
krajevni dom in cerkvica iz leta 
1750, ki jo krasijo lepe umetnine 
in najdragocenejša slika Marije 
z Jezusom. Kljub nizkim obla-

kom in močni burji smo uživale 
v razgledu po čudoviti pokrajini 
vse do morja.

Premražene smo se odpeljale 
proti Križu, nekoč povsem slo-
venski, danes pa zamejski vasi 
s 1450 prebivalci, kjer še slišiš 
slovensko besedo. Križ je stara 
slovenska ribiška vas, kjer se je 
pred več kot 1000 leti začelo slo-
vensko pomorsko ribištvo. Leta 
1911 je v vasi živelo 198 poklic-
nih slovenskih ribičev z 62 plo-
vili. Poseben poudarek je bil na 
tunolovu in čupi, drevaku, ki so 
ga prav ribiči iz Križa izdelali in 
uporabljali več kot 1000 let, vse 
do leta 1947. V vasi je kamnita 
cerkvica Sv. Roka z enostavnim 
zvonikom na preslico in Ribiški 
muzej. Muzej nam je predstavil 
g. Franko Košuta, ladijski inže-
nir in konstruktor, ki se je samo 
za našo skupinico pripeljal iz 
Trsta.

Po strmi razgledni cestici 
smo se spustile na obalno cesto 
v Nabrežino in mimo Sesljana v 
Devin, manjše naselje s čudo-
vitim zalivom in urejeno plažo. 
Na vročem soncu, v prijetnem 
lokalu tik ob morju, nas je ga. 
Milojka pogostila z »morsko« 
malico. Ga. Milojka nam je pri-
povedovala, kako je v mladosti 
s prijateljicami prekolesarila 
vso pot od Šempetra pri Gori-

cido Devina na kopanje v prav 
ta zaliv.

Ustavile smo se še v Štivanu, 
kjer izvira reka Timava, dolga 
le dva km, štirje izviri čudovite 
zelene barve pa prejemajo vodo 
od reke Reke, napajajo jo pa 
tudi podzemni tokovi Vipave 
in Soče. 

V popoldanskih urah smo 
se odpeljale skozi Rožno doli-
no v Frančiškanski samostan 
Kostanjevica pri Novi gorici. 
Samostanska knjižnica je bila 
žal zaprta, ogledale pa smo si 
grobnico Burbonov, ki hrani 
posmrtne ostanke francoskega 
kralja Karla X. Burbonskega, ki 
je po revoluciji leta 1830 zbežal 
iz Francije in leta 1836 prišel v 
Novo Gorico, kjer je umrl za 
kolero. Ko smo se vračale na 
parkirišče, smo v parku pred sa-
mostanom srečale našo vrhun-
sko smučarko Ano Bucik, ne-
čakinjo prof. Milojke. Ana se je 
vračala s kondicijskega treninga. 
Po prisrčnem pozdravljanju in 
slikanju smo se odpeljale v Mi-
ren pri Novi Gorici, na osmico v 
izletniško kmetijo Faganeli.

Dobro podprte s hrano, polne 
vtisov in zadovoljne z izletom, 
smo se v večernih urah vrnile 
domov. Čudovit izlet, ki ga pri-
poročamo vsem.

Študentka Mojca Konjar

8. julija 2023 so se iz 
Dragomerja ponovno zaslišali 
značilni kovinski udarci 
klepanja kose in brušenja 
ostrine kose z oslo. 

Tu so se zbrali člani društva 
KUD Kosec, ki združuje mlade 
po srcu iz Dragomerja, Loga in 
Lukovice, da bi se pomerili med 
seboj. V vsaki ekipi so bili trije 
kosci in tri grabljice, ki bodo 
vsak na svoji izžrebani parce-
li pokazali, kako kvalitetno in 
hitro jo pokosijo, grabljice pa 
pokošeno travo pograbijo in 

zložijo v kopice.
Poglejmo nekaj utrinkov: 

samo tekmovanje je potekalo 
na kmetiji Jožeta Čamernika, 
na kateri so že dan prej pro-
stovoljci označili in izmerili tri 
enaka polja travnika. Obenem 
sta “arhitekta” Miha Lenaršič 
in Dare Fortuna ter mladi ga-
silci pričarali senčni nadstrešek 
na Čamernikovem kozolcu, da 
so se lahko tekmovalci in opa-
zovalci občasno zaščitili pred 
žgočim soncem.

Pred začetkom tekmovanja je 

Jaka Dolinar iz Lukovice prine-
sel še KLEPALNIK, s katerim 
se da koso sklepati (stanjšati 
ostrino rezila pred samim bru-
šenjem). Pozor: kosec kose ne 
klepa, ampak jo kleplje, čeprav 
je po končani obdelavi kosa 
sklepana. Potem se je vse začelo 
zares.

Častni občan občine Matija 
Nik je kot predsednik tekmo-
valne in ocenjevalne komisije 
vzel stvari v svoje roke: z žre-
bom je temovalnim ekipam 
dodelil pripadajoče polje ter z 
ostrimi – avtoritativnimi žviž-
gi nadziral tekmovje, da je vse 
potekalo v skladu s pravili. Iva 
Urbanc je merila čas in ga vpi-
sovala v tabelo. Ocenjevalci so 
ocenjevali pokošene površine, 
pravilnost in lepoto kopic ter 
merili čase v vseh fazah tek-
movanja. Na koncu so ekipe s 
primerjalnim tehtanjem ugo-
tovile še težo pokošene trave. 
Okoli sto prijateljev, znancev in 
turistov je z navdušenjem spre-
mljalo ter s ploskanjem vzpod-

bujalo tekmovalce in razglasitev 
rezultatov. Med obiskovalci so 
bili tudi Slovenci iz zamejstva, v 
Argentini rojeni dedek s hčerko, 
zetom in vnučkoma.

Na koncu je še Koširjev Ton-
ček raztegnil svoj meh in raz-
položenje je dvignilo še ubrano 
petje iz grl pevcev »Mladih po 
srcu« in njihovih prijateljev. Ta-
krat sem pomislil na pokojnega 
Vunjaka in njegovo za Kopitarja 

zasnovano pesem: »BO MOJ 
VNUK ŠE PEL SLOVENSKE 
PESMI?« in v mislih odgovoril: 
dokler bodo Boris Kopitar ali 
Silvo Pliberšek ali stotine sku-
pin po vsej Sloveniji, ki so »mla-
di vsaj po srcu«, čutilo Slovenijo 
v svojih srcih, tudi slovenska 
pesem ne bo izumrla.

Hvala Borisu Smirnovu in 
Anči Vengust za ves trud pri 
organizaciji ter izvedbi tekmo-

vanja. Hvala Stanetu Kavčiču 
za okusne kranjske klobase in 
vsem pridnim gospodinjam, ki 
so doma napekle sladke dobro-
te. Hvala Matjažu Mojškercu s. 
p. za medalje, pokale in plakete, 
Tomažu Požarju in gasilski eki-
pi prve pomoči za dežurstvo ter 
zagotovljeno intervencijo v slu-
čaju potrebe.

Zabeležil: Marcel Švab

Obnovili pitnik
v športnem parku
Dotrajani pitnik v Športnem parku 
v Dragomerju je v poletnih mesecih 
zasijal v novi podobi. 

Ob tem na Občini uporabnikom pitnikov 
svetujejo, naj se gumba za dotok vode dotikajo 
le s čistimi rokami ali z drugo zaščito, naj pu-
stijo, da voda nekaj časa teče, da se temperatu-
ra ustali, ter naj si vodo natočijo v steklenico.

Foto: V. L. 

Kosci in grabljice v Dragomerju

Izlet po Tržaškem krasu in obali – zibelki slovenskega ribištva
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Kaj so ustvarili najmlajši 
v bralnem krožku v letu 
2023?

 
Bralni krožek za otroke od 4 do 7 let vsi, ki radi 

berejo in na branje navajajo svoje otroke, že po-
znajo. V mesecu maju smo zaključili z delavni-
cami Od pravljice do lutke in na travniku pred 
Domom krajanov Dragomer postavili razstavo 
vseh lutk, ki so jih otroci izdelali v tem šolskem 
letu. Razstava je bila razgibano zasnovana tako, 

da smo lutke obesili na drevesa, postavili na tla, 
nalepili na plakate in jih vkomponirali v naravno 
okolje. Otroci so aktivno sodelovali pri razstavi, 
povedali so nekaj besed o svojih izdelkih in vse-
bini sedmih obravnavanih pravljic slovenskih 
avtorjev. Nad svojimi izdelki so bili navdušeni 
in so komaj čakali, da jih pokažejo svoji družini 
ter jih vzamejo domov. Nekateri otroci so se z 
njimi začeli igrati že na sami razstavi – lutke so 
namreč sredstvo, ki aktivno spodbujajo otroško 
domišljijo in so odlično orodje za izražanje. Po 
koncu razstave smo pripravili tudi manjšo pogo-
stitev, otroci, starši in babice pa so imeli možnost 
izdelovanja poletnih zapestnic. 

Lea Šifrer, mentorica v DVIG-u
 

Obisk študijskega krožka 
na posestvu Perma mama

V Društvu DVIG izvajamo študijske krožke, 
ki nas ozaveščajo o problemih podnebnih spre-
memb in prehranski krizi. Iščemo dobre prakse, 
ki si jih želimo ogledati, in se naučiti novih pristo-
pov pri pridelovanju hrane ter ohranjanju okolja. 
Ogledali smo si vrtove na posestvu Perma mama, 

kjer sta nas sprejela Ines Drame, permakulturna 
kmetica in zeliščarka, ter Edo Žibrat, permakul-
tunik in gozdar. Predstavila sta nam njune goz-
dne vrtove in njihove prednosti. Kmetijo sta pre-
vzela pred nekaj leti, ko hiša ni bila več uporabna, 
zemljišča pa so bila zaraščena. Tako sta zgradila 
novo hišo, njive in sadovnjake očistila ter zasadila 
permkuturni vrt oz. njivo. Vse delo sta opravila 
ročno in tudi sedaj vse obdelujeta ročno. Zemlje 
ne prekopavata, rastline zastirata. Na kmetiji ni 
vode, uporabljata deževnico. Te je dovolj, ker ra-
stlin ne zalivata, dovolj je zastiranje, da se vlaga 
ohrani v zemlji. 

Ob ogledu sta nam razložila, kako pripravita 
prostor za permakulturne grede, ki nastajajo pod 
drevesi ali pa na gozdnem robu. Naložita lesne 
ostanke, veje, ovčjo volno, listje, travo in tako pri-
pravita osnovo, kamor potem nasadita različne 
rastline. O tem si lahko preberete na spletni stra-
ni Zavoda Regrat, https://www.zadruga-regrat.si.

Ogled smo zaključili z okusnim kosilom. Go-
spodinja je pripravila ričet z gobami, ki so tudi 
bile pridelane doma. Pred odhodom smo prejeli 
poslovilno darilo: šipkovo marmelado in sirup. 
Nekaj teh izdelkov smo lahko tudi kupili. 

Člani ŠK smo bili z ogledom posestva zelo za-
dovoljni. Res ne moremo vsi imeti gozdnega vrta 
pri sebi doma, lahko pa uporabimo ideje in zami-
sli, kako vsaj del pridobljenega znanja uporabimo 
doma. Možnosti za razvoj gozdnih vrtov imamo 
seveda tudi v našem okolju.

Nika Gams, Društvo DVIG

I N

DRUŠT VO DVIG IN MAH TEATER -  UČENJE IN IGR ANJE

Študijsko leto začenjamo drugi teden v okto-
bru, končali bomo konec aprila ali maja v do-
govoru s študenti. Srečanja potekajo v Domu 
krajanov Dragomer. 
Prijave sprejemamo na dvig@iold.si ali po 
telefonu 031 254 125 (Joži). Vsak študent v 
izbranem študijskem programu plača letno 
članarino (20€ za upokojence in študente, 
25€ za zaposlene), v izbranih študijskih pro-
gramih pa še podporno članarino. 
Na prvem srečanju vas bomo prosili, da iz-
polnite prijavnico za izbrani študijski pro-
gram. 
 
ŠPANŠČINA, 
nadaljevalni tečaj, vodi naravna govorka 
Anny Prada Stopar
40 ur, vaš prispevek: podporna članarina 30 
€ mesečno pri udeležbi 6 študentov. Srečanja: 
predvidoma vsak četrtek ob 19:00.

Konverzacija v španščini, vodi naravna 
govorka Anny Prada
40 ur, vaš prispevek: podporna članarina 50 € 
mesečno, konverzacijo bomo organizirali, če 
bodo vsaj 4 prijave. Srečanja: predvidoma vsak 
četrtek ob 17:30.

RUŠČINA,
nadaljevalni tečaj, v sodelovanju s 
Cankarjevo knjižnico Vrhnika vodi naravna 
govorka prof. Alla Gorše.
50 ur, srečanja predvidoma vsak četrtek od 
10:00 do 11:30. Vaš prispevek: podporna člana-
rina 30€ mesečno, ob udeležbi vsaj 8 študentov.
Začetni tečaj v sodelovanju s Cankarjevo 
knjižnico Vrhnika, vodi naravna govorka prof. 
Alla Gorše
35 ur, srečanja: po dogovoru. Vaš prispevek: 
podporna članarina 32€ mesečno, tečaj bomo 
izpeljali, če bo vsaj 6 prijav.

NEMŠČINA
začetni tečaj - vodja Katja Berden, naravna 
govorka.
40 ur, srečanja: po dogovoru. Vaš prispevek: 
podporna članarina 35 € mesečno, tečaj bomo 
organizirali, če bo vsaj 6 prijav.

Konverzacija, vodja Katja Berden, naravna 
govorka
40 ur, srečanja po dogovoru. 
Vaš prispevek: podporna članarina 50 € meseč-
no pri udeležbi 4 študentov.

FRANCOŠČINA, 
nadaljevalni tečaj, vodi prof. Tatjana Merc.
40 ur, srečanja vsak torek ob 11:00. 
Vaš prispevek: podporna članarina 35 € meseč-
no, tečaj bomo organizirali, če bo vsaj 6 prijav.

ANGLEŠČINA, 
nadaljevalni tečaj, vodi prof. Milojka 
Babšek.
40 ur, srečanja: sreda 8:30–10:00. Vaš prispevek: 
podporna članarina 25 € mesečno pri udeleži 6 
študentov.

ŠTUDIJSKI KROŽKI (v nadaljevanju ŠK)

Pogovori z Darjo Rojec
Srečanja so namenjena pogovoru in izmenjavi 
izkušenj članic ob spoznanju, da je v družini ali 
prijateljskem okolju navzoča bolezen, ki prinaša 
stiske in tudi nove načine življenja. Pogovarjali 
se bomo tudi o tem, kaj lahko sami storimo za 
preprečevanje nastanka bolezni ter o načinu 
življenja po zdravljenju.
25 ur, na prvi ponedeljek v mesecu ob 10. uri. 
Vaš prispevek: letna članarina DVIG. ŠK bomo 
izpeljali, če bo vsaj 10 prijav.

Bralni krožek, 
mentorica prof. Alenka Logar Pleško
Posebnost bralnega krožka je ta, da se člani po-
glabljajo v literarne svetove slovenskih avtorjev 
in matične Slovenije ter zamejstva, svoje bralne 
izkušnje pa razširjajo z ogledi gledaliških pred-
stav, razstav ali z obiskom posameznih avtorjev, 
s študijskimi obiski poti literarnih junakov. 
40 ur, srečanja prvo in tretjo sredo v mesecu 
ob 18:00. 
Vaš prispevek: letna članarina DVIG. 

Bralni krožek za najmlajše 
Od pravljice do lutke, mentorica Lea Šifrer 
Bralni krožek poteka kot delavnica, v kateri 
predšolski otroci razvijajo svojo ustvarjalnost 
s spoznavanjem slovenskih pravljic in z izde-
lovanjem lutk pravljičnih junakov. Z igranjem 
pravljic v improviziranem gledališču razvijajo 
besedni zaklad. Otroci se učijo jezika tudi ob 
izmišljanju lastnih zgodbic in pesmic, ki jih 
ilustrirajo ter jih mentorica poveže v literarne 
prvence. Enkrat letno otroci svoje delo predsta-
vijo na razstavi. 
Termin: vsak tretji četrtek v mesecu ob 17:00, 
prvo srečanje 20. septembra 2023. Vaš prispe-
vek: brezplačno.

ŠK Slovenska in svetovna kulturna dediščina: 
Enajsta šola o antiki, mentorica dr. Verena 
Vidrih Perko.
V ciklusu predavanj bomo ob izbranih prime-
rih arheoloških najdb pri nas spoznavali antič-
ne teme in mite, ki so pustili sledi tudi v naši 
kulturni dediščini. Raziskovali bomo vrednote, 
ki smo jih podedovali od naših daljnih predni-
kov in so kažipot za sooblikovanje prihodnosti 
našega okolja.
12 ur, srečanja 4-krat letno - vsaka tretja sreda v 
mesecu od 19:15 do 20:45. Vaš prispevek: letna 
članarina DVIG. ŠK bomo izpeljali, če bo vsaj 
10 prijav.

Izobraževalni program Naša zgodovina nas 
povezuje, mentorica Ana Jevševar, univ. dipl. 
zgod. in geog.
V programu bomo spoznavali dogajanja ter 
pomembne Slovence in Evropejce, ki so soobli-
kovali ter krojili našo zgodovino. Osredotočili 
se bomo na 19. stoletje, ki je za Slovenijo zelo 
pomembno obdobje, saj je v tem času dožive-
la številne politične, družbene in gospodarske 
spremembe (Napoleonova doba, narodno pre-
bujenje, Avstro-Ogrska, industrializacija in go-
spodarski razvoj …).
12 ur, srečanje 6-krat letno - tretjo sredo v me-
secu od 19:15 do 20:30. Vaš prispevek: letna 
članarina DVIG. 
Program bomo izpeljali, če bo vsaj 10 prijav. 

Vabimo k vpisu v DVIG-ovo študijsko leto 2023/24
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Društvo Korenjak 
je plezalno društvo, 
ki se lahko pohvali 

z večkratnimi 
naslovi državnih 

prvenstev in skoraj 
tridesetletno 

tradicijo dela z 
mladimi plezalci. 

Začetki delovanja segajo v 
leto 1994, ko so se plezalni tečaji 
za otroke odvijali še v gozdu, s 
plezanjem po drevesih. Od leta 
1996 vadba poteka v OŠ Log-
-Dragomer, z letom 2009 pa 
tudi v športnem paku Log, kjer 
je svoje prve tekmovalne korake 
naredila Janja Garnbret.

Športno plezalno društvo Ko-
renjak je v času korone povsem 
prenovilo in moderniziralo svo-
je prostore. Člani društva dose-
gajo izjemne rezultate na tek-
movanjih za državno prvenstvo, 
obiskujejo plezalne centre po 
Evropi in hodijo na plezalne pri-
prave v tujino. Nekateri izmed 
njih so člani mladinske državne 
reprezentance, drugi pa bodo to 
postali v naslednjem letu.

Vsi ljubitelji plezanja ste v 
soboto, 9. septembra 2023, va-
bljeni na dan odprtih vrat, ki bo 
potekal v okviru športne prire-
ditve Šport fejst. Na dan prire-
ditve si lahko v Športnem parku 
Log, med 10:00 in 13:00, ogleda-
te trening tekmovalne skupine 
društva Korenjak. Med 14:00 in 
18:00, pa vas vabimo, da se pre-
izkusite v plezanju in različnih 
zanimivih, zabavnih plezalnih 
izzivih, ki vam lahko prinesejo 
nagrado.

Društvo Korenjak
www.drustvo-korenjak.si

V dve in polurni vožnji 
na splavu od Radeč do 
Zidanega mosta smo 
člani Društva upoko-
jencev Dragomer – Lu-
kovica lahko prisluhnili 
flosarskim prigodam in 
nezgodam ter ob dobri 
glasbi, kulinaričnih do-
brotah in plesu uživali 
na rajži po Savi. 

Do Radeč smo se pripeljaliz 
vlakom. Verjetno malo ljudi 
ve, da so bile Radeče osrednje 
pristanišče na Savi, ko so les iz 
Savinjske doline v enem dnevu 
prepeljali do Radeč in potem 
so splavarji les vozili po Savi 
vse do Donave in še naprej do 

Črnega morja. Na splavih so de-
lali samo moški, ženskam delo 
na flosih ni bilo dovoljeno. To 
je bilo trdo in težko delo, ki pa 
je moškim s tega področja da-
jalo dobre zaslužke. Splavarji, 
ki skušajo dandanes ohraniti 
splavarsko tradicijo v turistične 
namene nam na splavu povedo 
kar nekaj zanimivih zgodb.

Čas je hitro minil, še nekaj 
plesnih korakov ob zvokih har-
monike in že smo nazaj v pri-
stanu. Varno zasidranje in slo-
vo, vedno se vse luštno prehitro 
konča. Lepo je bilo, nekaj novih 
podatkov smo slišali, se kaj no-
vega naučili in spoznali še eno 
dejavnost, ki je bila v krajih ob 
Savi, Dravi, Savinji, pa morda 
še kje nekoč pomembna dejav-
nost, ki je kruh dajala mnogim 

Splavarjenje po Savi od Radeč  do Zidanega mosta

 
V okviru TVU (Tedna 

vseživljenjskega učenja) 
je Društvo upokojencev 

Dragomer – Lukovica 
organiziralo zdaj že 

tradicionalni Pozdrav 
poletju. 

Letos smo se odpovedali or-
ganizaciji običajnega piknika in 
prireditev skušali obogatiti ter 
popestriti s kulturnim dogaja-

njem in prikazom kulinaričnih 
ter ročnih spretnosti članic 
društva. Miza se je tako šibila 

pod raznovrstno ponudbo do-
mačih sladic in peciva, ki so jo 
pripravile spretne upokojenke. 

Razstavili smo izdelke iz delav-
nice izdelave čestitk s suhim 
cvetjem, ki jo je vodila naša 
priznana mentorica Milka Er-
bežnik. Njene ideje in postopke 
izdelave so povzele in osvojile 
udeleženke vseh generacij od 
mlajših učenk osnovne šole pa 
vse do pozne jeseni življenja. 
Pogled na razstavljene izdelke 
je Milka obogatila tudi s svo-
jimi eksponati, vključno s pri-
kazom potrebnega materiala za 
izdelavo in prijaznimi nasveti, 
kako se lotiti posameznih opra-
vil. Verjamem, da bodo ustvar-
jalke svoje spretnosti dograje-
vale in jih uspešno prenašale 
na mlajšo generacijo.

Izvirne voščilnice s posebno 
tehniko izdelave je predstavila 
tudi članica društva Ana Vrenk 
in razstavljeni izdelki so navdu-
šili mnoge obiskovalce. Razmi-
šljamo celo o delavnici, kjer bi 
način izdelave predstavila dru-
gim članicam društva.

Osrednji dogodek srečanja 
je bila lutkovna predstava Štor-
klja izgubi gnezdo. Nastala je 
po literarni predlogi učenke 
osnovne šole Log–Dragomer, 
ki je v lanskem letu sodelovala 
na literarnem razpisu Mah tea-

tra za »Naj barjansko pravljico«. 
Društvo Mah teater je literarni 
prispevek odkupil in omogočil 
izvedbo lutkovne predstave po 
tej zgodbi.

Skupino učenk sta pod svoje 
okrilje vzeli mentorici Vesna 
Kučan in Nevena Kralj, mlade 
animatorke pa so se v predstavi 
dobro znašle in uživale ob va-
jah ter izdelavi lutk. Pomemb-
no je povedati, da so podobe 
vseh živali, ki nastopajo v pred-
stavi, pripravile same s pomo-
čjo mentoric in sugestijami ob 
uporabi materialov, ki jih upo-
rabljamo v vsakodnevni rabi.

Mislim, da so poslušalci in 
gledalci uživali v predstavi; 
nekateri med njimi so že izra-
zili zanimanje za sodelovanje 
v lutkovni skupini. Po končani 
predstavi se je občinstvo sku-
paj z ustvarjalkami predstave 
pridružilo okušanju sladkih 
dobrot in se poveselilo med 
seboj.

Dogodek je bil domišljen, za-
nimiv in zagotovo mora ostati 
v programu ostalih aktivnosti, 
ki potekajo v sklopu prireditev 
TVU tudi v bodoče.

Dragica Krašovec

Dan odprtih 
vrat Športno-
plezalnega 
društva 
Korenjak

Pozdrav poletju

V dve in polurni vožnji na splavu od Radeč do 
Zidanega mosta smo člani Društva upokojencev 
Dragomer – Lukovica lahko prisluhnili flosarskim 

prigodam in nezgodam ter ob dobri glasbi, 
kulinaričnih dobrotah in plesu uživali na rajži po 

Savi. 
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Ločevanje odpadkov - 
papir

Papir, lepenko, embalažo iz papirja in kartona 
ter embalažo iz sestavljenih materialov lahko ob-
čani oddajate na ekoloških otokih (zbiralnicah), 
ki so postavljeni na celotnem območju občin Bo-
rovnica, Log - Dragomer in Vrhnika. Za zbiranje 
papirja v občinah Borovnica, Log - Dragomer in 
Vrhnika uporabljamo prepoznavni emblem »mi-
ška«. 

Priporočila za oddajo papirja in kartonske 
embalaže
• Kartonsko embalažo razstavite, zložite ali raz-

režite na primerno velikost, da jo lahko odloži-
te v zabojnik.

• V zabojnik za papir odpadke odlagajte v razsu-
tem stanju ali v manjših škatlah.

• V zabojnik za papir spada papir in lepenka vseh 
vrst in velikosti, embalaža iz papirja in kartona, 
časopisi, revije, katalogi, reklamni letaki, pisar-
niški material, zvezki, knjige, prazne kartonske škatle in škatlice, pa navodila iz škatlic, pisem-

ske ovojnice in računi … (npr. škatla od raču-
nalnika, čevljev, hrane, kozmetike, zdravil …)

• V zabojnik za papir spada tudi vsa papirnata 
embalaža živil.
 

V zabojnik za papir ne odlagajte: 
o tetrapakov,
o z živili umazane ali prepojene papirnate emba-

laže (pladnji, kozarci in skodelice za enkratno 
uporabo),

o plastificiranega papirja,
o celofana,
o tapet,
o vreč cementa, apna, lepil …

Nasveti za zbiranje papirja
Kako si organiziramo zbiranje doma, v šoli, na 

delovnem mestu? 

Zbiranje papirja doma
• V kuhinji si uredimo prostor, kamor namesti-

mo manjšo PVC-posodo ali kartonsko škatlo.
• V prostor, kjer imamo računalnik ali pisalno 

mizo, prav tako namestimo manjši koš ali kar-
tonsko škatlo.

• V garaži, kurilnici ali katerem drugem prostoru 
namestimo večje kartonske škatle ali PVC-za-
bojnike, v katere odnašamo ločeno zbran papir.

• Od tu odnesemo papir na najbližji ekološki 
otok.

Zbiranje papirja v šoli
• V vsakem razredu, kabinetu, pisarni in na ho-

dniku naj bo koš za papir.
• Pomembno je, da te koše praznimo v pravi za-

bojnik za odpadke, ki stoji pred šolskim poslo-
pjem.

 
Zbiranje papirja na delovnem mestu
• V vsaki pisarni ali vsaj na hodniku naj bo koš za 

papir.
• V trgovini kartonsko embalažo zložimo ali raz-

režemo na manjše dele.
• Tudi majhni papirčki sodijo v koš za papir.
• V podjetjih namestimo zabojnike za papir v 

vsako delavnico ali objekt.
• Na zabojnikih naj bo napis “papir”.

Potek odvoza papirja
Odvoz poteka po urniku za odvoz s special-

nimi smetarskimi vozili. Ekipe smetarskih vozil 
praznijo zabojnike na ekoloških otokih (zbiral-
nicah). Papir odpeljejo v Zbirni center Vrhnika. 
Papir nato odpelje družba za ravnanje z odpadno 
embalažo v predelovalne centre. 

Prosimo, bodite dosledni, odpadke odlagajte v 
odprtine na zabojnikih. Na ekoloških otokih je 
prepovedano odlagati kosovne ali druge odpadke. 

JP KP Vrhnika

Portal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom po-
sodobili portal Komunala.info, kateri je namenjen 
vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve 

in zemeljski plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop od-

prti/zaprti računi),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zade-

vah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za 

kosovni odvoz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo 

računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarič-

no),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več do-

stopov)  z enim uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

Kako se na portal Komunala.
info prijavite prvič?
Pri prvi prijavi v portal Komuanala.info mora upo-
rabnik na spustnem seznamu izbrati naziv podje-
tja (JP KPV, d.o.o.) ter izpolniti polja, ki jih od vas 
zahteva portal. V polji Šifra stranke in Odjemno 
mesto prepišite podatke s položnice, ki ste jo prejeli 
s strani JP KPV, d.o.o.. Izberite si Uporabniško ime 
in Geslo, geslo potrdite tudi v polju Potrdi geslo. 
Obvezen podatek pri prvi prijavi je tudi naslov ele-
ktronske pošte in telefonska številka. Na ta naslov 
boste prejeli obvestilo o odprtju uporabniškega ra-
čuna. Uporabniški račun boste aktivirali tako, da 
boste kliknili na potrditev v sporočilu, ki ga boste 
prejeli na naslov vaše elektronske pošte. Pisna na-
vodila s slikovnim prikazom se nahajajo na gumbu 
POMOČ, ob prijavi v portal.

Prejemanje e-računov
Ponovno vas bi povabili k uporabi e-računov. S 
prijavo na prejemanje e-računov, se odločite, da 
mesečne položnice dobivate po elektronski poti (v 
elektronsko banko, na elektronsko pošto ali oboje) 
in ne več tiskano v svoj poštni nabiralnik. Če že-
lite račune prejemati samo na elektronsko pošto 
(torej na svoj e-mail), potem je dovolj prijava preko 
spletnega portala Komunala.info. Za prejemanje v 
svojo elektronsko banko pa morate opraviti prija-
vo prek aplikacije svoje spletne banke. Navodila za 
naročilo e-računa in vse pomembne informacije, si 
lahko preberete na naši spletni strani:
https://www.kpv.si/pogosta-vprasanja/prejema-
nje-e-racunov

K O M U N A L N O  P O D J E T J E  V R H N I K A

V poletnem času si vsi skupaj želimo bolj umirjenega obdobja in sproščenih dopustov. Žal 
letošnje poletje marsikje v Sloveniji ni prineslo umirjenega obdobja, ampak zelo hude razmere. 

Vsak po svojih močeh smo prispevali svoj delež k izboljšanju stanja in pomoči prizadetim. 
Pogosto se nam ob takih katastrofah postavljajo vprašanja, kako bi bilo, če bi se to zgodilo 

na našem območju in kako smo pripravljeni na take situacije.  Narave in njenih katastrofalnih 
pojavov, ne moremo razumet in jih tudi ne bomo. Toda za vse obstajajo razlogi, ki pa so še kako 
povezani z našim odnosom do narave. Očitno so ti odnosi vedno bolj negativni in v nasprotju s 

sonaravnim življenjem. In taki dogodki nas na to opomnijo in pokažejo kako smo krhki v svojem 
Zemeljskem življenju.

Poletni čas se počasi poslavlja in prihaja jesen. Čas, ko bomo ponovno veliko časa posvetili pospravljanju objektov in okolice. S tem se poveča tudi koli-
čina odpadkov, ki jih odložite v zabojnike, pripeljete na Zbirni center ali naročite odvoz kosovnih odpadkov. Naj bo skrb za ločevanje odpadkov vsaj tako 
pomembna, kot je vaša skrb, da boste imeli lepo pospravljeno. Naša prizadevanja na vseh področjih izvajanja obveznih gospodarskih javnih služb, bodo 
tudi v prihodnje usmerjena k zagotavljanju kakovostnih storitev za vas občane. Le s prizadevanjem vseh skupaj – celotne družbe, bo pripeljalo k boljšemu 
stanju okolja in podobe naša narave. In narava nam bo hvaležna.

Direktor mag. Gregor Klemenčič s sodelavci

Vsak pri sebi lahko naredi veliko – 
narava nam bo hvaležna.

Če boste izločili ves odpadni papir, boste za okolje naredili veliko.
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Prebudimo svoje 
brbončice z rožnim 

sirupom – enkratnim 
napitkom, ki v 

steklenici ujame 
celotno poletje. 

Sladek cvetlični sirup je dobese-
dno napolnjen z aromo doma-
čih vrtnic, ki jih osveži pridih 
kisle limone. Njegova barva? 
Nežna kot prvi sončni žarki ob 
zori, ki se prelivajo čez rahlo 
roza cvetove vrtnic. 
Nepogrešljiv je v različnih pole-
tnih limonadah, ki jih naredi še 
bolj osvežilne in unikatne. Vsak 
požirek tega sirupa je kot nežno 
objemanje vrtnice, ki je razkrila 
vse svoje skrivnosti v tej sladki 
tekočini.

Za 6 litrov sirupa 
Sestavine: 
5 l vode 
2,5 kg sladkorja 
vsaj 250 g cvetov vrtnice 
3 večje limone 

Priprava:
1. Cvetove vrtnic očistimo in 

dobro operemo s hladno 
vodo. Temnejši kot so cveto-
vi, ki jih naberemo, bolj bar-
vit bo sirup. Čeprav dobimo 
iz svetlo rožnatih ali belih 
cvetov sirup svetlejše barve, 
po okusu nikakor ne zaostaja 
za svojo močno roza različi-
co! 

2. V veliki posodi ali dveh 
manjših zavremo vodo, vsu-
jemo sladkor in mešamo, do-
kler se sladkor popolnoma 
ne raztopi.

3. Dodamo cvetove vrtnice in 
na majhnem ognju kuhamo 
še 30 minut, tako da se cve-
tovi dobesedno razbarvajo.

4. Odstavimo, posodo pokrije-
mo in jo za dva dni (vsaj 48 
ur) prestavimo na hladno.

5. Po pretečenem času sirup 
precedimo. Večje cedilo ali 
sito prekrijemo z gazo, sko-
zi katero sirup precedimo v 
novo posodo.

6. Pripravimo si steklenice, ki 
jih predhodno dobro opere-
mo, pokrovčke pa v manjši 
kozici prevremo.

7. Pasterizacijo opravim najraje 
v pečici, saj je to najhitrejši in 
najenostavnejši postopek. Če 
imate svoj priljubljeni način, 
naredite po svoje. Pomemb-
no je le, da vroč sirup vlivate 
v vroče (prekuhane) stekle-
nice in zapirate z zamaški, ki 
so prav tako prekuhani!

8. Pečico vključimo na 100 °C. 
V večji pekač (najbolje kar 
tisti, ki se prilega pečici) vli-
jemo 2 cm vode in vanj zlo-
žimo steklenice.

9. Limone ožamemo in sok 
skozi cedilko prelijemo na 
odcejeni sirup vrtnic.

10. Posodo ponovno pristavimo 

na ogenj in kuhamo do vre-
tja.

11. Pripravimo si manjši lijak, ki 
se prilega steklenicam. Ko si-
rup zavre, ogenj zmanjšamo, 
a ga pustimo, da se kuha, do-
kler ga v celoti ne prelijemo v 
steklenice.

12. Tedaj začnemo z zadnjo 
fazo. Iz pečice z rokavico (ali 
krpo) vzamemo steklenico, 
jo skozi lijaka napolnimo z 
vročim sirupom in zapremo 
s pokrovčkom, ki smo ga 
prekuhali. Polno steklenico 
vrnemo v pečico. Enako po-
novimo za vse steklenice. Iz 
navedenih količin dobimo 
približno 6 l sirupa.

13. Ko so vse steklenice s siru-
pom v pečici, jih pustimo še 
30 min. na 100° C. Nato peči-
co ugasnemo in sirup pusti-

mo v pečici do naslednjega 
dne ali čez noč, da se počasi 
ohladi. Zatem ga prestavimo 
na hladno mesto.

14. Tako pripravljen sirup lahko 
shranimo za ozimnico, od-
prto steklenico pa hranimo 
v hladilniku, dokler ne pora-
bimo vsebine. Sirup redčimo 
z vodo. Na zdravje! 

15. Če želite pripraviti več siru-
pa, lahko podvojite količine 
sestavin. Kljub večji količini 
bo postopek ostal enostaven 

in pregleden, rezultat pa še 
več opojnega rožnega sirupa, 
ki bo razveselil celo družino 
ali prijatelje!

Zaključek
Nekaj zanimivosti o tej ce-

njeni in priljubljeni roži kot 
simbolu romantike, strasti in 
hrepenenja.

Vrtnica je olesenela trajna 
cvetoča rastlina iz rodu Rosa iz 
družine Rosaceae, enako ime-
nujemo tudi njen cvet. 

Cvetovi te dišeče rastline se 
v naših krajih v zdravilstvu in 
kozmetiki uporabljajo že od 
srednjega veka. 

Za pridelavo njenih esenc – 
rožne vode, hidrolata in eterič-
nega olja –v svetu uporabljajo 
tri glavne skupine vrtnic: da-
maščanske in bele vrtnice (go-
jijo jih v Bolgariji) ter stolistnice 
(gojijo jih zlasti v Franciji in se-
verni Afriki). 

Vrtnici pripisujejo celo ezo-
terične moči, povezane zlasti 

z žensko prvinsko energijo. V 
govorici simbolov vrtnica pred-
stavlja ljubezen in lepoto. 

Za eterično olje damaščanske 
sorte velja starodavno izročilo, 
da prinaša občutek veselja in 
sreče, pravijo ji celo »napoj lju-
bezni«

V ajurvedi (tradicionalni in-
dijski medicini) vrtnične cve-
tove uporabljajo za lajšanje 
ženskih težav, povezanih s cikli, 
glavoboli, umirjanjem, zmanj-
ševanjem vnetij in nego kože. 

Hladilna narava cvetnih listi-
čev je odlična za uravnavanje 
ravnovesja uma, srca in čustev. 

Aromaterapija pripravke vr-
tnice priporoča za zmanjševa-
nje stresa, odpravljanje tesnobe 
ter sproščanje umskih in tele-
snih napetosti.

Recept in besedilo: 
Nina Glažar / IZIBIZI

Fotografija: 
Matjaž Škerjanec

IZIBIZI je udomačena kuhinja 
za vse, ki iščete ideje, kaj skuhati 
med tednom, ko vam zmanjku-
je časa, a vseeno radi dobro in 
zdravo jeste. Za več receptov 
obiščite www.izibizi.si in se na-
ročite na brezplačne tedenske 
recepte.

Poletje se bliža 
koncu, dnevi so vse 
krajši, temperature 
zraka se nižajo, kar 
pa  ne pomeni, da je 
konec tudi z deli na 
vrtu. 

Nasprotno, septembra na 
vrt lahko poleg pobiranja 
pridelkov posejemo še mar-
sikaj, grede pripravimo na 
zimo in lahko  posejemo še 
kar nekaj vrst zelenjave in 
načrtujemo naslednje leto. 
Vrt naj bo izkoriščen in zasajen 
vse leto, v tem času z zimsko 
zelenjavo ali zasejan z rastli-
nami za zeleno gnojenje. Če 
na vrt ni več mogoče glede na 
razmere, priporočam površino 
posuti z granuliranim apnenim 
dušikom.

Zelenjavni vrt
September je vstop v jesen-

ski del leta. V tem delu leta je 
pridelkov ogromno, vse prazne 
grede pa zapolnite z novimi vr-
tninami. Tako bodo grede osta-
le zasajene čim dlje do zime, saj 
si želimo domačo zelenjavo vse 
leto. Posejemo zimsko solato, 
špinačo, redkvice, grah, bob, 
rukolo in seveda motovilec. 
Še vedno je čas, da posadimo 
sadike brstičnega ohrovta in 
radičev, tudi peteršilj še vedno 
lahko sadite za zimo.

Motovilec in zimska solata sta 
najbolj znana

Zimske solate, kot so posav-
ka, zimska rjavka, nansen, 
vegorka in bistra, septembra 
posejemo naravnost na gredo. 
Setev ponovimo v dveh ali celo 
v treh terminih na 7 do 14 dni 

in si tako zagotovimo pridelek 
ne glede na septembrsko vre-
me. 

Spomladi zimska solata daje 
zgodnji pridelek, zimske sola-
te pa lahko sejemo do konca 
septembra. Seme solate kali od 
8 do 20 dni, sejemo pa jo lah-
ko med por, ohrovt in česen. 
Da je čez zimo ne bo prizadel 
najhujši mraz, jo prekrijemo s 
kopreno, gnojimo pa jo zmerno, 
najboljše kar s kompostom. So-
lata odlično prenaša tudi nižje 
temperature. 

September je najboljši čas za 
setev motovilca žličarja, po-
mladina in holandskega. V 
tem času motovilec sejemo na 
površino, kjer so prej uspevale 
vrtnine, kot so krompir, čebula 
in česen, ne pa na površino, kjer 
je prej rasla solata. Seme moto-
vilca kali od 8 do 14 dni, raste 

pa tudi pri štirih stopinjah Cel-
zija. Prvi pridelek bo na vrtu že 
jeseni. Odlično in hitreje pride-
mo do pridelka s sadikami mo-
tovilca, ki jih sadimo  lahko do 
konca oktobra in nato v marcu 
na pripravljeno gredo in sadil-
no razdaljo 25 x 25 cm.

Poleg solat in motovilca lah-
ko posadimo vse vrtnine, ki 
jim ugajajo nižje temperature, 
kot so špinača, redkvice, blitva 
grah in bob. Bob lahko posa-
dimo tudi na cvetlično gredo 
med tulipane, saj odganja vo-
luharja. Za mlado čebulo in 
česen posadimo čebulček za 
zgodnjo spomladansko čebulo 
in zgodnji česen. 

Kaj posejati na prazne dele 
vrta? 

Grede, ki bodo ostale pra-
zne, zasejemo z rastlinami za 

zeleno gnojenje, kot so facelija, 
ajda, enoletna detelja in ogr-
ščica. Tako imenovano zeleno 
gnojenje je zelo dobrodošlo za 
tla in tudi priljubljeno. Rastline, 
ki jih za zeleno gnojenje pose-
jemo septembra, prst varujejo 
pred nepotrebnim plevelom, s 
koreninami izboljšujejo njeno 
strukturo, zeleni deli, ki jih 
nato vdelamo v tla, jih dodatno 
obogatijo s hranili in v nasle-
dnjem letu ni potrebno osnov-
no gnojenje.

Sadne gredice posadimo z 
jagodami za prve domače 
jagode

Zgodnjejesenski dnevi so 
primeri za presajanje in sajenje 
jagod, pri čemer za gnojenje 
uporabimo kompost. Tla so 
še vedno ogreta, kar bo spod-
budilo rast korenin in tako 
omogočilo mladim rastlinicam 
odlično ukoreninjenje za prezi-
movanje.

Urbani vrt
Da bomo imeli pozimi sveža 

zelišča, si jih z vrta presadimo 
v lonce. Trajna zelišča, kot je 
peteršilj,  se bodo do zime že 
dobro prilagodila na nove raz-
mere. Enoletna posejmo nepo-
sredno v lončke in tako naš ze-
liščni vrt preprosto prestavimo 
na kuhinjsko okensko polico ali 
na drugo svetlo in toplo mesto.

Tudi sadike solate, motovilca 
odlično uspevajo v večjih lon-
cih.

Na vrtu je še vedno dovolj 
dela, dnevne temperature so 
prijetne in še vedno je čas za 
uživanje na prostem.

Barbara Lončar, inž. agr.

Slovenski vrt

Vrt septembra

Rožni sirup

Opojen napitek
iz cvetov domačih vrtnic 

in sveže limone 
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V Sloveniji je bilo doslej 
evidentiranih 570 vrst 
divjih čebel, blizu 300 

vrst muh trepetavk, 
3000 nočnih in skoraj 

200 vrst dnevnih 
metuljev. 

Najbolj znana opraševalka je 
medonosna čebela. V Sloveniji 
je najbolj znana kranjska sivka, 
ki je ena od več kot 30 podvrst 
medonosnih čebel. Družine, ki 
jo sestavljajo matica, delavke 
(neplodne samice) in del leta 
tudi samci, imenovani troti, 
štejejo do 60.000 delavk. V Slo-
veniji več kot 10.000 čebelarjev 
skrbi za približno 200.000 čebe-
ljih družin. Medonosna čebela 
je nekoč živela v drevesnih du-
plih, zdaj pa v Evropi večina živi 
v panjih. Med zelo pomembne 
naravne opraševalce barjan-
skega ekosistema spadajo čmr-
lji. Glede na način življenja jih 
razdelimo na prave čmrlje, kjer 
družino sestavljajo poleg spol-
nih osebkov (matic in samčkov) 
tudi delavke, ki v reprodukcijski 
dobi pomagajo preživljati dru-
žino. Druga skupina čmrljev 
pa je zajedavska, kjer se mati-
ca ugnezdi v družino pravih 
čmrljev, prevzame vlogo prave 
matice in začne odlagati jajčeca, 
iz katerih se razvijejo samčki in 
mlade matice. Zajedavska vrsta 
čmrljev nima delavk, zato je ra-
zvoj zaroda odvisen od delavk 
»gostiteljic« – pravih čmrljev.

Čmrlji izvirajo iz Azije, od 
koder so se razširili v Evropo in 
Ameriko. V Sloveniji so doslej 

našteli 35 različnih vrst (Goga-
la in Jegnič, 2003). Največ so jih 
našli v Franciji, in sicer 47 vrst 
(Rasmont in sod, 1995). Druži-
ne čmrljev so veliko manjše od 
čebeljih in štejejo od nekaj deset 
do nekaj sto osebkov, kar je od-
visno od vrste. Druga bistvena 
razlika je, da so skupnosti dru-
žine čmrljev kratkotrajne: na-
stanejo spomladi (od februarja 
do aprila) in najpozneje jeseni 
propadejo. Prezimijo namreč 
samo mlade oplojene matice, ki 
gnezdišče zapustijo in »prespi-
jo« zimsko obdobje v »toplem« 
zavetju nekje na tleh. Gnezdo 
potem propade. 

Spomladi tako na prvih cve-
tovih barjanskega rastlinstva, 
ko se čebele še »grejejo« v svo-
jih panjih, lahko vidimo čmrlje-
ve matice. Pretirano jih ne moti 
nizka temperatura (10 oC.), niti 
neugodne in spremenljive vre-
menske razmere. Najprej se 
okrepijo s hrano, ki jo z razme-
roma dolgim rilčkom nabirajo 
na prvih spomladanskih cveto-

vih (žafran, močvirska logarica, 
zvončki, mrtva kopriva …), nato 
pa začnejo iskati primerno me-
sto za gnezdo. Večina čmrljev 
gnezdi pod zemljo v opuščenih 
gnezdih majhnih sesalcev ali 
na površini v mahu ali strnjeni 
posušeni travni ruši v mejicah. 
V zadnjem obdobju so za te vr-
ste čmrljev hidrološke razmere 
Ljubljanskega barja izredno ne-
ugodne. Vodna gladina vodoto-
kov se med letom lahko večkrat 
hitro dvigne in prelije čez bre-
žinske zarasti na travnike, to-
rej (med drugim) do čmrljevih 
gnezdišč. Nekatere vrste pa si 
najdejo za svoj gnezdilni habitat 
v starih drevesnih duplih, skla-
dovnicah drv, na podstrešju ali 
v razpokah zidu. Ta vrsta čmr-
ljev, med drugim B. pratorum, 
ima sicer boljše možnosti za 
obstoj zaroda oz. gnezdišč, ven-
dar je njihovo preživetje, tako 
kot za večino drugih žuželk ali 
prostoživečih »barjanskih« ži-
vali, poleg podnebnih razmer, 
pogojeno predvsem od naravi 

prijaznega odnosa do okolja. V 
Evropi grozi izumrtje četrtini 
vseh čmrljev, pri polovici vrst pa 
se populacija drastično zmanj-
šuje. 

Žuželke izumirajo osemkrat 
hitreje kot sesalci. Število žuželk 
se vsako leto zmanjša za 2,5 %. 
Najbolj ogroženi so metulji, div-
je čebele, hrošči in vodne žužel-
ke, kar lahko povzroči velike po-
sledice v delovanju ekosistema 

in kmetijstvu. Zavod za ohra-
njanje naravne in kulturne de-
diščine Ljubljanskega barja si je 
za letos zadal nalogo, da vsaj na 
majhnem koščku Ljubljanskega 
barja (varovano območje Žugo-
vega tolmuna) obnovi, izboljša 
oz. nadomesti protipoplavne 
gnezdilne habitate za ogrožene 
kožekrilce, kamor spadajo tudi 
čmrlji.  Pri projektu, ki med dru-
gim zajema naravovarstvene 

delavnice, nameščanje temat-
skih ozaveščevalnih posterjev, 
odstranjevanje tujerodnih in-
vazivnih rastlin, popis rastlin in 
živali na varovanem območju z 
izdajo Žugove pratike sodeluje 
tudi MOL, Oddelek za varstvo 
okolja.

Jernej Korenčič/ZOLB, 
foto: arhiv ZOLB

Kraje in ljudi v porečju Ljubljanice 
povezuje precej več kot se v tem 
trenutku zavedamo. 

Ljubljanica je reka sedmerih imen. Zdaj dobro 
vemo, da se prek kraških polj, dolin in podze-
mlja pretaka do Ljubljanskega barja. To je svet, 
ki mu niso skupna le polja in apnenec, pač pa 
tudi strnjeni gozdovi z najbolj karizmatičnimi 
vrstami. To je regija, ki si deli enako zgodovino 
večstoletnega izkoriščanja lesa, vode, zemlje. Pri 
tem pa so ljudje ob reki sedmerih imen ustvarili 
izjemno kulturno dediščino od pradavnine do 
danes.

Svet ob Ljubljanici je tudi dandanes izjemno 
ohranjen. To je območje, ki ima velikanske ra-
zvojne potenciale v lesarstvu, kmetijstvu, turiz-
mu prav zaradi svoje ohranjenosti. Naloga nas 
vseh je, da te potenciale skušamo sistematično, 
premišljeno in vzdržno izrabljati. Zato smo se 
posamezniki in ustanove povezali v iniciativno 
delovno skupino Zelena regija modrega gospo-
darstva.  

Dogodek bo potekal v sklopu projekta Pod-
porno okolje za trajnostni razvoj pode-
želja v okviru dopolnilnih dejavnosti kmetij z 
namenom informiranja ciljnih skupin o vzpo-
stavitvi razvojnega okvira Zelene regije modre-
ga gospodarstva v porečju Ljubljanice.

Podjetniki, obrtniki, kmetje in mladi igrajo 
ključno vlogo pri trajnostnem razvoju gospo-
darstva in zelenega turizma v porečju Ljublja-
nice. Z namenom spodbujanja in krepitve mo-
drega gospodarstva v širši regiji in vzpostavitve 
okvirja za trajnostni razvoj podeželja bodo 

na dogodku predstavljeni potenciali zelene 
regije, ki gradijo identiteto porečja Lju-
bljanice – naravna in kulturna dediščina 
prostora, dopolnilne dejavnosti (gozdno-
-lesna veriga, nastanitve, kulinarika, doživetja), 
kmetijstvo in bogastvo naravnih virov. 
Ravno ti gradniki identitete namreč ključno 
prispevajo k uresničevanju ciljev trajnostnega  
razvoja, saj imajo neposreden vpliv na okolje v 
katerem živimo in ga hkrati zaznamujejo; zato 
je še toliko bolj pomembno, da tovrstne dejav-
nosti izvajamo na trajnosten in sonaraven način. 
Na dogodku bo predstavljen tudi uspešen pri-
mer delovanja turistične destinacije Julij-
ske Alpe in potencial modrega gospodar-
stva porečja Ljubljanice. V sklopu dogodka 
bodo udeleženci dobili še vpogled v delovanje 
evropske politike in sheme strategije slovenske-
ga turizma zelenih destinacij oz. zelenega turiz-
ma v naravnem okolju.

Organizatorji dogodka: 2DOM d.o.o., social-
no podjetje; 1890, Notranjski regijski park, Javni 
zavod Snežnik, Loška dolina

Vljudno vabljeni.
Bojan Čebela, 

poslanec DZ Republike Slovenije l.r.

Projekt »Podporno okolje za trajnostni ra-
zvoj podeželja v okviru dopolnilnih dejav-
nosti kmetij« sofinancira Republika Slovenija, 
Ministrstvo za gospodarstvo, turizem in šport 
ter se izvaja v okviru Javnega razpisa za razvoj 
projektov zadružništva in socialne ekonomije 
2023 – 2024.

Zelena regija modrega 
gospodarstva v porečju 
Ljubljanice

Pozdravno-uvodni nagovori:
• poslanec Državnega zbora RS Bojan Čebela
• resorno ministrstvo
• župan Občine Cerknica Marko Rupar

LJUBLJANICA REKA SEDMERIH IMEN
PREGLED POMEMBNEJŠIH NARAVNIH IN KULTURNIH 
VREDNOT

• direktor NRP Matevž Podjed

PREHOJENA POT DESTINACIJE JULIJSKE ALPE • direktor Turizma Bohinj Klemen Langus

ZAGON DESTINACIJE S POMOČJO POLITIKE EVROPSKIH 
MEHANIZMOV • poslanec Evropskega parlamenta Franc Bogovič

POTENCIAL ZELENE REGIJA REKE SEDMERIH IMEN V LJUDEH 
IN ŠTEVILKAH • Območna obrtna zbornica Logatec in Vrhnika

VKLJUČEVANJE ZELENEGA TURIZMA V SHEMO STRATEGIJE 
SLOVENSKEGA TURIZMA • predsednik TZS Dominik S. Černjak

NADALJNJI KORAKI ZELENE REGIJE MODREGA 
GOSPODARSTVA • dr. Benjamin Leskovec, 1890

Vabimo vas na prvi javni dogodek iniciative z naslovom:
LJUBLJANICA, REKA SEDMERIH IMEN, REKA, KI POVEZUJE
Cankarjev dom, Vrhnika
Petek, 15. 9. 2023, ob 15.00

Biotska pestrost Ljubljanskega barja
je odvisna predvsem od opraševalcev

Protipoplavni gnezdilni habitat za kožekrilce

Matica čmrlja (Bombus terrestris) na mrtvi koprivi (Lamium purpureum)
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Poletje prinaša kar nekaj nadlog, ki 
hišnim ljubljenčkom povzročijo precej 
težav. 

Visoke temperature lahko vodijo do pregretja, 
dehidracije, celo do vročinskega udara! Zato se 
sprehajajte v hladnejših delih dneva, poskrbite za 
dovolj sveže, hladne vode in pazite na tačke, da jih 
ne opečejo na vročem asfaltu! Ne pozabite tudi 
na klope, ki še vedno prežijo nanje v visoki travi, 
in na bolhe. Da bo poletje minilo brez težav, vam 
predstavljamo nekaj preprostih načinov, kako 
premagati vročino in dodatno ohladiti štirinožne 
prijatelje.

Kužkosledi
Pripravite čudovito poslastico iz zamrznjenega 

jogurta za svojega psa. Vmešajte pretlačeno ba-
nano, nesoljeno arašidovo maslo ali bučni pire v 
navaden nesladkan jogurt. Maso vlijte v pladenj 
za led, zamrznite in opazujte, kako njegov rep 
miga od sreče! Namesto jogurta lahko uporabite 
tudi govejo ali piščančjo juho, tudi pasje paštete 
se ne bodo branili.

Za mačke pripravite majhne ledene kocke iz 
razredčenega tuninega soka ali mačje paštete.

Čarobna lubenica
Lubenica je ultimativno poletno sadje za nas, 

pse in mačke. Ne pozabite odstraniti semen in lu-
pine! Za pse lahko lubenici dodate sveže korenje, 
oboje zmiksate v pire in zamrznete v pladnjih za 
led. Zaradi sladke in sočne čarovnije lubenice bo 
vaš kuža ponorel od navdušenja!

Jagodna nevihta
Mnogi psi in nekatere mačke uživajo v okusu 

zamrznjenega jagodičevja, kot so borovnice, jago-
de, ribez in maline. Ker so polni antioksidantov in 
vitaminov, čistijo organizem in krepijo imunski 
sitem. 

Sveže kumare 
Narežite jih na tanke kolobarje ali majhne košč-

ke, vendar bodite previdni z lupino in semeni, saj 
imajo nekateri ljubljenčki lahko težave s prebavo. 
Kumare vsebujejo veliko vode in zagotavljajo ta-
kojšnjo osvežitev!

Poletje je čas za slastne piknike, sprostitev in 
druženje. S tokratnimi recepti olajšajte dneve 
tudi svojim kosmatim prijateljem, da boste srečni, 
zdravi in ohlajeni uživali v dragocenih skupnih 
trenutkih!

Tanja Bregar
Doget

Naši ljubljenčki

Vodnik za premagovanje
poletne vročine naših kosmatincev

Od 4. do 9. julija 
2023 smo se gasilska 

mladina gasilskih 
zvez Logatec in 

Vrhnika odpravili na 
letovanje v Novigrad. 

Udeležila so se ga prostovoljna 
gasilska društva Hotedršica, Laze - 
Jakovica, Stara Vrhnika, Ligojna in 
Log. Skupaj nas je bilo 80 otrok in 17 
mentorjev.  Že od prvega dne smo 
bili razdeljeni po vodih (skupinah). 
Tako smo prebili večina časa. Skupaj 

smo plavali, imeli jutranjo telovadbo, 
jedli obroke … 

Dan smo začeli z zborom, kjer 
smo zapeli himno letovanja in ob 
tem dvignili našo zastavo, na kate-
ri so simboli vseh petih društev. Po 
prvem plavanju smo se razdelili po 
skupinah za opravljanje izbrane ve-
ščine; izbirali smo med veščinami 
plavalec, naravoslovec - gozdar, li-
kovnik, novinar - fotograf, bolničar 
in glasbenik. 

Novo pridobljeno znanje smo pre-
verili na izpitih, ki smo jih smo tudi 
uspešno opravili. Čez dan smo ime-

li različne delavnice: od športnih, 
ustvarjalnih in družabnih. Večeri 
so bili tematski; prvi je bil spoznav-
ni, kjer smo se spoznali znotraj voda 
in pripravili točko za drugi večer, ki 
smo ga začeli s krstom novincev na 
taboru. Za krst so nas pobarvali z 
barvami miru, nato pa smo kleče 
ponavljali zaprisego, med katero so 
nas škropili z vodo in po ramenih 
udarjali z papirnatimi tulci. Svoj krst 
so doživeli tudi novi mentorji. 

Sledila je predstavitev vodov in 
njihovega počitniškega imena. Imeli 
smo tudi društveni večer, na kate-

rem smo si privoščili nekaj dobrot. 
Hrana nam ni bila najbolj všeč, saj 
so bili okusi zelo močni in drugačni.

Najpomembnejši obisk smo dobi-
li v soboto, ko so nas obiskali pred-
stavniki obeh zvez in vseh društev. 
Letovanje je bilo zelo pestro, zabav-
no in nepozabna izkušnja. 

Zahvaljujemo se tudi vsem pod-
pornikom, ki so prispevali potreb-
ščine in darila za letovanje.

Hvala!
Udeleženci veščine 

novinar - fotograf

Vabilo 

Vabilo na 
podjetniški zajtrk
Na Območni obrtno-podjetniški zbornici Ljubljana 
Vič vsak petek ob 8.30 gostimo podjetniški zajtrk z 
zanimivo in aktualno temo. Srečanje je priložnost 
za medsebojno izmenjavo informacij in reševanje 
podjetniških težav. Podrobnejše informacije so 
pred srečanjem na voljo na spletni strani naše 
zbornice.
Napovedujemo teme za september 2023:
petek, 1. september 2023, ob 8.30: predstavitev 
aktivnosti Kluba e-fotografija in foto-potepi
•  petek, 8. september 2023, ob 8.30: Kako se pred-

staviti v 30 sekundah
•  petek, 15. september 2023, ob 8.30: Tveganja 

in napake pri vzpostavitvi sistema nagrajevanja 
zaposlenih

•  petek, 22. september 2023, ob 8.30: Prenova 
spletne strani za nov zagon podjetja

•  petek, 29. september 2023, ob 8.30: Kako 
družbene medije izkoristiti za posel

Podjetniški zajtrk je namenjen podjetnikom in tudi 
drugim zainteresiranim. Pridržujemo si pravico do 
spremembe teme in gosta v posameznem terminu. 
Potrjene teme boste na vašo željo prejeli po elek-
tronski pošti pred posameznim srečanjem. 
Vsa srečanja bodo na sedežu OOZ Ljubljana Vič, 
Tržaška cesta 207, Ljubljana.

Vljudno vabljeni!

Letovanje gasilske mladine gasilskih zvez 
Vrhnika in Logatec

KUPON 
IZREŽI IN UNOVČI 15% POPUST !

P O P U S T  V E L J A  D O  1 0 . 9 . 2 3 ,
K U P O N I  S E  N E  S E Š T E V A J O !

IZKORISTI   EKSKLUZIVNI

15% POPUST

DOGET D.O.O., SINJA GORICA 106,VRHNIKA 
041 425-150, WWW.DOGET.SI

OB ENKRATNEM NAKUPU 
V TRGOVINAH DOGET!

VAŠI LJUBLJENČKI 
SI ZASLUŽIJO 
SAMO NAJBOLJŠE!
DOBRODOŠLI V  DOGET.
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Živimo v času in okolju, 
ki cenita predvsem 
materialne dobrine. 
Živimo prehitro, krčevito, 
površno. Vedno se 
nam nekam mudi in ne 
najdemo dovolj časa 
zase. 

Vrženi smo v tok življenja, ki 
nas obrača in vrtinči tako, da 
sploh ne utegnemo pomisliti, 
ali je takšno življenje dobro. Ko 
naše sposobnosti za obvladova-
nje okoliščin niso več kos zah-
tevam, izzivom in nevarnostim 
okolja, se razvije stres.

Le-ta je posledica duševne 
ali telesne obremenitve, je od-
ziv organizma na dražljaje iz 
okolja. Pomeni nenaden telesni, 
duševni in umski napor, ki ter-
ja mobilizacijo vseh fizičnih in 
psihičnih sposobnosti, ki jih ob-
vladamo. Ljudje v sebi nosimo 
tisočletja star mehanizem, ki 
omogoča primeren odziv v raz-
ličnih stresnih situacijah. Veči-
na mehanizmov poteka podza-
vestno in samodejno, ne da bi 
se tega sploh zavedali. Biološki 
smisel stresne situacije je samo-
ohranjevanje, saj nam omogoča, 
da se z begom, hitrostjo ali umi-
kom čim hitreje rešimo nevar-
nosti, ki nam preti. Stres je torej 
naravni mehanizem preživetja 
in nujni ter sestavni del življenja.

Kako boste vedeli, kdaj otrok v 
resnici doživlja stres?

Starši imamo že pri majhnem  
otroku nalogo razbrati in razu-
meti posebno besedišče stresa, 
čeprav nam večino stvari spo-
roča neverbalno, brez besed. To 

nam sporoča s svojim vedenjem, 
čustvi in govorico telesa. Starši 
radi mislimo, da je otroštvo brez 
nevarnosti in napetosti. Danda-
nes so otroci materialno dobro 
preskrbljeni; imajo in dobijo vse, 
kar si zaželijo, in starši se nepre-
stano ubadamo z razmišljanjem, 
kako bi svoje otroke spodbudili 
k vsem mogočim dejavnostim 
in jim na tak način zagotovili 
kar najboljše možnosti za uspeh 
v življenju. Vendar pa z vsem 
tem pogosto obtičimo v svetu 
dokazovanja in tekmovalno-
sti. Uporabljamo izraze kot so: 
»Začni že nekaj delati, loti se 
česa!« Otroci se na taka priga-
njanja pogosto tudi odzivajo v 
skladu z našimi pričakovanji 
in postavljajo vprašanja: »Kaj 
naj se igram?« In mi imamo na 
taka vprašanja vedno pripra-
vljene predloge, ki pa vsebujejo 
neko dejavnost in zaposlitev: 
»Nariši mi sliko! Pokaži, kaj 
ste delali v šoli!« Vedno znova 
jih spodbujamo k dokazovanju 
njihovih sposobnosti. Le redko 
pa jih vprašamo: »Kako si, kako 
se počutiš? Kaj v tem trenutku 
resnično potrebuješ?« Vse pre-
večkrat spregledamo notranje 
stanje otrok, svet čustev in sanj, 
svet osebnih razmišljanj, upanja, 
želja in bojazni. Ker smo preveč 
zaposleni sami s seboj, niti ne 
opazimo, da bi bilo z otroki kaj 
narobe, kaj šele, da naši otroci 
doživljajo stres.

Kaj lahko otroke privede do 
stresa?

Pri otroku se stres pogosto 
kaže v obliki nemira in nespo-
sobnosti koncentracije. Vzrokov 
za tako stanje je najpogosteje 

več. Mogoči vzroki so: preveč 
igrač: otrok nima več pregleda 
in se z vsako igračo igra le kra-
tek čas ter prepogosto menja 
svojo dejavnost; preobremeni-
tev oziroma premalo prostega 
časa: mnogi otroci imajo poleg 
šolskih obveznosti še vrsto dru-
gih; zasičenost z mediji: preveč 
časa preživi pred televizijskim 
sprejemnikom ali za računalni-
kom; premalo možnosti za igro 
in premalo prostora za gibanje;  
visoka pričakovanja staršev;  
prevelike zahteve v šoli;  kon-
flikti v družini; pomanjkanje 
občutka varnosti, bližine, ljube-
zni; telesne in duševne motnje 
v razvoju; travmatične izkušnje.

Soočanje s stresom pri otrocih
Če so starši otroku na voljo, 

se bodo otroci v času stiske prej 
umirili in lažje sprejemali nove 
informacije iz okolja. Otrok 
si najpogosteje svoje stiske ne 
zmore razložiti na tak način, 
da bi jo sam uspel ubesediti in 
rešiti v zadostni meri. Stiska ve-
dno izzove stres, kar pa je pro-
ces v možganih. Ker možgani 
pri otrocih in mladostnikih še 
niso razviti v zadostni meri, da 
bi zmogli soočenje s stresnimi 
situacijami, tudi stiske ne more-
jo sami predelovati na tak način. 
Pravzaprav za vse nas velja, da 
je bolje, varneje in bolj smiselno, 
da o stiski povemo še komu in 
jo na tak način lažje prebrodi-
mo. Otrok samo čuti določene 
impulze, notranje pritiske, ki pa 
jih mora na neki način izraziti, 
pomiriti. Če ni odraslega, ki bi 
mu bil ob strani, take impulze 
pomirjajo na različne načine: 
manjši otroci z nemirom, večji 
z zasvojenostmi, agresijo do 

drugih, agresijo do sebe.
Če starši niso osredotočeni 

na otrokove potrebe, se v zado-
stni meri ne zanimajo zanje, ne 
vedo, kaj se dogaja v njihovi no-
tranjosti, bodo vsakršno otro-
kovo stisko hitro prezrli. Po-
meni, da bodo prezrli otrokovo 
vedenje, ki nakazuje stisko. Žal 
je še vedno preveč staršev, ki ne 
zmorejo videti vedenj kot odraz 
na notranje doživljanje otroka. 
Na primer: če se otrok vede 
agresivno, je verbalno naporen, 
nemiren ali pa najstnik, ki po-
pušča v šoli, se zateka v slabo 
družbo, kadi in se nedostojno 
vede, s takim vedenjem izraža 
predvsem, da so domači odnosi 
nevarni in da mu dom ne pred-
stavlja okolja, kjer bi se počutil 
sprejetega, slišanega in da pri-
pada. Največkrat se paralelno 
začnejo pojavljati težave v obli-
ki njegovega odnosa do okolja, 
na primer še pritiski v športni 
dejavnosti, neuspeh pri raznih 
tekmovanjih, medvrstniško ne-
sprejemanje, nasilje, itn. … Ena 
stiska privede do druge in tako 
naprej. Če se starši ne odzovejo, 
se bodo težave le še poglabljale. 
Težave se nikoli ne rešijo same 
od sebe ...

Lev Nikolajevič Tolstoj je 
zapisal: Namesto, da bi iskali 
srečno zvezdo kjerkoli drugje, 
jo iščimo v sebi. Moramo se 
truditi, da bi jo našli, kajti sama 
se ne bo pokazala. Iščite jo tudi 
vi, skupaj z vašimi otroki.

Urška Jesenovec, mag. 
zakonskih in družinskih 

študijev,
zakonska in družinska 

terapija

Urška svetuje

Kaj je stres 
in kako se kaže pri otrocih?

Težave, prepiri in 
nesoglasja so del 

življenja. 

Kjerkoli že smo, zagotovo 
lahko najdemo nekoga, s ka-
terim se ne strinjamo. Nestri-
njanje pa nas včasih lahko vodi 
v napačno smer. Še posebno, 
če postanemo agresivni ali 
pretirano pasivni. To se zgodi, 
kadar povzdignemo glas, smo 
žaljivi, preveč nesočutni ali 
pa zaloputnemo z vrati in se 
umaknemo stran. 

Svoje otroke zagotovo sko-
raj vsi starši opozarjamo na 
posledice, če nečesa ne nare-
dijo ali naredijo po svoje, ka-
dar nekaj zahtevamo, kadar ne 
upoštevajo pravil ali se nepri-
merno vedejo. In pogosto nam 
odvrnejo, da je nepošteno, ker 
so tudi trugi tako naredili … 
Pogosto se tudi v družbi prija-
teljev in znancev pogovarjamo 
in razpredamo o najstniškem 
uporniškem vedenju. Teorije 
o »upornikih« so zelo zani-
mive, včasih malce smešne in 
slišati so nagajive, a jih nihče 
od nas ne želi imeti doma. 
Strokovnjaki menijo, da po-
znamo upornike z razlogom 
in upornike brez razloga. Prvi 
se odzovejo premišljeno, drugi 
pa zavijajo z očmi in videti je, 
da se pritožujejo kar tako, pov-
sem brez razloga.

Prepoznajte konflikt in mu 
stopite na prste

Starši prepogosto vidimo le 
neželen otrokov odziv, ko npr. 
nečesa ne dobi, lahko joka, 
ugovarja, žali ali pa se jezno 
umakne. Takrat moramo tve-
gati in ga naučiti, kako se spra-
vilno prepiramo in rešujemo 
nesoglasja. Naučiti se morajo, 
kako sklepati kompromise in 
jim dovoliti, da podvomijo o 
naši avtoriteti. Pomembno 
pa je, da se v vseh situacijah z 
otroki pogovarjamo prijazno 
in spoštljivo ter jim pomaga-
mo, da postanejo uporniki z 
razlogom. 

Otrok, ki zaradi pretirano 

avtoritarne vzgoje ne vidi 
več smisla v konfliktih, se bo 
tudi težko postavil zase. Na-
sprotno pa se bo otrok, ki mu 
starši preveč popuščajo, ves 
čas prepiral in mu bo v ži-
vljenju težko, ko se bo sprl z 
ljudmi, ki ga bodo imeli brez-
pogojno radi. 
 
Ni doma brez prepirov

Lahko si tudi priznamo, da 
starši nismo vedno najboljši 
zgled v pogovorih. Izjave kot 

so: »Ker sem jaz tako rekel/
rekla« ali »Naredi kar ti re-
čem,« niso primerne, saj jim 
tako onemogočimo vsakršno 
ugovarjanje. Tako jim tudi ne 
ponudimo priložnosti, da bi 
izrazili svoje mnenje in da bi 
razmislili, kaj bi se zgodilo, če 
bi bila situacija drugačna. 

Zagotovo pa vedno ni pri-
ložnosti za pojasnjevanje in 
morajo otroci preprosto nare-
diti tisto, kar jim rečemo. Spet 
drugič pa si lahko vzamemo 
čas in otroku pojasnimo, zakaj 
nekaj želimo in lahko ga tudi 
vprašamo, kako bi sam ravnal 
drugače. Tako lahko odpremo 
pogovor, zakaj tako misli in 
ga naučimo, kaj pomeni kon-
struktivna kritika ter da je 
treba upoštevati in spoštovati 
različna mnenja.

Z dialogom ne izgubimo moči
Kadar se otrok nauči pra-

vilno prepirati, sprejemati 
kompromise in reševati kon-
flikte, bo tako spoznal lastne 
omejitve in znal spoštovati 
tudi meje drugih. Na primer: 
v šoli so omejitve jasno do-
ločene s pravili, vendar med 
odraščanjem težje prepozna-
mo zunanje omejitve, dokler 
se jih ne naučimo prepoznati 
sami. Otroku tako pritrdimo, 
da spoštujemo njegov »ne« in 
da hkrati razumemo njegovo 
stališče, predvsem takrat, ka-
dar se z njim ne strinjamo. To-
rej, uporniki z razlogom bodo 
tako v življenju lažje postavili 
meje in se uprli pritiskom vr-
stnikov. 

Če potrebujete osebo, ki 
vam bo pomagala poiskati in 
zgraditi nove možnosti v med-
sebojnih odnosih, potrebujete 
spodbudno besedo, nasvet ali 
imate vprašanje, lahko stopite 
v stik z mano. Prisrčno va-
bljeni, da skupaj vnesemo več 
sproščenosti v naša življenja!

Ana Podlipnik, 
mag. psihosocialnega 

svetovanja
ana@motivacijainsvetovanje.si, 

www.motivacijainsvetovanje.si

Ana svetuje

Najstniški 
uporniki – z 
razlogom in
brez njega
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Pod cerkvijo svete 
Trojice na Vrhniki je 

znani Cankarjev laz, ki 
ga je Ivan prav dobro 
poznal in ga opisal v 

črtici Naš laz. 

Tod je bila tudi njivica, ki so 
jo nekoč z neizmerno ljubeznijo 
obdelovale pridne roke Ivanove 
mame.

Prav naravna lepota Cankar-
jevega laza in poezija Ivanovih 
besed sta pred 30 leti navdihnili 
tedanjo direktorico Cankarjeve 
knjižnice Vrhnika Marijo Iskre-
nović, da je začela z organizacijo 
prireditve v spomin na našega 
vrhniškega velikega pesnika in 
pisatelja Ivana Cankarja. Zelo 
obiskana prireditev je letos doži-
vela že 30. jubilej na Sveti Trojici. 
Dogodek je bil na prelepem kra-
ju, v lepem vremenu, z velikim 
obiskom in priznanimi umetniki 

v sredo zvečer, 21. junija 2023.
»Nekoč na svetega Alojzija 

dan, je bila šolska slovesnost 
pri Sveti Trojici. Poglavitni del 
slovesnosti so nam bili štruklji 
in češnje: vse drugo, maša, petje 
in pusti govori, nam je bilo le v 
nadlego,« je Ivan Cankar zapisal 
v Mojem življenju.

Letošnja prireditev je imela še 
poseben pomen, saj so se zbrali 
tisti, ki so tod prvič pripravili 
in izvedli kulturni dogodek, in 
mnogo tistih, ki so sodelovali kot 
ustvarjalci in oblikovalci čarob-
nih dogodkov. Celotno priredi-
tev je s svojim žametnim glasom 
povezovala Mirjam Suhadolnik. 
Za Cankarjevo poezijo pa so po-
skrbeli tako kot pred tridesetimi 
leti Ljoba Jenče, igralec Pavle 
Ravnohrib in velika poznavalka 
življenja Ivana Cankarja Marija 
Iskrenović. Prva pa je zbrane 
nagovorila sedanja direktori-
ca Cankarjeve knjižnice Sonja 
Žakelj:

»Spoštovane in spoštovani, 
prijazno pozdravljeni v Cankar-
jevem rojstnem kraju, v katerega 
se je Ivan rad vračal in o njem pi-
sal v številnih delih. Med drugim 
tudi v črtici Naš laz, ki jo bomo 
danes slišali v izvedbi filmskega 
in gledališkega igralca, ki ga lepo 
pozdravljam med nami: gospod 
Pavle Ravnohrib, dobrodošli. S 
pesmijo nam je in bo še na da-

našnji, 30. Cankarjev laz oboga-
tila svetovno znana ohranjevalka 
ljudskega spomina Ljoba Jenče. 
Dobrodošli. Častna gostja in 
osrednja govornica današnje 
prireditve pa je nekdanja dol-
goletna direktorica Cankarjeve 
knjižnice Vrhnika, gospa Marija 
Iskrenović. Dobrodošli. Štejem 
si v čast, da na 30. Cankarjevem 
lazu gostimo nastopajoče, ki ste 
nastopili na prvem kulturnem 
dogodku v Cankarjevem lazu. 
To lokacijo je odkrila Marija Is-
krenović in začela s prireditvi-
jo, na kateri še danes odmevata 
Cankarjeva beseda in prijetna 
glasba in kateri sledi pogostitev 
s češnjami in štruklji v spomin 
na Ivana Cankarja. 

Splošne knjižnice so v ve-
činskem deležu sofinancirane 
s strani občin, Občini Vrhnika 
pa se zahvaljujem za dosedanje 
sodelovanje. 

Upam na dobro sodelovanje 

tudi v bodoče, saj so se dejav-
nosti in storitve naše knjižnice 
od selitve v letu 2014 do danes 
izjemno razširile, v okviru knji-
žnice odlično deluje tudi Univer-
za za tretje življenjsko obdobje 
Vrhnika, ki ima vsako leto več 
študijskih programov in članov. 
Zato smo se ponovno znašli v 
situaciji, ko potrebujemo več 
prostorov, strokovnih sodelav-
cev in finančnih sredstev. Občini 
smo predlagali širitev knjižnice 
v prostore nekdanjega muzeja v 

pritličju Kulturnega centra Vrh-
nika, kjer vidimo v sodelovanju s 
Centrom za socialno delo Vrh-
nika in VGC-jem. Skupna točka 
je tudi možnost ureditve med-
generacijskega centra, s čimer 
bi lahko poskrbeli za ranljive 
skupine: najstnike, saj je tudi v 
medijih žal opaziti porast med-
vrstniškega nasilja in drugih te-
žav, ki pestijo današnje najstnike: 
priseljene mlade mamice, ki še 
nimajo svojega socialnega kroga 
in starejše. 

Z višanjem življenjske dobe 

postaja vedno bolj pomembna 
tudi kvaliteta življenja po upo-
kojitvi.

Čestitke vsem, ki že leta zvesto 
prihajate v Cankarjev laz in našo 
knjižnico, ter dobrodošli vsi, ki 
prihajate zadnja leta ali pa ste 
morda danes celo prvič tukaj. 
Želim si, da bi se še velikokrat 
srečali ob lepi slovenski besedi, 
glasbi, češnjah, štrukljih in pri-
jetnem klepetu, ki bogati. Želim 
vam vse dobro in se vam zahva-
ljujem za pozornost.«

Pozdravna nagovora sta imela 

tudi podžupan Vrhnike Mirko 
Antolović in direktorica ZIC 
Marija Zakrajšek Martinjak.

Na koncu je o Cankarjevem 
življenju in njegovih delih spre-
govorila Marija Iskrenović, ki je 
z vso mogočo spoštljivostjo in 
ljubeznijo do lepe slovenske be-
sede spoznavala Ivana. Otroška 
leta je preživela v Suhi krajini. 
Leta 1962 je kot mlada učiteljica 
z družino prišla na Vrhniko. Za-
poslitev je dobila v knjižnici, ki 
jo je vodila kar 34 let, vse do leta 

1996. Tu je spoznala, vzljubila in 
osvojila Cankarja. Posebej pa jo 
je pritegnila črtica Naš laz, ki je 
botrovala začetku kulturnih pri-
reditev v Cankarjevem lazu pod 
cerkvijo svete Trojice na Vrhniki. 
Prav tu so bili prisotni deležni 
svežih češenj in vrhniških štru-
kljev. Zato naj se tradicija spo-
mina na Ivana Cankarja, njegove 
Svete Trojice in laza nadaljuje še 
naprej, naj naši zanamci to tudi 
spoštujejo.

Simon Seljak

Do 24. septembra 2023 

si v Avli Cankarjevega doma lahko ogledate likovno 
razstavo učencev Osnovne šole Antona Martina Slomška 

Vrhnika:

KULTURA RISANJA IN SLIKANJA.

Do 30. septembra 2023 

vas skupaj z Muzejskim društvom Vrhnika in TD Blagaja-
na Vrhnika vabimo na ogled dokumentarne razstave:

Katarina Oblak Brown

30 LET ARGONAVTSKIH DNI NA VRHNIKI;
Magični preliv časov in prostorov.

Med Dnevi evropske kulturne dediščine 2023,  v torek, 26. 
septembra 2023, ob 19. uri

Vas Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjeva knjižnica 
Vrhnika in Muzejsko društvo Vrhnika

vabimo na odprtje dokumentarne razstave:
Simona Kermavnar: 

MANTOVA NA VRHNIKI.
Razstavo v Avli Cankarjevega doma na Vrhniki si boste 

lahko ogledali do 5. novembra 2023.

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki, Tržaška cesta 
25, so na ogled od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure 

(ob delovnih dneh), ter ob drugih prireditvah. 
Stalna razstava akad. slikarja Florisa Oblaka 

trenutno ni odprta, ker poteka prenova Rokodelskega 
doma na Tržaški cesti 23. 

Vabljeni!

R A Z S T A V E

v Cankarjevem domu

30. Cankarjev laz

Cankarjev laz je zaživel že tridesetkrat.

Letošnji nastopajoči

Vsako leto za prireditev odstopi laz lastnik Franc Križaj, ki je tudi amaterski umetnik, 
saj je predstavil pet svojih slik.
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D o g o d k i 
 september

DAN URA DOGODEK

Dogodki na Vrhniškem

ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
U3ŽO  – Univerza za tretje življenjsko
 – obdobje  Vrhnika
TMS – Tehniški muzej Slovenije

ZIC – Nedelje in prazniki

1
pet 

20.00 Kino
PRAVIČNIK 3: ZADNJE POGLAVJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

2
sob

9.00

18.00

20.00

Turnir v malem nogometu
ŽIVJO, NOGOMET
Športni park Vrhnika / Pivovarna Laško Union / Vstop prost

Art kino risanka
PREPROSTO SUPER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
BARBIE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

3
ned

18.00

20.00

Art kino risanka
PREPROSTO SUPER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
RADIO METRONOM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

6
sre

17.00 Delavnica
ALI BEREŠ CANKARJA?
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV, U3ŽO Vrhnika / Vstop prost

8
pet

20.00 Kino
MOJA OBILNA GRŠKA POROKA 3
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

9
sob

10.00 Festival kave
FESTIVAL KAVE VRHNIKA 2023
Park pred Cankarjevim domom Vrhnika / ZIC, Občina Vrhnika / 
Vstop prost

10
ned

18.00

20.00

Kino
NINJA ŽELVE: MUTANTSKA UJMA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
NAJSREČNEJŠI ČLOVEK NA SVETU
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

12
tor

17.00 Literarni večer
PREDSTAVITEV TREH NOVIH PESNIŠKIH ZBIRK: ŠTEPEC - 
BAHOR - BOŽIČ
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV / Vstop prost

16
sob

18.00

20.00

Art kino risanka
ZMAJEV JEZDEC
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
SMRT V BENETKAH
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

17
ned

18.00

20.00

Art kino risanka
VRABČEK RICHARD 2
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
PRETEKLA ŽIVLJENJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

19
tor

17.00 Predstavitev nove pesniške zbirke
JEZIK JE KLJUČ
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV / Vstop prost

21
čet

18.00

20.00

Literarni večer
LITERARNI VEČER Z DRUŠTVOM DVIG
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV, Društvo DVIG / Vstop prost

Art kino
NEMIR
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

22
pet

20.00 Kino
PLAČANCI 4
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

23
sob

18.00

20.00

Kino
P'ESTANIAN IN TRIJE SMRČKETIRJI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
PRVIČ PO VSEM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

24
ned

18.00

20.00

Art kino risanka
PREPROSTO SUPER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Art kino
SAINT OMER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

26
tor

19.00 Odprtje dokumentarne razstave
SIMONA KERMAVNAR: MANTOVA NA VRHNIKI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, CKV, Muzejsko društvo Vrhnika / 
Vstop prost

28
čet

10.00

17.00

Art kino
FILMSKO DOPOLDNE: MILOSTI POLNI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Pogovorni večer
DNEVI EVROPSKE KULTURNE DEDIŠČINE: USNJARSTVO IZ 
RODA V ROD, JERŠINOVIČEVI Z VRHNIKE
Grabeljškova dvorana v CKV / CKV, ZIC, Muzejsko društvo 
Vrhnika, TMS, Muzej usnjarstva na Slovenskem / Vstop prost

29
pet

20.00 Kino
ŽAGA X
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

30
sob

18.00

20.00

Art kino risanka
VRABČEK RICHARD 2
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
KREATOR
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina
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Vrhnika, 29. julij – V Parku 
samostojnosti je v okviru Poletja na 

Vrhniki potekala plesna predstava na 
prostem – Lov – sreče – lov – sreče – 

lov –, ki poleg treh odraslih plesnih 
protagonistov Zavoda 0.1 vključuje 

tudi otroške (in odrasle) obiskovalce 
predstave, ki se težko uprejo 

glavnemu pripomočku predstave, 
napihljivemu gradu. 

Odlično zasnovan in izveden projekt je pri-
dobil tudi mednarodno pozornost Skandinavije.

V predstavi ob profesionalnih plesalkah Pe-
tri Peček in Anamarii Bagarić nastopa tudi 
Jernej Bizjak z Vrhnike, ki je hkrati koreograf 
predstave. Kot nam je dejal, je bil projekt kar ve-
lik zalogaj, saj si v preteklosti ni nabral veliko 
izkušenj z otroškimi predstavami. »Lani pa sem 
prejel štipendijo danske umetniške fundacije, 
kar mi je omogočilo dobro predpripravo. Preko 
različnih aktivnosti sem spoznaval posebnosti 
predstav, namenjenih najmlajšim.« Rezultat tega 
je inovativna predstava z belim napihljivim gra-
dom, zametke katere je bilo mogoče že opaziti 
lani v telovadnici Partizan, premiera pa je po-
tekala junija letos v dolenjski prestolnici. Sledile 
so še ponovitve v Kranju in Ljubljani. »Vse se je 
začelo prav na Vrhniki! Veseli me, da smo lahko 
prikazali tudi končno verzijo ter s tem prispevali 
k večji ponudbi kakovostnih umetniških vsebin 
za otroke, ki jih izven Ljubljane še posebej močno 
primanjkuje.« 

O čem pripoveduje predstava? »Gre za intera-

ktivni gibalni projekt za otroke (3+), ki raziskuje 
odnosnost med telesom in čustvi, pri čemer se 
osredotoča na dojemanje individualne in kolekti-
vne sreče ter njuno reprezentacijo in izkušnjo 
v fizičnem telesu. Originalno zasnovan format 
‘work-formance’ se začne z gibalno delavnico in 
se brez premora nadaljuje v performativ, kjer mla-
di postanejo protagonisti gibalne akcije.« 

Predstava, za katero je poetično besedilo na-
pisala in ji žametni glas povezovalke posodila 
dramska igralka Nina Ivanišin, prikupno in 
igrivo glasbo pa je ustvaril Matija Strniša, je 
že pridobila mednarodno pozornost. V letih 2024 
in 2025 jo bodo namreč uprizorili na Danskem 
in Švedskem, a z lokalnimi ekipami nastopajočih. 
Jernej Bizjak, ki ni edini Vrhničan, ki sodeluje v 
projektu, kajti celostno zaokrožena dramaturgija 
je delo Sare Živkovič Kranjc, je že 16 let razpet 
med domačim mestom in tujino, kamor je odšel 
v želji po iskanju plesnega znanja in dela. Zadnjih 
enajst let živi v Københavnu, redno in z veseljem 
pa se vrača v Cankarjevo mesto. »V tem trenutku 
sem kot performer vključen v projekt gledališča 
Folkteatrn v švedskem Göteborgu. Z Zavodom 
0.1 načrtujemo gibalni atelje GIB-HUB, ki bo v 
sodelovanju z JZ Mladi zmaji, potekal v sredini 
oktobra v Ljubljani. V Slovenijo se vračam v sre-
dini novembra, ko bomo nadaljevali z izvajanjem 
projekta Lov – sreče – lov – sreče – lov –. Takrat 
bom vključen tudi v aktivnosti Društva umetno-
sti in kulture 47 / DUK47, ki smo ga skupaj z Vrh-
ničanko Aljo Lacković in drugimi posamezniki 
ustanovili v 2021, v želji po spodbujanju plesnih 
in gibalnih uprizoritvenih praks na Vrhniki.«

Gašper Tominc, foto: GT

Abonma Enajsta šola, sezona 2023/24
Spoštovani starši, dragi otroci, vljudno vas vabimo k vpisu otroškega abonmaja Enajsta šola!.
Na oder Velike dvorane smo letos povabili: 

Hišo otrok in umetnosti z lutkovno predstavo po angleški pravljici– ZLATOLASKA IN 
TRIJE MEDVEDI!, režija: Irena Rajh in Ajda Roos, igrata: Irena Rajh in Katja Povše.

Kulturni zavod Godot  z glasbeno gledališko pravljico po motivih Otona Župančiča - ME-
HURČKI,
režija in igra: Tadej Pišek.

Čarodeja Janija Jošovca, ki nam bo pričaral – ČAROBNI DECEMBER s prav posebnim 
gostom izpod Triglava,  
klovneso in cirkusantko Evo Škofič Maurer s predstavo -IFIGENIJA SFRČKLJANA

in
Lutkovno gledališče Maribor z lutkovno predstavo Jana Malika – ŽOGICA MAROGICA, 
režija: Tine Varl, igrajo: Miha Bezeljak, Barbara Jamšek, Danilo Trstenjak in Elena Volpi.

Točne datume posameznih predstav, kratke vsebine in druge informacije vam bomo s 
programsko knjižico predstavili jeseni.

PROSTOR polna cena
abonmaja 

plačilo v dveh 
obrokih

Invalidi in 
nezaposleni 
(s potrdili)

Parter 26 € 28 € 20 % popust
Balkon 23 € 25 € 20 % popust

Vpis novih abonentov bo od 1. 8. do 22. 9. 2023, od ponedeljka do petka od  8. do 18. ure in v 
soboto od 8. do 14. ure v Turistično informacijskem centru Vrhnika. Zaradi velikega zani-
manja svetujemo, da čim prej rezervirate abonentske vstopnice.

Gledališki abonma sezona 2023/24
Spoštovani obiskovalci Cankarjevega doma na Vrhniki, vljudno vas vabimo k vpisu Gledališkega 
abonmaja v sezoni 2023/24! 
Na oder Velike dvorane Cankarjevega doma na Vrhniki smo povabili:

Slovensko narodno gledališče Drama iz Ljubljane z dramo Lucy Kirkwood – OTROCI
Režija: Nina Šorak, igrajo: Saša Pavček, Silva Čušin in Janez Škof.

Loški oder Škofja Loka s tragikomedijo Iva Brešana – PREDSTAVA HAMLETA V VASI 
SPODNJA MRDUŠA
Režija: Dejan Spasić; igrajo: Matej Čujovič, Blaž Vehar, Maja Demšar, Jan Bertoncelj, Gregor 
Gartner, Irena Kožuh, Bojan Trampuš, Gašper Murn, Matjaž Eržen, Petra Kalan, Alenka Okorn, 
Janez Justin in Dane Jemc.

Šentjakobsko gledališče Ljubljana s komedijo Nikolaja Vasiljeviča Gogolja – REVIZOR
Režija: Ira Ratej; igrajo: Gregor Usenik, Lili Bačer Kermavner, Maša Medved, Katja Fajdiga, Ga-
šper Pavc, Lenka Kombia, Janez Usenik, Elias Rudolf, Tomaž Urgl, Tone Bertoncelj in Tinkara 
Vrbinc Burnać.

Slovensko narodno gledališče Drama iz Ljubljane z dramo Lise Genova – ŠE VEDNO 
ALICE
Režija: Matjaž Zupančič; igrajo: Polona Juh, Maja Sever, Bojan Emeršič, Domen Novak, Eva 
Jesenovec, Sabina Kogovšek in Matija Rozman.

Mestno gledališče ljubljansko s psihološkim trilerjem Johna Boyntona Priestleya – NE-
ZNANEC
Režija: Barbara Hieng Samobor; igrajo: Tjaša Železnik, Nataša Tič Ralijan/Mojca Funkl, Ana 
Pavlin, Gal Oblak, Filip Štepec k. g. in Boris Kerč.

Prešernovo gledališče Kranj s proletarsko komedijo Daria Fo-ja – VSE ZASTONJ! VSE 
ZASTONJ!
Režija: Ajda Valcl; igrajo: Vesna Pernarčič, Aljoša Ternovšek, Vesna Slapar, Miha Rodman, Blaž 
Setnikar, Dominik Vodopivec in Jure Pogačar.
 
Točne datume posameznih predstav, kratke vsebine in druge informacije vam bomo s 
programsko knjižico predstavili jeseni.
 

PROSTOR polna cena 
abonmaja 

plačilo v dveh 
obrokih

Upokojenci, dijaki, 
študenti, invalidi 

in nezaposleni 
(s potrdili)

Parter 83 € 87 € 20 % popust
Balkon 78 € 82 € 20 % popust

Vpis novih abonentov bo od 1. 8. do 22. 9. 2023, od ponedeljka do petka od  8. do 18. ure in v 
soboto od 8. do 14. ure v Turistično informacijskem centru Vrhnika. Zaradi velikega zani-
manja svetujemo, da čim prej rezervirate abonentske vstopnice.

Z vrhniškega parka
na Dansko in Švedsko

Jernej Bizjak: »Brez ustrezne lokalne podpore ni mednarodnih rezultatov. Želim si, da bi bila Občina Vrhnika 
v prihodnje še bolj naklonjena kulturi in umetnosti ter to področje tudi dodatno finančno podprla. Iskreno se 

zahvaljujem zaposlenim v ZIC Vrhnika in moji družini za kontinuirano pomoč in sodelovanje pri različnih 
projektih.«
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C A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K AC A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K A

Urnik knjižnice, izposoja 
in vračilo knjižničnega 
gradiva
»Pa je poletje dalo na glavo klobuk in 
odšlo«. S prvim septembrom bo knji-
žnica na Vrhniki spet odprta od pone-
deljka do petka: od 9.00 do 19.00 in ob 
sobotah od 7.30 do 12.30. V Borovnici 
ob ponedeljkih in četrtkih od 14.00 do 
19.00, ob torkih, sredah in petkih pa od 
8.15 do 13.00. Vrhnika: gradivo lahko 24 
ur/dan vračate na knjigomatu v pritli-
čju, na paketniku pa si lahko 24 ur/dan 
izposojate vnaprej naročeno knjižnično 
gradivo. Prijazno vabljeni, da si z dobri-
mi knjigami polepšate jesen in zimo. 

Komunikacija za vsak 
dan – Krog žensk, 
pripovedujemo pravljice 
življenja
Dobrodošla ljuba ženska, da sedeš z 
nami, v naš prvi lahkotni, pravljični 
krog, kjer lahko (za)čutiš utrip in moč 
naših src ter vrednost življenja skozi 
ustvarjalen, edinstven ženski glas, gib 
ob podpori kart, ki so navdih podelje-
ni pravljici življenja. V krogu imaš mo-
žnost, priložnost, da brez prekinjanja in 

komentiranja poveš del svoje zgodbe/
pravljice, na svoj lastni način, s svojim 
lastnim ritmom in pridihom. Krog bova 
gostili Anita Jakša in Maja Artenjak 
(Društvo Kneipp Vrhnika), strastni in 
nenehni raziskovalki globin čutenja 
srca. PRIJAVA na krog je obvezna, za-
radi omejenega števila: varuh8narave@
gmail.com, SMS 041 309 041 (Anita). 
Krog je simbol brezčasnosti, v gibanju 
neustavljiv. Je znamenje varnosti in 
povezanosti med ljudmi, ki so v krogu. 
Krogi širijo in krepijo srčno inteligen-
co. V krogu bomo sedele v petek, 1. 9. 
2023, ob 17.00 v Grabeljškovi dvorani. 

Dr. Vesna Mikolič - Ali 
bereš Cankarja? 
V okviru Univerze za tretje življenjsko 
obdobje Vrhnika bomo organizirali de-
lavnico z naslovom »Ali bereš Cankar-
ja?«, ki jo bo vodila avtorica istoimenske 
knjige, dr. Vesna Mikolič, znanstvena 
svetnica, predstojnica Inštituta za je-

zikoslovne študije, Znanstveno-razi-
skovalnega središča Koper; Katedra za 
slovenski jezik in književnost, Oddelek 
za humanistične študije, Univerza v Tr-
stu. Vabljeni v sredo, 6. 9. 2023, ob 
17.00 v Grabeljškovo dvorano v okviru 
Univerze za tretje življenjsko obdobje 
(U3ŽO) Vrhnika. Sodelovali bodo tudi 
Bralci Cankarjevih besedil. Več infor-
macij pri U3ŽO Vrhnika.

Predstavitev dveh novih 
pesniških zbirk: Bahor - 
Božič
Vabljeni na predstavitev dveh novih pe-
sniških zbirk zelo zanimivih avtorjev: 
Nejc Bahor - Alarm, Bik! in Blaž Božič 
– »Mleček, žbunje: grobovi v njem«. 
Literarni večer bo potekal v torek, 12. 
9. 2023, ob 17.00 v Grabeljškovi dvora-
ni. Z avtorjema se bo pogovarjala Jana 
Petelin Zadnik.
Odkriti pogovori – Motnje hranjenja 
ali Kratki stiki pri najbolj naravnem 
procesu. 
V Odkritih pogovorih z naslovom Mo-
tnje hranjenja ali Kratki stiki pri 
najbolj naravnem procesu. Kaj 
povzroča te motnje?, ki jih bomo 
ponovno zagnali v septembru, bo naša 
gostja Martina Bastarda. Martina je 
že mama, odločna ženska in ljubiteljica 
narave, ki na življenje sedaj gleda po-
polnoma drugače kot še ne dolgo nazaj. 
Skoraj vse svoje življenje se je borila z 
anoreksijo nato s kompulzivnim pre-
najedanjem, in po desetletjih bojev je 
končno sklenila premirje s hrano in la-
stnim telesom. Tudi za vašega otroka 
ali dragega družinskega člana upamo, 
da še ni prepozno. Želja po pripadanju 
in družbeni sprejemljivosti nas pogosto 
vodita stran od samih sebe in v samo-
zanikanje. Ni lahko slediti notranjemu 
impulzu in se podati po pogosto samo-
tnih stezicah samospoznavanja, zato je 
deljenje življenjskih zgodb in doživljanj 
tako dragoceno. Vse zgodbe, ki jih ži-
vimo in preživimo, imajo zdravilno 
moč, sploh če so iskreno (iz)povedane. 
Vstopite v Odkrite pogovore, ki jih 
organizira Pogrebno podjetje MO-
NUMENTUM (Prav ste prebrali! Če 
se česa zavedamo, se ravno mi najbolj 
zavedamo minljivosti življenja in potre-
be po odkritih pogovorih) ter Cankar-
jeva knjižnica Vrhnika z direktori-
co Sonjo Žakelj, ki aktivno sodeluje 
v ustvarjanju kvalitetnega družbenega 
okolja. Vabljeni v petek, 15. 9. 2023, 
ob 17.00 v Grabeljškovo dvorano. 

Predstavitev pesniške 
zbirke Jezik je ključ 
Pesnik, publicist in prevajalec Milan 
Šelj bo na večeru z naslovom »Jezik 
je ključ« s pesnikom Nikom Nikol-
čičem predstavil svojo novo pesniško 
zbirko z istim naslovom. Diplomiral je 
na Filozofski fakulteti v Ljubljani, smer 
primerjalna književnosti in sociologija. 
Od leta 1992 živi in dela v Londonu. 
Med drugim je so-avtor romana v pi-
smih, Spolitika (Cankarjeva založba, 
1999), njegov pesniški prvenec Darilo 
(ŠKUC-Lambda, 2006) pa je bil dele-

žen precejšnje pozornosti in sodi »med 
najbolj eksplicitno gejevsko poezijo pri 
nas«. Poleg številnih branj in nastopov 
vsepovsod po Sloveniji je predstavljal s 
svojo poezijo slovensko poezijo po sve-
tu; leta 2017 v Berlinu, 2019 v Sarajevu,  
v Lizboni leta 2020, v Gorici v Italiji leta 
2021 in letos maja na Cipru. Doslej je so-
deloval na številnih pesniških delavni-
cah, vodil pa je tudi delavnico pesniške 
interpretacije. Na Krasu, kjer preživi del 
leta, organizira vsako leto (letos že sed-
mič) literarno glasbeni dogodek Poletni 
večer v Kosmaticah. Kot so-organizator 
je pomagal pri promociji in nastopih slo-
venskih avtoric in avtorjev v Londonu 
(Suzane Tratnik, Kristine Hočevar, 
Vesne Liponik, Nataše Sukič, Braneta 
Mozetiča in Borisa Pintarja).  Poezi-
ja v novi zbirki Jezik je ključ je vpeta 
v kraški prostor, kjer se v prvem delu 
predaja podeželski intimi, objemom 
ljubimcev, dokler skupaj z njimi v vsej 
svoji minljivosti ne zbledijo do kože, do 
kosti. Družbeno nasilje se skuša vsiliti 
med dva, vendar se mu pesnik srdito 
zoperstavi. V zadnjem, najdaljšem sklo-
pu pa popisuje svoje osebne izkušnje z 

begunkami na njihovem begu pred 
vojno v Ukrajini, kjer oddaljena vojna 
neposredno vstopi v njegov prostor 
in dobi zanj drugačen, človeški obraz. 
Peta pesniška zbirka Jezik je ključ je iz-
šla leta 2023 pri založbi ŠKUC-Lambda. 
Predstavitev bo v torek, 19. 9. 2023, 
ob 17.00 v Grabeljškovi dvorani. 

Literarni večer z 
Društvom DVIG
Povabili bomo ustvarjalce iz Občine 
Log - Dragomer. Program bo pripra-
vila Dragica Krašovec. Literarni večer 
bo v četrtek, 21. 9. 2023, ob 18.00 v 
Grabeljškovi dvorani. Prijazno vabljeni. 
V sodelovanju z Olgo Drofenik iz Dru-
štva DVIG.

Dan za poletavce in 
NajPoletavce
Dan za Poletavce in NajPoletavce bo 
v petek, 22.  9. 2023, ob 17.00 na 
košarkarskem igrišču pri naši knjižnici. 
Vsi sodelujoči boste prejeli priznanje in 
majico Poletavci/NajPoletavci ter sode-
lovali v žrebanju za nagrade. V izogib 
gneči vas vabimo, da pridete že nekoliko 
prej; majice boste lahko prevzeli že od 
16.15 naprej. V primeru slabega vreme-
na bo prireditev v prostorih nekdanje-
ga muzeja Moja Ljubljanica v pritličju 
Kulturnega centra Vrhnika. Letos smo 
v goste povabili Gledališče BIČIKLE-
TA, ki nas bo nasmejalo s svojo cirkuško 
lutkovno predstavo »Potujoči cirkus ne-
rodne Avguštine«, po predstavi pa bo 
sledilo še  žrebanje nagrad. Če še niste 
oddali izpolnjenih letakov, kamor ste 

beležili svoje poletne bralne podvige, 
nam jih lahko oddate še v ponedeljek, 
11. septembra. Vabljeni!

Skodelica literature za 
lepši dan - NMSB'23
 Preko knjižnične skupine na Facebooku 
z naslovom Skodelica literature za lep-
ši dan vas vabimo na jutranji »požirek 
branja/poslušanja«. Da bo vaš dan lepši 
in prijetnejši vas vabimo, da ob jutra-
nji kavi/čaju poslušate krajše zgodbe/
poezijo/o Ivanu Cankarju/...   Objave 
bodo dostopne tudi na You Tube kanalu 
naše knjižnice. Projekt poteka v okviru 
Nacionalnega meseca skupnega branja 
2023. Z njim želimo prispevati k promo-
ciji skupnega branja in dvigu kakovosti 
bralne pismenosti. 

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 17.00 vabimo v Močilnik na branje 
Cankarjevih besedil. Dogodek bomo iz-
vedli v vsakem vremenu. Prijava na bra-
nje na daljavo oziroma informacije 
o točnem kraju in terminu: mirjam.
suhadolnik@gmail.com. 

Uganke  - Nagradno 
žrebanje 
V juniju smo prejeli 47 rešitev ugank, 
7 reševalcev je napisalo nepravilen 
odgovor. Žreb smo opravili 30.6.2023. 
Nagrajenci so: UGANKA ZA NAŠE 
NAJMLAJŠE – rešitev: Piki Jakob, na-
grajenec: MIHA BAJC, Log pri Brezo-
vici. UGANKA ZA BRIHTNE GLAV-
CE – rešitev: Shotaro, nagrajenka: MIA 
KOTAR, Vrhnika. UGANKA ZA VE-
LIKE BRIHTE -  rešitev: Drago Jančar, 
nagrajenka NEVA HROMC, Vrhnika. 
Vsi trije so prejeli knjigo Jakobova želja, 
Nina Vehar. Nagrade so bile poslane po 
pošti. Vabljeni k reševanju novih ugank! 

Dnevi evropske kulturne 
dediščine: Usnjarstvo iz 
roda v rod,  Jeršinovičevi 
z Vrhnike
 »Usnjarstvo … To je bil način življenja! 
In ko enkrat not padeš, ne moreš več 
ven. Vsej umazaniji, smradu navkljub, 
nosi ta dejavnost v sebi velik čar. Vpra-
šanje časa je – zaradi vseh ukrepov, ki se 
dogajajo na področju kmetijske politike, 
kdaj bo ta poklic v Evropi popolnoma 
izginil.« - Ignacij Jeršinovič. Redka in 
dragocena znanja, spretnosti in poklici 
je tema 33. Dnevov evropske kulturne 
dediščine. Cankarjeva knjižnica Vrhni-
ka bo v sodelovanju z Zavodom Ivana 
Cankarja Vrhnika, Muzejskim dru-
štvom Vrhnika, Tehniškim muzejem 
Slovenije in Muzejem usnjarstva na 
Slovenskem predstavila družino Jerši-
novič, ki se na Vrhniki – kraju z bogato 
usnjarsko tradicijo, edina še ukvarja s 

to dejavnostjo. Na pogovornem večeru 
bomo prikazali dva dokumentarna fil-
ma posneta v Jeršinovčevi usnjarski de-
lavnici, razstavili pa bomo tudi njihove 
izdelke. Vabljeni v četrtek, 28. 9. 2023, 
ob 17.00 v Grabeljškovo dvorano.  

Vabljeni na naše prireditve 
v septembru 2023

Ignacij Jeršinovič pri delu

Svetovalno središče Ljubljana
Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in svetovanje za izobraževanje
odraslih:

-  INFORMIRANJE: o možnostih učenja in izobraževanja (za 
poklic, strokovno izpopolnjevanje ali za prosti čas), o vpisnih 
pogojih, o trajanju izobraževanja, o učni pomoči…

-  SVETOVANJE: pri odločanju za primerno izobraževanje (ne-
formalno, formalno, NPK), pri premagovanju učnih in drugih 
težav, povezanih z izobraževanjem (motivacija, učni stili,

tipi, vaje za spomin, koncentracijo, načrtovanje učenja, kam in 
kako…), pri načrtovanju in spremljanju izobraževanja, pri izvaja-
nju postopkov ugotavljanja in vrednotenja že pridobljenega zna-
nja, spretnosti in kompetenc (Učenje učenja, Načrtovanje kariere, 
digitalna kompetenca, državljanska k., socialna k. v osebnem in 
delovnem okolju)…
Dejavnost poteka:
- V Cankarjevi knjižnica na Vrhniki/preko spleta 1 x mesečno – 
1. sreda v mesecu: od 9.00 do 11.00: individualna svetovanja in 
informiranje.

Prijave zbiramo na Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 

V septembru bo svetovanje v sredo, 6. 9. 2023.
Vabljeni!
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Vrhnika, 17. – 19. 
avgust – Festival 
O’Brk, tretji po vrsti, 
ki ga organizira 
Humanistično in 
umetniško društvo 
»O« v sodelovanju 
z vrhniškimi in 
drugimi partnerji, 
se je tokrat preselil 
na novo lokacijo 
– pred Staro 
pošto oziroma 
Lavrenčičevo hišo. 

Velike sobane mogočne hiše 
in prostran vrt z amfiteatrom so 
bili novi izzivi, ki so jih v društvu 
s pridom izkoristili. 

Tridnevni festival je zaznamo-
vala raznolika umetniška in kul-
turno scena, ki ni nikogar pustila 
ravnodušnega. Uvod v festival je 
bila okrogla miza v Cankarjevi 
knjižnici o zapuščenih prosto-
rih v urbanem okolju, nato pa je 
sledilo odprtje slikarske razstave 
(Hommage Ratku Gaćeši) in kul-
turni program. Petek in sobota 
sta vključevala različne umetni-
ške discipline: glasbo, literaturo, 
ples in še kaj. V soboto dopoldne 
se je odvila tudi predstava za naj-
mlajše (kamišibaj), festival pa se 
je sklenil s koncertom »Homma-
ge a Night Porter«.

Vstop na vse dogodke je bil 
brezplačen. 

Festival O’Brk s je svojimi 
dogodki, razstavami, predsta-
vami, delavnicami in drugimi 

kulturnimi dejavnosti prijetno 
prispeval k ustvarjanju živahne 
in raznolike kulturne poletne 

ponudbe na Vrhniki. 
Gašper Tominc, foto: GT

• Vabilo na delavnico: Ali 
bereš Cankarja?

V okviru Univerze za tretje življenjsko ob-
dobje Vrhnika bomo organizirali delavnico 
z naslovom “Ali bereš Cankarja?”, ki jo bo 
vodila avtorica istoimenske knjige, dr. Vesna 
Mikolič. Udeleženci delavnice bodo imeli 
priložnost doživeti unikatno branje Cankar-
jevih del in pridobiti spoznanje o pomenu 
uporabe umetniške govorice. Ta spoznanja 
so zasnovana kot nov sistem branja v petih 
korakih, ki omogoča lažji in hkrati bolj po-
globljen vpogled v svetel, ne zgolj mračen, 
svet tega pomembnega slovenskega klasika.

Delavnica je osredotočena na knjigo “Ali 
bereš Cankarja?”, ki je nastala v okviru in-
terdisciplinarne raziskave s področij teorije 
ključnih besed, korpusnega jezikoslovja, li-
terarne pragmatike in literarne zgodovine. 
Avtorica vstopa v Cankarjevo književnost 
skozi jezik, povezuje jezikovno in literarno 
analizo s metodami digitalne humanistike 
ter bralnimi strategijami. S tem identificira 
in analizira 500 ključnih besed iz Cankar-
jevih del, ki so v knjigi predstavljene v se-
znamih po pogostosti in abecednem redu.

Med razpravo bo priložnost za obogatitev 
in izmenjavo izkušenj tako pri individual-
nem kot skupinskem branju Cankarjeve 
književnosti. Skupinsko branje že več let 
uspešno poteka pod okriljem Turističnega 
društva Blagajana.

Delavnico bo vodila red. prof. dr. Vesna 
Mikolič, znanstvena svetnica, predstojnica 
Inštituta za jezikoslovne študije, Znanstve-
no-raziskovalnega središča Koper; Katedra 
za slovenski jezik in književnost, Oddelek 
za humanistične študije, Univerza v Trstu.

Delavnica bo potekala v sredo, 6. 9. 2023, 
ob 17.00 v Grabeljškovi dvorani, ki je v 
prostorih Cankarjeve knjižnice Vrhnika. 
Predhodna prijava ni potrebna.

Dr. Katica Pevec Semec, članica 
Upravnega odbora U3ŽO Vrhnika

• Povabilo k vpisu v 
študijskem letu 2023/2024
U3ŽO Vrhnika vabi k prijavi v naslednje 
študijske programe:
• Španščina: Denija Marmilić Peršić; nada-

ljevalni A1/2; vsak ponedeljek ob 9.15
• Angleščina: Nina Košir; nadaljevalni; vsak 

ponedeljek ob 9.15
• Spoznavajmo svet in domovino: Marko 

Mrzlikar; vsak ponedeljek ob 12.00
• Računalništvo: Janko Kavčič; začetni; vsak 

ponedeljek ob 15.00
• Zeliščarstvo: Terezija Nikolčič; vsak po-

nedeljek ob 17.00
• Ekologija: Jernej Fefer; vsak drugi pone-

deljek ob 17.00
• Računalništvo: Marko Mrzlikar; nadalje-

valni; vsak torek ob 9.30
• Sodobni ples: Ema Križič; vsak torek ob 

10.00
• Angleščina: Neža Majcen; konverzacija; 

vsak torek ob 9.30
• Umetnostna zgodovina: Nuška Podgornik; 

vsak torek ob 15.00
• Joga za boljše počutje: Gorica Gombar; 

vsak torek ob 16.30
• Vrtičkarstvo: Barbara Podlogar; vsako 

sredo ob 9.30
• Psihologija: Ljiljana Cimeša; vsako sredo 

ob 12.00
• Ustvarjalna fotografija: Lado Jakša; vsako 

sredo ob 15.00
• Italijanščina: Denija Marmilić Peršić; na-

daljevalni; A2/2 vsako sredo ob 17.15 in 
A2/1 vsak četrtek ob 9.15)

• Keramika: Majda Oblak, vsak drugi četr-
tek ob 9.30

• Risanje in slikanje: Janez Kovačič; vsak 
drugi petek ob 9.30

• Likovno ustvarjanje: risanje mandal: Mi-
lena Oblak Erznožnik, 1 sobota/mesec ob 
9.00

• Kaligrafija: Dragoslav Cifrek, termin bo 
sporočen naknadno in

• Ruščina ter francoščina v sodelovanju z 
Društvom DVIG.

Vpis bo možen osebno v Cankarjevi knji-
žnici Vrhnika ob sredah: 6., 13. in 20. 9. 2023, 
od 16.30 do 18.30. Ob vpisu izpolnite vpi-
snico (lahko pa jo izpolnite že prej – dosto-
pna bo tudi na ckv.si/U3ŽO/Študijsko leto 
2023/2024) in plačate letno članarino (25 eur 
z gotovino). Računi za mesečne/trimesečne 
članarine bodo poslani po elektronski pošti. 
Cene za študijske programe, ki potekajo 1x 
tedensko: 5-7 oseb 32 eur/mesec; 8-12 oseb 
20 eur/mesec; 13 ali več oseb 12 eur/mesec. 
Cene za študijske programe, ki potekajo v 
manjšem časovnem obsegu se prilagodijo 
glede na obseg in število.

Prijazno vabljeni na vrhniško skodelico 
novega znanja.

   •  Skodelica 
  novega 
  znanja

C K V

Festival O’Brk

Poletno rojišče umetnosti

Branje poezije

Festival je odprla zasedba Andrej Lupinc, Janez Škof in Žiga Saksida z »Izševanka do morišča« 
(na bobnih Vid Drašler).

Na skupinski slikarski razstavi so sodelovali: Ratko Gaćeša, Dime Temkov, 
Vladimir Leben, Janez Kardelj, Vasja Ulrich, Aleksander Nišavič, Bojan 

Mavsar in ostali. 

Uvod v dogodek bila okrogla miza na temo zapuščenih prostorov v 
središčih, kjer je svoje izkušnje podelila arhitektka Danica Sretenović (levo, 

Katja Pahor – moderatorka – desno). 
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Z njim smo se pogovarjali o njegovem uspehu s 
Silikom, razvoju mladih igralcev in prihodnjih 
izzivih. 

Najprej čestitke vaši ekipi Siliko Futsal za izjemen 
dosežek v letošnji sezoni, kjer ste dosegli drugo mesto 
v prvi slovenski futsal ligi. Kako bi opisali potek sezone 
in kateri je dejavnik za dosego tega zgodovinskega 
dosežka za klub?
Moram reči, da smo v tej sezoni izpolnili cilje, ki 
smo si jih postavili. Naš cilj je bil doseči finale po-
kala, kar nam sicer ni uspelo, cilj je bil tudi finale 
državnega prvenstva. Na začetku sezone nismo 
niti razmišljali o super pokalu, saj nismo vedeli, 
ali bomo sploh igrali. Vendar smo ga osvojili, kar 
je nekako nadomestilo za tisto, kar smo zamudili 
v pokalu. Na koncu pa še finale državnega pr-
venstva. Še ena stvar, na katero bi rad opozoril, 
je, da smo po rednem delu sezone v 21 tekmah 
osvojili 51 točk. Ne vem, ali nam bo to še kdaj 
uspelo ponoviti. Seveda je mogoče, ampak ne bo 
enostavno, še posebno po taki sezoni, kot smo jo 
odigrali. Ključni dejavnik je bil, da smo delali tako, 
kot smo navajeni v klubu. Delo z mladimi igralci, 
skromnost, razvoj in navsezadnje ekonomičnost. 

Tu mislim na delo s svojimi igralci, ki so po nekaj 
sezonah zrasli v jedro ekipe. Seveda obstaja več 
dejavnikov, vendar menim, da je bil vsaj del tega 
tudi dejstvo, da smo imeli tri treninge na teden 
in da je bila prisotnost na treningih skoraj 100 % 
za večino ekipe, če pa gledamo celotno sliko, pa 
vsaj 90 %.

Po težki polfinalni seriji proti Meteorplastu ste dosegli 
končno stopničko in se uvrstili v finale, ki pa se ni raz-
pletel po pričakovanjih kljub potencialu, ki se je kazal 
med sezono. Kaj je botrovalo temu, da je bilo nekoliko 
slabše v samem zaključku sezone?
Verjetno je več dejavnikov, čeprav ničesar ne mo-
rem zagotovo trditi. Na začetku sezone nihče ni 
imel apetita za naslov prvaka, vendar so se naši 
apetiti med sezono povečali. Vsak, ki nas pozna 
v Sloveniji, je videl, da smo bili blizu Dobovcu in 
sam sem verjel, da jim bomo kos, saj smo jim bili 
v rednem delu sezone njim. V pokalu smo bili v 
polfinalu, a smo izgubili, med sezono smo bili ne-
nehno blizu. V polfinalu se je po prvi tekmi zdelo, 
da smo v redu, vendar je bil signal, na katerega 
nismo odgovorili. Na drugi tekmi smo bili slabi, 
neprepoznavni. Tretjo tekmo smo se nekako iz-

vlekli, vendar sem nato »zaspal«, nisem reagiral, 
kot bi moral, in Meteorplast nas je premagal v če-
trti tekmi. Šele v peti tekmi smo se pobrali, zma-
gali in se uvrstili v težko prigarani finale. V finale 
proti Dobovcu smo prenesli slabo igro iz polfinal-
ne serije, tako da nas je Dobovec premagal s pol 
moči. Nismo bili dorasli, ne vemo še, kako igrati 
v takšnih situacijah. Kot klub smo bili prvič v taki 
poziciji, medtem ko oni vedo, kako se ne samo 
igra finale, ampak se ga tudi zmaguje. Obstaja več 
razlogov. Eden od njih je, morda se bo nekaterim 
to zdelo smešno, da sem fantom od januarja pre-
povedal igranje turnirjev, lig, rekreacij zaradi ne-
varnosti poškodb. V končnici pa naši fantje niso 
imeli počitka, treningi so ostali isti, tekme so bile 
zahtevne in nenehno smo se soočali s težavami. 
Mislim, da je to še en razlog. Lahko bi govorili v 

nedogled o posameznikih in o sebi, vendar me-
nim, da sta to dva največja razloga, zaradi katerih 
smo končali tam, kjer smo.
 
Trenutno ste med poletnim premorom, čeprav so ig-
ralci aktivni na turnirjih, ki so zelo koristni za nadalje-
vanje in pripravo na novo sezono. Kako nameravate 
premagati monotonost in kaj imate v mislih za naprej?
Naši igralci potrebujejo rekreacijo, potrebujejo 
turnirje. Mi rečemo temu “uformiti” se, da pri-
dejo v formo, da pridobijo samozavest in tako 
naprej. Na primer nekdo, ki je star 35 let in je že 
veliko preigral, tega ne potrebuje. On je kakovo-
sten igralec in takšni igralci so v Sloveniji, čeprav 
jih zdaj ne bom posebej omenjal. Ampak večina 
mlajših igralcev v Sloveniji to potrebuje. Na teh 
turnirjih dobijo vse tisto, česar ne morejo dobiti 

>>

Nogometni šport je v mnogočem 
odvisen od svežega priliva mladih 
nogometašev in brez načrtnega dela 
in usmerjanja otrok v šport ni svetle 
nogometne prihodnosti. 

Tega se v NK Vrhnika še kako zavedamo in po-
izkušamo narediti vse, da bodo naši mladi nogo-
metaši pridobili čim več nogometnih veščin, ve-
selja, doseganje ciljev in doživljenjska prijateljstva.

Zaradi navdušenih nogometnih otrok organi-
ziramo CANKARJEV TURNIR, ki je bil letos 
konec maja. Na dvodnevnem turnirju je v štirih 
starostnih skupinah (U-7, U-8, U-9, U10) nastopi-
lo rekordnih 72 ekip iz celotne Slovenije, kar nas 
uvršča kot enega največjih turnirjev za otroke. Na 
travnate površine športnega parka Vrhnika se je 

zapodilo več kot 750 otrok, vseh obiskovalcev pa 
se jih je nabralo več kot 2000, tako da je to bil 
organizacjisko-logistično izredno velik projekt. 

Na igriščih smo videli ogromno tekem, lepih 
potez bodočih nogometnih zvezdnikov in veliko 
dobrega, športnega navijanja. Rezultati zagotovo 
niso bili v ospredju pri nobeni ekipi, ampak če 
se lahko malček pohvalimo, da smo v starostni 
skupini U-10 premagali vse ovire in osvojili prvo 
mesto. Pokal za najboljše jim je podelil župan Ob-
čine Vrhnika, Daniel Cukjati.

Velja še omeniti, da naši mladi nogometaši ne 
tekmujejo samo doma v Sloveniji, zato smo od-
igrali nekaj turnirjev v tujini. Selekcija U-13 je 
nastopila v hrvaški Puli na turnirju Banjole 2023 
in se odlično izkazala. Selekciji U-10 in U12 pa 
sta odpotovali v Beograd in na izredno močnem 
turnirju Mance Cup pustili zelo dober vtis. (UR)

Z novo sezono uradno odpiramo 
prijave v našo nogometno šolo, zato 
vse mlade nogometaše od 4. do 
15. leta starosti vabimo, da se nam 
v septembru pridružijo na igralnih 
dneh. 

Igralni dnevi bodo potekali v četrtek, 7. 9., v 
sredo 13. 9., in v torek, 19. 9., v športnem parku 
na Vrhniki, in sicer na igrišču z umetno travo; 
začeli se bodo ob 18. uri, končali pa ob 19. uri. 
Treninge bodo vodili usposobljeni ter strokovni 
trenerji in trenerke. Vadeče bodo učili nogome-
tnih veščin, sodelovanja in obnašanja na igrišču 
in tudi ob njem. Več informacij lahko že najdete 
na naši spletni strani www.nkvrhnika.si ali na 
telefonski številki 051 211 333 (Jan). Vabljeni, da 
se nam pridružite!

Naši trenerji so se pred nedavnim udeležili 
Poletnega vklopa na Vrhniki, kjer so udeležen-
ce poletnega varstva seznanili z nogometnimi 
osnovami in se ob tem izjemno zabavali. Že od 

sredine poletja so v NK Vrhnika v polnem po-
gonu starejši dečki, kadeti in mladinci, ki bodo 
sezono tekmovanj začeli 12. in 13. septembra. 
Tudi letos so cilji za prihajajočo sezono posta-
vljeni visoko, vsekakor pa se nadejamo odličnih 
predstav pod vodstvom trenerjev Tadeja Špi-
carja, Danijela Slokana, Iztoka Grudna, Matjaža 
Kunstlja, Vladice Cvetkovića, Gorana Kovače-
vića in Filipa Fridla. Poleg mlajših selekcij sezo-
no v 3. SNL zahod začenja tudi člansko moštvo. 
Vse do petega kroga bodo naši fantje gostovali, 
prvo domačo tekmo bodo nato odigrali 16. 9. V 
športnem parku na Vrhniki bo gostovala ekipa 
Jesenic. 

V hudi vremenski ujmi je veliko nogometnih 
klubov utrpelo veliko škodo. Poškodovani so bili 
številni športni objekti, oprema za treninge in 
tekmovanja  je bila v celoti uničena. Vsem, ki 
so bili žrtve poplav, želimo čimprejšnjo odpravo 
škode. Vsi skupaj srčno upamo, da bodo lahko 
tudi prizadeti klubi kmalu nadaljevali z delom.

NK Vrhnika

NK VRHNIKA Vpis v nogometno  
šolo Vrhnika

Največji športni kolektiv v Občini Vrhnika

kontakti

 info@nkvrhnika.si    051 211 333    www.nkvrhnika.si

TRENINGI - TEKME 
IGRA - ZABAVA

Pridruži se nam!

Za vse,  
ki želite igrati nogomet,  
od 4. leta starosti dalje

Oglas NK SOLA_135x97 Lezec 2023.indd   1 07/08/2023   11:04

NK Vrhnika

Cankarjev turnir 2023
NK Vrhnika

Začenja se nova sezona 
nogometa na Vrhniki!

Poletni futsal, »presek«

Intervju: Milivoje 
Simeunović

V svetu futsala je malo ljudi, ki so dosegli takšno izjemnost kot Milivoje 
Simeunovič. Znan je po svojem delu s člansko ekipo Futsal kluba Siliko 

in razvoju mladih futsalerjev. Je selektor reprezentance do 21 let in eden 
glavnih akterjev slovenskega futsala. 
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V soboto, 17. 6. 2023, 
je bil na Vrhniki tretji 
kvalifikacijskih turnir 

serije Državc. 

Na igriščih so zaigrale ekipe 
šestih kategorij, ki so vklju-
čevale člane, članice, MU-23, 

ŽU-23, MU-18, ŽU-18 in MU-
15.

Prve zlate medalje so prejele 
košarkarice kategorije ŽU-18, 
in sicer Mariborčanke. Sledi-
li so jim igralci MU-18, med 
katerimi je bila najuspešnejša 
ekipa Drvarjev. V kategoriji 
MU-15 se je veselila domača 

ekipa Ipros Vrhnika 2008, med 
ekipami MU-23 pa Lublana. 
Turnir so zaključile članice, 
med katerimi so bile najbolj-
še košarkarice Grosbasket-Lj 
East. Igrišča so zadnji zapustili 
člani, najuspešnejša pa je bila 
ekipa Ob 6.
Rezultati 
Člani:
1. Ob 6
2. Šola vožnje Mekinc
3. Nomago
Članice:
1. Grosbasket
2. Maribor Girls
3. Optika Sever
MU-23
1. Lublana
2. Klančar Žerjavi
3. Just Perfect
MU18 
1. Drvarji
2. Gluten Free
3. Zmajčki
ŽU23
1. Mariborčanke
2. 4 mušketirke
3. Swish
MU-15
1. Ipros Vrhnika 2008
2. Domžale
3. 3 × 3 Maribor

Vrhničani 
tretji v 
državnem 
prvenstvu 
3×3
Mladi vrhniški košarkarji so v začetku 
avgusta sodelovali na finalnem 
turnirju košarke 3×3 v kategoriji 
»Državc«. 

Zaradi vremenskih razmer so se tekme odvijale 
v športni dvorani Gimnazije Šentvid. Naši košar-
karji, ki so nastopali pod imenom Ipros Vrhnika 
2008, so bili zelo blizu uvrstitve v finale. A žal 
je bila nasprotna ekipa pri metih izza črte zelo 
natančna in je kasneje tudi osvojila prvo mesto. 
Kljub vsemu si fantje zaslužijo pohvale in vzpod-
budo za nadaljnje izzive v starejših starostnih ka-
tegorijah. Vrhniške barve so zastopali Aljaž Slo-
vša, Naj Rajh, Miha Smrekar in Mark Makovec 
(na sliki od leve proti desni).

>>
na treningih. Ampak tisto, kar dobijo na trenin-
gih, ne morejo dobiti na turnirjih. Ko združimo 
oboje, postanejo še boljši igralci, igralci za repre-
zentanco in tujino. S pridnostjo in kombinacijo 
obojega dosežemo rezultate.
 
Mogoče lahko spregovoriva tudi o letošnji sezoni, ko je 
kar nekaj vaših igralcev iz Silika uspešno napredovalo 
v reprezentanco U-21. Pred nekaj leti sva govorila, da 
prihaja obdobje pomlajevanja, zamenjava generacij. 
Kakšen je vaš pogled na uspešnost mladih, ki so 
dosegli preboj v reprezentanco?
Definitivno so si to zaslužili. Če jih je selektor po-
klical, to pomeni, da so si zaslužili biti tam, kjer 
so. Prejeli so vabilo v reprezentanco, opozorili 
so nase, pokazali nekaj, kar je selektor opazil in 
jih poklical. Po mojem mnenju so si to zaslužili, 
vendar če želijo doseči več, bodo morali še na-
prej trdo delati. Trenutno dobijo minimalno mi-
nutažo. Če želijo biti nekaj več, morajo osvajati 
turnirje, posvetiti svoj čas razvoju in dodati tisto, 
kar je potrebno v reprezentanci. Reprezentanca 
se pomlajuje in oni so med prvimi, ki so zraven, 
pa tudi drugi bodo prihajali iz drugih klubov.
 
Ste selektor reprezentance U-21. Veliko igralcev iz 
polfinala, predvsem med Meteorplastom in Silikom, 
sestavlja jedro reprezentance do 21 let. Kakšen je vaš 
pogled na reprezentanco do 21 let, ki sicer ni redna 
selekcija, ampak je pomembna za preskok iz mlajših 
kategorij v člansko reprezentanco?
Lepo si to povedal. Prehod iz mlajših kategorij v 
člansko reprezentanco je precej velik korak, zato 
je bila dodana reprezentanca U-21. Ta reprezen-
tanca je vmesna stopnja, kjer fantje pridobivajo 
pomembne izkušnje, ki jih bodo potrebovali v 
članski reprezentanci. Imam srečo, da sem se-
lektor te ekipe in da imam zraven naše fante in 
fante iz Meteorplasta ter drugih klubov. Glede na 
omenjeno ekipo je podobna situacija kot z našimi 
fanti. Morali bodo še veliko delati, da bodo nosilci 
v članski reprezentanci. Predvidevam, da bo se-
lektor po letošnji sezoni poklical nekatere izmed 
njih. Na začetku bodo imeli težave, vendar so fan-
tje iz Ljutomera talentirani. Sam jih treniram, do-
bro jih poznam in pred njimi je svetla prihodnost. 
So pridni, poslušajo, imajo glavo na pravem me-
stu, samo potrebujejo pomembne izkušnje. Tudi 

njim svetujem, naj igrajo turnirje, lige, naj igrajo 
čim več, ker to, kar dobijo na treningih, ni dovolj. 
Če se ne motim, naj bi trenirali celo manj kot mi.

Ko že omenjava mlajše selekcije: ena uspešna zgodba, 
povezana s tem, je ekipa ŠD Extrem. Dobro delajo z 
mladimi in uspeli so se uvrstiti v prvo ligo. Kaj menite 
o tem?
Extrem spremljam od njihovega začetka in so 
nam vzor pri delu z mladimi. V prejšnjem obdo-
bju jim ni šlo po načrtih, vendar so se v zadnjih 
dveh letih sestavili. Mladi so jim uhajali, ker niso 
imeli dobre članske ekipe oz. niso nastopali v 1. 
SFL. Extrem je lahko vzor v Sloveniji, kako mora 
delovati futsal klub.
 
Letos so osvojili tudi državno prvenstvo v kategoriji do 
19 let. Slovensko mladinsko reprezentanco čaka tudi 
evropsko prvenstvo v Poreču. Kakšne možnosti jim 
dajete?
Extrem ima največ igralcev v reprezentanci do 
19 let, zato so si zasluženo osvojili državno pr-
venstvo. Kar zadeva evropsko prvenstvo, smo se 
prvič v zgodovini Slovenije pod vodstvom Tomi-
slava Horvata uspeli uvrstiti na to tekmovanje. 
Žreb za evropsko prvenstvo nam je bil zelo na-
klonjen, saj si boljše skupine nismo mogli želeti. 
Kljub temu bomo morali pokazati kakovost, saj 
na evropskem prvenstvu ni slabih reprezentanc. 
Naš cilj je uvrstitev v polfinale, vendar tudi če 
nam to ne uspe, verjamem, da bodo fantje in se-
lektor dali vse od sebe in pustili dober vtis.

To je zagotovo dokaz, da klubi dobro delajo z 
mladimi in se lahko merimo s finančno in strukturno 
močnejšimi »futsal« državami?
Tako je, če se dotaknem tega. V zadnjih letih smo 
po vzoru Extrema začeli delati še nekateri klubi 
v Sloveniji. Rezultat tega so naše mlade selekcije 
U-17 in U-19, kar dokazuje, da delamo dobro. Ob-
staja nekaj klubov v Sloveniji, kjer dobro delajo z 
mladimi.

V bistvu v reprezentanci samo nadgrajujete dobro delo, 
ki ga opravljajo klubi?
Tako je, vse povežemo in dobrim osnovam doda-
mo taktiko.
 

Popularizacija futsala v Sloveniji se povečuje. Na 
Vrhniki ste dosegli rekordno število gledalcev, kar je 
presenetljivo za deveto sezono, ko navdušenje in ener-
gija okoli kluba nista tako samoumevna kot v začetku. 
Kako bi ocenili obisk gledalcev?
Takrat je bila evforija, bili smo v drugi ligi in se 
uvrstili v prvo. Kot smo videli in tudi občutili, 
tako kot navijači, se ljudje pogovarjajo o tem, da 
klub napreduje, da igra vse bolje, da se uvršča v 
končnico in da se na Vrhniki igrajo tekme najbolj-
ših klubov v Sloveniji. To ljudje prepoznajo. Na 
tekme ne pridejo samo starši in prijatelji igralcev, 
ampak tudi ljudje, ki niso povezani z igralci. Člo-
veka ne moreš prisiliti, da hodi na tekme, ampak 
enkrat, ko pride in začuti to energijo, bo prihajal 
večkrat. Že med sezono se je kazalo, da bo ve-
dno več obiskovalcev, kar se je v končnici tudi 
uresničilo. Trenutno imamo veliko več gledalcev, 
ki niso neposredno povezani z igralci, ampak 
pridejo zaradi futsala kot takšnega in celotnega 
spremljevalnega programa. Sami nismo bili za-
dovoljni s tem, kako smo igrali v play-offu, vendar 
so bile domače tekme na višji ravni in gledalci so 
imeli kaj videti.
 
Slomšek je nepremagan več kot eno leto, če se ne 
motim ...
Res je, pred domačo publiko nismo izgubili po 
rednem delu in tudi vse tekme v play-offu so 
bile izenačene. To je največ, kar lahko ponudiš 
gledalcu. Mislim, da smo s svojimi predstavami 
prepričali tudi občinstvo za naslednjo sezono. 

Ali pričakujete kakšne spremembe v postavi Silika za 
naslednjo sezono 1. SFL?
Konkretnih sprememb ni, osnova ekipe bo ostala 
in nadaljevali bomo podobno kot doslej. Tisti, ki 
me poznajo, vedo, da rad osvežim ekipo z novimi 
obrazi in tako bo tudi letos. Ekipa potrebuje osve-
žitev in novi igralci bodo vnesli novo energijo v 
slačilnico in na igrišče, prinesli nov zagon in elan, 
da ne zaspimo po prejšnji sezoni.
Kaj mislite o večkrat slišanem citatu iz krogov futsala: 
»Pripeljite igralca ali dva iz tujine in ste prvaki?«
Osebno menim, da bi lahko, če bi želeli, sledili 
temu citatu in pripeljali igralca ali dva, ki bi nam 
prinesla naslov prvaka. Ne verjamem, da bi se 
vodstvo kluba strinjalo s tem pristopom in da 
bi skupaj našli načine ter sredstva, da bi okrepili 
ekipo. Tako bi verjetno neposredno tekmovali za 
naslov prvaka. Vendar mi osebno to ni všeč, prav 
tako ne verjamem, da je všeč preostalim v klubu. 
Ta filozofija ni del našega kluba. Nismo zasnovani 
na tem in verjetno bom rekel, da se to ne bo zgo-
dilo, dokler bom tukaj. Še naprej bomo delali na 
način, kot smo do zdaj. Mogoče se bo nekoč spre-
menilo, vendar je po mojem mnenju naslov, osvo-
jen na način, kot ga zagovarjamo mi, vreden več 
kot pet naslovov, ki jih osvojijo klubi, ki kupujejo 
igralce. Sam sem igral v takšnih klubih, ki imajo 
velika finančna sredstva vse življenje in vem, kaj 
to pomeni. Ko osvojiš naslov, ni enako kot tukaj. 
Še naprej bomo poskušali na način, kot smo do-
slej, in videli, kam nas bo to pripeljalo. Za zdaj 
nam gre dobro, zato bomo nadaljevali po isti poti.

FKS

Vrhničani zmagovalci 
turnirja na Vrhniki
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Ob koncu rokometne sezone 
smo se tudi letos odpravili na 
že tradicionalni mednarodni 
turnir rokometa v Makarsko, 

ki je potekal 
od 26. 6. do 30. 6. 

Letos je potekal že 25. leto zapovr-
stjo in so se ga poleg slovenskih igralk 
in igralcev različnih klubov iz Slovenije 
udeležile tudi ekipe iz Hrvaške, Bosne, 
Madžarske, Avstrije, Slovaške ... 

V soboto, 24. 6., pozno zvečer je 
proti Makarski odrinilo kar 42 deklet, 
in sicer od najmlajših do kadetinj. V 
sklopu turnirja smo se pomerili v treh 
kategorijah: kadetinje, starejše deklice 
in mlajše deklice. V nedeljo, ko smo v 
jutranjih zgodnjih urah prispeli v Ma-
karsko, smo si privoščili dan za počitek 
in vodne radosti čez ves dan. V pone-
deljek pa so se že začele prve tekme 
in prve zmage naših deklet. Turnir je 
potekal od ponedeljka do petka in se je 
v tem času zvrstilo kar nekaj tekem, ki 
so ves dan potekale na zunanjih igri-
ščih z umetno travo. Naša dekleta so se 
odlično izkazala v celotnem turnirju. 
Kadetinje so si v polfinalu proti pun-
cam iz kluba TrgoABC Izola priigrale 
končno tretjo mesto in domov odnesle 
bronasto medaljo in pokal, starejšim 
deklicam se je za las izmuznilo pol-
finale in so na koncu zasedle odlično 
šesto mesto. Naše najmlajše so zasedle 
13. mesto in si priigrale nove izkušnje 
za naslednjo sezono. V tednu turnirja 
nam ni manjkalo zabave, smeha, mor-
skih dogodivščin, skokov v morje, veli-
ko novih prigod in rokometnih veščin 
za v novo sezono. V petek ob koncu 
rokometnega turnirja in slavnostne 
podelitve odličij smo se odpravili proti 
Sloveniji, kamor smo prispeli v zgo-

dnjih jutranjih urah. Utrujene od super 
morskorokometne dogodivščine se že 
veselimo nove sezone. 

V novo sezono 2023/2024 pa že 
vabimo nova dekleta, ki bi si žele-
la poskusiti v rokometu in se pri-
družiti ekipi. Naš svet je v rokomet 
ujet, pridi tudi ti in postani del na-
šega rokometnega sveta. 

 ŠDRŠ Vrhnika

Prejšnjo sezono smo zaključili 
s tečajem rolanja za otroke, ki 

se ga je udeležilo šest otrok. 

Ker nam je muhasto vreme v maju 
precej zagodlo, smo s tečajem zaključili 
šele sredi junija. Zaradi zanimanja za 
nadaljevalni tečaj pa smo se odločili 
da tečaj ponovno izvedemo tudi v sep-
tembru. Res  je,  da  rolati  ni  težko, 

vendar poskrbeti za našo varnosti in 
varnost drugih med rolanjem je malo 
težje. Prek številnih pripomočkov, 
poligona in iger bodo otroci na za-
baven način postali   mojstri rolanja. To 
namreč zelo vpliva na otrokov razvoj, 
hkrati pa poskrbi, da otroci kakšno uro 
več  preživijo na svežem zraku. Zato v 
petek, 8. 9. 2023, organiziramo  tečaj 
rolanja, ki bo poskrbel, da bo vsak 
udeleženec z njega odšel poln znanja 

in spretnosti. Dobivali se bomo vsak 
ponedeljek, sredo in petek med 17. in 
18. uro na kolesarskem poligonu za 
OŠ Ivana Cankarja na Vrhniki. Več 
informacij  in  prijave na  tečaj lahko 
najdete na naši spletni strani in strani 
Facebook ali na št.  030-921-451  (Lea).  
Tečaj je namenjen otrokom, starejšim 
od pet let, in bo skupaj trajal šest ur. 
Rok za prijavo je sreda, 6. 9. 2023.

Naši najmlajši  člani pa se že veselijo 
tudi pričetka telovadbe. Z njo bodo 
po počitnicah nadaljevali ob koncu 
septembra. Vse, ki bi jih telovadba v 
letošnjem šolskem letu zanimala, va-
bljeni, da se nam  pridružite ob četrtkih, 
od  17.30 do 18.30 v športni dvorani 
Partizan. Vadba za otroke poteka ce-
lotno šolsko leto – od konca septembra 
do konca maja. V jesenskem in spom-
ladanskem času, ko so temperature 
zunaj nekoliko višje, vadbo izvajamo 
na igrišču v športnem parku ali pa v 
okoliških gozdovih in gozdnih poteh. 
Več informacij in prijave na telovadbo 
najdete na naši spletni strani ali na št. 
031-667-167 (Maša). Vedno smo veseli 
nove družbe in nasmejanih obrazov.

Anja Kužnik

Kot že osem let poprej 
bo tudi letos, v okviru 
ŠD Vrhnika organizirana 
vadba za zdravje. Zasnovali 
smo jo za vse, ki bi radi 
v svoj urnik vnesli več 
fizičnih aktivnosti pa 
doslej niste našli ničesar, 
kar bi zadovoljilo vaša 
pričakovanja. 

Če ste stari od 40 do 65 let (poizku-
site seveda lahko tudi mlajši oziroma 
starejši),  vas vabimo, da se udeležite 
predstavitvenega treninga, ki bo v to-
rek, 19. septembra, v Kulturnem cen-
tru (stavba nasproti Silika) z začetkom 
ob 18.30. 

Še posebej je namenjena vsem, ki:
• ste dlje časa pasivni in nedejavni, 
• nimate resnejših zdravstvenih težav, 

vendar jih zaradi načina življenja 
pričakujete, 

• vas je strah, da ne boste zmogli,
• sebe ne vidite kot športnika,
• niste navdušen tekač,
• ste aktivni, vendar si želite družbe 

in vodene vadbe pod strokovnim 
vodstvom.

Pravijo, da je preventiva boljša od 
kurative. S tem namenom smo v vad-
bo vključili vaje, ki zmanjšujejo mo-
žnosti za pojav določenih bolezni in 
ohranjajo oziroma izboljšujejo našo 
fizično pripravljenost. Na treningih 
bomo krepili posamezne mišične 
skupine, skrbeli za kardio-vaskular-
ni sistem, izboljševali motoriko, se 
seznanjali s prvinami fizioterapije in 
še mnogo drugega. Posredovali vam 
bomo tudi informacije o priporočljivi 
prehrani, se učili določenih tehnik di-
hanja in opravili nekaj testiranj. 

Udeleženci vadbe se boste lahko 
odločili tudi za kineziološko testira-
nje. Na osnovi

rezultatov bo kineziolog določil, ka-
tere parametre je treba izboljšati, da 
se bodo vaše težave omilile oziroma 
izzvenele. 

Pravilo, ki ga upoštevamo pri vadbi 
za zdravje, je, da ne tekmujemo z ni-
komer (le sami s sabo) in da takoj pre-
kinemo izvedbo vaj, ki nam povzroča-
jo težavo oziroma vzbujajo nelagodje. 

Vadba za zdravje je zasnovana tako, da 
se imamo vadeči lepo, se družimo in 
naredimo nekaj zase. 

Prihajata jesensko in zimsko obdo-
bje, dnevi bodo vse krajši in vse manj 
bo možnosti gibanja v naravi. Slablje-
nje mišic, bolečine v predelu hrbteni-
ce, slabšanje gibljivosti in povečeva-
nje telesne teže so pogoste težave, ki 
nastanejo zaradi pomanjkanja fizične 
aktivnosti. 

Vse omenjeno skupaj s slabljenjem 

imunskega sistema, ki se po navadi 
pojavi v jesenskih in zimskih mesecih, 
nas opozarja, da je treba nekaj nare-
diti za zdravje. Zato vas vabimo, da 
se udeležite predstavitvenega trenin-
ga, ki bo, kot je bilo že prej navedeno, 
19. septembra ob 18.30 v Kulturnem 
centru na Vrhniki. Cena vadbe je 30 
€/mesec.

Športni pozdrav 
Jernej F

Ritmična gimnastika

Gimnastično društvo Vrhnika
Tržaška 9

1360 Vrhnika 
https://gdvrhnika.si

gd.vrhnika@gmail.com
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OŠ AM Slomška Vrhnika / Kulturni center Vrhnika

Vpis v septembru in oktobru* 2023 

Začetnice, deklice, kadetinje, mladinke in članice

Akrobatika

Vadba od ponedeljka do petka

 2023/24

Začetne in tekmovalne kategorije

Vadba ob torkih in četrtkih

Priprave na novo smučarsko sezono
z rolanjem in telovadbo

Rokometni turnir 
Makarska  

Naredite nekaj zase in se vključite v vadbo za zdravje



Š P O R T

NAS CASOPIS 517 /28. 8. 2023 C M Y K 70

28. avgust 2023 70
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

70

Kdaj in kje se razgibavamo?
Polurno jutranje razgibavanje 

se začne ob 7.15 na prostem v 
športnem parku v centru Vrh-
nike. Toplejši dnevi so idealni, 
da začnemo z rednim jutranjim 
razgibavanjem. Postopoma se 
človek lažje navadi tako na vsa-
kodnevno jutranje razgibavanje 
kot na na vremenske razmere  
(mraz, dež, sneg ali vročina).

Kdo se lahko vključi?
V naše društvo se vključijo 

ljudje, ki želijo kaj narediti za 
svoje zdravje in vsak se razgiba-
va po svojih zmožnostih in spo-
sobnostih. Skupine so različno 
velike in štejejo od 10 do 80 čla-
nov. V različnih krajih Slovenije 
se v okviru Društva vsako jutro  
razgibava 4410 oseb v 93 obči-
nah in v 251 skupinah (podatki 
so od 31. decembra 2023). 
 
Kako se razgibavamo?

Vaje niso zahtevne, kar po-
meni, da ni potrebna predho-
dna kondicijska pripravljenost, 
draga športna oprema tudi ne. 
Delamo po svojih zmožnostih 
in svojih sposobnostih. Vaje 
so preproste in primerne so za 
vsakogar, vodijo jih usposoblje-
ni prostovoljci s pomočjo stro-
kovnega kadra. Gre za sklepne 
vaje, ki jih je sestavil dr. Nikolay 
Grishin, in se imenujejo 1000 

gibov. Vse vaje izvajamo stoje. V 
tridesetih minutah razgibamo 
vse sklepe telesa in vse mišične 
skupine. Začnemo pri dlaneh, 
končamo pri podplatih. Tako 
ohranjamo funkcionalne spo-
sobnosti in dosežemo boljšo 
gibljivost, okretnost telesa ter 
ravnovesje.

Zakaj zjutraj?
Jutranje razgibavanje izbolj-

šuje fizično in psihično stanje 
posameznika. Zaradi boljše gi-
bljivosti telesa se zmanjšuje te-
lesna teža, tudi druge težave se 
zmanjšajo ali celo izginejo. Za-
radi gibanja v naravi in prijetne-
ga druženja v skupini se izboljša 
tudi psihično stanje, zmanjšuje 
se občutek osamljenosti, social-
ne izključenosti in depresije.

Kakšni so stroški?
Ker se razgibavamo na javnih 

površinah in vaje vodijo uspo-
sobljeni prostovoljci s pomočjo 
strokovnega kadra, ne pobira-

mo vadnine, kar pomeni, da so 
vaje brezplačne. Za včlanitev 
v društvo izpolnite pristopno 
izjavo, članarino pa poravnate 
enkrat na leto, in sicer 20 evrov, 
s čimer podpirate delovanje na-
šega društva.

Skrbimo za druženje članov
Skupine, ki sodelujejo v pro-

gramu Šola zdravja, se vsako 
leto zberejo na srečanju, kjer se 
družijo in izvajajo vaje. Namen 
srečanja je spodbujanje socialne 
povezave in krepitev medseboj-
nih vezi med udeleženci. Na 
srečanju potekajo tudi preda-
vanja o zdravem življenjskem 
slogu, prehrani, tehnikah di-
halnih vaj in meditaciji. Udele-
ženci srečanja imajo priložnost 
spoznati druge udeležence iz 
drugih skupin in si izmenjati 
izkušnje ter izboljšati svoje zna-
nje o zdravem načinu življenja. 
Srečanje ponuja tudi priložnost 
za zabavo, smeh in sprostitev. 

Besedilo in foto: Teja Žučko

Pilates je nežna in 
učinkovita vadba, ki 

ima številne koristi 
in lahko bistveno 
izboljša kakovost 

življenja. 

Predstavljamo nekaj 
načinov, kako redna vadba 
pilatesa lahko vpliva na 
življenje.

Izboljšana telesna moč: 
Pilates krepi mišice celot-
nega telesa, pri čemer je 
posebna pozornost namenjena 
mišicam trupa. To vodi k boljši 
stabilnosti telesa, izboljšani 
drži in zmanjšanju tveganja za 
bolečine v hrbtu, ramenih in 
drugih delih telesa.

Krepitev mišic okoli pasu 
in trupa: Pilates se osredotoča 
na krepitev mišic trebuha, hrb-
ta in mišic medeničnega dna, 
kar lahko pomaga zmanjšati 
težave, kot je inkontinenca, in 
izboljša stabilnost hrbtenice 
ter ramenskega sklepa.

Izboljšana telesna drža: 
S poudarkom na pravilni po-
ravnavi hrbtenice in pravilni 
uporabi mišic pri pilatesu se 
izboljšuje telesna drža. To lah-
ko zmanjša napetost v mišicah 
in zmanjša tveganje za razvoj 
bolečin v hrbtu in drugih težav, 
povezanih s slabo držo.

Povečana gibljivost 
telesa: Pilates vključuje vaje, 
ki povečujejo gibljivost skle-
pov in izboljšujejo prožnost 
mišic, kar je lahko koristno 
pri ohranjanju gibljivosti tele-
sa, preprečevanju poškodb 
in izboljšanju izvedbe drugih 
športnih aktivnosti.

Izboljšana koordinacija 
in stabilizacija telesa: Pi-
lates vključuje gibanje in usk-
lajevanje telesa, kar prispeva k 
izboljšanju koordinacije in sta-
bilnosti telesa. To je koristno 
pri vsakodnevnih aktivnostih, 
športih in preprečevanju 
poškodb.

Povečanje samozave-
danja telesa: Pilates spod-
buja zavedanje telesa in raz-
vija občutek za telo. Tako 
postanete bolj pozorni na 
svoje gibe, držo in dihanje ter 

lažje prepoznate, kaj vaše telo 
potrebuje in kako se odziva na 
določene aktivnosti.

Pilates je primeren za ljudi 
vseh starosti in fizičnih pri-
pravljenosti. Lahko ga izva-
jate kot samostojno vadbo ali 
kot podporno vadbo drugim 
športom. Ne glede na vaš cilj 
– izboljšanje moči, pridobitev 
gibljivosti ali preprosto boljše 
počutje – pilates lahko poma-
ga doseči boljše rezultate.

Pridružite se vadbi pilatesa 
na začetku vadbene sezone 
in dovolite, da vam pomaga 
izboljšati vaše telo, um in ka-
kovost življenja. 

Za več informacij in prijavo 
se obrnite na Društvo Moti-
vakcija, inštruktorico športne 
rekreacije pilates, na številko 
040 559 991.

TIMFIT studio,Na Grivi 3a,Dragomer, 1351 Brezovica pri Ljubljani, e-mail:timfit@tc-center.si,GSM:041/780-715

DNEVI
 

ODPRTIH VRAT

med 11. in 13.9
akcijske cene kart od 1.9. do 20.09.2023

SKUPINSKE VADBE

35,50 € /mesec
za neomejen obisk

fitnesa in skupinskih vadb

* ob sklenitvi letnega
obročnega odplačevanja

4 mesečna karta

165 €

 082 05 04 41

9 mesečna karta

325 €

7 mesečna karta

265 €

spremljajte nas na FB
ali www.tc-center.si

obisk vseh vadb BREZPLAČEN

Spin&pump, Bodypump, TNZ, Pilates, TRX, Zlata leta, Spinning

 Bootcamp, Karate-Shotokan, Timfit malček

FITNES

OTROŠKE ROJSTNODNEVNE ZABAVE

za neomejen obisk
fitnesa in skupinskih vadb

za neomejen obisk
fitnesa in skupinskih vadb

za neomejen obisk
fitnesa in skupinskih vadb

Vrhničan Dejan Djordjević se je julija 
udeležil 16. specialne olimpijade, ki je potekala v 
Berlinu od 17. 7. do 25. 7.  Domov se je vrnil kar z 
dvema zlatima medaljama v balinanju posame-

zno ter v mešanih dvojicah s soigralko Jožico Sila 
iz Postojne. Ob vrnitvi domov smo mu sorodni-
ki, sosedje in prijatelji priredili sprejem. Čestitke! 
(vž)

Dejan Djordjević z dvema medaljama
na specialni olimpijadi

Šola zdravja

V juniju nas je obiskala predsednica društva Šole Zdravja ga. Zdenka Kavčič, da 
bi naši Milevki Jurkovič na predlog članic našega društva izročila priznanje z 
nagrado. Prisotni člani smo najprej  skupaj potelovadili, nato je Milevka prejela 
priznanje z nagrado. Kasneje smo v bližnjem lokalu popili kavo, pojedli domače 
pripravljeno pecivo, poklepetali in se poslovili. Milevka je članica društva že od 
leta 2016. Najprej je bila telovadka, kasneje je prevzela vodenje vadbe, kar počne 
že skoraj štiri leta. Društvu je pozitivno pripadna in naravnana, skrbi za dobre 
medsebojne odnose.

Pilates izboljša kakovost 
življenja
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V kolesarskem klubu Jan Šport smo 
lansko jesen začeli s prvo sezono 

treningov za šolske otroke. 

Zimski del smo v dvorani posvetili razvoju mo-
torike in splošne vzdržljivosti, spomladi pa smo z 
dobro podlago presedlali na kolo in se posvetili 
obvladovanju kolesa in učenju kolesarskih tehnik.

Z novim šolskim letom vstopamo v drugo se-
zono nekoliko prej, in sicer na 2. Cankarjevem 
Pokalu, ki bo potekal 16. septembra, kjer bodo 
možne tudi prijave v kolesarsko šolo.

Za Cankarjev Pokal šteje seštevek časa vzpona 
na Ulovko in kronometra Podlipa, najmlajši pa se 

bodo pomerili v skupinskem startu na skrajša-
ni trasi kronometra. Cankarjev Pokal letos šteje 
tudi za Pokal OMR na Kolesarski zvezi Sloveni-
je, zato teden dni pred državnim prvenstvom na 
startu pričakujemo tudi vse najboljše slovenske 
amaterske kolesarje in nove časovne mejnike za 
kombinacijo.

Startnina za posamezno dirko je 20 €, kombi-
nacija 35 €, člane KK Jan Šport 10 € oziroma 15 
€ za obe dirki, za najmlajše na skrajšani trasi pa 
je nastop brezplačen. Prijave potekajo izključno 
preko portala www.prijavim.se, kjer je objavljen 
tudi razpis. Število udeležencev je omejeno na 
100, zato pohitite s prijavo. 

KK JŠ

Ko ne hodi v šolo, se v 
celoti posveča dirkanju 

z avtomobili! 

Gre za dirkača, ki v svoji 
prvi sezoni dirkanja z avtomo-
bili niza odlične rezultate in s 
tem dokazuje za kako izredno 
talentiranega dirkača gre. Mi-
tja Velkavrh je šolske klopi in 
zvezke zamenjal za dirkaški 
sedež in volan dirkalnega av-
tomobila.

Za komaj 15-letnega Vrhni-
čana so se v juliju zvrstili kar 
štirje dirkaško naporni viken-
di dirk. V Twingo pokalu, kjer 
se ob koncih tedna odpelje 
po dve dirki, je Mitja v hrva-
škem Grobniku v mednarodni 
konkurenci dosegel 6. mesto, 
oziroma 5. med Slovenci in 
3. mesto med mladinci. Na 

drugi dirki je v zadnjem kro-
gu v boju za višje mesto doži-
vel nesrečo in v cilj prišel kot 
zadnji, a si tudi na ta račun 
pridobil nekaj dragocenih iz-
kušenj. Na Češkem mostu je 
ciljno črto prečkal kot 9. in 14. 
v mednarodni konkurenci, 6. 
in 8. med Slovenci in kot tetji 
med mladinci. Mladi Velkavrh 
trenutno pred zadnjo dirko 
zaseda 9. mesto v mednarodni 
konkurenci, 6. mesto med slo-
venskimi prijavljenimi dirkači 
in drugo mesto med mladinci. 
Naj še omenimo, da je na vsaki 
dirki povprečno na startu pri-
javljenih okoli 25 tekmovalcev, 
kar pomeni dobro konkurenco 
kjer ne manjka tesnih bojev za 
vsak milimeter steze.

Med poletjem se je Velkavrh 
prvič preizkusil tudi na dru-
gačni, bolj drseči makadamski 

podlagi, tokrat na dveh dirkah 
v avtokrosu. Na obeh dirkah je 
dosegel odlično 3. mesto v svo-
ji diviziji in 1. oziroma 2. mesto 
med mladinci. Naslednja dirka 
v Twingo pokalu, kot tudi v av-
tokrosu se odvijata na isti vi-
kend, tako da končna odločitev, 
kam se bodo z ekipo podali, še 
ni sprejeta.

Kot je povedal Velkavrh, se iz 
tedna v teden privaja na novo 
podlago in spremenljive pogo-
je, kar mu bo v nadaljevanju 
kariere lahko še kako koristilo. 
Velika zahvala za prvo sezono 
udejstvovanja v avtošportu gre 
idejnemu vodju in podporniku 
projekta Miranu Škrjancu in 
rallyshow šoli, kjer pridno in 
pozorno brusijo ta vrhniški 
dirkaški diamant.

Peter Kavčič, 
foto: Arhiv Jazon 

Konec julija se je ta trenutek najhitrejši 
Slovenec v reli dirkalniku podal na 

preizkušnjo, ki velja za eno najzahtevnejših 
v koledarju evropskega prvenstva najvišjega 

nivoja. 

Italijanski reli za evropsko 
prvenstvo je navdušil s kako-
vostno, številčno in predvsem 
zelo izenačeno konkurenco 
hitrih dirkačev v atraktivnih 

dirkalnih reli specialkah. Med 
novinci je Avbelj prepričljivo 
zmagal, a to sploh še ni bilo vse!

Samo za občutek, kaj pomeni 
na tej ravni močna konkuren-

ca: med dirko se je okrog 20 
dirkaških posadk borilo tako 
na nož, da so ti dirkali v razmi-
ku ene sekunde na kilometer 
hitrostne preizkušnje! To po-
meni, da vsaka najmanjša napa-
ka, avtomatsko pomeni globok 
padec na razpredelnici. Dirka 
je bila tudi dolga (vsaj za naše 
razmere), saj je štela trinajst 
hitrostnih preizkušenj v skupni 
dolžini 189 kilometrov. Dva 

dneva neizprosnega dirkanja 
sta bila v znamenju hitrosti, 
brezkompromisne vožnje, a 
tudi skrbi za omejeno število 
razpoložljivih pnevmatik in izo-
gibanje pastem v okolici Rima 
in mesta Fiuggi.

Reli, ki pri naših zahodnih 
sosedih velja za enega najbolj 
zahtevnih, se je končal z velikim 
uspehom slovenskega avtomo-
bilskega športa. Boštjan Avbelj, 
ki dirka z avtomobilom Škoda 
Fabia rally2 in sovoznikom 
Damijanom Andrejko sta vozila 
z visoko štartno številko, ker ni-
sta bila prijavljena v konkuren-

co EP. To je seveda pomenilo, 
da sta se morala dokazovati na 
bistveno bolj drseči podlagi, ko 
je na asfaltu veliko peska. Sredi 
relija sta se borila za prvo dese-
terico, nato pa svoje najboljše 
vožnje pokazala v zadnji tretjini 
relija. Ko so bile razmere na ces-
tah najtežje, je Avbelj izkoristil 
izkušnje z italijanskega asfalta, 
odpeljal brez napak in se v zad-
njih šestih preizkušnjah prebil 
z enajstega mesta na končno 
peto. Pred zadnjo preizkušnjo je 
za prvo peterico zaostajal še 0,1 
sekunde. Zaključni kilometri 
pa so bili v znamenju Slovenca, 

lanskega avtomobilista leta 
zveze AŠ2005. Avbljevo peto 
mesto na reliju za EP v Rimu 
je eden največjih uspehov av-
tomobilskega športa v Sloveniji.

Boštjan svojo kariero gradi 
postopoma in premišljeno, 
dirkač, ki je svoje prve uspehe 
zabeležil v pokalu Twingo 
in Clio se je povsem posvetil 
dirkam in znanje prenaša na 
stranke, ki želijo okusiti čar dir-
kanja in hitre vožnje v varnem 
okolju dirkališč in gorskih dirk. 

Peter Kavčič, foto: Arhiv 
Boštjana Avblja

qq

Športne počitnice za Velkavrha

KK Jan Šport vstopa v novo 
sezono kolesarske šole
z 2. Cankarjevim pokalom

Avbelj do enega največjih 
slovenskih uspehov

v avtomobilskem športu
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Veseli Triglavci v Bosni 
in Hercegovini

V petek, 23. junija, smo se Veseli Triglavci ob če-
trti uri zjutraj odpravili na izlet v Bosno in Herce-
govino. Naša pot je prečkala hrvaška mesta proti 
prehodu Maljevac v Bosno in Hercegovino mimo 
Velike Kladuše, gradu Ostrožac, mimo prekrasne 
Une, Jajca, Bihaća do našega postanka v Mlinu. 
Tam smo se okrepčali in občudovali čudovit lokal 
nad reko, obkrožen z racami, labodi in čudovitim 
rastlinjem. Od prijaznega osebja smo se poslovi-
li in nadaljevali pot mimo Jajca, Bugojna in čez 
Ramo v Jablanico. Pot ob Jablaničkem jezeru je 
bila res impozantna, saj tam še vedno lahko opa-
zujemo neokrnjeno naravo. Naslednji postanek 
je bil v mestu Konjic, kjer smo si ogledali še za 
zdajšnje razmere impresiven Titov bunker, ki je 
pod planino Zlatar. Vsa leta gradnje se je ohranila 
njegova skrivnost, tako da tudi lokalno prebival-
stvo ni vedelo, da je bunker v njihovem neposre-
dnem okolju. Z zunanje strani so vidne običajne 
tri hiše, skozi katere je omogočen vstop. Lokalna 
vodnica nas je vodila skozi prostore in opisala bo-
gato zgodovino utrdbe. Sam bunker je bil izgrajen 
kot zaklonišče za Tita, ožje člane in štab vrhovne 
komande. V primeru atomskega napada bi nudil 
operativo in bivanje za pol leta kar 350 ljudem. Je 
izredno dobro ohranjen z veliko delujočimi na-
pravami in sistemi, vključno s prezračevanjem. V 
njem smo med drugim lahko občudovali za tisti 
čas izredno napredne in zanesljive aparate nekda-
njih paradnih konj slovenske industrije, kot so bili 
Imp, Iskra in drugi. Nadalje nas je pot vodila do 
planinske koče Masna Luka, Posušje na n.v. 1200 
m na Blidinjski planoti pod pogorjem Čvrsnice. 
Tisti del je zavarovan rezervat, ki se ponaša s pre-
krasnim endemskim rastlinjem. V planinskem 
domu, ki je sicer še v izgradnji, a se bliža koncu, 
smo se razpakirali, povečerjali in se namestili po 
sobah. Po slastni večerji in kratkem druženju smo 
odšli k počitku. V soboto smo se po zajtrku po-
dali proti najvišjem vrhu Hercegovine v pogorju 
Čvrsnice -  Pločno, 2228 m n.v.  Vzpon se je začel 
po zelo dobro markirani stezi, ki se je rahlo dvi-
govala pa zopet spuščala proti območju Boriće-
vac. Nato se je zopet nadaljevala po planinski poti, 
kjer je bilo treba premagati 450 m višinske razlike 
in nadaljnji kilometer, kjer smo premagali še 220 
m. Od tiste točke naprej smo hodili po čudovitih 
planinskih poteh, saj se je pred nami razprostrla 
lepa planota. Od tam je bilo spet treba premagati 
320 m nadmorske višine po ostrem vzponu do 
izhoda na greben, kjer smo med mnogimi ostanki 
snega in delnem melišču nadaljevali pot do vrha. 
Del naše skupine se je odločil, da poti ne bo na-
daljeval zaradi zahtevnosti podviga in se vrnil, 
drugi del pa se je podal naprej. Končno smo do-
segli vrh, kjer je vojaška telekomunikacijska po-

staja. Na vrhu smo se odpočili, pomalicali in bili 
srečni, da nam je uspel zahteven podvig. Za pot 
navzgor smo porabili dobre štiri ure. Seveda nas 
je čakal še spust v dolino, ki smo ga uspešno opra-
vili in se sestali zopet pri večerji v planinski koči 
pri oskrbniku Ivu. V nedeljo smo se po zajtrku 
poslovili od našega gostitelja in se odpeljali proti 
Mostarju. Odpravili smo se na ogled mestnega 
jedra, kjer je bil pravi vrvež turistov med slikovi-
timi uličicami. Po kosilu in nakupih smo se od-
pravili proti domu. Na Vrhniko smo srečno pri-
speli v poznih večernih urah, polni novih vtisov.  
Zahvala velja g. Refiku Družanoviću, ki je izpeljal 
organizacijo, g. Miru iz Jur-busa za varno vožnjo, 
g. Srečku Krašovcu za pobudo in vsem nam za 
dobro voljo, brez katere ne bi bilo čudovitega iz-
leta. 

Za Vesele Triglavce: Mateja Tomažič

Golica
Pa smo jo dočakali. Po večkratni odpovedi 

zaradi slabega vremena se nam je letos končno 
uspelo povzpeti na Golico (1835 m). Na sobotno 
sončno jutro, 10. junija, smo se z avtobusom od-
peljali v smeri Jesenic vse do Planine pod Golico. 
Oprtali smo si nahrbtnike in sledili oznakam, ki 
so vodile proti vrhu kraljice narcis. Pot ni bila 
prelahka, sprehodili smo se čez travnik, sledila je 
hoja skozi prijetno gozdno senco do makadamske 
ceste, ki vodi do spodnje postaje tovorne žični-

ce. Povzpeli smo se še po bolj strmem delu poti 
in po dobri uri hoje opazili kočo na Golici (1582 
m). Za nekaj pohodnikov se je pohod tam končal, 
vztrajnejši pa smo jo mahnili še do samega vrha z 
vpisno skrinjico. Vreme se je, bolj kot smo se bli-
žali vrhu, na hitro poslabšalo, kazalo je na dežne 
kaplje, zato razgleda na zahodne Karavanke in del 
Julijskih Alp s Triglavom nismo bili deležni, smo 
pa bili veseli, da nam je po večkratni odpovedi 
uspel obisk Golice. Goro belih narcis, ključavnic, 
kot jim rečejo domačini, je najlepše obiskati ko-
nec maja ali v začetku junija, ko se narcise boho-
tijo v vsej svoji lepoti. Ampak naj povemo: niso 
zanimive samo narcise, pač pa tudi sam vzpon 

na vršno sleme, kjer hodimo med Gorenjsko in 
Koroško, se spogledujemo s skalnimi Julijci na 
južni strani in Visokimi turami daleč na severu 
Avstrije. Tudi preostali smo se po spustu z vrha za 
kratek čas odpočili pri koči, nato pa se skupaj, po 
isti poti, še pred dežjem vrnili v dolino. Marta nas 
je pocrkljala s svojo domačo špehovko, za kar se ji 
srčno zahvaljujemo in si želimo, da bi jo poskusili 
še kdaj. Hvala vsem za prijetno družbo, vozniku 
avtobusa, organizatorju Srečku in dobrodošli po-
hodniki, ki so bili z nami prvič. Vabljeni ponovno. 

Besedilo in fotografija: Branka Gutnik, 
Veseli Triglavci

P L A N I N S K I  K O T I Č E K

VPISI ZA SEZONO 23/24 
ŽE POTEKAJO

SAMOSTOJNO plezanje

PLEZALNE URICE VADBA OB DROGU

ZRAČNE TKANINE

ROJSTNI DNEVI

IGRALNICA

PLEZALNI TRENINGI

VODENO plezanje (odrasli)

Skalno PLEZANJE Notranja VIA FERRATA

ŠPORTNI DNEVI

PLEZANJE Z DIJAKI

www.PLEZALNICENTERVERD.com
Izvajalec programov:  Športno društvo SCT
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M A L I  O G L A S I

Storitve 

Trajno vam odpravim 
depresijo, razne strahove, 
tesnobo, izgorelost, ljubosumje, 
anksioznost, nespečnost, stres, 
panične napade ... s terapijo 
EFT. Mojca NENDL, 051-780-
724, www.eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne 
garniture, cena 70 €. Tel.: 031 
648 877, Nina.

Nudim pomoč v gospodinj-
stvu – čiščenje. Tel.: 040 127 
345 (Maja). 

Nudim čiščenje stanovanj 
in lokalov. Tel.: 031 558 071.

Iščem delavca za pomoč pri 
urejanju okolice  hiše. Pokličite 
031 593 135!

Izkušen varilec nudim izdel-
ke iz železa in inoxa: pohištvo, 
ograje ... in storitve namestitve. 
Za vse informacije sem na 
voljo na telefonski številki 070 
999 985.

Nudimo čiščenje poslovnih 
prostorov, lokalov in stanovanj. 
Tel.: 051 718 313.

Frizerske storitve na dom. 
Tel.: 051 718 313. Julija, s. p.

Sporočamo vsem, ki po-
trebujejo podporo, pogovor, 
umirjenost in nasvet, da smo 
tisti, na katerega se lahko 
obrnejo. Pokličite 070 770 514. 
Srečamo se z vami in pomaga-
mo. Društvo s psihoterapevtko 
(Društvo Kneipp Vrhnika).

Se soočate z vprašanji, 
povezanimi z žalostjo, zasvo-
jenostjo, tesnobo ali večjimi 
življenjskimi spremembami? 
Se počutite preobremenjeni 
ali izolirani? Morda z vašimi 
bližnjimi težko govorite o tem, 
kaj čutite in kako se počutite? 
Psihoterapija in psihosocialno 
svetovanje, Ana Podlipnik, 
www.motivacijainsvetovanje.si, 
Tel.: 040 126 826.

Za vaše stanovanje poiščem 
najprimernejšega najemnika, 
opravim razgovore in oglede. 
Spišem pogodbo, primopreda-
jni zapisnik opreme in stanja 
opreme ter anekse. Poskrbim 
za vse potrebno pri oddaji 
in varščini. Uredim prepis 
plačnika pri pristojnih službah. 
Preverjam plačila obveznosti 
najemnikov ter jih v zakonsko 
določenem terminu pozivam 
k plačilu. Preverjam stanje op-
reme in inventarja v času naje-
ma. Nudim podporo in pomoč 
celotno obdobje najema. Tel: 
069 646 005, Marjetka.

Nepremičnine,   
gradnja

Star les – ostrešje hleva – pro-
dam. Tel:  041 612 847.

Prodam špirovce, različnih 

dolžin, 12 x 14 cm. Telefon: 031 
285 622.

Prodam peč za centralno 
ogrevanje Buderus, 11 kw 
rabljena, z gorilcem, in bojler, 
300 L, s toplotno črpalko. Tel.: 
041 613 944. 

Poštni nabiralnik, bele 
barve, znamke Rottner tresor, 
nov, original embalaža, 
nepoškodovan, 36,6 x 11,5 x 
39 cm, nerjaveče jeklo, teža 
2,8 kg, zaklepa s cilindrično 
ključavnico - dva ključa, zelo 
ugodno prodam. 051 258 004.

 Objekt za skladiščenje 
oddam v najem. Lokacija: blizu 
Vrhnike. Velikost: 170 m2. Tel. 
040 250 473 ali 01 755 2294.

Parcelo na barju, 17 arov, 
prodam. 031 255 648

Najamemo delavnico, 100 
m2, na Vrhniki ali v okolici za 
varilska dela. Informacije na 
mobilni številki 
070 999 985.

Najamemo prostor na 
Vrhniki za avtopralnico in 
avtomehanično delavnico. 
informacije sporočite na tele-
fonsko številko 070 345 679.

Mlada družina kupi zazidlji-
vo parcelo za gradnjo monta-
žne hiše na območju Vrhnike 
in okolice. Želeli bi parcelo vsaj 
500m2 v mirni okolici. Veseli 
bomo vašega klica. GSM: 
040/333-331, Klemen

Kmetijstvo

Drva kostanjeva, hrastova, 
smrekova, mešana prodam. Za-
gotovo so suha. Naprodaj tudi 
smrekovi krajniki in žamanje 
za spodkuriti. Vse razrezano. 
Tudi manjše količine. Lokacija 
Log pri Brezovici. Tel.: 041 / 
575 430. 

Obračalnik znamke Spider, 
SIP350, nov, prodam. Tel. 031 
819 330.

Balirka za kocke, Galignani 
5100, lepo ohranjena, malo 
rabljena, brezhibna, prodam. 
Tel. 031 819 330.

Suha bukova drva prodam. 
Mogoč razrez in dostava. Tel.: 
041 390 657. 

Ostalo

Kupim manjši, dobro ohranjen 
motor – 25 km/h. Ponudbe na: 
041 87 87 39

Prodam električni inva-
lidski voziček – juvo b4, 
širši model, letnik marec 2019, 
zelo malo rabljen.  Cena 2500 
evrov oz. po dogovoru. Tel. 01 
7565286, 051 359 455.

Prodam razne stole, mize. 
Telefon: 041 583 629.

Starinsko omaro, kuhinjsko 
kredenco, mizarsko mizo, skri-
njo, mizo, stole, klop ... kupim 
041 623 165.
 
Trobenta Dignatone, starej-
ša, v kovčku, brezhibna, od go-
renjskega trobentača, prodam. 
Tel.071 259 440.
 
Slika Marije z Jezusom in 
stenski križ. Ročno izdelano v 
tehniki intarzije v lesu. Tel. 040 
235 455.

Lestenec, muransko steklo, 
s pozlačeno obrobo. Prodam 
tudi ogledalo, 97 x 97 cm. 01 
3641 288

Prodam bojler za kmečko 
peč. Telefon: 031 558 643.

Odkupim velike gramofon-
ske plošče džez in rok glasbe. 
Tel.: 064 185 331.

Štedilnik na trda goriva 
(drva), Kipperbush, temno rja-
ve barve, 54 š x 43 g, nerabljen, 
samo testiran. Telefon: 040 856 
975.

Prodam dve dobro ohranjeni 
češnjevi starinski omari. 
Cena po dogovoru. Več infor-
macij na tel.: 041-309-026.

Poslovno/študentsko torbo 
Roncato črne barve, dimenz. 
43 x 31 x 7 (raztegne se do 14 
cm), 3 večji prekati, primerna 
za računalnik, akte, mape...
udoben ročaj, naramni pas po 
želji, iz kvalitetnega materiala, 
nikoli rabljena, ugodno 
prodam. Zraven podarim še 
tipkovnico. 051 258 004

Prodam peč (Veto) za cen-
tralno ogrevanje za 2000 evrov. 
Prodam tudi cisterno za olje – 
za 100 evrov. 040 450 527

Prodam posteljo 200 x 120 

cm, Alples, zelo malo rabljena. 
Prodam tudi vzmetnico Dor-
meo, debeline 16 cm, in 5 cm 
nadvložka. Tel.: 031 685 783. 

Prodam kakovostna me-
šana suha drva. Možnost 
prevoza na dom. Tel.:  031 740 
792 ali 051 872. 404. 

Proučevanje Svetega pisma 
v majhni skupini na Vrhniki. 
Vabljeni vsi, ki ste iskrenega 
srca, ne glede na spol, sta-
rost ali izobrazbo. Skupina je 
brezplačna. Prijave na tel. 040 
475 703. 

Prodam ženske zimske 
škornje, št. 43, simbolična 
cena. Tel.:  040 784 718.

Ugodno prodam kuhar-
sko knjigo prvega kuharja 
sveta Henrija Paula Pellaprata 
Moderna francoska in medna-
rodna kuharska umetnost. Tel.: 
051 353 057.

Prodam trimetrski hladilni 
pult, retro pult in dvometrski 
šank. Tel.: 041 670 726.

Prodam merilnik srčnega 
tlaka, microlife BP a2 basic, 
letnik 4. 10. 2022. Bil je samo 
testiran z elektropolnilnikom. 
Cena 50 evrov. Tel. 031 264 
138.

Diatonična Harmonika 
Zupan, velikost 33 cm, GFC, 
Slakov gumb, totter midi, lepe 
barve, v kovčku, prodam. Tel. 
031 819 330.

Prodam skoraj novo vrtno 
kosilnico na zračno blazino 
znamke Flymo turbo lite 350. 
Informacije na tel. št.: 031 587 
972.

Slušni aparat Starkey, s pol-
nilcem, prodam. 031 255 648

Motoristično žensko opre-
mo, črno-belo, številka 38/40, 

skoraj novo, ugodno prodam: 
kombinezon (hlače in jakna), 
čelada, rokavice, čevlji, oprema 
za dež. Mogoč ogled na Vrhni-
ki; tel.: 041 349 908.

Jogi, rabljen tri mesece, 190 
x 90 cm, prodam za 50 evrov. 
Tel.:  040 847 051.

Vino, kraški teran, prodam. 2,5 
evra za liter. Tel.:  041 823 163.

Tovorno prikolico Nep-
tun (homologirano) prodam. 
Notranje mere 199 x 117 cm, 
nova!! Tel.: 051 359 455.

Štiridelna omara, primerna 
za dnevno sobo; slovenski 
izdelek, prodam. Tel.: 070 670 
933.

Knakar, rabljen, dobro 
ohranjen, deluje. Prodam. Tel.: 
070 670 933.

CD player in veliko zgoščenk 
z glasbo prodam. Tel.: 070 670 
933. 

Žensko kolo na prestave, 
novejše, zelo malo rabljeno, 
rdeče barve. Prodam. Tel.: 070 
670 933.

Radiokasete z narodno-
zabavno glasbo in zimzelenimi 
melodijami ter popevkami 
prodam. Tel.:  070 670 933.

Ugodno prodam manjši malo 
rabljen samostoječ prenosni 
vrtni ogenj – posoda premera 
40 cm.  Cena 40 evrov. Pokliči-
te na  št. 041 - 950 162.

Prodam peč na trda goriva 
(drva) Valher, dobro ohranjena, 
letnik 2010, moč 30-35 kWh, 
dimnik izhod 18 cm, mere 
zunanje VŠG 105 x 56 x 69cm 
+ podstavek višina 17 cm, od-
prtina vrat 30 x 30 cm, kurišče 
VŠG 45 x 38 x 55cm (za drva 
do 50cm), + ekspanzijska po-

soda, obtočna črpalka Danfos, 
termostat, regulator Samson 
Cena: 490€. Tel. 041 715 467

Prodam toplotno črpalko za 
ogrevanje sanitarne vode Ter-
motehnika, dobro ohranjena, 
leto izdelave 2010, 385 litrov, 
MAX toplotna moč 3000 W, 
MAX električna moč 1600 W, 
zunanja višina 202 cm, premer 
72 cm + ekspanzijska posoda + 
izhodni ventili: cena 490 €. Tel. 
041 715 467

Prodam nov mali traktor 
Alko za košnjo velike površine 
vrta. Tel. 031 643 180

Televizor Beko, 65 cm, 
dober, 50 evrov, prodam. Tel.: 
041494999.

Moped Tomos, kupim, lahko 
v okvari. Tel.:  041 648 948.

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 
031 352 124. Zelo uspešno, 
z dvajsetletnimi izkušnjami, 
inštruiram kemijo za gimna-
zije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATO-
KEM. Zlatko Šorn.  s. p., e-po-
šta: zlatko.sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šo-
loobveznim otrokom. Po 
izobrazbi sem pedagoginja 
in imam veliko izkušenj ter 
zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za 
osnovno in srednjo šolo, tudi 
na vašem domu. Informacije 
na telefonsko številko: 031 
392-842.

Ima vaš osnovnošolec ali sre-
dnješolec težave pri mate-
matiki? S svojim znanjem in 
izkušnjami na področju pomo-

Vljudno vabljeni v naš nov prodajni 
salon na Tbilisijski 57 v Ljubljani.

AVTO TROBEC d.o.o. 
Tbilisijska 57a, 1000 Ljubljana

NOVI CITROËN ë-C4 X
Osupljiva moč tišine
Povprečna poraba goriva (pri kombiniranem ciklu vožnje po WLTP): 0–6,6 l/100 km, izpusti CO2: 0–149 g/km, emisijska stopnja EURO 6.3. Poraba električne energije in doseg električ-
nega Citroëna ë-C4 (po ciklu WLTP): 143–170 Wh/km, povprečni doseg 311–374 km, doseg za mestno vožnjo 425–499 km. Specifični izpusti dušikovih oksidov: 0,0282–0,0370 (NOx). 
Pri dizelskih motorjih je vrednost specifičnih izpustov trdih delcev 0,00029–0,00051 g/km, število trdnih delcev pa 1,55–3,07 × 1011. Prikazane vrednosti se lahko razlikujejo od vrednosti 
dejanske porabe vozila. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Izpusti onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno 
prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slika je 
simbolična. Več na www.citroen.si.

Za vozila na zalogi

z DDV
34.990€

Vozilo izpolnjuje pogoje za pridobitev 
spodbude EKO SKLADA v višini 
6.500,00€.

Cena z subvencijo znaša 28.490€

Telefon: 051 604 420
E-pošta: prodaja@avto-trobec.si
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či pri učenju matematike lahko 
pomagam, da bodo te težave 
hitro mimo. Pokličite na 041 
621 343. Slavica Peševska.
 
Ponujam inštrukcije za 
angleščino za osnovnošolce, pa 
tudi za srednjo šolo. 040 524 
640.

Ponujam inštrukcije za 
angleščino, slovenščino in 
matematiko. Zagotavljam 
uspeh. Lepo povabljeni. GSM: 
041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Izkušena profesorica nudi 
instrukcije angleščine, vse 
stopnje, tudi konverzacija. Tel.:  
040 362 763, Vrhnika.

Hyundai zastopnik, naslov št 123, Mesto ali kraj, tel.: 040 000 000
Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana

Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

Nudim inštrukcije (ob 
celostnem pristopu glede na 
individualnost posameznika), 
OŠ in začetek SŠ. Matematika, 
biologija, slovenščina, potenci-
alno tudi še kateri drug naravo-
slovno-tehniški predmet. Tel.: 
040 127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno 
pomoč učencem do 6. razreda 
pri vseh predmetih. Sem prof. 
razrednega pouka, imam dolgo-
letne izkušnje. Zagotavljam tudi 
dobre rezultate. Če vaš otrok 
potrebuje pomoč, me lahko 
pokličete po telefonu, št. 041 
283 284, Barbara.

Starine

Odkupujem vse vrste 
starin: mizarske ponke, 
skrinje, orodja, kipe in drugo. 
Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike 
kočije, premera 1,3 metra – za 
okras ali lestenec. Prodam. 
Telefon: 071 259 440.

Svečnike, kovane, odslužene, 
cerkvene, več modelov, delno 
peskane,  vsak po 30 evrov, 
naprodaj. Tel.: 041 494 999.

Prodam stare knjige. Tel.: 040 
847 051.

VLAK JE
ZA VSE
Najboljše poti so tiste, ki jih
skupaj ohranjamo zelene.

www.sz.si
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031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja

IŠČEMO NOVEGA SODELAVCA. 
Inf.: 031 244 495.

Sobota, 9. 9. 2023 • 9.00–16.00
Križanke, Ljubljana

VZEMITE SI ČAS ZA SVOJE ZDRAVJE – 
OBIŠČITE BREZPLAČNE MERITVE IN SVETOVANJA!
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OPEL JE EDINI, KI

MOKKA. VZLJUBIŠ JO ALI PRIPELJEŠ NAZAJ 
JAMČI ZADOVOLJSTVO

OPEL MOKKA. 
POLETNI BONUS

VSAJ 4.500 €

AVTOHIŠA SEVER d.o.o. 
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika 

T: 01 750 63 30 
opel-sever.com

Poletni bonus je dostopen ob nakupu na Opel financiranje. Primer izračuna dostopnega vozila na zalogi: Mokka – priporočena maloprodajna cena 
24.170 €, cena s poletnim bonusom 19.636,50 €. Ponudba velja le za omejeno količino vozil. Kombinirana poraba goriva (po WLTP ciklu): 4,5–5,9 l/100 
km, izpusti CO2: 117–133 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične emisije dušikovih oksidov (NOX): 0,0103–0,0331 g/km. Trdni delci: 0,0004 g/km 
in število delcev: 0,01 × 1011 /km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. 
Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam ozona, delcev PM10 
in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Jamstvo zadovoljstva s povratnim odkupom velja za vsa nova, nepoškodovana osebna vozila, do 30 dni oz. do 2.000 
prevoženih kilometrov od dneva izročitve novega vozila kupcu – katerikoli pogoj je prvi izpolnjen – ter ni na voljo za vozila upravičena do subvencij 
Eko sklada za nakup električnih vozil, zaradi pogojev za pridobitev subvencij. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Več informacij je na voljo 
na www.opel-sever.com. Slika je simbolna. AH Sever, d.o.o., Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika

Četr tek,   28.  9.  ob 10.00

MILOSTI POLNI 

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Med počitnicami skupina dečkov iz internata El Parral ostane 
samostanu ujeta, saj nimajo družin ali domov za obisk. Da 
pregnajo dolgčas, izvajajo drzne potegavščine, ki razjezijo 
okoliške prebivalce. Mati prednica naveličana njihovega 
početja za njihovo nadzorstvo določi novo sestro Marino. Ta 
nenavadna nuna se odloči, da bo fantom postavila ultimat 
in ustanovi nogometno ekipo. Kot njihova trenerka, varuhinja 
in voznica skupaj obnovijo dotrajano igrišče, izdelajo lasten 
gol in stko družinske vezi, ki jih doslej niso poznali. A pojavi 
se nova grožnja: zapiranje internata El Parral ...

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 

041/706-359

Sečnja in spravilo lesa
Čiščenje zaraščenih površin
ODKUP LESA NA PANJU – PLAČILO TAKOJ

Prodaja drv

MM GOZDARSTVO, d.o.o. 

Velika Ligojna 74, 1360 Vrhnika mm.gozdarstvo@gmail.com www.gozdarske-storitve.si
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Ni res, da si odšel in
nikoli ne boš.

Ujet v naša srca z
najlepšimi spomini
boš vsak naš korak
spremljal v tišini.

ZAHVALA

MILAN VIDOVIĆ
(18. 6. 1938 - 14. 7. 2023)

Ob izgubi moža, očeta, tasta, dedka in pradedka 
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, 

cvetje in podarjene sveče.

Vsi njegovi

Pomlad bo na tvoj vrt prišla,
in čakala, da prideš ti.

Sedla bo na rožna tla in jokala,
ker tebe več ni.
(S. Gregorčič)

ZAHVALA

JANEZ KRIŽ
(1941 – 2023)

Ob nenadomestljivi izgubi našega dragega moža, očeta in dedka se iskreno 
zahvaljujemo vsem, ki nam v težkih dneh stojite ob strani. Zahvaljujemo se vsem, 
ki ste bili del njegovega življenja, in vsem, ki ste ga imeli radi. Hvala tudi vsem, ki 
ste bili z nami ob njegovem zadnjem slovesu. Iskrena hvala za podarjene sveče, 

cvetje in izrečena sožalja. Vsa toplina njegovega srca bo vedno ostala z nami!

Vsi njegovi

Od ponedeljka
do sobote:

 Nedelje zaprto

V središču
Vrhnike za Petrolom

Na razpolago tudi
parkirna mesta

Povej naprej:

www.facebook.com/
lokal.simon

1,50

 

ponedeljek petek:
9.00 - 22.00

petek - sobota:
9.00 - 23.00

Vabljeni!

Nov delovni čas

Navijaj za naše!
Na vrtu 
Lokala Simon 
se gleda svetovno 
prvenstvo v košarki.

Pričetek 
25. 08. 2023

Ko sem še majhen bil,
sem bil vesel,

sem svojo mamico prav rad imel …
(slovenska ljudska)

ZAHVALA
Tiho se je od nas poslovila mama, babica, 
prababica, sestra, tašča, teta in svakinja 

MARTA NOVAK
Bitinova Marta

(7. 4. 1931 – 28. 6. 2023)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem za 
izrečeno sožalje, tople objeme in vzpodbudne besede, za darovano cvetje, sveče; 

za denarne darove, ki smo jih namenili za svete maše in dober namen. Hvala 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Iskrena hvala za zdravstveno 

pomoč, nego in obiske, ki jih je bila deležna v zadnjih letih svojega življenja. 
Zahvaljujemo se KS, PGD in pevcem KUD Drenov Grič – Lesno Brdo, pogrebni 
službi Vrhovec, pevcem, trobentaču ter gospodu kaplanu Vitu Urbaniji za lep 

obred in darovano sv. mašo.

Žalujoči: otroci Franc, Stane, Bernarda, Damjana, 
Janez, vnuki, pravnuki, zet Igor, snahe Stanka, Marica, 

Veronika, sestra Ivanka, brata Jože in Rado z družinami 
ter ostali sorodniki.

Drenov Grič, Podsmreka, julij 2023

Srce je omagalo, dih je zastal, a 
spomin nanj bo večno ostal. V srcu 

zapisan naj nikoli ne zbledi.

ZAHVALA
Poslovil se je od nas dragi mož, ata in stari ata

DAVORIN KOMAR
(6. 4. 1953 – 22. 7. 2023)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno 
sožalje in podarjene sveče.  Zahvaljujemo se  g. župniku Mohorju Rihtaršiču in 

Pogrebni službi Vrhovec ter pevcem za lepo pogrebno slovesnost. Hvala slovenski 
častni četi za častno poslovilno slovo in vsem, ki se niste mogli posloviti od njega 

in ga boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: žena Jožica, sinova Davorin z družino in 
Miloš z Anjo, mama Marija, sestri Olga in Tatjana z 

družinama
Vrhnika Julij 2023

PONUJAMO 
izjemno priložnost 
v podjetju Treelife!  
 

Iščemo dinamične posameznike za delo v komerciali. 

Če želite graditi karierno pot v hitro rastočem 
sektorju, se pridružite naši ekipi in prispevajte k 
trajnostni prihodnosti. 

Ne zamudite priložnosti za razvoj in rast v 
stimulativnem delovnem okolju. 

Pridružite se nam pri ustvarjanju bolj zelenega 
jutrišnjega dne!

E-pošta: kadrovska-služba@treelife.si
Telefon: 070 808 074

Brezplačno vodenje po cerkvi 
sv. Petra v Dvoru 
- v nedeljo, 3. 9., ob 16. uri
Mozartovi družinski dnevi 
- 24. 9. ob 17. uri.

Pišite, pokličite, spremljajte, za vas smo 
na voljo: 
T: 031 776 259 
E: info@grad-polhovgradec.si 
www.grad-polhovgradec.si 
www.visitpolhovgradec.si

Še ta mesec ste dobrodošli v našo hišico v grajskem parku z daljšim 
delovnim časom: odprti smo vse dni v tednu od 10.00 do 20.00.

Dogodki in novosti v  septembru
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Zahvale
Želite tudi vi objaviti zahvalo? 
Pošljite nam jo po elektronski 

pošti na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

(besedilo v wordu, sliko kot 
priponko)  ali po klasicni pošti 

na Naš casopis, Tržaška 9, 
1360 Vrhnika. Cena zahvale je 

68,72 evrov z DDV. Zraven pripišite
 še naslov placnika in telefon. 

v

v

v

Z vami že od leta 1973

www.visitvrhnika.si

Vrhnika, Borovnica, Horjul, 
Dobrova-Polhov Gradec, 

Log-Dragomer

Aktualna elektronska številka 
in arhiv preteklih izdaj 

Našega časopisa 
na 

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetal in lep

kot zvezda na nebu …
(Tone Pavček)  

ZAHVALA

TEREZIJA PETKOVŠEK
(1939–2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, besede tolažbe in darove. Zahvaljujemo se zaposlenim v Domu 

upokojencev Vrhnika za nego in skrb, Pogrebni službi Vrhovec in pogrebcem, 
pevcem Okteta Raskovec, trobentaču, gospodu župniku za opravljen poslovilni 

obred. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. 
V naših srcih bo živela naprej.

Žalujoči: mož Miha, sinova Andrej in Slavko, hčerki 
Mihaela in Barbara z družinami

Srce je omagalo, tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA
Ob nenadni izgubi dragega brata, strica in 

prijatelja

LOVRA NOGODETA,
po domače Omejcev Lovro z Zaplane 

(10. 8. 1950 – 27. 6. 2023)
Ob boleči nenadni izgubi dragega Lovra se iskreno zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, prijateljem, sosedom, domu Marije in Marte, Lovski družini Vrhnika. 
Posebna zahvala Prostovoljnemu gasilskemu društvu Zaplana, vsem govornikom, 

župniku Mohorju ter Pogrebni službi Vrhovec. Hvala za izrečeno sožalje, za 
darovano cvetje, sveče in darove za svete maše in vsem, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi

Pride čas,
ko izmučeno srce želi le spati.

Odšla si tja, kjer ni trpljenja in 
bolečine.

ZAHVALA
Poslovila se je Loparjeva mama

FRANČIŠKA SLOVŠA 
SEDEJ

(24. 12. 1933 – 28. 7. 2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 
izrečeno sožalje, darovane sveče in cvetje. Zahvala tudi patronažni sestri Barbari 

Gabrovšek, Pogrebni službi Lavanda in gospodu župniku za obred. Hvala vsem, ki 
ste našo mamo obiskovali in jo pospremili na zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni
Horjul, avgust 2023

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

IVAN OSREDKAR,
po domače Štefinov Ivan 
(4. 12. 1935 - 26. 6. 2023), 

iz Velike Ligojne 
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 

izrečeno sožalje, sveče, cvetje ter za darovane svete maše. Hvala vsem, ki ste 
ga pospremili na zadnjo pot. Zahvala zdravstvenemu in negovalnemu osebju  
Doma upokojencev Vrhnika, gospodu župniku za obred, pevcem, trobentaču, 

pritrkovalcem, Čebelarskemu društvu Vrhnika in Pogrebni službi Vrhovec. Ohranite 
ga v lepem spominu.

Vsi njegovi
Velika Ligojna, junij 2023

Nihče ne sliši, kadar jočem, nihče 
ne ve, kako mi je,

nihče mi solze ne obriše, le vse 
molči in mirno je. 

ZAHVALA
V 59. letu nas je zapustila 

ANTONIJA - TONČKA 
SAMOTORČAN

(1965–2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje 

ter jo pospremili na njeni zadnji poti. Hvala župniku in dekanu g. Mohorju 
Rihtaršiču, Pogrebni službi Vrhovec, domačim pevkam in Žirovcovim za lepo 

opravljen pogreb. Posebno se zahvaljujemo vsem, ki ste sodelovali v iskalni akciji 
in jo našli ter nam tako omogočili, da smo se lahko poslovili od nje. 

Vsi njeni

Vsa toplina tvojega srca
in tvoja ljubezen

ostajata vedno z nami.

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža, očeta, tasta in dedka

VILJEMA KNIFICA
(11. 10. 1936 – 19. 7. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, sosedom in 
sokrajanom Dobrove in Jesenic za izrečeno sožalje, spodbudne besede, darovano 
cvetje in sveče. Zahvala tudi dr. Zvezdani Jablanov in sestri Mileni za vso pomoč 

ter medicinskem osebju v Bolnišnici dr. Petra Držaja. Zahvala ob slovesu gospodu 
župniku Janezu Kvaterniku, Pogrebni službi Jeko, pevcem in kitaristu. Hvala vsem, 

ki ste ga pospremili na zadnji poti.

Žalujoči: žena Marija, hčerki Urška in Simona ter sin 
Igor z družinami

Dobrova, julij, 2023

Namesto koga roža cveti,
namesto koga sem jaz –
katera roža najbolj diši,

čigava pesem rabi moj glas?

Če pa trava nad mojo zemljo
bo pognala kak cvet,

enim tiho kapljo v oko,
drugim dal bo med.

(Vlado Kreslin)

V SLOVO
Ob smrti naše drage tete

REGINE ŠTRUKELJ
(1955–2023)

se iz srca zahvaljujemo Darinki in Sandiju za vso podporo in izkazano pomoč 
ob njeni bolezni. Zahvaljujemo se tudi Zdravstvenemu domu Borovnica, 

predvsem njenemu zdravniku Srđanu Mančiću. Za vso skrb in ljubezen se iskreno 
zahvaljujemo tudi osebju zavoda Ljubhospic. Hvala tudi vsem sorodnikom, 

sosedom in prijateljem, ki ste se z molitvijo in lepimi mislimi poslovili od nje. 
Prav tako se zahvaljujemo g. župniku Janezu Šilarju za opravljen cerkveni obred in 

Pogrebnemu zavodu Pieta za sočuten pristop.

Vsi njeni.

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate, draga mama, 
 spomin bo večno ostal.

ZAHVALA

GABRIJELA GOSTIŠA, 
roj. KAVČIČ

(20. 2. 1930 – 22. 7. 2023)

Ob izgubi naše mame, babice in prababice Jelke se lepo zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 

poti. Hvala vsem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in druge darove. 
Zahvaljujemo se tudi DU Vrhnika, Pogrebni službi Vrhovec in gospodu župniku 

Mohorju Rihtaršiču za lepo opravljen obred.

Vsi njeni domači

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nato spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

FRANC KORČE
(21. 8. 1949 – 7. 8. 2023)

Ob slovesu se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
sokrajanom za izrečeno sožalje, sveče in darovano cvetje. Hvala gospodu župniku 
Mohorju Rihtaršiču za obred za zadnje slovo, pogrebni službi Vrhovec in kvartetu 

Grm.

Vsi njegovi
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www.usluge-lavanda.si

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA

Pride čas, 
ko izmučeno srce želi le spati. 

Odšla si, kjer ni trpljenja, bolečine 
in solza. 

ZAHVALA 

ALOJZIJA KENK, 
rojena Mikuž, iz Podsmreke

(26. 5. 1932 – 27. 6. 2023) 

Zahvaljujemo se vsem,  ki ste jo pospremili k večnemu počitku. Posebna zahvala 
dr. Jablanovi, sestri Mileni, patronažni sestri Bernardi, sosedi Katji in g. župniku 

Janezu Kvaterniku. 

Vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo vedno ostal.

ZAHVALA

MARTINA VRHOVEC
(5. 2. 1972 – 10. 7. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se tudi kaplanu Vitu Urbaniji 

za lepo opravljen obred, Pogrebni službi Vrhovec, pevcem, osebju Doma 
upokojencev Vrhnika in zdravstvenemu osebju. Hvala vsem, ki ste mojo hčerko 

pospremili k večnemu počitku. 

Žalujoči: ati in sorodniki

ZAHVALA
V 95. letu nas je zapustila naša draga mama, 

babica in prababica

MARIJA VERBIČ, roj. Šivic
s Pakega

Zahvaljujemo se vsem za izrečeno sožalje, darovane sveče, cvetje in spremstvo 
na njeni zadnji poti. Zahvala gospodu župniku za lep poslovilni obred in izrečene 

besede, Pogrebni službi Pieta, pevcem in trobentaču ter patronažni službi za 
nego. Radi smo te imeli, vedno boš v naših srcih.

Vsi njeni

ZAHVALA

MILAN PAŽIN
(7. 6. 1942 – 15. 7. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem prijateljem za izrečeno sožalje ob smrti našega 
Milana. 

Žalujoči: žena Anka, sinova Dragan in Dejan, vnuka 
Sara in Natan z družinami

Jesen bo v vinograd prišla
in čakala, da prideš ti,
na vinsko trto bo sedla,

in jokala, ker te ni.

ZAHVALA

MARJAN ŽVAB
(3. 4. 1953 – 28. 7. 2023)

Ob boleči in nenadni izgubi očeta in dedija se iz srca zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom in prijateljem za izrečeno sožalje ter vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.Posebna zahvala velja teti Ančki in stricu Stanetu za vso 

podporo in pomoč ob izgubi njunega brata. Hvala tudi gasilskemu društvu in 
Krajevni skupnosti Drenov Grič ter Pogrebni službi Lavanda za lepo opravljen 

pogrebni obred.

David in Sebastijan z družinama

Kogar imaš rad, nikoli ne umre – 
le daleč, daleč je ... 

ZAHVALA

MARTA RAUTER
(1936–2023)

Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice se iskreno zahvaljujemo 
sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno sožalje in vso podporo. 

Hvala dr. Nini Kafel Jere in sestri Mojci Humar za nesebično pomoč, Pogrebni 
službi Pieta in gospodu župniku za lep poslovilni obred.

Vsi njeni

Noč, ki ne pozna jutra,
ni tvoja poslednja noč.

Nasledila se je z zvezdami posuta
v očeh tvojih dragih,

vsem, ki si jih ljubila nekoč.
(T. Pavček)

V SPOMIN

ANA KASTELIC
(27. 7. 1943 – 4. 7. 2023)

Vsa toplina tvojega srca in vsa tvoja ljubezen ostajata za vedno z nami.
Neizmerno te pogrešamo ...

Hčerka Helena z možem Davidom, vnuki Katarina, 
Maja z Draženom in Tomaž

Mirno in spokojno si zaspala,
v večni sen od nas odpotovala.
Naj bo srečno tvoje potovanje

in pogosto vračaj se nam v sanje.

ZAHVALA
Poslovila se je naša draga 

MATEJA MALACKO
z Vrhnike

(1. 4. 1970 – 5. 7. 2023)
Ob boleči izgubi naše hčerke in sestre se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
še posebno sestričnama Stanki in Mileni, vsem v VDC Tončke Hočevar iz Šiške in 

VDC Vrhnika, kaplanu Vitu Urbaniji in Pogrebnemu zavodu Vrhovec ter preostalim, 
ki ste se od nje poslovili in jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: starša Marinka in Niko ter brata Robi in 
Simon
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PREKRATKE ROKE?
IMAMO REŠITEV!

 www.optika-brezovica.si

Nagradna križanka S U D O K U

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Silika d. o. o., se je glasilo »Razvojni center Siliko Vrhnika«. V uredništvo smo prejeli 
ogromno pisem z rešitvami. Darilne komplete, ki jih poklanja Siliko, bodo prejeli: Marija Topolovec z Vrhnike, Katarina 
Rojc z Brezovice, Matija Čarman iz Gabrja, Henrik Razpotnik iz Kresnic in Anka Tršar Peunik iz Celja. Rešitve (nagradno 
geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 10. septembra na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s 
pripisom »Nagradna križanka«. Optika Brezovica bo podarila 5 darilnih bonov (100 €, 80 € ter trikrat po 50 €).

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

REŠI ME

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: 041 336 277, telefon tajništva: 01 7506 630. elektronski naslov nasca-
sopis@zavod-cankar.si. Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Kino
Žena reče Gorencu, da bi šla rada v 
kino. 
»Saj sva že bila,« ji osorno zavrne. 
»Ja, ampak veš, zdaj delajo že zvočne 
filme.«

Predstava
»Dragi …«
»Pssst, predstava teče.«
»Saj šepetam … Dragi, po drugem de-
janju greva domov.«
»Predstava je tako zanič, da greva lah-

ko že po prvem …«
»Bo prevelika gneča v garderobi.«

Pri zemljepisu
Na svetu so trije oceani. Prvi je Atlan-
tik, drugi je Indijski ocean.
»Kateri je pa tretji?« vpraša učitelj. Vsi 
molčijo.
»Prav imate učenci. Tretji ocean je na-
mreč Tihi ocean.«

Najstarejše glasbilo
Učitelj v šoli vpraša Janezka: »Katero 

glasbilo je najstarejše?«
Janezek odgovori: »Harmonika.«
Učitelj vpraša: »Zakaj?«
Janezek: »Ker je zgubana.«

Avtogram
Blondinka prosi znanega glasbenika za 
avtogram. 
On jo vpraša: »Res želiš, da se ti podpi-
šem na ta pomečkan listič?« 
Blondinka odgovori: »Ja, saj ga bom 
doma prepisala.«

Sneg
Policaja se peljeta v avtu. Pa prvi poli-
caj reče: »Kako je vroče! Ko bi vsaj za-
padlo en meter snega.«
Drugi mu odvrne: »Pa ti si nor! Kdo 
misliš, da bo kidal v taki vročini!«

Golaž
Gost se pritoži: »Natakar, ta golaž je 
povsem postan in ni več užiten.«
»Kaj pravite?« se začudi natakar. »Stre-
žem ga že dva meseca, pa se ni še nihče 
pritožil.«

Yugo
Kakšna je razlika med navadnim yu-
gom in med yugom sport?
Yugo sport ima za razliko od navadne-
ga tenis žogico na vlečni kljuki!

Prva pomoč
V kadetski šoli profesorica predava 
prvo pomoč bodočim policistom in 
razlaga: »Osebe z omrzlinami po nava-
di masiramo s snegom.«
»Kaj pa poleti?« vpraša eden od kade-
tov.
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eurogarden.eu

*Akcija traja od 1. do 30. 9. 2023 oz. do razprodaje zalog. Popusti se med seboj ne seštevajo.

PE DOBROVA PRI LJ | PE KRŠKO | tel: 01 24 25 100 BATERIJSKI STROJI

RASTLINA 
MESECA
-20%*

HIBISKUS

*Akcija velja za artikle RA 698006 in RA 698007

-15%

SUPER
PONUDBA

*

*Akcija velja za motovilec, šifra: 3830034423509

VSE ZA SADJARJE IN VINOGRADNIKE

-20%*

IZBRANO
ZA VAS

SADIKE MOTOVILCA

Pred uporabo sperite z ustreznim sredstvom.

 Rinse with an appropriate cleaning agent before use.
Do not use a metal sponge, and prevent contact with aqueous solutions

based on sulfuric acid and its derivatives.

sumporne kiseline ili njezinih derivata.

HACCP

 

eurogarden.eu
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